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Αθήνα, σήµερα στις 25 Απριλίου 2013, ηµέρα Πέµπτη και ώρα
9.35’ συνήλθε στην Αίθουσα των συνεδριάσεων του Βουλευτη-
ρίου η Βουλή σε ολοµέλεια για να συνεδριάσει υπό την προεδρία
του Β’ Αντιπροέδρου αυτής κ. ΓΕΩΡΓΙΟΥ ΚΑΛΑΝΤΖΗ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, αρχίζει η συνεδρίαση.

Έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα το δελτίο επίκαιρων
ερωτήσεων της Παρασκευής 26 Απριλίου 2013.

Α. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Πρώτου Κύκλου (Άρθρα 129 παρά-
γραφοι 2 και 3 και 130 παράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της
Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 1364/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Γ’ Αντι-
προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Χανίων της Νέας Δηµοκρα-
τίας κ. Χρήστου Μαρκογιαννάκη προς τους Υπουργούς Ανάπτυ-
ξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων
και Οικονοµικών, σχετικά µε την αποκρατικοποίηση του αερολι-
µένος Χανίων.

2. Η µε αριθµό 1370/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Β’ Αθηνών του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Βασιλικής Κατριβάνου προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις καταβληθείσες µισθολογικές πα-
ροχές στους εργαζοµένους στον ΟΚΑΝΑ. 

3. Η µε αριθµό 1386/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του πρώην
Προέδρου της Βουλής και Βουλευτή Β’ Αθηνών του Πανελλήνιου
Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ. Απόστολου Κακλαµάνη προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε την κατάργηση της διάταξης του
άρθρου 78 του ν.4146/2013. 

4. Η µε αριθµό 1366/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Ιωάννη Δηµαρά
προς τον Υπουργό Περιβάλλοντος, Ενέργειας και Κλιµατικής Αλ-
λαγής, σχετικά µε την εγκατάλειψη του Πάρκου Περιβαλλοντικής
Ευαισθητοποίησης «Αντώνης Τρίτσης». 

5. Η µε αριθµό 1383/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Επικρατείας του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Χρή-
στου Παππά προς τον Υπουργό Εξωτερικών, σχετικά µε τη
λειτουργία του Γενικού Προξενείου της Ελλάδας στη Φιλιππού-
πολη.

6. Η µε αριθµό 1375/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Πειραιώς της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Μαρίας Ρε-
πούση προς τον Υπουργό Παιδείας και Θρησκευµάτων, Πολιτι-
σµού και Αθλητισµού, σχετικά µε τους διορισµούς των εκλεγµέ-
νων µελών ΔΕΠ στα πανεπιστήµια της χώρας. 

7. Η µε αριθµό 1380/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Σπυ-

ρίδωνος Χαλβατζή προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής
Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε τις απολύσεις στην εταιρεία
«PRACKTIKER HELLAS». 

Β. ΕΠΙΚΑΙΡΕΣ ΕΡΩΤΗΣΕΙΣ Δεύτερου Κύκλου ( Άρθρο 130 πα-
ράγραφοι 2 και 3 του Κανονισµού της Βουλής) 

1. Η µε αριθµό 1365/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Πέλλης της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ιορδάνη Τζαµτζή προς
τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας,
σχετικά µε τις επιτροπές των Κέντρων Πιστοποίησης Αναπηρίας
(ΚΕΠΑ).

2. Η µε αριθµό 1371/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αρκαδίας του Συνασπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς -
Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ. Κωνσταντίνου Ζαχαριά προς τον
Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την υλοποίηση του ειδικού προγράµ-
µατος του ΟΑΕΔ για την απασχόληση απεξαρτηµένων ατόµων
στα Ψυχιατρικά Νοσοκοµεία Αθήνας και Θεσσαλονίκης.

3. Η µε αριθµό 1374/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Ηρακλείου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κινήµατος κ.
Βασιλείου Κεγκέρογλου προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνι-
κής Ασφάλισης και Πρόνοιας και Εσωτερικών, σχετικά µε το πρό-
γραµµα ΕΣΠΑ για τους βρεφονηπιακούς σταθµούς της χώρας.

4. Η µε αριθµό 1367/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Θεσσαλονίκης των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Χρυσούλας
– Μαρίας Γιαταγάνα προς τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε την
αδυναµία διάγνωσης και αντιµετώπισης των περιστατικών φυµα-
τίωσης στη Θεσσαλονίκη λόγω έλλειψης µηχανολογικού εξοπλι-
σµού και υλικών.

5. Η µε αριθµό 1384/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Β’ Πειραιώς του Λαϊκού Συνδέσµου - Χρυσή Αυγή κ. Ιωάννη
Λαγού προς τους Υπουργούς Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας,
Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων και Οικονοµικών, σχετικά µε
την επικείµενη ιδιωτικοποίηση του αεροδροµίου Χανίων. 

6. Η µε αριθµό 1376/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Βου-
λευτή Αχαΐας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ. Νικολάου Τσού-
καλη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχετικά µε το ηλεκτρονικό
περιουσιολόγιο. 

7. Η µε αριθµό 1381/23-4-2013 επίκαιρη ερώτηση της Βουλευ-
τού Α’ Αθηνών του Κοµµουνιστικού Κόµµατος Ελλάδας κ. Λιάνας
Κανέλλη προς τον Υπουργό Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης
και Πρόνοιας, σχετικά µε τις ελλείψεις σε προσωπικό και µέσα
στο Κέντρο Προστασίας του Παιδιού (ΚΠΠ). 

8. Η µε αριθµό 1352/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση του Ανεξάρ-
τητου Βουλευτή Ευβοίας κ. Κωνσταντίνου Μαρκόπουλου προς
τον Υπουργό Υγείας, σχετικά µε τις δυσλειτουργίες στο ΕΚΑΒ
και τη διακοµιδή ασθενών στο Νοµό Ευβοίας.

Π Ρ Α Κ Τ Ι Κ Α  Β Ο Υ Λ Η Σ

ΙΕ’ ΠΕΡΙΟΔΟΣ

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΜΕΝΗΣ ΚΟΙΝΟΒΟΥΛΕΥΤΙΚΗΣ ΔΗΜΟΚΡΑΤΙΑΣ

ΣΥΝΟΔΟΣ Α’

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΓ’

Πέµπτη 25 Απριλίου 2013



Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, εισερχόµεθα στη συζήτηση των 

ΕΠΙΚΑΙΡΩΝ ΕΡΩΤΗΣΕΩΝ

Θα συζητηθεί η τέταρτη µε αριθµό 1358/22-4-2013 επίκαιρη
ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Ηµαθίας των Ανεξάρ-
τητων Ελλήνων κ. Κωνσταντίνου Γιοβανόπουλου προς τον Υ-
πουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε τη χρησιµοποίηση των καταθέσεων
των Ελλήνων αποταµιευτών/οφειλετών από τις τράπεζες, για
απαιτήσεις τους προς αυτούς, χωρίς την τήρηση των διαδικα-
σιών του Κώδικα Πολιτικής Δικονοµίας. 

Το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Γιοβανόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Καληµέρα, κύριε Πρό-

εδρε και κύριε Υπουργέ. 
Νοµίζω πως η ερώτησή µου, πέρα από σαφής, είναι και εξαι-

ρετικά επίκαιρη, δοθέντος ότι υπάρχει µία µεγάλη συζήτηση και
µία µεγάλη αγωνία στον πληθυσµό της Ελλάδας για το τι συµ-
βαίνει µε τις καταθέσεις.

Αναφέροµαι σε δύο µόνο περιπτώσεις στην επίκαιρη ερώτησή
µου. Είναι δύο συγκεκριµένοι πολίτες της περιφέρειας στην
οποία εκλέγοµαι και οι οποίοι είχαν πράγµατι κάποιες οφειλές σε
τραπεζικά ιδρύµατα από πιστωτικές κάρτες ή από άλλες δανει-
ακές συµβάσεις. 

Εντούτοις και ενώ δεν έχει εκδοθεί καµµία δικαστική απόφαση
σε βάρος τους και ενώ οι καταθέσεις είναι εγγυηµένες και ενώ
οι τραπεζικοί λογαριασµοί στους οποίους είναι κατατεθειµένα
χρήµατα, είχαν και άλλους συνδικαιούχους, προς έκπληξή τους
διαπίστωσαν ότι για τις οφειλές που είχαν στα τραπεζικά ιδρύ-
µατα ένα µακρύ χέρι κάποιου αόρατου τραπεζίτη πήγε και αφαί-
ρεσε τα ποσά µέσα από τις καταθέσεις τους.

Νοµίζω ότι ως προς το συγκεκριµένο, δεν θα αµφιβάλει κανείς
ότι αν χρειαστεί να προσκοµίσω συγκεκριµένα έγγραφα για τις
κινήσεις των λογαριασµών, είναι πάρα πολύ εύκολο να το κάνω.
Όµως δεν νοµίζω ότι µπορεί να αµφισβητήσει κανείς ότι συνέβη
έτσι το γεγονός και ότι δεν είναι µεµονωµένο. 

Είναι ένα συµβάν το οποίο κατά κόρον µπορεί να παρατηρηθεί
σήµερα στους κατοίκους της Ελλάδος. Και µε αυτήν την αγωνία
ήθελα να ξέρω πώς ακριβώς συµβαίνει και µπορεί η τράπεζα –η
οποία υποτίθεται ότι εγγυάται τις καταθέσεις και στην οποία εµ-
πιστευόµαστε τις οικονοµίες µας- να έχει αυτήν τη δυνατότητα.
Σε κάθε περίπτωση ποια είναι η προστασία, ποια είναι η ασπίδα
και ποια είναι η πολιτική η οποία εφαρµόζεται από το Υπουργείο
Οικονοµικών;

Θα ήθελα να ξέρω λοιπόν, αν υπάρχει τέτοια διαταγή, τέτοια
εγκύκλιος, τέτοια συµφωνία. Είναι µια τροϊκανή επιταγή αυτό που
συνέβη ή απλώς είναι ένα περιστατικό, το οποίο θα πρέπει µε κά-
ποια δική µας πια ή των ανθρώπων αυτών κίνηση στα δικαστήρια,
να διευθετηθεί, ώστε να µπορέσουν να πάρουν πίσω τα χρήµατα;
Με κάθε τρόπο είναι ποινικώς κολάσιµο, κατά την άποψή µου,
αδίκηµα να υπεξαιρούνται χρήµατα από τον τραπεζίτη, στον
οποίο τα είχαν εµπιστευθεί.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κύριε
συνάδελφε.

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε.

Υπενθυµίζω ότι ο Κώδικας Πολιτικής Δικονοµίας στο άρθρο
982 παράγραφος 3, ορίζει ως ακατάσχετο το ποσό του µισθού ή
της συντάξεως που κατατίθεται σε τραπεζικό λογαριασµό µισθο-
δοσίας και το προστατεύει ως το ύψος ενός µισθού ή µιας σύν-
ταξης.

Ταυτόχρονα ο Αστικός Κώδικας στα άρθρα 451 και 464 απα-
γορεύει, ακόµη και σε περίπτωση που ο δικαιούχος του λογαρια-
σµού συµφωνήσει, τον συµψηφισµό ληξιπρόθεσµων απαιτήσεων
µε ακατάσχετες απαιτήσεις. Η ρύθµιση αυτή ισχύει, προκειµένου
να προστατευτεί ένα ελάχιστο εισόδηµα που είναι απαραίτητο
για την κάλυψη βιοτικών αναγκών του οφειλέτη. Μάλιστα, ακόµα
και αν έχει δώσει στην τράπεζα πάγια εντολή εξόφλησης οφει-
λών του για το συγκεκριµένο λογαριασµό, µπορεί να την ανακα-

λέσει. 
Προστασία του εισοδήµατος προβλέπεται και για το επίδοµα

ανεργίας από το ν. 2961/1954 στο άρθρο 21 παράγραφος 6. Το
επίδοµα είναι ανεκχώρητο και ακατάσχετο, εκτός αν πρόκειται
για διατροφή συζύγων, ανιόντων ή κατιόντων, όχι πάντως για
τραπεζικές απαιτήσεις, όπως αναφέρεται στην επίκαιρη ερώ-
τηση. 

Άρα αποτελεσµατικό δίχτυ προστασίας από τον νόµο υπάρχει
και για τους κοινούς λογαριασµούς, οι οποίοι επίσης µνηµο-
νεύονται στην επίκαιρη ερώτηση. Καθένας από τους δικαιούχους
χρηµατικής κατάθεσης σε κοινό τραπεζικό λογαριασµό είναι δι-
καιούχος του συνόλου των χρηµάτων που κατατέθηκαν στον λο-
γαριασµό. Αυτά για το νοµικό πλέγµα προστασίας των οφειλετών
που λαµβάνουν µισθό, σύνταξη ή επίδοµα ανεργίας σε τραπεζικό
λογαριασµό. 

Επιπροσθέτως, θέλω να καταστήσω σαφές πως η βούληση
της Κυβέρνησης είναι να τηρηθεί το νοµικό αυτό πλέγµα στο ακέ-
ραιο. Αναφέρω αυτονόητα πράγµατα, προκειµένου να µην υπάρ-
ξει η παραµικρή αµφιβολία ότι ο νόµος δεν τηρείται ή δεν θα
τηρηθεί.

Σηµειώνω επίσης ότι µε τη συγκεκριµένη αιτιολογία έχουν αν-
τιµετωπιστεί καταγγελίες καταναλωτών από τη Γενική Γραµµα-
τεία Καταναλωτή. Αναφέρω τελείως επιγραµµατικά ότι το 2011
καταγγελίες αυτού του είδους ήταν διακόσιες εξήντα δύο, το
2012 τριακόσιες εβδοµήντα οκτώ και το πρώτο τρίµηνο του 2013
ήταν εκατόν τέσσερις. Σε όλες τις περιπτώσεις, εφόσον δεν µι-
λάµε για πάγια εντολή εξόφλησης υποχρεώσεων µέσω λογαρια-
σµού, έχουν επιβληθεί τα σχετικά πρόστιµα στις τράπεζες που
έχουν παρανοµήσει. 

Σε ό,τι αφορά τους συγκεκριµένους συµπολίτες που επικαλεί-
στε, µπορούν είτε να επικοινωνήσουν τηλεφωνικά µε τη γραµµή
εξυπηρέτησης καταναλωτή 1520 ή να στείλουν γραπτώς τα αν-
τίγραφα των κινήσεων που έχουν γίνει στους λογαριασµούς τους
και θα επιστραφούν τα χρήµατα και θα επιβληθούν κυρώσεις,
εφόσον δεν υπάρχει –το ξαναλέω- πάγια εντολή εξόφλησης. 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ, που τηρείτε και τον χρόνο. 
Παρακαλώ το λόγο έχει ο συνάδελφος κ. Γιοβανόπουλος.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Έφτασα στη Βουλή.

Κοντεύω τα πενήντα έτη. Δεν ήµουν ποτέ µαρξιστής. Όµως δεν
µπορώ να µην χρησιµοποιήσω µια φράση του Μαρξ που έλεγε
«την αισχρότητα για να γίνει ακόµα πιο ολοφάνερη, δηµοσιοποί-
ησέ την». 

Ήταν αισχρό αυτό που έκαναν οι τραπεζίτες. Ο Μιχάλης Τσαν-
τεκίδης είναι δηµόσιος υπάλληλος. Είχε ένα λογαριασµό µε τη
σύζυγό του. Τα χρήµατα ήταν της συζύγου του και το δικό του
όνοµα ήταν απλώς εκεί, για να υπάρχει και να µπορεί να διευκο-
λύνεται. Πήγαν και σήκωσαν τα χρήµατα!

Ο Σωτήρης Παπαδόπουλος, το δεύτερο άτοµο για το οποίο
σας µιλάω, ήταν µακροχρόνια άνεργος. Εργάστηκε έξι µήνες στα
ροδάκινα, στα διαλογητήρια. Του έβαλε κάποια στιγµή µε καθυ-
στέρηση ο εργοστασιάρχης τα χρήµατα στο λογαριασµό και
πήγε ο τραπεζίτης και τα σήκωσε!

Σας λέω δύο ονόµατα συγκεκριµένα. Βέβαια την αναφορά που
κάνατε στον Αστικό Κώδικα είναι κάτι γνωστό, που το ξέρουµε
όλοι φαντάζοµαι. Το θέµα είναι να επιστραφούν τα χρήµατα.
Πρέπει να επιστραφούν τα χρήµατα και αν θα τους βάλετε και
πρόστιµα ή αν θα κινήσετε άλλες διαδικασίες, δεν µε ενδιαφέρει. 

Χαίροµαι που παρατηρείτε ότι το φαινόµενο δεν είναι µοναδι-
αίο, αφού υπάρχουν τουλάχιστον διακόσιες εξήντα καταγγελίες,
όπως λέτε, αλλά νοµίζω ότι στη συφορά του, όταν επισυµβαίνει
µέσα στην καθηµερινότητά µας, αφορά εκατοντάδες ανθρώπους
να µην είναι και χιλιάδες.

Εγώ λοιπόν, θα ήθελα από το Υπουργείο να επιδείξει ιδιαίτερο
ενδιαφέρον και προσοχή αυτήν την ώρα που όλοι υφιστάµεθα
µια πάρα πολύ µεγάλη οικονοµική πίεση. Μπορείτε να την πείτε
κρίση, έλλειµµα, χρέος ή όπως αλλιώς θέλετε. Όµως το σίγουρο
είναι, ότι ο µέσος πολίτης θα πρέπει να προστατευθεί αυτήν την
ώρα απέναντι στο «λιοντάρι» που δεν χορταίνει. 

Υπήρξαν εποχές κατά τις οποίες το «λιοντάρι» δεν χόρταινε.
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Τότε τα επιτόκια ήταν στο 22%, 23% ή 28%. Τότε λοιπόν στη Βέ-
ροια –ακούστε!- είχαµε δεκαεννιά πιστωτικά ιδρύµατα. Σε µια
πόλη, δηλαδή των σαράντα χιλιάδων κατοίκων, είχαµε δεκαοκτώ,
δεκαεννιά πιστωτικά ιδρύµατα να πουλάνε και να αγοράζουν
χρήµα. Όµως τότε ήταν αλλιώς. Τότε το επιτόκιο ήταν στο 28%.
Τότε δεν µπορούσαµε να κοιµηθούµε το µεσηµέρι από τρία, τέσ-
σερα, πέντε τηλέφωνα, που µας έλεγαν να πάρουµε κάρτες, να
πάρουµε το ένα και το άλλο προϊόν, να επενδύσουµε σε αµοι-
βαία. Τώρα όµως, το «λιοντάρι» δεν χορταίνει και έρχεται και ορ-
µάει στις καταθέσεις των πολιτών. 

Εγώ προσωπικά, κύριε Υπουργέ, θα φέρω σε εσάς, προσω-
πικά, επικυρωµένα αντίγραφα για τις περιπτώσεις αυτών των δύο
συµπολιτών µας, τις οποίες έτυχε να χειριστώ και θα παρακα-
λούσα να κινήσετε τη διαδικασία, ώστε ίσως και συµβολικά να
καταλάβουν οι τραπεζίτες ότι, ακόµα και αν δεν χορταίνουν από
την ανακεφαλαιοποίηση, θα πρέπει να σταµατήσουν να ορµάνε
στις καταθέσεις των πολιτών. Έτσι κι αλλιώς, ο τρόπος µε τον
οποίο γίνεται η ανακεφαλαιοποίηση στην Ελλάδα, είναι κάτι πρω-
τόφαντο. Στην Ισπανία η ανακεφαλαιοποίηση σηµαίνει ότι παίρ-
νουν χρήµατα οι τραπεζίτες, αλλά τα χρεώνονται κιόλας. Στην
Ελλάδα τα χρήµατα που παίρνουν οι τραπεζίτες, τα χρεωνόµα-
στε πάλι εµείς. Αυτά είναι απίστευτα πράγµατα, αλλά είναι µια
άλλη κουβέντα. 

Ωστόσο αυτό το «λιοντάρι» δεν θα χορτάσει ούτε µε τις ψυχές
ούτε µε τις οικογένειες των Ελλήνων εργαζοµένων, συνταξιού-
χων και αποταµιευτών. Στην Ελλάδα οι αποταµιευτές, οι καταθέ-
τες δεν θα είναι ποτέ επενδυτές. Πιστέψτε µε! Επενδυτές δεν θα
είναι ποτέ. Θα είναι απλοί καταθέτες, απλοί αποταµιευτές και
έτσι θα πρέπει να τους αντιµετωπίσουµε. 

Κύριε Υπουργέ, θα σας επισκεφτώ σύντοµα στο Υπουργείο,
για να σας φέρω αυτές τις δύο περιπτώσεις και θα σας παρακα-
λέσω να δώσετε άµεση λύση. 

Σας ευχαριστώ για το ενδιαφέρον που ήδη έχετε δείξει. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας ευχαριστούµε και

εµείς, κύριε συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, θα είµαι πολύ σύντοµος.

Θα ήθελα λοιπόν να σας πω ότι δεν υπάρχει αντίρρηση να
υπάρξει προσκόµιση των δικαιολογητικών των συγκεκριµένων
συµπολιτών µας, οι περιπτώσεις των οποίων θα αντιµετωπιστούν,
όπως όλες οι άλλες περιπτώσεις. Και σε επίπεδο Συνηγόρου Κα-
ταναλωτή και σε επίπεδο γενικής γραµµατείας, ένα ποσοστό περί
του 65% των υποθέσεων αντιµετωπίζεται θετικά -γιατί έτσι είναι
το δίκαιο- και η προσπάθεια των υπηρεσιών είναι να τηρηθεί η
νοµιµότητα από την αρχή µέχρι το τέλος. 

Όσον αφορά τώρα οτιδήποτε άλλο, δεν νοµίζω να έχει µείνει
κάτι ακάλυπτο. 

Σας ευχαριστώ πολύ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας ευχαριστούµε

και εµείς, κύριε Υπουργέ. 
Ελπίζουµε να συνεχιστεί η συνεργασία σας! 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, πενήντα τέσσερις µαθητές και µαθήτριες και
πέντε συνοδοί-καθηγητές από το 1ο Γυµνάσιο Σητείας Λασιθίου
και από το Γυµνάσιο Παλαιοκάστρου Λασιθίου.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Επόµενη είναι η πέµπτη µε αριθµό 1363/22-4-2013 επίκαιρη
ερώτηση δευτέρου κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας του Λαϊκού
Συνδέσµου-Χρυσή Αυγή κ. Νικολάου Μίχου προς τους Υπουρ-
γούς Εσωτερικών και Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδο-
µών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά µε τα προβλήµατα των
πωλητών των λαϊκών αγορών. 

Κύριε Μίχο, έχετε το λόγο για τρία λεπτά. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, οι πωλη-

τές των λαϊκών αγορών αντιµετωπίζονται µε αδιαφορία και αναλ-
γησία από τους αρµόδιους φορείς. Τους ζητείται η ανανέωση
της επαγγελµατικής τους άδειας, αφού όµως πρώτα πρέπει να
προσκοµίσουν φορολογικές ενηµερότητες στον ΟΑΕΕ και την
εφορία και να πληρώσουν το ποσό των 2.000 έως και 3.000 ευρώ.
Από την άλλη, ζητούν ρύθµιση, για να µπορέσουν να το κάνουν
αυτό και ρύθµιση δεν γίνεται. Έτσι δηµιουργείται κάτι παράλογο.
Τη µία στιγµή τους ζητούνται χρήµατα, για να χορηγηθούν οι φο-
ρολογικές ενηµερότητες και από την άλλη δεν µπορούν να δου-
λέψουν. 

Σας ρωτώ λοιπόν, κύριε Υπουργέ, γιατί συµβαίνει αυτό το πα-
ράδοξο φαινόµενο µε τις άδειες των µικροπωλητών των λαϊκών
αγορών. Επίσης, γιατί ενώ µπορεί να δοθεί λύση, δεν δίνεται; Εν-
δεικτικά, µάλιστα, θα σας αναφέρω δύο από τις προτάσεις των
µικροπωλητών. Θα µπορούσε λοιπόν, να λυθεί το πρόβληµα είτε
µε την αναστολή για δύο έτη της διαδικασίας θεώρησης αδειών
είτε µε το να ισχύουν οι αρχικές άδειες άσκησης επαγγέλµατος
έως την ηλικία συνταξιοδότησης χωρίς την κατάθεση ασφαλιστι-
κής και φορολογικής ενηµερότητας. Γιατί λοιπόν δεν γίνεται κάτι
τέτοιο; 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε
το λόγο. 

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-
νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Ευχαρι-
στώ, κύριε Πρόεδρε. 

Όπως γνωρίζετε, κύριε συνάδελφε, η λειτουργία των λαϊκών
αγορών διέπεται από το π.δ. 51/2006, το οποίο τροποποιήθηκε
τον Αύγουστο του 2008. Αυτή η τροποποίηση προβλέπει στη δεύ-
τερη παράγραφο του άρθρου 2 ότι οι επαγγελµατικές άδειες των
πωλητών των λαϊκών αγορών θεωρούνται κάθε τρία έτη, ενώ για
τη θεώρηση απαιτούνται βεβαιώσεις φορολογικής και ασφαλι-
στικής ενηµερότητας. 

Επίσης πρέπει να γνωρίζετε ότι από τότε, δηλαδή από το 2008
έως τις 15 Απριλίου του 2013, όταν ο Οργανισµός Λαϊκών Αγο-
ρών εξέδωσε σχετική ανακοίνωση -δηλαδή για πέντε χρόνια- δεν
διενεργήθηκε θεώρηση των αδειών. 

Και επειδή η ευαισθησία είναι γενική γι’ αυτό το θέµα, θα µου
επιτρέψετε να πω ότι από τις 19 Οκτωβρίου του 2012 έχω εκδώ-
σει σχετική εγκύκλιο, στην οποία δίνονται ακριβώς οι εξής διευ-
κολύνσεις, λέω επί λέξει τα εξής: «Έχει όµως παρατηρηθεί σε
πολλές περιπτώσεις, οι ενδιαφερόµενοι να αδυνατούν λόγω
οφειλών να προσκοµίσουν τα ως άνω δύο δικαιολογητικά, δη-
λαδή φορολογική και ασφαλιστική ενηµερότητα.

Επειδή σε κάθε περίπτωση προέχει η οµαλή λειτουργία των
αγορών, σύµφωνα µε την κείµενη νοµοθεσία, και η διευκόλυνση
των άµεσα εµπλεκοµένων µε αυτές πολιτών προς όφελος των
καταναλωτών, σε περίπτωση αδυναµίας υποβολής βεβαιώσεων
πλήρους φορολογικής και ασφαλιστικής ενηµερότητας κατά τη
διαδικασία θεώρησης των επαγγελµατικών αδειών, θα πρέπει να
λαµβάνονται υπ’ όψιν οι ειδικότερες ευνοϊκές ρυθµίσεις των αρ-
µοδίων υπηρεσιών του δηµοσίου, µε τις οποίες παρέχεται η δυ-
νατότητα στους κατόχους αδειών διακανονισµού και τµηµατικής
καταβολής των οφειλών. Τέτοιου είδους βεβαιώσεις που να πι-
στοποιούν διακανονισµό ή τµηµατική καταβολή αρκούν για τη
θεώρηση των αδειών. 

Επίσης θεωρήσεις αδειών που βρίσκονται σε εκκρεµότητα ή
θα θεωρηθούν µέχρι 31-12-20012, λόγω µη προσκόµισης βεβαι-
ώσεων και έχουν ως αποτέλεσµα να δηµιουργούνται προβλή-
µατα στους ενδιαφερόµενους πωλητές ή να µην τους επιτρέ-
πεται να ασκούν τη νόµιµη δραστηριότητά τους, αυτές πρέπει
να αντιµετωπιστούν και να επιληφθούν, σύµφωνα µε τον πνεύµα
του παρόντος εγγράφου». 

Δώσαµε, δηλαδή, παράταση µέχρι το τέλος του 2012, ενώ δό-
θηκε και ήδη άλλο ένα τρίµηνο από το 2013 και δεχόµαστε όχι
πλήρη εξόφληση, αλλά απλά να πάνε στο ταµείο ή στην εφορία
και να ρυθµίσουν τις οφειλές. Αυτό όµως, δεν µπορεί να διαιωνί-
ζεται, αφού σκοπός της ασφαλιστικής ενηµερότητας είναι η δια-
σφάλιση των εσόδων των ασφαλιστικών οργανισµών. 

Θεωρώ ότι δεν πρέπει να υπάρχει διαφωνία εντός της Αιθού-
σης, όσον αφορά την ανάγκη διασφάλισης αυτών των εσόδων.
Αν υπάρχει, να τη συζητήσουµε. 
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Προφανώς επίσης, οι υπόχρεοι κάτοχοι αδειών για λαϊκές αγο-
ρές δεν καλούνται να καταβάλουν 2.000-3.000 ευρώ, όπως ανα-
φέρετε στην ερώτηση, καθώς µπορούν να λάβουν ασφαλιστική
ενηµερότητα εφόσον υπαχθούν στην πάγια ρύθµιση οφειλών του
ν. 3863/2010. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υφυπουργού)

Μάλιστα, όπως ανακοινώθηκε πρόσφατα από τους αρµόδιους
Υπουργούς, προβλέπονται ευνοϊκές ρυθµίσεις µε καταβολή της
οφειλής σε δόσεις, οι οποίες µπορεί να φτάσουν τις σαράντα
οκτώ. Επαναλαµβάνω λοιπόν ότι σ’ αυτές τις περιπτώσεις, αρκεί
η προσκόµιση σχετικής βεβαίωσης για υπαγωγή στη ρύθµιση,
προκειµένου να θεωρηθεί η επαγγελµατική άδεια πωλητού λαϊ-
κών αγορών. Συνεπώς δεν ισχύει ούτε ο περιορισµός των 2.000
ή των 3.000 ευρώ. 

Συναφώς θα ήθελα να υπενθυµίσω στην Αίθουσα ότι η σηµε-
ρινή Κυβέρνηση υιοθέτησε πρόταση της Πανελλήνιας Οµοσπον-
δίας Σωµατείων Πωλητών Λαϊκών Αγορών και καταργεί την υπο-
χρέωση έκδοσης τριπλότυπου τιµολογίου και δελτίου αποστο-
λής, δίνοντας έτσι, αν θέλετε, µία ακόµα διευκόλυνση σε δυσκο-
λία που δηµιουργούσαν διάφορες γραφειοκρατικές αγκυλώσεις
στην καθηµερινή άσκηση του επαγγέλµατός τους. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Μίχο, έχετε το

λόγο. 
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Κύριε Υπουργέ, κανείς δεν λέει να µην

πληρώσουν τις εισφορές τους οι µικροπωλητές. Σ’ αυτό συµφω-
νούµε όλοι. Όµως υπάρχουν πάρα πολλά προβλήµατα, τουλάχι-
στον στην περιοχή µου, στο νοµό µου. Αυτοί οι άνθρωποι ήρθαν
σε επαφή µε εµένα και µου είπαν ότι αυτήν τη στιγµή δεν µπο-
ρούν να δουλέψουν, όπως και δεν µπορούν να κάνουν διακανο-
νισµό. Θέλουν να βγουν να δουλέψουν, να γίνει ένας διακανονι-
σµός, να τους δοθούν οι άδειες και να δώσουν σιγά-σιγά τα
λεφτά στην εφορία. 

Όµως υπάρχει και ένα άλλο µεγάλο πρόβληµα. Όταν βγαίνει
το ΣΔΟΕ και πάει για έλεγχο στις λαϊκές αγορές ή σε διάφορα
πανηγύρια –και αυτό το έχω δει µε τα µάτια µου- πάει µόνο στους
Έλληνες µικροπωλητές, ενώ πλέον όλες οι λαϊκές αγορές και
όλα τα πανηγύρια είναι γεµάτα µε παράνοµους αλλοδαπούς που
δεν έχουν χαρτιά, άδειες παραµονής και παραστατικά για τα εµ-
πορεύµατά τους. Για παράδειγµα, τα περισσότερα εµπορεύµατα
που έχουν οι τσιγγάνοι, οι Ροµά είναι κλεµµένα. Το ίδιο συµβαίνει
και µε κάποιους πωλητές από το Μπαγκλαντές και Αφρικανούς,
που φέρνουν τα εµπορεύµατά τους αφορολόγητα και µόλις βλέ-
πουν το ΣΔΟΕ, σηκώνονται και φεύγουν και αφήνουν τους δικούς
µας εκεί πέρα. Αυτούς δεν τους ενδιαφέρει, γιατί πάλι κλεµµένα
θα πάνε να ξαναπάρουν. Όλα αυτά έχουν ως αποτέλεσµα τη
νύφη να πληρώνουν πάλι οι δικοί µας. 

Δεν έχει γίνει ούτε µία φορά, από έλεγχο του ΣΔΟΕ, να πάρουν
κάποιον παράνοµο που να µην έχει παραστατικά, να µην έχει
χαρτιά παραµονής και όλα τα σχετικά. Πηγαίνουν αποκλειστικά
στους δικούς µας. Να κοιτάξουµε και λιγάκι τους ντόπιους µι-
κροπωλητές, γιατί αυτοί είχαν στηρίξει µια ζωή την ελληνική οι-
κονοµία. Ξέρουµε ότι τώρα είναι πολύ δύσκολα τα πράγµατα,
αλλά πρέπει να δείξετε κι εσείς την ανοχή σας και τη βοήθειά
σας προς αυτούς.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Κύριε
Πρόεδρε, ο νόµος δεν µπορεί να κάνει διακρίσεις. Κάθε νόµιµος
πωλητής στο υπαίθριο εµπόριο ή στις λαϊκές αγορές θα υφίστα-
ται τους ελέγχους που προβλέπει ο νόµος. Δεν θεωρώ ότι συνι-
στά πατριωτική στάση η υπόθαλψη όσων αρνούνται να εκπληρώ-
σουν τις υποχρεώσεις τους στις εφορίες και στα ασφαλιστικά
ταµεία, παρά το γεγονός ότι η Κυβέρνηση έχει δώσει ευνοϊκές
ρυθµίσεις.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Δεν είπα κάτι τέτοιο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν είπε κάτι τέτοιο ο

κύριος συνάδελφος.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Τι θα
πούµε στους συνταξιούχους που καθηµερινά αγωνιούν για τη
σύνταξή τους, αν τα ασφαλιστικά ταµεία δεν έχουν τα απαραί-
τητα έσοδα, προκειµένου να καταβάλλουν συντάξεις ή να περι-
θάλπουν αποτελεσµατικά όσους έχουν ανάγκη; 

Δεν είναι δίκαιο και δεν συνιστά χαρακτηριστικό ισονοµίας και
ισοπολιτείας οι µισοί πολίτες να παλεύουν µε µύριες όσες δυ-
σκολίες και να είναι συνεπείς έναντι των φορολογικών και ασφα-
λιστικών τους υποχρεώσεων και να υπάρχουν πολιτικές δυνά-
µεις, οι οποίες προσφέρουν κάλυψη σε όσους αρνούνται τις υπο-
χρεώσεις τους. Αυτό δεν είναι πατριωτικό. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΜΙΧΟΣ: Δεν είπα αυτό το πράγµα.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΣΚΟΡΔΑΣ (Υφυπουργός Ανάπτυξης, Ανταγω-

νιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων): Αυτό γίνε-
ται εν τοις πράγµασι. Λέτε κάποιοι να πάρουν παραπάνω χρόνο.
Είναι ήδη παραπάνω από δύο χρόνια χωρίς θεώρηση των αδειών
τους, δεν έχουν προσκοµίσει φορολογική και ασφαλιστική ενη-
µερότητα. Αυτό συνιστά υγιή ανταγωνισµό µε τους συναδέλφους
τους που είναι συνεπείς; Συνιστά υγιή ανταγωνισµό µε το στεγα-
σµένο εµπόριο που αγωνίζεται κάθε µέρα να κάνει σεφτέ και να
πληρώσει φόρο και ασφαλιστικές εισφορές; 

Νοµίζω ότι πρέπει πρώτα από όλα να κοιτάξουµε να είµαστε
δίκαιοι απέναντι στο σύνολο των επαγγελµατιών που δραστηριο-
ποιούνται ο καθένας είτε στο υπαίθριο είτε στο στεγασµένο εµ-
πόριο, γιατί µόνο έτσι θα µπορέσουµε να διασφαλίσουµε την
κοινωνική συνοχή και αλληλεγγύη, όχι χαϊδεύοντας αυτιά και ελ-
πίζοντας αυτό το χάιδεµα να µετατραπεί σε πολιτική επιρροή.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε Υπουργέ.
Θα συζητηθεί τώρα η τέταρτη µε αριθµό 1357/22-4-2013 επί-

καιρη ερώτηση πρώτου κύκλου της Βουλευτού Μαγνησίας των
Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Μαρίνας Χρυσοβελώνη προς τους
Υπουργούς Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη και Δι-
καιοσύνης, Διαφάνειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων, σχετικά µε
τις αποδράσεις από τις Φυλακές Τρικάλων.

Ορίστε, κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, στις 22 Μαρτίου 2013 απέδρασαν έντεκα Αλ-

βανοί κρατούµενοι, όλοι τους επικίνδυνοι κακοποιοί, από τις Φυ-
λακές Τρικάλων. Σήµερα εξακολουθούν να είναι ελεύθεροι οκτώ
εξ αυτών, µεταξύ των οποίων βρίσκονται οι ληστές που ανατίνα-
ζαν ATM και πυροβολούσαν αστυνοµικούς, καθώς και οι δολο-
φόνοι πολιτών της Μαγνησίας, τους οποίους λήστευαν και
σκότωναν µέσα στα ίδια τους τα σπίτια στο Βόλο.

Στις 26 Μαρτίου 2013 κληθήκατε, κύριε Υπουργέ, µαζί µε τον
Υπουργό κ. Δένδια, από τον Πρωθυπουργό να εξηγήσετε τι συ-
νέβη. 

Σύµφωνα µε δηµοσίευµα της εφηµερίδας το «ΤΟ ΒΗΜΑ» απο-
πειραθήκατε να δικαιολογήσετε τα αδικαιολόγητα. Εσείς µάλιστα
φέρεστε να προβάλατε την ανάγκη πρόσληψης προσωπικού για
τις φυλακές, υπονοώντας πως οι αποδράσεις επικίνδυνων κακο-
ποιών οφείλονται µεταξύ άλλων και σε έλλειψη κρατικών υπαλ-
λήλων. 

Στις 15 Απριλίου 2013, απαντώντας σε ερώτησή µου –απάν-
τηση που θα καταθέσω για τα Πρακτικά- προβάλατε µία άλλη δι-
καιολογία, ότι η απόδραση δεν µπορούσε να αποτραπεί, γιατί η
εξωτερική φρουρά δέχτηκε στρατιωτική επίθεση. Μάλιστα λέτε
πως για την αποτροπή παρόµοιων περιστατικών στο µέλλον οι
εξωτερικοί φρουροί θα εξοπλίζονται µε βαρύ οπλισµό –φαντά-
ζοµαι κάτι αντίστοιχο των Καλάσνικοφ.

(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Μαρίνα Χρυσοβελώνη κατα-
θέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο βρί-
σκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης
Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

Όµως η υπόθεση αυτή δυστυχώς, είχε µία τραγική συνέχεια.
Ξηµερώµατα Σαββάτου 30 Μαρτίου µία νέα κοπέλα έχασε τη ζωή
της στα Ίσθµια της Κορίνθου από τις σφαίρες των Καλάσνικοφ
της ίδιας αυτής συµµορίας που δραπέτευσε από τις Φυλακές
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των Τρικάλων.
Αυτό που ακολούθησε εκ µέρους της συγκυβέρνησης ήταν δυ-

στυχώς, απόλυτη σιωπή. Αν και πέρασε σχεδόν ένας µήνας από
το φόνο της άτυχης Κατερίνας, δεν είδαµε κάποια ανακοίνωσή
σας όπου να εκφράζετε, έστω, τη λύπη σας προς την οικογένεια
της αδικοχαµένης εικοσιπεντάχρονης. Δεν ακούσαµε µία κου-
βέντα ούτε από εσάς ούτε από τον κ. Δένδια, αν και απευθύν-
θηκα δηµόσια και στους δύο συναρµόδιους Υπουργούς,
ζητώντας τους να αναλάβουν κάποιο µερίδιο ευθύνης. Κανείς
σας δεν το έπραξε.

Γι’ αυτό αναγκάζοµαι, κύριε Υπουργέ, µε την ευκαιρία της ση-
µερινής συζήτησης να σας ρωτήσω ποια άµεσα µέτρα λάβατε
για την ασφάλεια των πολιτών της Θεσσαλίας, αλλά και ολόκλη-
ρης της χώρας από τους αλλοδαπούς δραπέτες και γιατί δεν
αποδέχεστε τις προφανείς πολιτικές σας ευθύνες; Αν επιµένετε
πως αυτές δεν υπάρχουν, θα ήθελα να µάθω υπό ποιες προϋπο-
θέσεις θα αναγνωρίζατε προσωπική πολιτική σας ευθύνη; Με
άλλα λόγια, τι άλλο θα έπρεπε να συµβεί, κύριε Υπουργέ, για να
θεωρήσετε ότι θα έπρεπε να παραιτηθείτε; 

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, έχετε

το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Τα γεγονότα είναι γνω-
στά, έστω και εάν δώσατε, κυρία Βουλευτά, τις δικές σας
αποχρώσεις, µε µία σκληρότητα που είναι αναντίστοιχη στην ευ-
θύνη που θα θέλατε να είχατε, για να αναδείξετε και να αξιολο-
γήσετε τα γεγονότα.

Ο εντυπωσιασµός στην αξιολόγηση των γεγονότων δεν φέρνει
αποτέλεσµα. Μένει ως εντυπωσιασµός και υποκρισία –δεν ανα-
φέροµαι σε εσάς- η οποία µπορεί να διαχέεται στο πανελλήνιο
για εκµετάλλευση γεγονότων που υπερβαίνει τις δυνατότητες
του Υπουργείου Δικαιοσύνης και πάλι δεν παράγει αποτέλεσµα,
παρά πέφτει στο κενό.

Ας είµαστε λοιπόν ειλικρινείς και ας δεχτούµε ότι το κράτος
έχει στερήσεις δεκαετιών. Παραλάβαµε το Υπουργείο Δικαιοσύ-
νης πριν από δέκα µήνες και παρ’ ότι η Φυλακή των Τρικάλων πα-
ραδόθηκε το 2007, είχε σκοπιές, χωρίς να έχουν τσιµεντένια
βάση και χωρίς να είναι αλεξίσφαιρα τα τζάµια. Οι σκοπιές γα-
ζώθηκαν από εκπαιδευµένους σε µία καταδροµική –µοναδική στα
ευρωπαϊκά χρονικά!- επίθεση. Στην επίθεση αυτή προσπάθησαν
να αντισταθούν κάποιοι από τους εξωτερικούς φύλακες, αλλά
λόγω του καταιγισµού των πυρών –χειροβοµβίδες και µε σφαίρες
από βαρέα όπλα- ο ένας τραυµατίστηκε και διασώθηκε ως εκ
θαύµατος.

Άρα η πραγµατικότητα είναι αυτή –ποια;- ότι έχουµε φυλακές
οι οποίες κατά την παράδοση και κατά την έναρξη λειτουργίας
τους –αναφέροµαι στα Τρίκαλα το 2007- δεν είχαν εκείνες τις βα-
σικές προϋποθέσεις, για να διασφαλίζουν τα εξής: Αφ’ ενός, να
δυσκολεύουν την απόδραση από µέσα, αλλά ταυτόχρονα και την
επίθεση από έξω που –επαναλαµβάνω- ήταν µοναδική.

Σε ό,τι αφορά το Υπουργείο Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας
του Πολίτη –µιας και ο κύριος Υπουργός λείπει- εκείνο που
µπορώ να βεβαιώσω είναι, πρώτον, ότι οι αστυνοµικές αρχές κά-
νουν ό,τι είναι δυνατόν για να συλλάβουν και εκείνους οι οποίοι
έχουν αποδράσει, δηλαδή τους άλλους οκτώ. 

Δεύτερον, εµείς ζητήσαµε –εγώ προσωπικά- τη συνάντηση µε
τον κύριο Πρωθυπουργό και εκτιµήθηκε όµως ότι πρέπει να κα-
ταβληθούν χρήµατα, για να καλυφθούν ανάγκες και κατέστη δυ-
νατόν να βρεθούν 2,5 εκατοµµύρια. Τι θα κάνουµε µε τα 2,5
εκατοµµύρια; Θα φτιάξουµε τις σκοπιές, θα βάλουµε αλεξί-
σφαιρα τζάµια και θα ενισχύσουµε τους προαύλιους χώρους µε
συρµατόσχοινα, για να αποφύγουµε και τη νέα µορφή απόδρα-
σης που είναι µε ελικόπτερο.

Αυτή είναι η κατάσταση των φυλακών για δεκαετίες ολάκερες
και όποιος ή όποια θέλει να είναι ειλικρινής, πρέπει να γνωρίζει
την κατάσταση στις φυλακές πριν σχολιάζει για να κερδίζει –ως
αποπειράται ενδεχοµένως- την εύνοια κάποιων από το κοινωνικό
σύνολο.

Μέσα σε δέκα µήνες και µε ένα προϋπολογισµό του Υπουρ-
γείου Δικαιοσύνης που είναι ακριβώς στη µέση -πριν από τρία

χρόνια ήταν 1 δισεκατοµµύριο και τώρα είναι περίπου 500 εκα-
τοµµύρια από τα οποία το 80% είναι για µισθοδοσία- δεν µπορείς
να κάνεις τίποτα. Κάνουµε ό,τι είναι δυνατόν για να αποτρέψουµε
αποδράσεις. Κατέστη δυνατόν να αποτραπούν όλες εκτός από
αυτήν που –επαναλαµβάνω- ήταν µοναδική στα ευρωπαϊκά χρο-
νικά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε, κύριε
Υπουργέ.

Ορίστε, έχετε το λόγο, κυρία συνάδελφε.
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, παρά το γεγονός ότι δεν µου απαντήσατε στα

ερωτήµατα τα οποία έθεσα, εντούτοις θεωρώ ότι µε την παρου-
σία σας εδώ, έχετε δείξει τουλάχιστον κάποια στοιχειώδη αντα-
νακλαστικά.

Δυστυχώς δεν θα µπορούσα να πω το ανάλογο για τον Υπουρ-
γό, τον κ. Δένδια, τον οποίο ρώτησα πριν από ένα µήνα για το
ίδιο θέµα και ακόµα περιµένω να λάβω απάντηση. Νοµίζω πως
έτσι δεν θα καταφέρει να αποφύγει τις τεράστιες πολιτικές του
ευθύνες. Κανείς, άλλωστε, δεν δοξάστηκε ποτέ κρυπτόµενος. 

Τώρα, σε σχέση µε την προσωπική ευαισθησία του καθενός,
πολλά θα µπορούσαµε να πούµε. Για παράδειγµα, καλά πράξατε
και εκδώσατε δελτίο Τύπου στις 18 Απριλίου για τα γεγονότα της
Μανωλάδας, καταδικάζοντας τις βιαιότητες στην Ηλεία. Πράξατε
άριστα, κύριε Υπουργέ. 

Αυτό όµως που ακόµα δεν καταλαβαίνω, είναι γιατί δεν βρή-
κατε να πείτε δύο λόγια για το φόνο της εικοσιπεντάχρονης Κα-
τερίνας στα Ίσθµια από τους Αλβανούς. Στη δική σας κλίµακα
ευαισθησίας είναι άραγε ασήµαντη η δολοφονία µιας Ελληνίδας
µπροστά στους τραυµατισµούς ορισµένων αλλοδαπών; Αυτή η
συµπεριφορά δεν συνιστά αρνητική διάκριση και µάλιστα από
την ανάποδη; Δεν είναι ρατσισµός δηλαδή σε βάρος των Ελλή-
νων πολιτών; 

Εν πάση περιπτώσει, πώς εντοπίζεται τελικά η πολιτική ευ-
θύνη; Αυτό που κατάλαβα από τα λεγόµενά σας, είναι πως η πο-
λιτική ευθύνη ούτε ζυγίζεται ούτε καταλογίζεται από άλλους
πολιτικούς. Εάν όµως συµφωνούσα προς στιγµήν µαζί σας και
πάλι θα έπρεπε να σας ρωτήσω µε ποιες προϋποθέσεις θα ανα-
γνωρίζατε µόνος σας τυχόν προσωπική πολιτική ευθύνη. Εκεί
είναι που κρίνεται τελικά, η αξιοπιστία του κάθε φορέα εξουσίας
και ιδιαίτερα των µελών µιας Κυβέρνησης, κύριε Υπουργέ. 

Θέλω να κλείσω µε την υπενθύµιση στον απόντα Υπουργό, κ.
Δένδια, πως ακόµα διαφεύγουν της σύλληψης οι οκτώ Αλβανοί,
ανάµεσα στους οποίους περιλαµβάνονται και µέλη της συµµο-
ρίας, που λήστευε κυρίως ηλικιωµένους στην περιοχή του Βόλου
και σκότωσε τους πιο άτυχους εξ αυτών µέσα στα ίδια τους τα
σπίτια.  

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Τέλος, κύριε Πρόεδρε, επειδή εξακολουθούµε να µην έχουµε
ακούσει κάτι για την πρόσφατη δολοφονία της άτυχης Κατερίνας
στα Ίσθµια, θέλω να υπενθυµίσω στον κύριο Υπουργό ότι τρεις
τουλάχιστον από τους εµπλεκοµένους στη συµπλοκή είναι οι
δραπέτες των Φυλακών Τρικάλων. Και αυτό το αδιαµφισβήτητο
γεγονός, κύριε Υπουργέ, δεν οφείλεται σαφώς ούτε στην έλ-
λειψη σωφρονιστικών υπαλλήλων ούτε ασφαλώς στην ανυπαρξία
πολυβόλων στις σκοπιές των φυλακών. Οφείλεται στην παρουσία
πλήθους αλλοδαπών εγκληµατιών στη χώρα µας και στην
ύπαρξη χιλιάδων Καλάσνικοφ στα χέρια ακριβώς εκείνων, που
εσείς δεν µπορείτε να κρατήσετε µέσα στις φυλακές. 

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Νοµίζω ότι εκπροσωπώ όλους σας, εκφράζοντας τη λύπη µας

για τον άδικο χαµό της αστυνοµικού στην Κηφισιά, που για µια
ακόµα φορά τα Σώµατα Ασφαλείας καταθέτουν τη ζωή τους,
προκειµένου να κάνουν το καθήκον τους. 

Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο. 
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Πρόεδρε, η έκ-
φραση ευαισθησίας για µια νέα που έχασε τη ζωή της µε τις
συνθήκες που τις έχασε, δεν µπορεί να αποτελεί µονοπώλιο καµ-
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µιάς ή κανενός. Είναι αυτονόητη η έκφραση της ευαισθησίας και
ο πόνος που νιώθει ο οποιοσδήποτε και πολύ περισσότερο εκεί-
νος, που ασκεί δηµόσια εξουσία, διότι χάθηκε µια ανθρώπινη
ζωή. 

Όµως εγώ στην ουρά του λαϊκισµού δεν µπαίνω. Επειδή αυτό
χαϊδεύει τα αυτιά, ξεχνάµε τις συνθήκες της φυλακής, ξεχνάµε
τις δυνατότητες, ξεχνάµε τις χρόνιες υστερήσεις και πιάνουµε
εκείνο που γοητεύει, γιατί κάπου προσβλέπουµε. Εγώ αποµακρύ-
νοµαι από αυτήν την τακτική. Και µάλιστα, ήρθαµε να επιτεθούµε
εκ των προτέρων, προετοιµασµένοι από γραπτό κείµενο ή µε
γραπτό κείµενο στον Υπουργό Δικαιοσύνης, µιας και λείπει ο
άλλος Υπουργός. Αυτά να τα καταγράψουµε, για να δούµε πού
µετριέται η κοινωνική και θεσµική ευθύνη καθενός που µιλάει
εδώ µέσα. 

Δεύτερον, οι οικονοµικές δυνατότητες που υπάρχουν, είναι
πολύ µικρές. Κρατάµε τις φυλακές µε τα χέρια µας. Επισκεπτό-
µαστε, κυρία Βουλευτά, τόσο εγώ όσο και ο Υφυπουργός κ. Κα-
ραγκούνης αλλά και ο Γενικός Γραµµατέας Αντεγκληµατικής
Πολιτικής κ. Σκανδάµης, συνεχώς στις φυλακές, όχι για να υπο-
σχόµαστε, ούτε να πιέσουµε, αλλά να συνεννοηθούµε, να αντι-
ληφθούν και αυτοί τις δυσκολίες που υπάρχουν, έτσι ώστε να
καλυφθούν ανάγκες που να διασφαλίζουν αφενός µεν, στο εσω-
τερικό των φυλακών ανθρώπινες συνθήκες διαβίωσης, αφετέρου
όµως να καλύψουµε και τις ανάγκες ασφαλείας των έξω από τις
φυλακές, δηλαδή των πολιτών εκείνων, οι οποίοι διακινδυνεύουν
είτε από αποδράσεις είτε από δράσεις γενικά εγκληµατικών στοι-
χείων είτε από εκείνους οι οποίοι παραβιάζουν την άδεια. Όπως
ξέρετε, η άδεια είναι πανευρωπαϊκός κανόνας, πανευρωπαϊκός
θεσµός που εµείς δεν µπορούµε να τον καταργήσουµε.

Βεβαιώνουµε τόσο προς εσάς όσο και στο Κοινοβούλιο ότι εί-
µαστε στα χαµηλότερα επίπεδα από όλες τις χώρες της Ευρώ-
πης ως προς τις αποδράσεις, ως προς τις παραβιάσεις των
αδειών που δίνονται και ως προς την εγκληµατικότητα που ανα-
πτύσσεται και µέσα στις φυλακές και από δράσεις έξω από τις
φυλακές. Απόδράσεις. Τι σηµαίνει αυτό; Δεν σηµαίνει ότι επειδή
είµαστε σε χαµηλά ποσοστά, εφησυχάζουµε. Σηµαίνει ότι και τη
µια ζωή που χάθηκε, τη σκεφτόµαστε. 

Ωστόσο παρακαλώ να αντιληφθείτε ότι µπορούµε να κάνουµε
καθ’ υπέρβαση των δυνατοτήτων µας, το εφικτό. Το ανέφικτο δεν
γίνεται! Σε δέκα µήνες νέες φυλακές, αν πρόκειται περί αυτού,
δεν χτίζονται. Σε οκτώ, εννέα ή δέκα µήνες δεν καλύπτονται όλες
οι ανάγκες που οφείλονται σε µακρόχρονες καθυστερήσεις για
τη λειτουργία των φυλακών και για την ασφάλεια.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς σας ευχαρι-

στούµε. 
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Όχι, σας παρακαλώ! 
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Πάντως, θα ήθελα να πω ότι η επί-

καιρη ερώτηση δεν απαντήθηκε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας παρακαλώ! Ο κα-

θένας έχει την ευθύνη του. 
ΜΑΡΙΝΑ ΧΡΥΣΟΒΕΛΩΝΗ: Πολλές φορές…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας παρακαλώ, κυρία

συνάδελφε. Είστε και από τη Μαγνησία και η Καβάλα µε τη Μα-
γνησία µοιάζουν!

Ως προς τη συζήτηση της επόµενης επίκαιρης ερώτησης,
κύριε Βούτση, θα ήθελα να σας παρακαλέσω και να σας ζητήσω
µια χάρη. Επειδή πρέπει να φύγει ο κ. Παφίλης, ζήτησε να προ-
ηγηθεί και να του δώσουµε το λόγο. 

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Αλίµονο! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ, ο κύ-

ριος συνάδελφος ζήτησε να προηγηθεί. Έχετε πρόβληµα σε
αυτό;

ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Δεν έχω αντίρρηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Θα συνεχίσουµε µε
τη συζήτηση της έβδοµης µε αριθµό 1362/22-4-2013 επίκαιρης
ερώτησης του Βουλευτή Επικρατείας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Αθανασίου Παφίλη προς τον Υπουργό Εργα-
σίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας, σχετικά µε την τσιµε-

ντοβιοµηχανία «ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ (LAFARGE)» στη Χαλκίδα. 
Ορίστε, κύριε συνάδελφε, έχετε το λόγο. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Κύριε Υπουργέ είναι γνωστό ότι η

«ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ, η LAFARGE» δηλαδή, ένα γιγαντιαίο µονοπώ-
λιο, µε πρόσχηµα την κρίση, στις 26 Μαρτίου διέκοψε τη λειτουρ-
γία της, πετώντας κυριολεκτικά διακόσιους τριάντα έξι εργαζο-
µένους στο δρόµο. Φυσικά είχε προηγηθεί µια πολύµηνη οργα-
νωµένη επίθεση κατά των εργαζοµένων, αξιοποιώντας όλο το αν-
τιλαϊκό οπλοστάσιο και πλαίσιο της κυβερνητικής πολιτικής. 

Η «LAFARGE» χρησιµοποιεί ως πρόσχηµα, ζηµιές του εργο-
στασίου στη Χαλκίδα λόγω της κρίσης, από τη µείωση δηλαδή
της οικοδοµικής δραστηριότητας στην Αττική, την οποία κυρίως
εφοδιάζει. Όµως συνολικά η εταιρεία κερδίζει, γιατί έχει και άλλα
δύο εργοστάσια. Η ίδια οµολογεί κυνικά σε έγγραφό της -το
οποίο φαντάζοµαι θα το γνωρίζετε- ότι η ζηµιά από τις αποζη-
µιώσεις, αποκαταστάσεις και άλλα το 2013 θα αντικατασταθεί µε
κέρδη πολλών εκατοµµυρίων -18.000.000 ευρώ το χρόνο υπολο-
γίζει- µετά το 2014 –πώς;- µε την αύξηση παραγωγικότητας στα
άλλα δύο εργοστάσια στο Βόλο και στο Μηλάκι και ταυτόχρονα
µε το χτύπηµα των εργασιακών σχέσεων.

Είναι φανερό πλέον ότι το κυνήγι του κέρδους είναι που καθο-
δηγεί και τη «LAFARGE» και όλα τα µονοπώλια και είναι φανερό
ότι δεν τους ενδιαφέρει, παρά το αντίθετο, για το τι θα γίνουν
όλοι οι εργαζόµενοι. Επίσης απ’ ότι φαίνεται, σχεδιάζει την αξιο-
ποίηση συνολικά των εγκαταστάσεων, την υποδοµή που υπάρχει,
το λιµάνι, για άλλες επιχειρηµατικές δραστηριότητες. 

Είναι φανερό λοιπόν ότι, όπως και όλες οι επιχειρήσεις, αυτήν
τη στιγµή πετάει τους εργαζοµένους στο δρόµο, για να εξασφα-
λίσει περισσότερα κέρδη, πολύ περισσότερο µάλιστα σε µια πε-
ριοχή, σε ένα νοµό που µαστίζεται κυριολεκτικά από την ανεργία. 

Η Κυβέρνηση έχει τεράστιες ευθύνες. Γνωρίζουµε τη χθεσινή
απόφαση του Ανωτάτου Συµβουλίου, µε ψήφους πέντε έναντι
µιας, του Συνδέσµου Ελλήνων Βιοµηχάνων, που εισηγείται στο
Υπουργείο Εργασίας να µην εγκρίνει την οµαδική απόλυση των
εργαζοµένων.

Σας ρωτάµε λοιπόν, τι θα κάνετε. Πρώτον, θα απορρίψετε και
ως Υπουργείο το αίτηµα της «ΑΓΕΤ» για οµαδικές απολύσεις;
Δεύτερον, τι θα κάνετε για να εξασφαλιστούν οι θέσεις εργασίας
και να προχωρήσουν οι εργαζόµενοι στη διασφάλιση των δικαιω-
µάτων τους µε συλλογική σύµβαση εργασίας;

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, γνω-
ρίζετε τη σύγκληση και τη συνεδρία του χθεσινού ΑΣΕ, καθώς
και την απόφασή του, µε πλειοψηφία πέντε προς ένα, όπως πολύ
σωστά λέτε. Εισηγείται στον Υπουργό Εργασίας να µην εγκριθεί
αυτό το πλάνο των οµαδικών απολύσεων που προκρίνει η εται-
ρεία. Και, όπως ξέρετε, ο νόµος ως επιτρεπτό όριο για µια επι-
χείρηση που απασχολεί πάνω από εκατόν πενήντα εργαζοµέ-
νους, όπως η προκειµένη, βάζει ποσοστό 5% το µήνα απολύσεις
και σε κάθε περίπτωση όχι πάνω από τριάντα.

Εποµένως αυτές οι οµαδικές απολύσεις των διακοσίων είκοσι
εννέα –αν δεν κάνω λάθος- στους διακόσιους τριάντα επτά, που
προκρίνει η εταιρεία, απλά δεν θα γίνουν δεκτές ως πρόταση
από το Υπουργείο Εργασίας, διότι µεταξύ άλλων αντίκενται και
στο γράµµα του νόµου. Τόσο απλά. Δεν µπορούσαµε να κάνουµε
κάτι διαφορετικό. Και όπως καταλαβαίνετε, από τη στιγµή που
το ΑΣΕ µάς εισηγείται αυτό, δεν νοµίζω ότι µπορούµε να διαφο-
ροποιηθούµε. 

Βέβαια, αυτό αποδυναµώνει και τη θέση συναδέλφου σας ότι
εµείς στο Υπουργείο Εργασίας δεν είµαστε τίποτε άλλο από τα
«µαντρόσκυλα της εργοδοσίας». Δεν είναι εδώ τώρα, αλλά µπο-
ρείτε να το µεταφέρετε.

Σε κάθε περίπτωση, για να δούµε και το ιστορικό της υπόθε-
σης αυτής, στις 16 Απριλίου 2013 η εταιρεία «ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ»
απέστειλε έγγραφο, µε το οποίο ζητούσε από τον Υπουργό την
έγκριση των σχεδιαζόµενων οµαδικών απολύσεων: Διακόσιοι εί-
κοσι εννέα εργαζόµενοι από τους διακόσιους τριάντα επτά που
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απασχολούνται. Και ξέρετε ότι το εργοστάσιο έχει διακόψει τη
λειτουργία του. 

Εποµένως η κρίση δεν ξέρω αν είναι πρόσχηµα ή αφορµή,
αλλά η θέση της εταιρείας είναι, ότι δεν µπορεί για δικούς της
λόγους, να λειτουργήσει αυτό το εργοστάσιο. 

Από εκεί και πέρα βέβαια, εµείς δεν είναι απαραίτητο να ταχ-
θούµε µε τη θέση ότι πρέπει να απολυθούν οι εργαζόµενοι. Και
απ’ ό,τι ξέρω, ήδη υπάρχει µια διαβούλευση µεταξύ εργαζοµέ-
νων αφενός και εργοδοσίας από την άλλη, προκειµένου να κρα-
τηθούν κάποιες θέσεις εργασίας και να διατηρηθεί -δεν ξέρω µε
ποια µορφή, αυτό δεν είναι δική µας υπόθεση, το παρακολου-
θούµε, αλλά δεν το προσδιορίζουµε, δεν το ελέγχουµε- σε κά-
ποιο ποσοστό η λειτουργία του εργοστασίου.

Το σωµατείο των εργαζοµένων του εργοστασίου Χαλκίδας κά-
λεσε σε διαβούλευση τους εκπροσώπους της εταιρείας, προκει-
µένου να προβεί στο πλάνο αυτών των απολύσεων. Οι εκπρό-
σωποι των εργαζοµένων δεν προσήλθαν στις διαβουλεύσεις,
όπως αναφέρεται στο, από τις 4 Απριλίου του 2013, πρακτικό. 

Σας είπα τι προέκυψε στη χθεσινή συνεδρίαση του Ανωτάτου
Συµβουλίου Εργασίας µε αντικείµενο αυτές τις οµαδικές απολύ-
σεις. Είναι ένα γνωµοδοτικό όργανο, του οποίου τη γνώµη µπορεί
να ζητά ο Υπουργός. Και όπως καταλαβαίνετε, έχει βαρύνουσα
σηµασία η γνώµη του ΑΣΕ.

Από κει και πέρα, η εισήγηση του ΑΣΕ περί µη έγκρισης των
οµαδικών απολύσεων, στηρίζεται στο σκεπτικό ότι δεν αποδει-
κνύεται από τα οικονοµικά στοιχεία της επιχείρησης η µη βιωσι-
µότητά της. Να το πούµε και αυτό, διότι αυτό αποφάνθηκε το
ΑΣΕ. 

Επίσης θα ήθελα να πω -για να αφήσω και κάποια πράγµατα
για τη δευτερολογία- ότι από τον Μάρτιο, που ανακοινώθηκε η
διακοπή λειτουργίας του εργοστασίου της Χαλκίδας, κανένας ερ-
γαζόµενος δεν απολύθηκε, καθώς η επιχείρηση δεν προέβη σε
καταγγελίες των συµβάσεων των εργαζοµένων. Οι εργαζόµενοι
πήγαιναν κανονικά στην επιχείρηση, πληρώνονταν κανονικά,
µόνο που η επιχείρηση δεν ήταν σε λειτουργία. 

Υπάρχει και το δικαίωµα πρόνοιας της εργοδοσίας προς τους
εργαζοµένους. Και στο πλαίσιο της άσκησης του δικαιώµατος
πρόνοιας, θεωρήσαµε ότι καταχρηστικά κινήθηκε η εργοδοσία.
Γι’ αυτόν το λόγο το ΑΣΕ αποφάνθηκε αυτό που αποφάνθηκε.
Και νοµίζω ότι µας διευκολύνει να πάρουµε κι εµείς τη σωστή,
για το µέλλον των εργαζοµένων, απόφαση, ελπίζοντας ότι θα
βρεθεί η φόρµουλα να κρατηθεί σε λειτουργία έστω και µέρος
της παραγωγικής δραστηριότητας αυτής της µονάδας. Όµως
αυτό είναι ζήτηµα, όπως καταλαβαίνετε, µεταξύ των δυο µερών,
εργοδοσίας - διεύθυνσης και εργαζοµένων από την άλλη.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε συνάδελφε,

έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΑΦΙΛΗΣ: Είναι φανερό, κύριε Υπουργέ. Κατα-

λαβαίνουµε. Δεν µπορείτε να κάνετε –όπως λέτε- τίποτα, για να
µείνει ανοικτή η εταιρεία, παρά το ότι το ΑΣΕ εκτιµά ότι είναι βιώ-
σιµη. Και είναι βιώσιµη. 

Με την αφορµή αυτή, θέλουµε να πούµε για την ΑΓΕΤ ότι είναι
από τις πιο χαρακτηριστικές περιπτώσεις που αποδεικνύει πώς
λειτουργεί το ίδιο το καπιταλιστικό σύστηµα και ποια πολιτική
ακολουθήθηκε όλα αυτά τα χρόνια.

Την είχαν οι Τσάτσοι, οι οποίοι είχαν ένα ποσοστό –αν δεν
κάνω λάθος- γύρω στο 14%. Πήραν τα λεφτά του ΙΚΑ από την
ΕΤΒΑ, µε χαριστικούς σχεδόν όρους. Πήραν όλες τις επιδοτή-
σεις. Έβγαλαν δισεκατοµµύρια. Τη χρέωσαν. Ήλθε το ΠΑΣΟΚ κι
έκανε την ονοµαζόµενη «κοινωνικοποίηση». Δηµιούργησε και
άλλα προβλήµατα. Μετά έγινε κερδοφόρα η επιχείρηση. Τη δε-
καετία του ’90 είχε 7 ως 8 δισεκατοµµύρια κέρδη τον χρόνο –
δραχµές τότε- και µετά πουλήθηκε σκανδαλωδώς στην
«ΚΑΛΤΣΕΣΤΡΟΥΤΣΙ» -µε εκείνο το περιβόητο, όπως ονοµάστηκε,
«σκάνδαλο της ΑΓΕΤ- και µεταβιβάστηκε στη «LAFARGE», η
οποία παίρνοντας την ΑΓΕΤ, έγινε κολοσσός, διότι -για να γνω-
ρίζει ο ελληνικός λαός και όχι µόνο οι εργαζόµενοι- η ΑΓΕΤ ήταν
από τις µεγαλύτερες εταιρείες παραγωγής τσιµέντου στον
κόσµο. Ανταγωνιζόταν, µες στις Ηνωµένες Πολιτείες της Αµερι-
κής, τις αµερικανικές εταιρείες. Έχει τεράστιες υποδοµές, λιµά-

νια και απίστευτα φθηνή πρώτη ύλη. Έχει τεράστιες δυνατότητες
να καλύψει και την εσωτερική αγορά, αλλά να γίνει και εξαγω-
γική.

Φυσικά εδώ φαίνεται πώς λειτουργεί το ίδιο το καπιταλιστικό
σύστηµα. Γι’ αυτό δεν µπορείτε να δώσετε διέξοδο σήµερα. Και
η λύση που έχουν οι εργαζόµενοι µπροστά τους -γιατί εσείς δεν
µπορείτε να τους υποχρεώσετε να ανοίξουν το εργοστάσιο και
να κάνουν παραγωγή τσιµέντου- είναι µία: Η ανατροπή συνολικά
όλης αυτής της πολιτικής, η κοινωνικοποίηση, ο εθνικός σχεδια-
σµός, η ένταξη και της ΑΓΕΤ –µε µια άλλη εξουσία- σε ένα γενι-
κότερο πλαίσιο λαϊκής οικονοµίας.

Επίσης, επειδή δεν δεσµεύεστε, εµείς δεν καταλάβαµε τι ακρι-
βώς θα κάνετε. Δεν θα εγκρίνετε τις απολύσεις. Θα πάει µε το
5%, που δικαιούται σύµφωνα µε το νόµο, που έχετε αποφασίσει
εσείς. Πόσους µήνες θα πάει περίπου; Δέκα µήνες;

Δεύτερον, προσπαθούν να την κρατήσουν σε λειτουργία. Με
ποιες δραστηριότητες; Γνωρίζουµε και από αποφάσεις που λή-
φθηκαν χθες στο Δηµοτικό Συµβούλιο της Χαλκίδας –απ’ ότι µας
ενηµέρωσαν- ότι σχεδιάζονται και άλλα, άλλες δραστηριότητες
της ίδιας εταιρείας, στον τοµέα των σκουπιδιών που είναι χρυ-
σωρυχείο.

Εµείς λοιπόν λέµε ότι η Κυβέρνηση οφείλει να πάρει όλα τα
µέτρα. Να υποχρεώσει την εταιρεία να λειτουργήσει. Να µην
απολυθούν οι διακόσιοι είκοσι εννέα εργαζόµενοι. Το αντίθετο,
να συνεχίσουν και να εξασφαλιστούν και τα εργασιακά τους δι-
καιώµατα. Και σε τελευταία ανάλυση -και απευθυνόµαστε και
στους εργαζοµένους περισσότερο- ακόµα κι αν έχει ζηµιές αυτό
το εργοστάσιο –που έχει σε αυτήν τη φάση, αλλά έχει και τερά-
στια κέρδη και φαίνεται και ο στρατηγικός προσανατολισµός...

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
… της «LAFARGE», στη Μεσόγειο, τα άλλα δύο εργοστάσια

έχουν τεράστιες εξαγωγικές δραστηριότητες -και κέρδη- να βγά-
λουν συµπέρασµα για το ποια είναι η οριστική λύση. Γιατί τώρα
που έχει ζηµιές, τους απολύει. Όταν είχε κέρδη, τα µοιράζονταν
µε τους εργαζοµένους; Μήπως έδωσε αυξήσεις; Όχι. 

Πείτε µας λοιπόν, στη δευτερολογία σας τι ακριβώς θα κάνετε
πέρα από την εφαρµογή του νόµου που αποφάσισε το ΑΣΕ.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Σας ευχαριστούµε κι

εµείς, κύριε συνάδελφε.
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Κύριε συνάδελφε, όπως
ξέρετε, η εταιρεία επικαλείται πτώση της κατασκευαστικής δρα-
στηριότητας στο εσωτερικό, για τις αποφάσεις αυτές τις οποίες
σκέφτεται να πάρει. 

Βέβαια από την άλλη, είναι δεδοµένο ότι πρόκειται για έναν
παγκόσµιο παίκτη. Μπορεί κάλλιστα κανείς να πει ότι η δραστη-
ριότητα στον υπόλοιπο κόσµο δεν παρουσιάζει την πτώση που
παρουσιάζει η κατασκευή στο εσωτερικό της χώρας. Εποµένως
γι’ αυτόν το λόγο απορρίφθηκε και το σκεπτικό της εταιρείας ότι
δεν είναι βιώσιµη η λειτουργία του εργοστασίου της Εύβοιας.

Από εκεί και πέρα, ως Υπουργείο, όπως καταλαβαίνετε, αυτό
που µπορούµε να κάνουµε, είναι να έχουµε ενεργοποιηµένους
τους γνωµοδοτικούς και ελεγκτικούς µηχανισµούς µας. Αυτό κά-
νουµε µε κάθε ένταση. Και βέβαια στη διαβούλευση που θα γίνει
µεταξύ των δύο πλευρών, θα έχει ρόλο διαµεσολαβητή σε κάθε
περίπτωση και το Υπουργείο και θα παρακολουθούµε από πολύ
κοντά τις εξελίξεις. 

Να σας πω ότι στις 5 Απριλίου του 2013 το Τµήµα Κοινωνικής
Επιθεώρησης Εύβοιας, Σώµα Επιθεώρησης Εργασίας, πραγµα-
τοποίησε τριµερή συνάντηση συµφιλιωτικής διαδικασίας µε το
σωµατείο, τους εκπροσώπους της «ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ» και τους εκ-
προσώπους του Εργατικού Κέντρου Χαλκίδας.

Τα θέµατα ήταν τα σχετικά από το πρακτικό της 5ης Απριλίου
2013, δηλαδή άρνηση αποδοχής εργασίας εργαζοµένων του ερ-
γοστασίου, µονοµερής βλαπτική µεταβολή όρων εργασίας κ.λπ..
Τα µέρη συµφώνησαν να καταθέσουν υποµνήµατα. 

Η Ένωση Εργαζοµένων «ΤΣΙΜΕΝΤΩΝ ΧΑΛΚΙΔΑΣ» και το Ερ-
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γατοϋπαλληλικό Κέντρο Εύβοιας κατέθεσαν υπόµνηµα στις 8
Απριλίου. 

Μετά από τρεις µέρες και η «ΑΓΕΤ ΗΡΑΚΛΗΣ» και το Τµήµα
Κοινωνικής Επιθεώρησης Εύβοιας, συνέταξαν πόρισµα, αποτέ-
λεσµα της σύσκεψης. 

Στο περιεχόµενο αυτού του πορίσµατος αναγράφεται και αυτό
που είπα στην πρωτολογία µου για την υποχρέωση πρόνοιας του
εργοδότη, που είναι να µεριµνά για την προστασία των µισθω-
τών, σύµφωνα µε τις κρατούσες κοινωνικές αντιλήψεις κ.λπ.. 

Εποµένως υπάρχει εδώ και µια υποχρέωση πρόνοιας. 
Το Τµήµα Κοινωνικής Επιθεώρησης στο πόρισµά του εξέ-

φρασε την άποψη ότι η αιφνίδια και χωρίς καµµία ενηµέρωση
του επιχειρησιακού σωµατείου εργαζοµένων, διακοπή λειτουρ-
γίας του εργοστασίου, η αναγκαστική αποµάκρυνση των εργα-
ζοµένων από το χώρο εργασίας τους, καθώς και η αποστολή
προσωπικών επιστολών στα σπίτια και τις οικογένειες των εργα-
ζοµένων, αποτελούν ενέργειες που είναι αντίθετες στις παρα-
πάνω υποχρεώσεις πρόνοιας του εργοδότη.

Εποµένως ανέτρεψε, όπως καταλαβαίνετε και µε τρόπο εµφα-
τικό, αυτές τις κινήσεις. Προέβη βέβαια σε απλή σύσταση, δεδο-
µένου ότι δεν πρόκειται για ποινικό αδίκηµα αλλά για παράβαση
του Αστικού Κώδικα και δεν επέβαλε κυρώσεις, όµως εµµένει σε
αυτήν τη θέση του και αυτή η θέση του οδηγεί και τη δική µας
προσέγγιση πάνω στο ζήτηµα.

Απ’ ότι ξέρω λοιπόν, µετά τη χθεσινή απορριπτική απόφαση
του ΑΣΕ, όσον αφορά την έγκριση των οµαδικών απολύσεων, ξε-
κίνησε µια διαδικασία διαβούλευσης µεταξύ των δυο πλευρών.
Ελπίζω ότι θα καταλήξει αυτή η διαδικασία σε κάποια φόρµουλα.
Εµείς θα παρακολουθήσουµε πολύ στενά το ζήτηµα.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Θεωρώ ότι τις επόµενες ηµέρες θα υπάρξει µια λύση συµβι-
βαστική. Αν πάνε στο µέλλον –δεν ξέρω, κάνω µια υπόθεση- σύµ-
φωνα µε τον νόµο για τις οµαδικές απολύσεις, αυτό θα είναι
απότοκο της λύσης που θα προκριθεί µετά τη διαβούλευση. Κά-
ποιες θέσεις θα διατηρηθούν, κάποιες όχι, δεν µπορώ να κάνω
τώρα καµµία πρόβλεψη παρά να εκφράσω υποθέσεις. 

Κλείνω µ’ αυτό κι ευχαριστώ για την ανοχή, κύριε Πρόεδρε.
Από τη στιγµή όµως, κατά την οποία το Υπουργείο Εργασίας

έχει εκφράσει και κατά τρόπο κατηγορηµατικό, τη θέση του εναν-
τίον της πραγµατοποίησης αυτού του σχεδίου, των οµαδικών
απολύσεων, τόσο κατάφωρα και µε τέτοιο προς το νόµο τρόπο,
νοµίζω ότι από εκεί και πέρα δίνει τον τόνο για το πώς πρέπει να
προστατευθούν εδώ και τα δικαιώµατα των εργαζοµένων, αλλά
και να διασφαλιστούν και οι υποχρεώσεις των εργοδοτών. Γιατί
κάθε πλευρά έχει ένα µείγµα από δικαιώµατα και υποχρεώσεις.
Και νοµίζω ότι εάν η κάθε πλευρά τα τηρεί κατά τρόπο χρηστό
και κατά τρόπο θετικό προς τη συνέχιση της λειτουργίας της πα-
ραγωγικής µονάδας, τότε δεν θα έχουµε πρόβληµα. Αν κάποια
πλευρά προβαίνει σε καταχρηστική συµπεριφορά των δικαιωµά-
των και των υποχρεώσεών της, τότε νοµίζω ότι ανακύπτουν όλα
τα προβλήµατα και τότε οι παραγωγικές µονάδες σε αυτήν τη
χώρα διατρέχουν κινδύνους διακοπής της λειτουργίας τους. 

Ευχαριστώ.
ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ ΑΠΟΣΤΟΛΟΥ: Μια είναι η πλευρά, κύριε

Υπουργέ.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΠΑΝΑΓΙΩΤΟΠΟΥΛΟΣ (Υφυπουργός Εργασίας,

Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας): Θα το δούµε. Θα έρθουν
σ’ εµάς. Μαζί θα τα συζητήσουµε. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, οι συνάδελφοι κ.κ. Νίκη Φούντα, Αθανάσιος Μπούρας
και Γιάννης Μιχελάκης, ζητούν άδεια απουσίας τους στο εξωτε-
ρικό. Η Βουλή εγκρίνει;

ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Η Βουλή ενέκρινε τη

ζητηθείσα άδεια.
Επόµενη είναι η δεύτερη µε αριθµό 1360/22-4.-013 επίκαιρη

ερώτηση δεύτερου κύκλου του Βουλευτή Α’ Αθηνών του Συνα-
σπισµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς – Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο
κ. Νικολάου Βούτση προς τους Υπουργούς Δικαιοσύνης, Διαφά-
νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων και Δηµόσιας Τάξης και Προ-

στασίας του Πολίτη, σχετικά µε το συµβάν στη Μανωλάδα και
την έκθεση του Επιτρόπου του Συµβουλίου της Ευρώπης κ. Νίλς
Μούιζνιεκς. 

Ο κ. Βούτσης έχει το λόγο.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, υπάρχει ένα ζοφερό κλίµα πάνω από τη χώρα,

που εντείνεται κάθε στιγµή από το φόβο, τον αυταρχισµό, την
ασυδοσία. Σηµειώνω τη σθεναρή σας αντίσταση στην απαγό-
ρευση των ελάχιστων µέτρων δικαστικής προστασίας για την ερ-
γασία. Επίσης όµως, πρέπει να σηµειώσουµε τα αναπάντητα
ερωτηµατικά σε πολλές περιπτώσεις, που δηµιουργούν αυτό το
κλίµα ζόφου µέσα στην ελληνική κοινωνία. 

Η έκθεση Μούιζνιεκς είναι γνωστή, όπως και η απαράδεκτη για
εµάς απάντηση της ελληνικής Κυβέρνησης, που αποτελεί µνη-
µείο υποκρισίας, απόκρυψης και τελικά υπόθαλψης παράνοµων
ρατσιστικών συµπεριφορών.

Χθες είχαµε και την έκθεση του δικτύου καταγραφής περιστα-
τικών ρατσιστικής βίας µε εκατόν πενήντα τέσσερα περιστατικά
και τρεις θανάτους. Πριν από εννέα µήνες, όταν είχαµε φέρει
αυτήν την έκθεση εδώ, του προηγούµενου έτους µε τα ογδόντα
τέσσερα περιστατικά, ο κ. Δένδιας τότε είχε καταγράψει τρία.
Ύστερα έκανε το παρατηρητήριο, από το οποίο επίσης δεν έχει
βγει κάτι για την ώρα. 

Ταυτόχρονα στα Γρεβενά δηµοσιεύεται σήµερα η έκθεση του
γιατρού. Μπαίνουν µέσα τα ΕΚΑΜ, αντί των σωφρονιστικών που
έχουν την όποια εξουσιοδότηση, βασάνισαν και υπάρχουν οι ια-
τροδικαστικές εκθέσεις για τα βασανιστήρια µέσα στη φυλακή. 

Επίσης σε αναφορά και µε τα συµβάντα στη Μανωλάδα, γνω-
ρίζουµε όλοι µας ότι είναι κοινό µυστικό πως υπάρχουν δεκάδες
«Μανωλάδες» σε όλη την Ελλάδα και δεκάδες δικογραφίες στο
συγκεκριµένο χώρο, οι οποίες βρίσκονται σε εκκρεµότητα τα τε-
λευταία χρόνια.

Αυτές οι µαζικές εγκληµατικές ενέργειες από ορισµένους πα-
ραγωγούς εκεί, έφεραν στην επιφάνεια το πρόβληµα, παρά τις
προσπάθειες απόκρυψης σε πανελλαδική κλίµακα, που γίνονται,
αυτών των άνοµων ενεργειών. 

Ζητάµε την προστασία -πέραν των τριάντα δύο- και για τους
ενενήντα δύο, σύµφωνα µε τις διεθνείς συνθήκες, δηλαδή για
όλους τους εργάτες γης εκεί και όχι µόνο γι’ αυτούς οι οποίοι
εδέχθησαν τα σκάγια. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Κύριε Υπουργέ, η κατάσταση µέσα σε συνθήκες κρίσης, µέσα
σε δραµατικές συνθήκες που πιάνουν από τους δηµόσιους υπαλ-
λήλους -θα τα συζητήσουµε και µε το πολυνοµοσχέδιο που θα
έρθει και την απειλή απόλυσής τους, που βρίσκονται πια σε µια
ιδιότυπη οµηρία από κάθε αλήτη κυριολεκτικά που θέλει να τους
εκβιάσει- µέχρι αυτά τα εγκληµατικά, ρατσιστικά περιστατικά,
οδηγούν σε µια κατάσταση που δεν έχει καµµία σχέση µε την
απάντηση της ελληνικής Κυβέρνησης, την οποία γνωρίζετε πάρα
πολύ καλά και η οποία δόθηκε σε αυτή την έκθεση του κ. Μούιζ-
νιεκς. 

Ευχαριστώ και µε συγχωρείτε για την υπέρβαση, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς σας ευχαρι-
στούµε.

Ο κύριος Υπουργός έχει το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Βούτση, στο πρώτο
µέρος θα αναφερθώ στα γεγονότα της Μανωλάδας, που νοµίζω
ότι είναι ιδιαίτερα χαρακτηριστικά. Ο Υπουργός Δικαιοσύνης την
ίδια ηµέρα µίλησε για συνθήκες που θυµίζουν συνθήκες εργα-
σίας δουλοκτητικού νότου. Δεν πρόκειται, δηλαδή, εδώ για την
εν γένει προστασία κάποιων. Πρόκειται για το χρέος της πολι-
τείας να προστατεύσει τη ζωή, την εργασιακή σχέση εργαζοµέ-
νων, οι οποίοι καλούνται να προσφέρουν τις υπηρεσίες τους σε
ιδιαιτέρως δυσµενείς συνθήκες. 

Πρώτον, σε ποιες συνθήκες διαβιούν; Εκατόν δεκαοκτώ µηνύ-
σεις -σύµφωνα µε την ενηµέρωση από την Εισαγγελία Αµαλιά-
δος- έχουν κατατεθεί για παράβαση των υγειονοµικών κανονι-
σµών. Πού ζουν, πού κοιµούνται αυτοί οι µετανάστες;

11246 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



Δεύτερον, για ζητήµατα που έχουν σχέση µε την υλοποίηση
των όρων εργασίας, εκατό και πλέον µηνύσεις έχουν κατατεθεί
επειδή δεν καταβάλλονται οι αποδοχές στους εργαζοµένους.

Τρίτον, σε ό,τι αφορά τη σωµατική ακεραιότητα των εργαζο-
µένων, το σκληρό επεισόδιο της 25ης Αυγούστου του 2012, σας
είναι γνωστό, όπου ο ατυχής εκείνος Αιγύπτιος εσύρθη από αυ-
τοκίνητο κάποιων εργοδοτών. Υποβλήθηκαν µηνύσεις και θα εκ-
δικαστεί τον Νοέµβριο, µετά από αναβολή, στο Δικαστήριο της
Αµαλιάδος. 

Φτάνουµε τώρα στα τελευταία γεγονότα. Είµαι σε θέση, κύριε
Βούτση, να σας διαβεβαιώσω ότι η Εισαγγελέας Πρωτοδικών
Αµαλιάδας, κ. Τζίβα, έκανε άριστα τη δουλειά της -µε έχετε ακού-
σει πολλές φορές ότι εγώ δεν αγιογραφώ, έχω όµως χρέος να
το καταθέσω αυτό- κινήθηκε ταχύτατα και απήγγειλε κατηγορίες,
σύµφωνα µε τα αποδεικτικά στοιχεία, σε όλους εκείνους που
συµµετέχουν σε αυτήν τη διάπραξη εγκληµατικών ενεργειών σε
βάρος των εργαζοµένων. Η δικογραφία δεν έχει ολοκληρωθεί.
Κινήθηκε ταχύτατα αλλά οφείλουµε να πούµε, επειδή η ερώτηση
αναφέρεται και στον κ. Δένδια, ο οποίος απουσιάζει, ότι και η
Αστυνοµία κινήθηκε ταχύτατα. Συνέλαβε εκείνους οι οποίοι κα-
τηγορούνται για διάπραξη ποινικών αδικηµάτων. Αναµένουµε µια
πορεία η οποία, σας βεβαιώνω, για την Αµαλιάδα, θα γίνει µε
τους καλύτερους όρους διασφάλισης ουσιαστικών και δικονοµι-
κών δικαιωµάτων. 

Αυτά για την Αµαλιάδα που συνδέεται µε το άλλο µέρος της
ερώτησής σας, για το οποίο επιφυλάσσοµαι να απαντήσω στη
δευτερολογία µου.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ορίστε, κύριε Βού-
τση, έχετε το λόγο.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, γνω-
ρίζουµε πολύ καλά, δεν είµαστε χθεσινοί και η σοφία της Αριστε-
ράς σε αυτά τα θέµατα είναι πολύ µεγάλη. Από το φόβο, από τον
αυταρχισµό, από την ασυδοσία η οποία εκ παραλλήλου µε τις
µνηµονιακές πολιτικές θέλουν να δηµιουργήσουν µια κατάσταση
ανοχής και συναίνεσης µέσα στο λαό, θα απαλλαγούµε µόνο µε
την αντίσταση στο φόβο και µε την ανατροπή αυτών των πολιτι-
κών που οδηγούν το λαό µας σε αυτήν την κατάσταση.

Δυστυχώς, όµως, από την κορυφή της Κυβέρνησης υπάρχει η
συνεχής ενθάρρυνση και προς τον Υπουργό Προστασίας του Πο-
λίτη, αλλά και προς όλες τις ενέργειες και τις αρχές, που κατα-
τείνουν σε έναν τέτοιο άθλιο απολογισµό ενώπιον της διεθνούς
κοινής γνώµης για τα ανθρώπινα δικαιώµατα στην Ελλάδα, όπως
επίσης και σε έναν άθλιο απολογισµό για ανθρώπινα δικαιώµατα
στο εσωτερικό της χώρας. 

Όλα όσα είχαµε πει περί βασανισµών, σήµερα γίνονται πλέον
µε την άδεια και την παρουσία ενδεχοµένως και δικαστικών αρ-
χών. Διότι αυτό ειπώθηκε, πως ήταν εισαγγελέας παρών στα Γρε-
βενά, µέσα στη φυλακή και κατά την είσοδο των ΕΚΑΜ. Και αυτά
γίνονται χωρίς να ιδρώνει το αυτί κανενός. 

Καταλαβαίνουµε, βέβαια, ότι όλη η ρητορεία, η οποία υπήρξε
από την κορυφή της Κυβέρνησης, για επανακατάληψη των πό-
λεων, για τις φοβερές προσπάθειες της επιχείρησης «Ξένιος
Δίας» που οδήγησαν τώρα σε αυτά τα στρατόπεδα συγκέντρω-
σης, όπως εµείς είχαµε προειπεί, για την απαλλαγή όλων επί της
ουσίας των φαινοµένων και των υπαιτίων για ανοχή στη ρατσιστή
βία µέσα στο αστυνοµικό Σώµα και έξω από αυτό, για την ενθάρ-
ρυνση της ατζέντας της Χρυσής Αυγής, όλα αυτά που γίνονταν
επί µήνες, δεν µπορούν να περάσουν απαρατήρητα και οδηγούν
σε αυτούς τους απολογισµούς και διεθνώς και στο εσωτερικό. 

Πιστεύω πως είναι δυστύχηµα που µέρος της Κυβέρνησης -
επαναλαµβάνω όµως στη κορυφή της- θεωρεί ότι αυτές οι µνη-
µονιακές πολιτικές δεν µπορούν παρά να περάσουν µε την
όξυνση του αυταρχισµού στο λαό µας, αλλά και µε την ασυδοσία
πάνω σε ένα από τα πιο αδύναµα κοµµάτια που υπάρχουν σε
αυτό τον τόπο, δηλαδή στους µετανάστες και στους πρόσφυγες,
οι οποίοι υφίστανται αυτά που υφίστανται από την πλευρά τους. 

Μην ψάχνουµε ύστερα µε κροκοδείλια δάκρυα, όπως έγινε
προ διηµέρου µε αφορµή την επέτειο της χούντας, για το ποια
είναι τα χαρακτηριστικά και τα φαινόµενα που ενθαρρύνουν την
παρουσία στη χώρα µας µίας οργάνωσης και µιας πολιτικής δύ-
ναµης που ευθέως -ακόµη και χθες- µας µίλησαν για το καλό που

είχαν οι «Μεταξάδες». Μην το ψάχνουµε. 
Δυστυχώς, µέσα στο ίδιο το µυαλό ορισµένων από τους κυ-

βερνώντες είναι ότι ο περιορισµός της Αριστεράς, ο περιορισµός
του µαζικού κινήµατος, ο περιορισµός όλων των οµάδων και ιδι-
αίτερα των πιο αδύναµων, για να µην αντισταθούν σε αυτές τις
µνηµονιακές πολιτικές, µπορεί να γίνει µόνο µε την ανοχή σε τέ-
τοια ακραία εγκληµατικά φαινόµενα. 

Και σας είπα: Μανωλάδες υπάρχουν δεκάδες σε όλη την Ελ-
λάδα. Δεν είναι µοναδική η περίπτωση. Απλώς εκεί έσκασε το
σπυρί και βγήκε το πύον από τη δράση αυτών των δύο επιστα-
τών. Και υπάρχει ανοχή γι’ αυτήν την κατάσταση. Κατά τα άλλα,
απελευθερώνουµε τις πόλεις κ.λπ., από την υγειονοµική βόµβα
και όλη αυτή την άθλια ρητορεία η οποία επισηµαίνεται και µέσα
στην έκθεση του Επιτρόπου. Και επισηµαίνεται µε τον πιο αυ-
στηρό τρόπο έναντι της χώρας µας! 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε συνάδελφε.

Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΝΤΩΝΙΟΣ ΡΟΥΠΑΚΙΩΤΗΣ (Υπουργός Δικαιοσύνης, Διαφά-

νειας, και Ανθρωπίνων Δικαιωµάτων): Κύριε Βούτση, δεν είναι
τυχαίο ότι αναφέρθηκα στην πρωτολογία µου στη Μανωλάδα.
Και αναφέρθηκα όχι µόνο για την αποστροφή που προκαλεί η
δέσµη επιλογών των εργοδοτών στην παραγωγή της φράουλας,
αλλά γιατί –όπως υπενόησα- ότι υπάρχουν και παρόµοιες εστίες
σε άλλα µέρη της ελληνικής επικράτειας. 

Γνωρίζετε ότι επισκέφτηκε την πατρίδα µας ο Επίτροπος του
Συµβουλίου της Ευρώπης κ. Μούιζνιεκς, στον οποίον -αφού
άκουσα και τα δικά του συµπεράσµατα- είπα αυτό που θα πω και
σε εσάς: Ότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης δεν αποφεύγει να ανα-
φερθεί στην πραγµατικότητα που έχει διαµορφωθεί στην πα-
τρίδα, δεν υποκρίνεται και κυρίως δεν καλύπτεται πίσω από µία
νοσηρή παρελθοντολογία. Διότι ο Υπουργός Δικαιοσύνης πι-
στεύει σε µιαν Ελλάδα της δηµοκρατίας και της υπεράσπισης
των δικαιωµάτων, αυτή που διαχρονικά έχει παραγάγει τα απο-
τελέσµατα, έτσι ώστε σήµερα να γίνεται ένας αγώνας σε δύσκο-
λες συνθήκες, οι οποίες έχουν διαµορφωθεί από τις πολιτικές
επιλογές των τελευταίων τριάντα χρόνων, για να διατηρήσει
πολλά από αυτά τα δικαιώµατα ή και να αποκαταστήσει συν τω
χρόνω όσα ανατράπηκαν. 

Άρα υπερασπιζόµαστε την Ελλάδα της δηµοκρατίας και των
δικαιωµάτων και είµαστε αντίθετοι µε κάθε ενέργεια ή µε κάθε
παράλειψη ή µε κάθε βίαιη ή µη βίαιη διακινδύνευσή τους. 

Εξάλλου, κύριε Βούτση, αγνοούν πολλοί από την ελληνική κοι-
νωνία ότι δεν χρειάζεται να αναχθούµε σε αρχές. Το ίδιο το Σύν-
ταγµα στο άρθρο 5, παράγραφος 2, αναφέρει ότι για όποιον
διαµένει ή είναι στην ελληνική Επικράτεια είναι διασφαλισµένη η
ζωή του, η αξιοπρέπειά του, η τιµή του, αδιακρίτως από εθνικό-
τητα, από φυλή -για εκείνους που έχουν το κριτήριο της φυλής-
από θρήσκευµα ή από γλώσσα. Το ίδιο το Σύνταγµα έρχεται να
µας επιβάλει να προστατεύσουµε τους πάντες και τις πάσες που
µένουν στην πατρίδα µας. 

Γνωρίζετε ότι τον Δεκέµβριο του 2011 κατατέθηκε ένα νοµο-
σχέδιο για την καταπολέµηση των φαινοµένων ρατσισµού και ξε-
νοφοβίας. Αυτό το νοµοσχέδιο αποσύρθηκε για κάποιους λόγους
που δεν σχολιάζω. 

Στο µεταξύ, στο Υπουργείο Δικαιοσύνης έχουν αποσταλεί
άλλα δύο σχέδια. Το ένα έχει ήδη κατατεθεί από το κόµµα του
ΠΑΣΟΚ στη Βουλή και το άλλο προέρχεται από τη Νέα Δηµοκρα-
τία. 

Αυτά τα τρία σχέδια επεξεργάζεται το Υπουργείο Δικαιοσύνης,
έτσι ώστε να καταθέσει ταχύτατα ένα νοµοσχέδιο, καθώς είµα-
στε και υποχρεωµένοι να το κάνουµε. Αναφέροµαι στις διεθνείς
µας υποχρεώσεις. Και πιστεύω ότι τουλάχιστον θεσµικά θα κα-
λύψουµε ένα κενό. 

Ωστόσο, πρέπει να γίνει συνείδηση όλων των πολιτικών δυνά-
µεων, αλλά και ολόκληρης της κοινωνίας, ότι το µεταναστευτικό
είναι ένα µεγάλο πρόβληµα που δηµιουργεί αναµφισβήτητα δυ-
σµενείς συνέπειες. Πρέπει, όµως, να πω ότι το µεταναστευτικό
είναι ένα πρόβληµα που πρέπει να αντιµετωπίσουµε όχι µε υπο-
κρισία και λαϊκισµό, αλλά σύµφωνα µε τις διεθνείς συµβάσεις,
σύµφωνα µε το Σύνταγµα, έτσι ώστε η Ελλάδα να µη φανεί ότι
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βρίσκεται µεταξύ εκείνων των χωρών που παραβιάζουν δικαιώ-
µατα και διεθνείς συµβάσεις. 

Ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστούµε πολύ,

κύριε Υπουργέ.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι η πρώτη µε αριθµό 1350/22-4-

2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Φλωρίνης
της Νέας Δηµοκρατίας κ. Ευσταθίου Κωνσταντινίδη προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε την αναστολή του προγράµµατος
«Εξοικονοµώ κατ’ οίκον» στη δυτική Μακεδονία, διαγράφεται
λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού. 

Επίσης, η δεύτερη µε αριθµό 1359/22-4-2013 επίκαιρη ερώ-
τηση πρώτου κύκλου του Βουλευτή Α’ Πειραιώς του Συνασπι-
σµού Ριζοσπαστικής Αριστεράς - Ενωτικό Κοινωνικό Μέτωπο κ.
Θεόδωρου Δρίτσα προς τον Υπουργό Δηµόσιας Τάξης και Προ-
στασίας του Πολίτη, σχετικά µε την κατάργηση του Αστυνοµικού
Τµήµατος Δραπετσώνας ως κέντρου πολύµηνης κράτησης αλ-
λοδαπών, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η τρίτη µε αριθµό 1348/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Έβρου του Πανελλήνιου Σοσιαλιστικού Κι-
νήµατος κ. Γεωργίου Ντόλιου προς τον Υπουργό Ανάπτυξης, Αν-
ταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφορών και Δικτύων, σχετικά
µε την υλοποίηση του έργου του περιφερειακού δρόµου Αλεξαν-
δρούπολης, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουρ-
γού.

Η έκτη µε αριθµό 1355/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώτου
κύκλου του Βουλευτή Ευβοίας της Δηµοκρατικής Αριστεράς κ.
Δηµητρίου Αναγνωστάκη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε τον καθορισµό των αντικειµενικών αξιών των ακινήτων,
διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Επίσης, η έβδοµη µε αριθµό 1349/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση
πρώτου κύκλου του Βουλευτή Αχαΐας του Κοµµουνιστικού Κόµ-
µατος Ελλάδας κ. Νικολάου Καραθανασόπουλου προς τους
Υπουργούς Εργασίας, Κοινωνικής Ασφάλισης και Πρόνοιας και
Δηµόσιας Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε τη δο-
λοφονική επίθεση στους µετανάστες εργάτες γης στη Μανω-
λάδα, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου Υπουργού.

Η πέµπτη µε αριθµό 1361/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση πρώ-
του κύκλου του Βουλευτή Β’ Αθηνών του Λαϊκού Συνδέσµου -
Χρυσή Αυγή κ. Ηλία Παναγιώταρου προς τον Υπουργό Δηµόσιας
Τάξης και Προστασίας του Πολίτη, σχετικά µε την αντιπυρική
προστασία της χώρας, διαγράφεται λόγω κωλύµατος του κυρίου
Υπουργού.

Η πρώτη µε αριθµό 1351/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου του Βουλευτή Καβάλας της Νέας Δηµοκρατίας κ.
Κωνσταντίνου Κλειτσιώτη προς τον Υπουργό Οικονοµικών, σχε-
τικά µε την καθυστέρηση στην έναρξη υποβολής φορολογικών
δηλώσεων, δεν συζητείται µετά από συνεννόηση µε τον κύριο
Υπουργό και διαγράφεται.

Η τρίτη µε αριθµό 1354/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέρου
κύκλου της Βουλευτού Νοµού Αττικής του Πανελλήνιου Σοσια-
λιστικού Κινήµατος κ. Παρασκευής Χριστοφιλοπούλου προς τον
Υπουργό Ανάπτυξης, Ανταγωνιστικότητας, Υποδοµών, Μεταφο-
ρών και Δικτύων, σχετικά µε τις αποδοχές εργαζοµένων στις
Αστικές Συγκοινωνίες, δεν συζητείται λόγω κωλύµατος Υπουρ-
γού και διαγράφεται. 

Ολοκληρώνουµε το σηµερινό κύκλο των επίκαιρων ερωτήσεων
µε την έκτη υπ’ αριθµ. 1356/22-4-2013 επίκαιρη ερώτηση δευτέ-
ρου κύκλου της Βουλευτού Β’ Θεσσαλονίκης της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Αικατερίνης Μάρκου προς τον Υπουργό Αγροτικής
Ανάπτυξης και Τροφίµων, σχετικά µε την απόδοση των µέτρων
στήριξης της ελληνικής αλιείας και τον εκσυγχρονισµό των ιχ-
θυοσκαλών. 

Παρακαλώ την κυρία συνάδελφο να λάβει το λόγο. 
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, πριν από δύο µήνες είχαµε συζητήσει στη

Βουλή τα προβλήµατα που αντιµετωπίζει η αλιευτική βιοµηχανία
στην Ελλάδα. Τότε είχατε αφήσει κάποια ερωτήµατα αναπάν-
τητα. 

Πιο συγκεκριµένα, είχατε αναφερθεί εκτενώς στα συµφέροντα

των ιχθυοκαλλιεργειών, όχι όµως στη µέση και την παράκτια αλι-
εία. 

Ειδικότερα, δεν αναφέρατε καθόλου εάν τα µέτρα στήριξης
των ιχθυοπαραγωγών κι εν γένει της ελληνικής αλιείας –που, µά-
λιστα, δέσµευσαν ευρωπαϊκούς και εθνικούς πόρους- έχουν απο-
δώσει και σε ποιο βαθµό. 

Σηµαντικό κοµµάτι της στήριξης αυτής είναι και ο εκσυγχρο-
νισµός των ιχθυοσκαλών, µέσω των οποίων γίνεται η διακίνηση
των αλιευµάτων µε νόµιµο και ελεγχόµενο τρόπο και αποδίδονται
έσοδα στο δηµόσιο.

Ειδικά για την επέκταση της ιχθυόσκαλας Νέας Μηχανιώνας,
της δεύτερης µεγαλύτερης ιχθυόσκαλας στην Ελλάδα, έχει ανα-
κοινωθεί ότι πρόκειται να ενταχθεί η σχετική πράξη στο επιχει-
ρησιακό πρόγραµµα «Αλιεία» του ΕΣΠΑ εντός του πρώτου
τριµήνου του 2013, κάτι που ακόµα δεν έχει γίνει.

Κατόπιν των ανωτέρω ερωτάστε: 
Πρώτον, δεκαετίες τώρα το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης

και η Γενική Διεύθυνση Αλιείας υπόσχονται τη µηχανογράφηση
στις εµπορικές συναλλαγές των ιχθυοσκαλών. Έχει εκσυγχρονι-
στεί ο τρόπος συναλλαγών στις ιχθυόσκαλες, διασφαλίζοντας
παράλληλα τα δηµόσια έσοδα; Πόσα έσοδα αποφέρει, τελικά, η
δραστηριότητα στην αλιεία στον κρατικό προϋπολογισµό;

Δεύτερον, ποια είναι η πορεία του έργου της επέκτασης της
ιχθυόσκαλας της Νέας Μηχανιώνας και πότε αναµένεται να εν-
ταχθεί στο επιχειρησιακό πρόγραµµα «Αλιεία»; 

Τρίτον, ένα ειδικό, αλλά οικονοµικού –και όχι µόνο- ενδιαφέ-
ροντος θέµα, είναι εάν οι επτακόσιες πενήντα χιλιάδες τεµαχίων
πλαστικών ιχθυοκιβωτίων συνολικού κόστους άνω των 2,1 εκα-
τοµµυρίων ευρώ, που αγοράστηκαν για διάθεση προς τους ιχ-
θυοπαραγωγούς, έχουν διατεθεί σε εύλογο χρονικό διάστηµα
από την προµήθειά τους κι αν διατέθηκαν για το σκοπό που αγο-
ράστηκαν. Εάν όχι, πόσο κόστισε η απαξίωσή τους και πού βρί-
σκονται σήµερα; 

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κυρία συνάδελφε. 
Κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Ευχαριστώ κι εσάς, κυρία Μάρκου. 
Ο λόγος που δεν απήντησα σε όλα τα ερωτήµατα την προ-

ηγούµενη φορά είναι γιατί ο Πρόεδρος έχει αυστηρά το ρολόι
στα τρία λεπτά. Δυστυχώς από τα έξι προλάβαµε να απαντή-
σουµε µόνο στα τρία ερωτήµατα. 

Χαίροµαι, όµως, κυρία συνάδελφε, που επιµένετε στα θέµατα
της αλιείας -και σας ευχαριστώ πολύ γι’ αυτό- διότι µας δίνετε
την ευκαιρία να διευκρινίσουµε και θέµατα, όπως αυτά που θί-
γονται στη σηµερινή ερώτηση κι άπτονται κυρίως των ιχθυοσκα-
λών αλλά και σε γενικότερα θέµατα για την προσπάθεια που
κάνουµε να υποστηρίξουµε την αλιεία. 

Σας θυµίζω ότι πολύ πρόσφατα, τους τελευταίους λίγους µή-
νες, επανήλθε στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφί-
µων η αλιεία. Έχω, όµως, δηλωµένη την πολιτική απόφαση που
ανέφερα και από αυτό το Βήµα, ότι η αλιεία είναι ένας σηµαντι-
κός τοµέας παραγωγής και τον υποστηρίζουµε µε όποια δύναµη
µπορούµε. Υποστηρίζουµε και την αλιεία, αυτή καθαυτή, και την
ιχθυοπαραγωγή µέσω των ιχθυοκαλλιεργειών, όπως επίσης και
τη µεταποίηση και την εξωστρέφεια. 

Κατ’ αρχάς, θα σας πω λίγα λόγια για τα τρία σηµεία που θί-
γετε στην ερώτησή σας και στο χρόνο που έχω, θα θίξω και τα
υπόλοιπα, για να δείτε σε τι βαθµό οι προσπάθειες που κάνουµε
επηρεάζουν προς το θετικό την αλιεία. 

Έρχοµαι στα συγκεκριµένα θέµατα: 
Πρέπει να σας πω ότι από το 2008 για τη διαχείριση των ιχθυο-

σκαλών και της «ΕΤΑΝΑΛ Α.Ε.», µετά τη συγχώνευση ή την εν-
σωµάτωσή της µε τον ΟΚΑΑ του Υπουργείου Ανάπτυξης και
Τροφίµων, πρέπει να τηρείται ένας ξέχωρος προϋπολογισµός
για λογαριασµό των ιχθυοσκαλών µέσα στον προϋπολογισµό το
γενικότερο του ΟΚΑΑ. 

Εκεί, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων έχει
αρµοδιότητα µόνο σε ό,τι αφορά τον οικονοµικό και διαχειριστικό
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έλεγχο αυτού του λογαριασµού, δηλαδή, του λογαριασµού των
ιχθυοσκαλών. Μάλιστα, αυτήν την περίοδο κάνουµε αυτό ακρι-
βώς και σύντοµα θα έχουµε τα σχετικά αποτελέσµατα. 

Σε ό,τι αφορά το κοµµάτι των ιχθυοκιβωτίων, αυτά είχαν πα-
ραγγελθεί χρόνια πριν –από το 2008, αν θυµάµαι καλά- γιατί τα
επέβαλε η Ευρωπαϊκή Ένωση ως αντικατάστατα των ξύλινων ιχ-
θυοκιβωτίων, τα οποία δεν µπορούσαν να πλυθούν και φυσικά
είχαν πολύ µεγαλύτερο µικροβιακό φορτίο.

Όπως, όµως, ξέρετε, πραγµατικά έγινε αυτή η παραγγελία.
Άρχισαν να µοιράζονται τα τεµάχια αυτά στους ψαράδες. Έχουν
ήδη µοιραστεί περίπου εξήντα χιλιάδες τεµάχια. Τα υπόλοιπα,
όµως, δεν πρόλαβαν να µοιραστούν, γιατί η Ευρωπαϊκή Ένωση
έφερε νέο κανονισµό που πλέον επιβάλλει ιχθυοκιβώτια πολυου-
ρεθάνης, αυτά που λέµε «φελιζόλ» και µάλιστα, δύο, τριών δια-
φορετικών διαστάσεων, γιατί αυτά δεν χρειάζονται πλέον να
πλυθούν, επειδή δεν είναι επαναχρησιµοποιούµενα. 

Αυτό είχε ως συνέπεια να µείνουν µερικά από αυτά τα κιβώτια
στη διαχείριση του ΟΚΑΑ. Το Υπουργείο ζήτησε να γίνει αξιοποί-
ησή τους, να βγουν, δηλαδή, σε ένα διαγωνισµό και να αξιοποι-
ηθούν από άλλους χώρους. Μάλιστα, έχει ζητηθεί τα χρήµατα
αυτά να µπουν στον κρατικό προϋπολογισµό –κι έτσι θα γίνει-
διότι η απόκτησή τους έχει υποστηριχθεί και από τον κρατικό
προϋπολογισµό.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Τέλος –και ολοκληρώνω µε αυτό- σε ό,τι αφορά το κοµµάτι της
µηχανογράφησης, πρέπει να σας πω ότι αυτό που διατείνεστε
δεν είναι σωστό, διότι η µηχανογράφηση έχει ήδη προχωρήσει
εδώ και χρόνια. Από τις 18 Απριλίου 2008 γίνεται αυτού του εί-
δους η µηχανογράφηση σχεδόν σε όλες τις ιχθυόσκαλες. Πι-
στεύω ότι θα γίνει και στις καινούργιες.

Αναφορικά µε την ιχθυόσκαλα της Νέας Μηχανιώνας στη Θεσ-
σαλονίκη, θέλω να επιβεβαιώσω ότι τα πράγµατα είναι έτσι όπως
τα είπατε. Έχουν ολοκληρωθεί όλες οι διεργασίες και είµαστε
έτοιµοι, ώστε να ενταχθεί το έργο στο επιχειρησιακό πρόγραµµα
«Αλιεία». Η καθυστέρηση οφείλεται στο γεγονός ότι από τις 19
Φεβρουαρίου 2013, βάσει µιας αποφάσεως που δηµοσιεύθηκε
στο ΦΕΚ, η οποία είναι απόφαση του Αναπληρωτή Υπουργού των
Έργων Υποδοµών πάλι του Υπουργείου Ανάπτυξης, είναι υπο-
χρεωτικό να γίνει επικαιροποίηση των τιµολογιακών δαπανών,
αλλά και ενιαιοποίηση των δαπανών αυτών, κάτι που ζητήθηκε
από την περιφέρεια κι έχει γίνει. 

Θέλω να σας διαβεβαιώσω ότι σύντοµα θα ενταχθεί το έργο
και θα υλοποιηθεί. Έτσι και αυτή η ιχθυόσκαλα θα προστεθεί στις
νέες ιχθυόσκαλες που κατασκευάζονται.

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρία συνάδελφε, έχετε το λόγο.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, το θέµα είναι σε ποιο βαθµό καταφέρνει δια-

χρονικά το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης να αξιοποιήσει ευ-
ρωπαϊκά αλλά και εθνικά κονδύλια, για να προχωρήσει σε
ουσιαστικές παρεµβάσεις στον τοµέα της αλιείας προς όφελος
των ψαράδων αλλά και της ελληνικής οικονοµίας. 

Λυπάµαι που θα το πω, αλλά έχουν γίνει τεράστια λάθη κι
έχουµε µεγάλες καθυστερήσεις. Ένα παράδειγµα είναι η υπό-
θεση των ιχθυοκιβωτίων, που ανέφερα και στην ερώτηση. Τα ιχ-
θυοκιβώτια αυτά ήταν επτακόσιες πενήντα χιλιάδες τεµάχια,
είχαν αγοραστεί από το τότε Υπουργείο Γεωργίας έναντι του πο-
σού των 723 εκατοµµυρίων ευρώ και έπρεπε να διατεθούν στους
αλιείς. Η κατασκευή τους, όµως, από πλαστικό -τη στιγµή που ο
κλάδος ήδη χρησιµοποιούσε από φελιζόλ κι όχι ξύλινα, όπως εί-
πατε εσείς- τα είχε καταστήσει άχρηστα. 

Το Υπουργείο σας όλα αυτά τα χρόνια δεν επέτρεπε στην
«ΕΤΑΝΑΛ» να προβεί στην εκποίηση των ιχθυοκιβωτίων για οποι-
αδήποτε άλλη χρήση. Η φύλαξη και η ασφάλειά τους στοίχισε
µέχρι σήµερα 890.000 ευρώ. 

Τελικά, µόλις φέτος, το 2013, πουλήθηκαν πεντακόσιες πε-
νήντα χιλιάδες τεµάχια ιχθυοκιβωτίων στην τιµή των 80 λεπτών,
κατά µέσο όρο, το τεµάχιο. Το ποσό που εισέπραξε το ελληνικό

δηµόσιο ήταν 440.000 ευρώ. 
Αν κάνετε τους υπολογισµούς, θα δείτε ότι η ζηµιά για το ελ-

ληνικό δηµόσιο από τη διαδικασία αυτή, άµεσα ή έµµεσα, ανήλθε
στα 2,5 εκατοµµύρια ευρώ. 

Στη ζηµιά αυτή πρέπει να προσθέσουµε και τα έσοδα που
χάνει το ελληνικό δηµόσιο από την έλλειψη µηχανογράφησης
στις ιχθυόσκαλες. Όλοι θυµόµαστε, για παράδειγµα, το σκάν-
δαλο που ξέσπασε µε τους ελέγχους του ΣΔΟΕ στις ιχθυόσκα-
λες και τα τιµολόγια, τα οποία έκαναν φτερά, µόλις πριν λίγο
καιρό, τον περασµένο Δεκέµβριο. Εδώ, βέβαια, δεν µπορώ να
σας πω το ακριβές νούµερο για το µέγεθος στις απώλειες, γιατί
χωρίς µηχανογράφηση και χωρίς παραστατικά δεν µπορεί να
υπολογιστεί. Σε σχετική επίκαιρη ερώτηση που έκανε ο Κοινο-
βουλευτικός µας Εκπρόσωπος Νίκος Τσούκαλης στον Υπουργό
Οικονοµικών δεν πήρε ποτέ απάντηση. Με βάση πάντως τον
τζίρο των ιχθυοσκαλών υπολογίζεται η ζηµιά σε κάποια εκατοµ-
µύρια ευρώ. 

Τελικά, µετά από όλα αυτά τα χρόνια, αποφάσισε η Διοίκηση
του Οργανισµού Κεντρικών Αγορών και Αλιείας να προχωρήσει
σε διαβούλευση για τη µηχανογράφηση των ιχθυοσκαλών, η
οποία βέβαια έληξε τον Μάρτιο. Έκτοτε δεν είχαµε κάτι νεότερο.
Πρέπει, δηλαδή, να περιµένουµε ένα νέο σκάνδαλο για να προ-
χωρήσουµε στο επόµενο βήµα;

Όσο αφορά το τρίτο ερώτηµα για την ιχθυόσκαλα της Νέας
Μηχανιώνας, υπήρχε η υποχρέωση να αναβαθµιστεί από την
προηγούµενη προγραµµατική περίοδο. Στην τελευταία συνε-
δρίαση της Επιτροπής Παρακολούθησης του επιχειρησιακού
προγράµµατος «Αλιεία» συζητήθηκε η ένταξη της πράξης για την
επέκταση της ιχθυόσκαλας της Νέας Μηχανιώνας στο πρό-
γραµµα µέσα στο πρώτο τρίµηνο του 2013. Και εδώ έχουµε πάλι
καθυστέρηση. Από ό,τι γνωρίζω η ένταξη δεν έγινε.

Εν τω µεταξύ πρέπει να σας µεταφέρω και την έντονη ανησυ-
χία των ψαράδων της Νέας Μηχανιώνας εξαιτίας της φήµης ότι
πρόκειται να µεταφερθεί η ιχθυόσκαλα σε άλλη τοποθεσία στη
δυτική Θεσσαλονίκη. Τελικά θα ήθελα να µας πείτε ποιο είναι το
σχέδιο του Υπουργείου και της Διεύθυνσης Αλιείας για τη Νέα
Μηχανιώνα.

Ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο για τρία λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης

και Τροφίµων): Επαναλαµβάνω ότι, πρώτον, πριν λίγους µήνες
ήρθε ο τοµέας της αλιείας στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης
και, δεύτερον, το Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης δεν είναι
υπεύθυνο για τα οικονοµικά θέµατα των τιµολογίων, όπως ξέ-
ρετε. Ίσα-ίσα χάρη στις δικές µας προσπάθειες και τη µηχανο-
γράφηση τόσο της φυτικής και ζωικής παραγωγής µέσω του
συστήµατος ΟΣΔΕ όσο αυτού της αλιείας, πιάνονται αυτά τα
πλαστά τιµολόγια που είπατε. 

Τώρα, σε ό,τι αφορά το έργο της Μηχανιώνας, σας είπα ότι αν
δεν είχε υπάρξει αυτή η απαίτηση που δηµοσιεύτηκε στο ΦΕΚ
από το Υπουργείο Ανάπτυξης και Υποδοµών, θα είχε ενταχθεί.
Όµως, µετά τη δηµοσίευση αυτής της απόφασης είναι υποχρε-
ωτικό βάσει του νόµου να γίνει η επικαιροποίηση που σας είπα.
Γιατί δεν µπορεί βάσει αυτής της απόφασης, όπως δηλώνεται,
ένας σωλήνας που κάνει αλλού το ένα µέτρο ένα ευρώ, σε ένα
άλλο να το δηλώνουν ή δύο ή τρία. Απαιτούν, λοιπόν, να γίνει ενι-
αιοποίηση αυτών των τιµών και πιστεύω ότι αφού έγινε ήδη -σας
θυµίζω ότι η απόφαση δηµοσιεύτηκε στις 15-2-2013- αυτό ανάγ-
κασε την καθυστέρηση της ένταξής του. 

Σε ό,τι αφορά τη µεταφορά που υπαινίσσεστε, δεν γνωρίζω
από πού πηγάζει, πάντως δεν είναι στις προθέσεις να µεταφερθεί
η ιχθυόσκαλα από τη Μηχανιώνα. Το να γίνει άλλη µια ιχθυό-
σκαλα αλλού, δεν σηµαίνει ότι µεταφέρεται αυτή και καταργείται
και δηµιουργείται µία άλλη. 

Και µε την αφορµή αυτή να σας πω πού ακριβώς δηµιουρ-
γούµε νέες ιχθυόσκαλες ή εκσυγχρονίζουµε άλλες. Σας θυµίζω
ότι πέραν αυτών δηµιουργούµε είκοσι πέντε αλιευτικά καταφύγια
για τους αλιείς, που θα βοηθήσουν στο έργο τους. Σας θυµίζω
ότι δώσαµε άδεια στους αλιείς να πωλούν ψάρια αµέσως στις
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λαϊκές αγορές, προκειµένου να έχουν την όποια προστιθέµενη
αξία τα προϊόντα τους. Σας θυµίζω ότι εκσυγχρονίζουµε τις ιχ-
θυόσκαλες στην Πάτρα, στην Καβάλα, στη Θεσσαλονίκη. Αναµέ-
νεται παραλαβή, επίσης, της νέας ιχθυόσκαλας του Βόλου. Έχει
ολοκληρωθεί και οσονούπω θα την παραλάβουµε εντός των επό-
µενων ηµερών. Και αυτό θα βοηθήσει τους αλιείς του µέσου Αι-
γαίου. 

Επίσης, προωθούµε τα προϊόντα τους είτε πηγαίνουν στην κα-
τάψυξη, όπως και αυτά της ιχθυοπαραγωγής µέσω των ιχθυο-
τροφείων, σε συνεργασία µε τον ΟΠΕ κάνουµε και για τα ψάρια
και τα άλλα µαλάκια ό,τι κάναµε για τα προϊόντα της φυτικής και
ζωικής παραγωγής. Πηγαίνουµε σε στοχευµένα προγράµµατα
προώθησής τους στο εξωτερικό και µάλιστα ένα στοχευµένο
πρόγραµµα θα γίνει ειδικά για τη Ρωσία και τη Μόσχα, αλλά και
σε άλλες περιοχές, όπως κάναµε µε επιτυχία για τις κονσέρβες,
για το ροδάκινο, για τα κρασιά, για το τυρί τώρα στην Αµερική
και αλλού.

Σε ό,τι αφορά τη βοήθειά τους για να ενισχύσουµε το ιχθυο-
απόθεµα, γιατί αυτό τους νοιάζει τους ψαράδες αυτή την ώρα,
σας λέω χωρίς να θέλω να περιαυτολογήσω ότι τότε ως Πρό-
εδρος του Επιστηµονικού Συµβουλίου του ΕΘΙΑΓΕ µαζί µε τον
αείµνηστο Μιλτιάδη Τσόγκα κάναµε για πρώτη φορά έναν τέτοιο
τεχνικό ύφαλο για να βοηθήσουµε τα ψάρια στην Κάλυµνο και
ιδιαίτερα το µπαρµπούνι. Τότε όλοι είχαν φωνάξει αν αυτή η πα-
ρέµβαση είναι επιτρεπτή. Τώρα έχουµε κάνει ήδη εµείς τέτοιου
είδους παρόµοιες δράσεις, στην Κάλυµνο, στο Φανάρι, στην Ιε-
ρισσό και παντού και θα κάνουµε πολλές τέτοιες, γιατί τώρα το
ίδιο το οικολογικό κίνηµα και οι ψαράδες λένε «κάντε όσο µπο-
ρείτε περισσότερα, γιατί είναι ο µόνος τρόπος να ξαναγεµίσει το
Αιγαίο ψάρια» και θα το κάνουµε.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Υπουργού)

Βοηθήσαµε και στον πρώτο γύρο πάλι από το επιχειρησιακό
πρόγραµµα «Αλιεία» να εκσυγχρονίσουµε πενήντα ένα σκάφη,
να πάµε δηλαδή σε πιο καλές, πιο φιλικές προς το περιβάλλον
µηχανές, µε λιγότερα καύσιµα κ.λπ. και στο δεύτερο γύρο αξιο-
λογήσαµε τις διακόσιες πενήντα αιτήσεις και εγκρίναµε τις εκα-
τόν πενήντα. 

Δεν έχω χρόνο να σας πω τις προσπάθειες που κάναµε για τον
έλεγχο σε συνεργασία µε το Υπουργείο Εµπορικής Ναυτιλίας,
ούτε επίσης τις προσπάθειες που κάναµε το Υπουργείο Αγροτι-
κής Ανάπτυξης και Τροφίµων µε το Ναυτιλίας, αλλά και τον Του-
ρισµού για να ενισχύσουµε το θέµα του αλιευτικού τουρισµού,
όπου καταρτίζεται πλέον ένα προεδρικό διάταγµα για να ρυθµι-
στούν τα σχετικά θέµατα, ενώ από το πρόγραµµα «Αλιεία», είτε
οι οµάδες ψαράδες είτε και άλλοι ήδη ενισχύονται να πάνε προς
την κατεύθυνση αυτή και έτσι θα απαλειφθεί η µεγάλη πίεση και
θα µειώσουµε κάποιες κατηγορίες σκαφών, προκειµένου να υπο-

στηριχθεί πάλι ο αλιευτικός µας πλούτος αφαιρώντας κάποια
ψάρια και κάποια πλοία και οδηγώντας τα προς τον αλιευτικό
τουρισµό.

Θα µπορούσα να σας πω και άλλα, αλλά ο χρόνος δεν το επι-
τρέπει. Πιστέψτε µε, όµως, ότι κάνουµε µεγάλη προσπάθεια. Σας
είπα για τις αντίστοιχες προσπάθειες του επιχειρησιακού προ-
γράµµατος και για τις ιχθυοκαλλιέργειες κ.λπ. ώστε να αξιοποι-
ηθεί όσο το δυνατόν καλύτερο το όποιο ευρώ επιτρέπει το
επιχειρησιακό µας πρόγραµµα για να υποστηριχθεί η αλιεία,
παρά το ότι, όπως σας τόνισα, λίγους µήνες έχουµε την αλιεία
ξανά πίσω στο Υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τροφίµων. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε, κύριε Υπουργέ.
ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Θα ήθελα να µου απαντήσει ο Υπουρ-

γός αν σκοπεύει να κάνει ή όχι άλλη ιχθυόσκαλα στη Θεσσαλο-
νίκη. Αυτό είναι το ζητούµενο και σε αυτό δεν πήρα απάντηση.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Να επανέλθετε, κυρία
συνάδελφε. 

Πάντως θα ήθελα να σας ενηµερώσω µε την εικοσάχρονη εµ-
πειρία που έχω, ως µέλος του ελληνικού Κοινοβουλίου, ότι στα
αντίστοιχα κοινοβούλια της Ευρώπης -Ισπανία, Αγγλία- παρα-
πάνω από δύο λεπτά δεν µιλάνε οι Υπουργοί και οι συνάδελφοι.

ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΗ ΜΑΡΚΟΥ: Στα αντίστοιχα κοινοβούλια παίρνουν
και απαντήσεις.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κύριε Υπουργέ,
επειδή κάτι σας ρώτησε, αν θέλετε απαντήστε αν θα γίνει ιχθυό-
σκαλα ή όχι ή –για να το πω πιο καλά- αν θα καταργηθεί της Μη-
χανιώνας και θα γίνει άλλη.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΤΣΑΥΤΑΡΗΣ (Υπουργός Αγροτικής Ανάπτυξης
και Τροφίµων): Όχι, δεν θα καταργηθεί της Μηχανιώνας. Το τό-
νισα. Θα γίνει στη δυτική Θεσσαλονίκη καινούργια ιχθυόσκαλα.
Δεν θα µεταφερθεί της Μηχανιώνας εκεί.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα δύο µαθητές και µαθήτριες και πέντε
εκπαιδευτικοί από το Ιδιωτικό Γυµνάσιο Εκπαιδευτηρίων Μαντου-
λίδη Θεσσαλονίκης.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει.
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε η συζήτηση των
επίκαιρων ερωτήσεων.
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ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, εισερχόµαστε στην ηµερήσια διάταξη της

ΝΟΜΟΘΕΤΙΚΗΣ ΕΡΓΑΣΙΑΣ

Στο σηµείο αυτό θα διακόψουµε τη συνεδρίαση για πέντε
λεπτά.

(ΔΙΑΚΟΠΗ)
(ΜΕΤΑ ΤΗ ΔΙΑΚΟΠΗ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κυρίες και κύριοι συ-
νάδελφοι, επαναλαµβάνεται η διακοπείσα συνεδρίαση. 

Συνέχιση της συζήτησης επί των άρθρων και του συνόλου του
σχεδίου νόµου του Υπουργείου Οικονοµικών: «Ρυθµίσεις για την
τροποποίηση και τη βελτίωση συνταξιοδοτικών, δηµοσιονοµικών,
διοικητικών και λοιπών διατάξεων του Υπουργείου Οικονοµικών». 

Όπως θα γνωρίζετε –και έχουµε συµφωνήσει- θα προηγηθούν
να µιλήσουν οι εναποµείναντες οµιλητές και οι Κοινοβουλευτικοί
Εκπρόσωποι από χθες.

Κύριε Υπουργέ, θα θέλατε να πείτε κάτι;
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Όχι, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εντάξει.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος

της Οµάδας των Ανεξάρτητων Ελλήνων ορίζεται, µε απόφαση
του Γενικού Γραµµατέα της Κοινοβουλευτικής Οµάδας των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων κ. Μελά, ο κ. Κωνσταντίνος Γιοβανόπουλος.

Επίσης, ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρατικής
Αριστεράς κ. Τσούκαλης ορίζει στη σηµερινή συζήτηση ως Κοι-
νοβουλευτικό Εκπρόσωπο τον Βουλευτή κ. Δηµήτριο Αναγνω-
στάκη.

Το λόγο έχει ο κ. Κωνσταντίνος Ζαχαριάς.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Θα αναφερθώ µόνο στις τροπολογίες µε αριθµό 368, την

οποία έχουν καταθέσει οι Υπουργοί Οικονοµικών και Υγείας και
474 και 475, τις οποίες έχουµε καταθέσει Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ
και αφορούν την πληρωµή των εφηµεριών των γιατρών των νο-
σοκοµείων και των κέντρων υγείας του ΕΣΥ, των νοσοκοµείων
«Αιγινήτειο», «Αρεταίειο», «Νίµιτς» και του ΕΚΑΒ καθώς και τις
πρόσθετες αµοιβές εργασίας των εξαιρεσίµων ηµερών, νυχτερι-
νών ωρών και υποχρεωτικής υπερωριακής απασχόλησης του
προσωπικού –εκτός των γιατρών- των νοσοκοµείων, που πραγ-
µατοποιήθηκαν µέσα στο 2012 έως σήµερα, καθ’ υπέρβαση των
εγγεγραµµένων πιστώσεων του προϋπολογισµού.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, η τροπολογία των Υπουργών
Οικονοµικών και Υγείας έρχεται µε µεγάλη καθυστέρηση. Επί
επτά µήνες, το σύνολο των γιατρών του ΕΣΥ και όλο το προσω-
πικό των νοσοκοµείων µένουν απλήρωτοι για εφηµερίες και υπε-
ρωριακή απασχόληση, που είναι βάσει του νόµου και των διατά-
ξεων που ισχύουν υποχρεωτική. 

Είναι πλέον για την Κυβέρνηση ζήτηµα ελάχιστης ανταπόκρι-
σης, να αποζηµιώσει µε τόσο µεγάλη καθυστέρηση τους εργα-
ζοµένους στη δηµόσια υγεία, να αποκαταστήσει το ελάχιστο επί-
πεδο ανθρώπινης αξιοπρέπειας για υποχρεωτικώς και τακτικώς
παρεχόµενη υπερωριακή εργασία, όπως είναι η εργασία των για-
τρών, των νοσηλευτών και των άλλων εργαζόµενων στα νοσοκο-
µεία. Χωρίς αυτήν τη συµβολή των εργαζοµένων, στη σηµερινή
µνηµονιακή συγκυρία, που καταρρέουν οι θεσµοί της κοινωνικής
πρόνοιας, τα νοσοκοµεία µας και τα κέντρα υγείας δεν θα µπο-
ρούσαν να κρατηθούν ζωντανά, δεν θα µπορούσαν να λειτουρ-
γήσουν µε ασφάλεια είκοσι τέσσερις ώρες το εικοσιτετράωρο,
όπως πραγµατικά λειτουργούν και προσφέρουν υπηρεσία και πε-
ρίθαλψη σε όσους νοσηλεύονται µέσα στα νοσοκοµεία και όσους
έχουν επείγουσα ανάγκη.

Γνωρίζουµε όλοι ότι τα επείγοντα και τα τακτικά ιατρεία των
δηµόσιων νοσοκοµείων, τα τελευταία χρόνια, έχουν επιβαρυνθεί
µε 30%, περίπου, αύξηση των ασθενών, που προσέρχονται πραγ-
µατικά αθρόα, αναζητώντας στο δηµόσιο νοσοκοµείο βοήθεια
λόγω της οικονοµικής κρίσης. Οι εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία,
οι νοσηλευτές, το ιατρικό προσωπικό, οι γιατροί, οι ειδικευόµενοι
κυρίως, έχουν υποστεί τεράστια µείωση των τακτικών µισθών
τους, η οποία αγγίζει και το 40%. Δουλεύουν µε µεγάλες ελλεί-

ψεις ανθρώπινων πόρων. 
Σύµφωνα µε εκτιµήσεις της Οµοσπονδίας Νοσοκοµειακών Για-

τρών και της Πανελλήνιας Οµοσπονδίας των Εργαζοµένων στα
Δηµόσια Νοσοκοµεία, οι ελλείψεις σε ανθρώπινους πόρους, σε
γιατρούς ανέρχονται στις εξίµισι χιλιάδες και σε νοσηλευτές σε
πάνω από είκοσι χιλιάδες. 

Σύµφωνα µε αυτά που γίνονται, οι θέσεις που προκηρύσσονται
είναι ελάχιστες. Από τους εννιακόσιους πενήντα τρεις γιατρούς
του ΕΣΥ, οι οποίοι έχουν ήδη κριθεί, το Υπουργείο Διοικητικής
Μεταρρύθµισης ενέκρινε για πρόσληψη µόνο εκατόν πενήντα θέ-
σεις. Όσον αφορά τους νοσηλευτές, το µνηµόνιο που ψηφίστηκε
τον Νοέµβρη –ο ν.4093- σε παράρτηµά του προβλέπει µείωση
του προσωπικού, που υπηρετεί, κατά δεκατρείς χιλιάδες έως το
2017. 

Έτσι, λοιπόν, η επιβάρυνση των εργαζοµένων, κύριε Υπουργέ,
είναι τεράστια. Σύµφωνα µε µελέτες του Αριστοτελείου Πανεπι-
στηµίου, το 25% των ειδικών γιατρών, 33% των ειδικευοµένων,
35% των εργαζοµένων στο ΕΚΑΒ και 37% των νοσηλευτών πα-
ρουσιάζουν το σύνδροµο «burn out», της εργασιακής εξουθένω-
σης, ένα σύνδροµο που έχει άµεσες επιπτώσεις στην υγεία των
εργαζοµένων και κυρίως έµµεσες και απότοκες επιπτώσεις στη
λειτουργία των νοσοκοµείων και στην υγεία των ασθενών.

Εµείς, λοιπόν, οι Βουλευτές του ΣΥΡΙΖΑ καταθέσαµε την τρο-
πολογία 475 και ζητάµε να την εγκρίνετε, να τη δεχθείτε, η οποία
προβλέπει την πληρωµή των εφηµεριών των γιατρών και των
υπερωριών των λοιπών εργαζοµένων, όχι από τον Οκτώβριο,
όπως είναι η κυβερνητική τροπολογία, αλλά από την αρχή του
2012 µέχρι σήµερα.

Έχουµε παραδείγµατα γιατρών ολόκληρων νοσοκοµείων,
όπως είναι τα πρώην νοσοκοµεία του ΙΚΑ, τα οποία εντάχθηκαν
στο ΕΣΥ, που παραµένουν απλήρωτοι όσον αφορά τις εφηµερίες
τους από την αρχή του 2012. Υπάρχουν, όµως, και στα άλλα νο-
σοκοµεία ανεξόφλητες εφηµερίες. 

Ήδη το Υπουργείο Υγείας, κύριε Υπουργέ, έχει αποτιµήσει –
χθες έκανε την ανακοίνωση- σε 9.744.000 ευρώ τις εφηµερίες
των γιατρών του ΕΣΥ, που προηγήθηκαν του Οκτωβρίου του 2012
και παραµένουν απλήρωτες και σε 1.259.000 ευρώ τις υπερωρίες
του νοσηλευτικού και του λοιπού προσωπικού. Εάν δεχθείτε µόνο
την τροπολογία των Υπουργών Οικονοµικών και Υγείας, θα πα-
ραµένουν απλήρωτες οι υπερωρίες του προσωπικού και οι εφη-
µερίες των γιατρών που ανέρχονται σε 11.000.000 ευρώ.

Ζητούµε, λοιπόν, να ψηφιστεί η τροπολογία, η οποία επιπλέον
προβλέπει την πληρωµή των πρόσθετων εφηµεριών, που, λόγω
των αναγκών, υπηρετούν οι γιατροί του ΕΣΥ, κυρίως στην περι-
φέρεια, και οι οποίες εµπλέκονται σε µία απίθανη διοικητική δια-
δικασία ελέγχου και προέγκρισης, που καταλήγει απαγορευτική
για την αποπληρωµή τους. Γνωρίζετε τι γίνεται σε αυτές τις πε-
ριπτώσεις. Γίνεται το λεγόµενο οριζόντιο κούρεµα, δηλαδή όλες
οι πρόσθετες εφηµερίες, που υπερβαίνουν το πλαφόν, δεν πλη-
ρώνονται από τα νοσοκοµεία και ανέρχονται αυτά σε 10% έως
15% των δεδουλευµένων. 

Καταθέτω έγγραφο του Συλλόγου Ειδικευοµένων του Γενικού
Νοσοκοµείου Θώρακος «Σωτηρία», το οποίο παρουσιάζει µε
ενάργεια την κατάσταση, µε οριζόντιες περικοπές της τάξης
15%-17%.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Κωνσταντίνος Ζαχαριάς κα-
ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής.)

Επίσης, κύριε Υπουργέ, η δεύτερη υπ’ αριθµόν 474 τροπολο-
γία µας κατατείνει στο να σταµατήσει ο ακραία γραφειοκρατικός
τρόπος ελέγχου και αποζηµίωσης των εφηµεριών, που απαιτεί
τουλάχιστον έντεκα στάδια ελέγχου και καθυστερεί απαράδεκτα.

Χθες, στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων και ο Υπουργός
Υγείας κ. Λυκουρέντζος παραδέχθηκε αυτήν την τεράστια καθυ-
στέρηση και δέχτηκε ότι πρέπει να αλλάξει ο τρόπος πληρωµής.
Να αποζηµιώνονται, λοιπόν, µηνιαίως, µε µισθοδοτικές καταστά-
σεις –αυτό δεν έχει κάποια οικονοµική επιβάρυνση, είναι θεσµικό
ζήτηµα και νοµίζω ότι πρέπει να το δεχθείτε- τον επόµενο µήνα
της εκτέλεσής τους µέσω της Ενιαίας Αρχής Πληρωµών, µε σχε-
τική βεβαίωση του διοικητή του νοσοκοµείου. Η τροπολογία µας
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αναφέρεται σε έναν προηγούµενο νόµο που ήδη έχει καταργη-
θεί. Δεν έχετε παρά να τον επαναφέρετε. Πρόκειται για το ν.
3868/2010, παράγραφος 1, άρθρο 4, ο οποίος προέβλεπε ακρι-
βώς αυτό που προτείνουµε, την πληρωµή µε µισθοδοτικές κατα-
στάσεις µέσω της Ενιαίας Αρχής Πληρωµών.

Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, η ασφαλής εφηµερία των νο-
σοκοµείων είναι το ζητούµενο σήµερα για το σύνολο του λαού
µας, καθώς και η αξιοπρέπεια για τους εργαζοµένους και κυρίως
–στην περίπτωσή µας- για τους εργαζοµένους στα νοσοκοµεία.

Δουλεύουν σκληρά και δίνουν την ψυχή τους. Πρέπει να απο-
ζηµιώνονται για την εργασία τους και κυρίως την υπερωριακή ερ-
γασία και σ’ αυτόν τον αγώνα της διεκδίκησης των ελάχιστων
εργασιακών δικαιωµάτων ο ΣΥΡΙΖΑ είναι µαζί τους.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-

στούµε. 
Το λόγο έχει ο κ. Αθανάσιος Πετράκος, ως προτασσόµενη δευ-

τερολογία, για τέσσερα λεπτά.
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, κύριε Υπουργέ, κυ-

ρίες και κύριοι συνάδελφοι, µε το παρόν νοµοσχέδιο η Κυβέρ-
νηση προσπαθεί να ρυθµίσει την απόδοση της σύνταξης και µας
επιπλήττει γιατί δεν δίνουµε εύσηµα σε αυτό το γεγονός.

Αλήθεια, µε ποια λογική θα πρέπει να δώσουµε εύσηµα επειδή
δίνει προκαταβολή 50%; Τα χρήµατα αυτά είναι των ασφαλισµέ-
νων και έχουν ήδη καταβληθεί. Οι ασφαλισµένοι δεν φταίνε σε
τίποτε, επειδή µέχρι τώρα οι Κυβερνήσεις κατέστρεψαν τα ασφα-
λιστικά ταµεία µε τους κακούς χειρισµούς και το PSI.

Θέλετε να δηµιουργήσετε ένα κλίµα τεχνητής αισιοδοξίας µε
κάποιες µικροδιορθώσεις. Αυτό όµως, κύριε Υπουργέ, θυµίζει τη
γνωστή ιστορία του Χότζα µε τον χωρικό. Αυτό που κυρίως επι-
διώκετε είναι να αποκρύψετε µερικά ουσιώδη ζητήµατα και να
µη γίνει συζήτηση γι’ αυτά. Το πρώτο είναι οι χιλιάδες απολύσεις
και η ουσιαστική διάλυση του δηµοσίου τοµέα και των δηµοσίων
επιχειρήσεων. Έχει δηµιουργηθεί ένα κλίµα φόβου και αδρά-
νειας στο δηµόσιο τοµέα που αδρανοποιεί τα πάντα και κυρίως
στις δηµόσιες επιχειρήσεις.

Η Κυβέρνηση αποκρύπτει ότι µε τον ν. 4057/2012 άλλαξε τα
πειθαρχικά συµβούλια, στα οποία δεν συµµετέχουν πλέον εργα-
ζόµενοι. Συνεπώς δεν φταίνε οι εργαζόµενοι γιατί δεν έχουν λει-
τουργήσει. Αντί γι’ αυτό, ήρθε ο ν.4092/2012, µε βάση τον οποίο
όσοι παραπέµπονται για οποιαδήποτε αιτία, ακόµα και για συν-
δικαλιστική δράση ή για θέµατα της προσωπικής τους ζωής ή για
αστικές διαφορές µε άλλον πολίτη ή απλώς για εκπροσώπηση
του δηµοσίου σε διαφορές µε ιδιώτες και καταγγέλλονται απ’
αυτόν –προσέξτε το αυτό, κύριε Υπουργέ, διότι µε αυτό διαλύετε
τις δηµόσιες επιχειρήσεις- τίθενται σε αργία εκατοντάδες ή και
χιλιάδες άτοµα και διασύρονται χωρίς να υπάρχει κάποιο ουσια-
στικό ζήτηµα. Την ίδια στιγµή βέβαια αυτοί που ευθύνονται για
σοβαρές παρατυπίες απολαµβάνουν την εύνοια των εκάστοτε
ισχυρών, όπως συµβαίνει και στη δική µου περιφέρεια.

Τα συνδικάτα και ιδιαίτερα η Αριστερά ήταν πάντοτε υπέρ της
παραδειγµατικής τιµωρίας των δηµοσίων υπαλλήλων που δια-
πράττουν ποινικά αδικήµατα, χρησιµοποιώντας τη θέση τους για
ίδιο όφελος εις βάρος του δηµοσίου. Άλλο είναι αυτό και άλλο η
παραγωγή εκατοντάδων και χιλιάδων επιόρκων-«µαϊµού». 

Πριν από δύο µέρες ήµασταν στις διευθύνσεις της ΔΕΗ µε άλ-
λους συναδέλφους, στη Διεύθυνση Παραγωγής και στη Διεύ-
θυνση Ορυχείων. Το µέγα θέµα που έθεσαν όλα τα διευθυντικά
στελέχη, µε τα οποία µιλήσαµε, είναι το κλίµα φόβου και αδρά-
νειας το οποίο ουσιαστικά αδρανοποιεί πλήρως τις δηµόσιες επι-
χειρήσεις. Δεν µπορούν να υπογράψουν ούτε ένα χαρτί. Αυτό το
ζήτηµα πιστεύω ότι δεν γίνεται συνειδητά. 

Ουσιαστικά όµως αυτή η κατάσταση οδηγεί στην πλήρη απα-
ξίωση και διάλυση των δηµοσίων επιχειρήσεων, όπως είναι η
ΔΕΗ, µε αποτέλεσµα να µην µπορούν να λειτουργήσουν και στη
συνέχεια φυσικά να πείτε ότι πωλούνται. Είναι ένα ζήτηµα ιδιαί-
τερα σηµαντικό.

Το δεύτερο θέµα –µια και ο χρόνος πιέζει, κύριε Πρόεδρε, νό-
µιζα ότι θα έχω ολόκληρο το χρόνο, θα είµαι βέβαια συνεπής-
είναι ότι επιδιώκετε να αποκρυβεί η συζήτηση για το ξεπούληµα
της δηµόσιας περιουσίας. Σήµερα λήγει η ιστορία µε τον ΟΠΑΠ.

Ακολουθεί η ΔΕΠΑ και η ΔΕΣΦΑ και µετά θέλετε να ξεπουλήσετε
και τη ΔΕΗ, δηµιουργώντας τη λεγόµενη µικρή, αλλά στην ουσία
«καλή» ΔΕΗ. Θέλετε στην ουσία να δώσετε στους ιδιώτες την
«καλή» ΔΕΗ, όλες τις καλές µονάδες της ΔΕΗ και να µείνουν τα
σαπάκια στο δηµόσιο τοµέα, όπως έγινε και µε την Αγροτική Τρά-
πεζα. Όµως πιστεύω ότι δεν θα τα καταφέρετε, γιατί ο λαός θα
σας ανατρέψει. 

Είναι όµως προκλητικό, ιδιαίτερα για τον ΟΠΑΠ, κύριε Υπουρ-
γέ, να ξεπουλιέται η κερδοφόρος «αγελάδα» του δηµοσίου, η
οποία µπορεί να συµβάλει στο ασφαλιστικό σύστηµα, όπως
έχουµε προτείνει και µάλιστα µε το αντίτιµο της κερδοφορίας
τριών ετών, όταν η διεθνής πρακτική των διεθνών funds είναι τα
κεφάλαια αγοράς να αποσβένονται σε µια δεκαετία.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Όχι βέβαια πως εµείς θα συµφωνούσαµε αν κάνατε κάτι τέ-
τοιο, αλλά ακόµα και αυτό δεν κάνετε που είναι στη δική σας λο-
γική. Τον δίνετε µπιρ παρά. 

Υπάρχει επίσης ένα άλλο µεγάλο θέµα. Η Επιτροπή Παραγω-
γής και Ανάπτυξης οµοφώνως έχει θέσει το θέµα να συζητηθούν
οι ευθύνες της ΡΑΕ και του Υπουργείου για τις περίφηµες ιδιω-
τικές εταιρείες «ENERGA» και «HELLAS POWER». Ο ένας από
τους µετόχους της εταιρείας, στην οποία θέλετε να δώσετε τον
ΟΠΑΠ, ο κ. Μελισσανίδης, ήταν µέτοχος και έχει καταχραστεί 90
εκατοµµύρια. Έχουν φαγωθεί 90 εκατοµµύρια. Αυτό σηµαίνει
2,5% αύξηση στο ηλεκτρικό ρεύµα, κύριε Υπουργέ.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, κύριε
συνάδελφε.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Έτσι µεταφράζονται τα 90 εκατοµ-
µύρια. Ανά 40 εκατοµµύρια η ΔΕΗ επιµένει ότι έχει κόστος και
πρέπει να αυξηθεί 1%. Δίνετε, λοιπόν, σε µια εταιρεία, της οποίας
ο ένας από τους µετόχους ελέγχεται για πολύ σοβαρές ατασθα-
λίες…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Δεν έχει ολοκληρω-
θεί.

ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: …εις βάρος του ελληνικού δηµο-
σίου. Όλα αυτά δεν πρέπει να ελεγχθούν; Δεν είδατε η εµπειρία
τι έδειξε µε τις εταιρείες της περίφηµης απελευθέρωσης της
αγοράς ενέργειας, τις εταιρείες «ENERGA» και «HELLAS
POWER»; Θέλετε να επαναλάβετε τα ίδια; 

Για όλους αυτούς τους λόγους, για µια ακόµη φορά µε τη δυ-
νατότητα που µας δίνεται, θεωρούµε ότι µία είναι η λύση, η ανα-
τροπή αυτής της Κυβέρνησης και αυτών των πολιτικών.

Σας ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο κ. Δηµήτριος Στρατούλης.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Υπουργέ, είδαµε χθες µια απάντηση του Επιτρόπου Όλι

Ρεν στον Ευρωβουλευτή του ΣΥΡΙΖΑ Νίκο Χουντή, µε βάση την
οποία αποδεικνύεται ότι τα δύο χρόνια, 2011 και 2012, που ει-
σπράχθηκε από το δηµόσιο, από το Υπουργείο Οικονοµικών, το
2% επί του µισθού των δηµοσίων υπαλλήλων και των υπαλλήλων
των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης -που ήταν µία ειδική ει-
σφορά αλληλεγγύης στους ανέργους- από τα 861 εκατοµµύρια
ευρώ µόνο το 35%, δηλαδή µόνο 302 εκατοµµύρια ευρώ πήγαν
στον ΟΑΕΔ για ενίσχυση προγραµµάτων ανεργίας, από τα οποία
και ένα µικρό κοµµάτι πήγε και στο Ταµείο Πρόνοιας. 

Τα υπόλοιπα 559 εκατοµµύρια ευρώ, κύριε Υπουργέ, φαίνεται
ότι πήγαν υπέρ των τοκογλύφων πιστωτών της χώρας -ή όπως
αλλιώς θέλετε εσείς να τους ονοµάσετε- και όχι για το σκοπό για
τον οποίο παρακρατούνται από τους µισθούς των δηµοσίων
υπαλλήλων και µε βάση αυτόν αφαιρείται ένα µέρος των εισοδη-
µάτων τους, που είναι απαραίτητο για την επιβίωσή τους στις ση-
µερινές δύσκολες συνθήκες. Είναι πάρα πολύ σοβαρό ζήτηµα
και θέλουµε να τοποθετηθείτε και εσείς και η Κυβέρνηση.

Από χθες, κύριε Υπουργέ –διότι αφορά και υπαλλήλους του
Υπουργείου σας αλλά κυρίως δηµοσίους υπαλλήλους, στους
οποίους αναφέρεσθε, όσον αφορά την προκαταβολή των συντά-
ξεών τους στο παρόν νοµοσχέδιο- φαίνεται ότι προτίθεται να
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φέρει µε το πολυνοµοσχέδιο που αναµένεται σήµερα ρύθµιση ο
Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης και κατ’ επέκταση η Κυ-
βέρνηση, µε βάση την οποία απολύονται όσοι δηµόσιοι υπάλλη-
λοι ή υπάλληλοι των Οργανισµών Τοπικής Αυτοδιοίκησης
κέρδισαν την παραµονή τους στην υπηρεσία τους ή µε προσω-
ρινή διαταγή ή µε ασφαλιστικά µέτρα.

Κύριε Υπουργέ, είναι απαράδεκτο! Είναι αντισυνταγµατικό. Κά-
νουν κουρελόχαρτο το Σύνταγµα της χώρας, το οποίο δίνει τη
δυνατότητα σε κάθε Έλληνα και Ελληνίδα πολίτη να έχουν το
φυσικό τους δικαστή! Είναι απαράδεκτο µε βάση το Σύνταγµα
και τη διάκριση των εξουσιών, δηλαδή τη διάκριση µεταξύ εκτε-
λεστικής, νοµοθετικής και δικαστικής εξουσίας. 

Απαράδεκτη η παρέµβαση της Κυβέρνησης! Και δεν είναι κα-
θόλου τυχαίο ότι σήµερα στις εφηµερίδες φαίνεται να διαφωνεί
ακόµη και ο Υπουργός Δικαιοσύνης κ. Ρουπακιώτης. Πρέπει να
το δείτε άµεσα. Δεν πρέπει να έλθει για έγκριση στη Βουλή µια
τέτοια αντισυνταγµατική, αντιδηµοκρατική και εξωφρενική διά-
ταξη.

Τρίτον, κύριε Υπουργέ, κάτι που αφορά και τους υπαλλήλους
του Υπουργείου σας αλλά και ευρύτερα τους δηµόσιους υπαλ-
λήλους –που όπως είπα είναι θέµατά τους ρυθµίζει το παρόν νο-
µοσχέδιο- είναι το εξής: Οι πειθαρχικές διατάξεις του ν. 4093/
2012, του τρίτου µνηµονίου, γεννούν τέρατα, όσον αφορά τις
διαθεσιµότητες και κυρίως όσον αφορά τις αυτοδίκαιες αργίες
των λεγόµενων –εντός εισαγωγικών για εµάς- «επιόρκων» -διότι
πάρα πολλοί από αυτούς µπορεί να αποδειχθεί ότι δεν είναι
επίορκοι- δηµοσίων υπαλλήλων.

Σας λέω δύο ακραία γεγονότα χθεσινά-προχθεσινά: Το πρώτο
αφορά στον κ. Μπηλιώνη, εκπαιδευτικό σε Ειδικό Σχολείο στη
Λάρισα, ο οποίος επειδή ήταν στη διαδήλωση της 25ης Μαρτίου
του 2012 κι έχουν γίνει και σχετικές µηνύσεις για αντίσταση κατά
της αρχής, πάει για αυτοδίκαιη αργία, επειδή συµµετείχε σε κι-
νητοποίηση. Το δεύτερο πιο ακραίο παράδειγµα αφορά τη σύ-
ζυγο Βουλευτή της Νέας Δηµοκρατίας –του κ. Βογιατζή- η οποία
είναι στη Λέσβο νηπιαγωγός και πάει για αυτοδίκαιη αργία, γιατί
είχε ιδιωτική διαφορά µε έναν εργολάβο που της κατασκεύασε
το σπίτι.

Είναι δυνατόν να βγάζετε σε αυτοδίκαιη αργία, µε τις πειθαρ-
χικές αυτές διατάξεις του τρίτου µνηµονίου και του ν. 4093/2012,
δηµοσίους υπαλλήλους είτε γιατί συµµετέχουν σε συνδικαλι-
στική δράση είτε γιατί έχουν ιδιωτικές διαφορές στα δικαστήρια;
Είναι δυνατόν αυτό το πράγµα; Είναι εξωφρενικό! Είναι ωµή πα-
ραβίαση του τεκµηρίου της αθωότητας, πριν καν δικαστούν οι
άνθρωποι, οι δηµόσιοι αυτοί υπάλληλοι. 

Πρέπει να το δείτε, κύριε Υπουργέ –κι εσείς και η Κυβέρνησή
σας- για να καταργηθούν αυτές οι απαράδεκτες διατάξεις.

Τέλος, όσον αφορά το παρόν νοµοσχέδιο, κύριε Υπουργέ,
είναι σωστό ότι δίνετε προκαταβολή µέχρι να βγει η σύνταξη και
το βάλατε µέχρι να βγει η σύνταξη –γιατί το είχατε έξι ως οκτώ
µήνες- δηλαδή δίνετε προκαταβολή των συντάξεων των δηµο-
σίων υπαλλήλων, λόγω της καθυστέρησης που παρατηρείται
στην έκδοση των αποφάσεων συνταξιοδότησής τους που κάνουν
οκτώ ως δέκα µήνες ή και δώδεκα σήµερα ή και πολύ παραπάνω
σαν έχουν και διαδοχική ασφάλιση. 

Αυτές οι αποφάσεις κάνουν τόσους µήνες να εκδοθούν από
το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους. Είναι ανακούφιση αναµφι-
σβήτητα, κύριε Υπουργέ, αλλά έχουµε δύο πάρα πολύ σοβαρές
παρατηρήσεις.

Η πρώτη παρατήρηση είναι ότι το βασικό για τους δηµόσιους
υπαλλήλους δεν είναι απλά να παίρνει προκαταβολή το 50% του
βασικού µισθού τους συν το 50% του χρονοεπιδόµατος. Το βα-
σικό γι’ αυτούς είναι να παίρνουν το γρηγορότερο δυνατό ολό-
κληρες τις συντάξεις τους. Γι’ αυτό το ζήτηµα υπάρχουν δύο
προβλήµατα, κύριε Υπουργέ, που δεν τα λύνετε ούτε µε το νο-
µοσχέδιο ούτε µε τίποτε άλλο µέχρι σήµερα.

Το πρώτο πρόβληµα είναι ότι το Γενικό Λογιστήριο του Κρά-
τους που τους βγάζει τις συντάξεις αυτήν τη στιγµή είναι υπο-
στελεχωµένο. Αντί για εκατόν είκοσι εισηγητές –οι οποίοι ειση-
γούνται για τις αποφάσεις των συντάξεων- που ήταν πριν δυο
χρόνια, είναι αυτήν τη στιγµή εξήντα εισηγητές. Δεν φτάνει αυτό
το προσωπικό, ειδικά όταν αναµένονται το 2013-2014, όπως και

ο Υπουργός Διοικητικής Μεταρρύθµισης έχει κάνει την έκθεσή
του και στο Κοινοβούλιο αλλά και στην τρόικα, αθρόες αιτήσεις
για συνταξιοδότηση. 

Το προσωπικό, λοιπόν, δεν φτάνει για να ικανοποιήσει αυτές
τις αιτήσεις ούτε τις σηµερινές ούτε τις αυριανές, πόσω µάλλον
που το Γενικό Λογιστήριο του Κράτους κατακλύζεται από αιτή-
µατα όχι µόνο για συνταξιοδότηση, αλλά και για διευκρινίσεις για
αλλαγές των ασφαλιστικών νόµων, που αφορούν τους δηµόσι-
ους υπαλλήλους που πέρασαν τα τρία τελευταία χρόνια του µνη-
µονίου. Αν αυτό δεν λυθεί, τότε η ρύθµισή σου θα είναι δώρο-
άδωρον.

Το δεύτερο πρόβληµα είναι το εξής: Κύριε Υπουργέ, παρά την
πίεση που σας ασκήσαµε από τον ΣΥΡΙΖΑ-Ενωτικό Κοινωνικό Μέ-
τωπο και ο εισηγητής µας ο κ. Γάκης κι άλλοι Βουλευτές αλλά
και από άλλα κόµµατα της Αντιπολίτευσης, για το θέµα της
βάσης υπολογισµού της προσωρινής σύνταξης, δεν το αλλάξατε. 

Έχετε θέσει, κύριε Υπουργέ, στο παρόν νοµοσχέδιο και στο
συγκεκριµένο άρθρο που κρίνω αυτήν τη στιγµή, ότι θα παίρνουν
το 50% του βασικού µισθού συν το 50% του χρονοεπιδόµατος
που τους αναλογούσε, από τη στιγµή που έκαναν την παραίτησή
τους ή έφυγαν από το δηµόσιο, υπολογίζοντας στο βασικό µισθό
της 31-10-2011, πριν δηλαδή ενταχθούν στο Ενιαίο Μισθολόγιο.
Αυτό είπαµε γιατί το κάνετε. Το κάνετε γιατί µέχρι τότε ήταν
εκτός των συντάξιµων αποδοχών επιδόµατα των δηµοσίων υπαλ-
λήλων, τα οποία από 1η Νοέµβρη τα εντάξατε στο βασικό µισθό
και άρα θα αυξάνονταν οι συντάξιµες αποδοχές. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Αν δεν λυθούν αυτά τα δύο βασικά προβλήµατα, κύριε Υπουρ-

γέ, έστω και την τελευταία στιγµή, τότε όχι απλά δώρο-άδωρον
είναι, αλλά τότε δεν το κάνετε για τους δηµόσιους υπαλλήλους,
το κάνετε κυρίως για να εξασφαλιστεί και χρόνος και ρευστότητα
στο δηµόσιο.

Επιτέλους, κύριε Υπουργέ, για να βγαίνουν εύκολα οι συντά-
ξεις δεν µπορούν να εξακολουθούν να βγαίνουν µε το χέρι στο
Γενικό Λογιστήριο του Κράτους. Πρέπει να ενισχύσετε την πλη-
ροφοριοποίηση των λειτουργιών του. Δεν µπορεί να µην υπάρχει
ενιαία ηλεκτρονική πλατφόρµα στο Γενικό Λογιστήριο, η οποία
να συνδέεται µε τα πληροφοριακά συστήµατα και µε τις άλλες
δηµόσιες υπηρεσίες που εργάζονται όσοι ζητούν να συνταξιοδο-
τηθούν ή µε τα ασφαλιστικά τους ταµεία. Δεν µπορεί να γίνεται
µε το χέρι εν έτει 2013, αλλιώς η ίδια καθυστέρηση θα υπάρχει.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κύριου Βουλευτή)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, µε δύο ελάχιστες παρατηρήσεις. 
Η πρώτη, κύριε Υπουργέ, είναι ότι το άρθρο 73 παράγραφος

2 του Συντάγµατος λέει ότι νοµοσχέδια που αφορούν συντάξεις,
έχουν διατάξεις που αφορούν µόνο συντάξεις, αλλιώς αν βάλετε
κι άλλα ζητήµατα, όπως βάλατε µε το Κεφάλαιο Β’ και Γ’, είναι
άκυρα αυτά τα νοµοσχέδια. Διαβάστε, παρακαλώ, το άρθρο 73
παράγραφος 2 του Συντάγµατος να δείτε τι αναφέρει για το συγ-
κεκριµένο ζήτηµα.

Εν πάση περιπτώσει, κύριε Υπουργέ, υποβάλαµε δύο τροπο-
λογίες. Η µία τροπολογία αφορά στις καθαρίστριες του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών. Είδαµε ότι φέρατε τροπολογία. Να την δούµε
αν πραγµατικά αφορά τις ίδιες τις τριακόσιες εργαζόµενες που
έπαιρναν 325 ευρώ µισθό για τετράωρο και οι οποίες είναι εδώ
και µήνες απολυµένες, να το εξετάσουµε και να το συζητήσουµε.
Αν δεν τις αφορά –και είναι θέµα το οποίο θα κρίνουµε αµέσως
µετά- είναι σαν να δείχνουµε κοινωνική αναλγησία για τριακόσιες
εργαζόµενες σε τέτοια σκληρή κι ανθυγιεινή δουλειά και µε τόσο
µισθό. 

Θα τοποθετηθούν επ’ αυτού οι επόµενοι οµιλητές και ο ειση-
γητής. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΣΤΡΑΤΟΥΛΗΣ: Ολοκληρώνω, κύριε Πρόεδρε.
Σας κάναµε µία τροπολογία, κύριε Υπουργέ, την οποία από ότι

κατάλαβα απορρίψατε, για όσους επαγγελµατίες και εµπόρους
κάνουν αίτηση να βγουν µε σύνταξη από τον Οργανισµό Ασφά-
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λισης Επαγγελµατιών και Εµπόρων και χρωστούν πάνω από
20.000 ευρώ που είναι το όριο σήµερα για να βγει απόφαση της
σύνταξής τους. 

Σας ζητάµε µε αυτήν την τροπολογία, ειδικά για το 2013 και
2014, τα δύσκολα αυτά δύο χρόνια, να ανέβει το όριο σε 50.000
ευρώ, αν χρωστάνε στον ασφαλιστικό αυτόν οργανισµό. Αυτό δι-
ευκολύνει και τους ίδιους να πάρουν τη σύνταξή τους, αλλά και
το ασφαλιστικό ταµείο, κύριε Υπουργέ, γιατί προτείνουµε ταυτό-
χρονα να γίνεται παρακράτηση, εφόσον χρωστούν µέχρι 50.000
ευρώ, από τα αναδροµικά τους –που κάνει δέκα µήνες να βγει η
σύνταξη- δηλαδή να κρατάτε το 75% κι αµέσως µετά να κάνετε
την παρακράτηση που προβλέπει ο νόµος στις συντάξεις που θα
πάρουν. 

Έτσι, πρώτον και το ταµείο θα πάρει χρήµατα που ποτέ δεν
θα έπαιρνε, γιατί αυτοί οι άνθρωποι ποτέ δεν θα έχουν τη δυνα-
τότητα να τα πληρώσουν και, δεύτερον, θα πάρουν και οι ίδιοι
τη σύνταξή τους.

Γιατί, κύριε Υπουργέ, το απορρίπτετε; Αφού και το δηµόσιο
συµφέρον ωφελεί και το συµφέρον των επαγγελµατιών και των
εµπόρων. Μου είναι –και µας είναι στον ΣΥΡΙΖΑ- αδιανόητο.

Σας ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΣΥΡΙΖΑ-ΕΚΜ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Κι εµείς, κύριε Στρα-
τούλη.

Το λόγο έχει η συνάδελφος κ. Γεωργοπούλου για τέσσερα
λεπτά.

Μπορείτε και από τη θέση σας, κυρία συνάδελφε. Ούτως η
άλλως, ο Κανονισµός λέει ότι µέχρι επτά λεπτά µπορούµε και επι-
τρέπεται να µιλούµε από εδράνου, πάντα βέβαια µε την καλή διά-
θεση κι ελαστικότητα. 

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΚΥΡΙΤΣΗΣ: Στη Δηµοκρατική Αριστερά είµαστε
«large».

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Στην Ελλάδα, αν
ίσχυε, θα ήταν δέκα!

Ορίστε, κυρία Γεωργοπούλου. 
ΕΥΣΤΑΘΙΑ ΓΕΩΡΓΟΠΟΥΛΟΥ-ΣΑΛΤΑΡΗ: Ευχαριστώ, κύριε

Πρόεδρε.
Πολλά νοµοσχέδια έχουν χαρακτηριστεί σε αυτήν τη Βουλή

ως νοµοσχέδια «σκούπα», άλλα µεγαλύτερης και άλλα µικρότε-
ρης έκτασης. Δεν παύουν, όµως, να έχουν τον ίδιο στόχο, την
ακόµη µεγαλύτερη συρρίκνωση των εισοδηµάτων, το πώς θα
ανακαλύψουν οι κυβερνώντες τις µεγαλύτερες εκπτώσεις και
ρυθµίσεις που θα βυθίζουν ακόµη περισσότερο τον κόσµο της
εργασίας σε µεγαλύτερη ανασφάλεια και ελαστικές εργασιακές
σχέσεις. 

Ακόµη, η συγκυβέρνηση έχει επιδοθεί σε έναν ατελείωτο
αγώνα για το πώς θα καταφέρει να φύγουν από το δηµόσιο όλο
και µεγαλύτερες κατηγορίες υπαλλήλων –«διωκόµενους» ή
«επίορκους» τους έχει ονοµάσει. Κάποτε φάνταζε ανέκδοτο το
«µην πας σε διαδήλωση, γιατί θα απολυθείς»- αναφέρθηκε και ο
συνάδελφος κ. Στρατούλης σε αυτό. Τώρα έχουµε ένα καθεστώς
που µας γυρνάει πενήντα και πλέον χρόνια πίσω. 

Θα ήθελα να αναφερθώ στο άρθρο 2 της παρούσης προσθή-
κης του παρόντος νοµοσχεδίου: «Ρυθµίσεις για την τροποποίηση
και βελτίωση συνταξιοδοτικών, δηµοσιονοµικών, διοικητικών και
λοιπών διατάξεων του Υπουργείου Οικονοµικών» και να επιση-
µάνω ότι υπάρχει ένα σοβαρό θέµα το οποίο απασχολεί όχι µόνο
µια µικρή µερίδα αγροτών στο Νοµό Ηλείας αλλά και ολόκληρη
την κοινή γνώµη του νοµού. Αφορά αγρότες, οι οποίοι εργάστη-
καν στην καταπολέµηση του δάκου της ελιάς καθ’ όλα νοµότυπα,
τηρώντας όλες τις προϋποθέσεις του προγράµµατος και ολο-
κληρώνοντας επιτυχώς τη δολωµατική δακοκτονία για το 2012.
Ωστόσο, επειδή δεν τηρήθηκαν στο ακέραιο κάποιες τεχνικές και
όχι ουσιαστικές διαδικασίες από πλευράς αρµόδιας υπηρεσίας,
οι δικαιούχοι δεν πληρώθηκαν, όπως έγινε µε όλους τους άλλους
νοµούς της χώρας. 

Οι αγρότες δακοκτόνοι και οι τριακόσιες οικογένειες που
ασχολήθηκαν µε το συγκεκριµένο πρόγραµµα εµπαίζονταν από
τον Σεπτέµβριο µε αναβολές, καθυστερήσεις από υπηρεσία σε
υπηρεσία και υποσχέσεις για µια τροπολογία που θα έµπαινε τη
µια στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Αγροτικής Ανάπτυξης και

την άλλη στο νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών, ενώ δεν
θα υπήρχε πρόσθετη δαπάνη, για τον απλούστατο λόγο ότι η
συγκεκριµένη πίστωση είχε εγκριθεί. 

Όλη αυτή η αοριστολογία και η καθυστέρηση είχαν ως αποτέ-
λεσµα, από µέρους των αγροτών, τις κατ’ επανάληψη δικαιολο-
γηµένες διαµαρτυρίες, συγκεντρώσεις και καταλήψεις της
Περιφερειακής Ενότητας Ηλείας. Και, ενώ όλοι συµµερίζονταν
τα δίκαια αιτήµατά τους, το αποτέλεσµα ήταν να συλληφθούν
από την Αστυνοµία και να εκκρεµεί δίκη εις βάρος τους.

Στο παρόν άρθρο επισηµαίνεται ότι στόχος είναι η απρόσκο-
πτη συνέχιση του προγράµµατος δακοκτονίας για το 2013, ώστε
να µην υπάρξουν δυσµενείς επιπτώσεις στην παραγωγή ποιοτι-
κού ελαιολάδου. Όµως, οι δραµατικές οριζόντιες περικοπές για
τη φετινή χρονιά στις πιστώσεις, στο εποχικό προσωπικό και στο
κόστος της αγοράς φυτοφαρµάκων σίγουρα θα καταδικάσουν
το µεγαλύτερο µέρος του Νοµού Ηλείας σε υποβάθµιση της πα-
ραγωγής και της ποιότητας του ελαιολάδου, µε ανυπολόγιστες
επιπτώσεις στο εισόδηµα των παραγωγών.

Θα θέλαµε για άλλη µια φορά να ληφθεί υπ’ όψιν, γιατί πραγ-
µατικά είναι ένας νοµός ο οποίος πλήττεται κατ’ επανάληψη και
κατ’ εξακολούθηση.

Ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Εµείς ευχαριστούµε.
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ολοκληρώθηκε ο κατάλογος

των συναδέλφων οµιλητών.
Το λόγο τώρα θα δώσουµε στους Κοινοβουλευτικούς Εκπρο-

σώπους.
Το λόγο έχει ο κ. Αρβανίτης για οκτώ λεπτά και µετά ο κ. Γιο-

βανόπουλος.
Ορίστε, κύριε Αρβανίτη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Στην προχθεσινή αγόρευσή µου, κατά τη συζήτηση για το υπό

ψήφιση νοµοσχέδιο, ανεφέρθην στα γενικότερα νοµοθετικά πλαί-
σια που καθορίζουν τα σχέδια νόµων, τους νόµους, τις πράξεις
νοµοθετικού περιεχοµένου, αυτά τα γενικότερα νοµοθετικά πλαί-
σια τα οποία καθορίζουν και υπαγορεύουν η τρόικα, οι δανειστές
µας και οι λοιποί δυνάστες του λαού µας.

Όλα αυτά τα σχέδια, λοιπόν, οι πράξεις νοµοθετικού περιεχο-
µένου, που ουσιαστικά γίνονται ερήµην της βουλήσεως του ελ-
ληνικού λαού, των αναγκών του ελληνικού λαού, υπαγορεύονται
απ’ αυτούς οι οποίοι σήµερα καθορίζουν τις τύχες της πατρίδας
µας και είναι οι ξένες δυνάµεις που την κατέχουν. Όλα αυτά τα
νοµοσχέδια και οι υπό ψήφιση νόµοι, εν οις και το υπό ψήφιση
παρόν νοµοσχέδιο, δεν είναι τίποτα άλλο παρά ασπιρίνη στο κα-
τακερµατισµένο σώµα της Ελλάδος, στο πληγωµένο σώµα της
Ελλάδος, στο άρρωστο σώµα της Ελλάδος, εσωτερικώς και εξω-
τερικώς.

Κατά ταύτα παρέλκει και πιστεύω ότι είναι απώλεια χρόνου να
αναφερθώ στις ειδικές διατάξεις. Ενδεικτικώς, θα αναφερθώ στη
διάταξη του άρθρου 8, όπου στην παράγραφο 3 λέµε σχετικά µε
κάθε πιστωτικό ίδρυµα ότι υποχρεούται να στέλνει στον δικαιούχο
των καταθέσεων ειδοποιήσεις µε συστηµένη επιστολή, κ.λπ..

Πρώτον, γιατί να τις στέλνει µε συστηµένη επιστολή; Γνωρί-
ζουµε ότι οι συστηµένες επιστολές πολλές φορές χάνονται. Δεν
είναι ασφαλής τρόπος. Όπως ορθώς είπε –αν δεν απατώµαι- κά-
ποιος αγορητής των Ανεξάρτητων Ελλήνων, ο ασφαλέστερος
τρόπος είναι διά δικαστικού επιµελητού και για έναν επιπρόσθετο
λόγο, τον οποίο θα αναφέρω πιο κάτω, αναφερόµενος στην πα-
ράγραφο 3. 

Κάθε πιστωτικό ίδρυµα, δηλαδή, που δραστηριοποιείται στην
Ελλάδα οφείλει αµέσως µετά την παρέλευση του χρονικού ορίου
της εικοσαετίας, άλφα, βήτα, γάµµα, όσον αφορά τις αδρανείς
καταθέσεις. Και φθάνει στο γάµµα να ενηµερώνει δικαιούχους-
κάθετους κληρονόµους για το πού έχουν µεταφερθεί τα σχετικά
ποσά µετά την παρέλευση της εικοσαετίας, εφόσον ερωτηθεί. 

Και εφόσον ερωτηθεί το πιστωτικό ίδρυµα και του πουν πού
έχουν κατατεθεί, τι έγινε µετά την παρέλευση της εικοσαετίας;
Θα επιστραφούν πίσω; Ας αφήσουµε το γεγονός ότι δεν γνωρί-
ζουµε αυτό το ταµείο σε ποιες ευπαθείς οµάδες αναφέρεται.
Εµείς γνωρίζουµε, γιατί η µέχρι τούδε πολιτική της Κυβερνήσεως
δείχνει ότι µάλλον προτιµά να ενισχύει τις µη κυβερνητικές ορ-
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γανώσεις, παρά τις ευπαθείς οµάδες.
Όµως, δεν προβλέπεται από το παρόν νοµοσχέδιο, κύριε Πρό-

εδρε, διαδικασία εντοπισµού των κληρονόµων αυτών οι οποίοι
έχουν αδρανείς καταθέσεις. Δεν προβλέπεται από το παρόν νο-
µοσχέδιο αυτή η διαδικασία, που είναι επιβεβληµένη και µπορεί
να υπάρχουν τεράστια ποσά απ’ αυτούς οι οποίοι απέθανον αδιά-
θετοι και οι κληρονόµοι τους δεν ξέρουν ότι έχουν βιβλιάρια κα-
ταθέσεων. 

Προσφάτως ως δικηγόρος είχα τέτοια περιστατικά και όλως
τυχαίως ευρέθησαν βιβλιάρια. Διαφορετικά αυτά θα πήγαιναν
στο ταµείο, προς το οποίο εµείς δεν έχουµε βεβαίως καµµία απο-
λύτως εµπιστοσύνη.

Περαιτέρω, αναφέροµαι πάλι ενδεικτικώς στο άρθρο 4, όπου
λέµε ότι µε τις διατάξεις της παραγράφου 9 προβλέπεται ότι
µετά τη δηµιουργία Κέντρου Πιστοποίησης Αναπηρίας και την
κατάργηση των πρωτοβαθµίων και δευτεροβαθµίων επιτροπών,
οι συνταξιούχοι του δηµοσίου, για τους οποίους προβλέπεται πα-
ραποµπή στην Ειδική Υγειονοµική Επιτροπή, παραπέµπονται
πλέον στην Ανωτάτη του Στρατού Υγειονοµική Επιτροπή.

Ακούσατε-ακούσατε! Πώς θα µπορούσε ποτέ κανείς να πιστέ-
ψει στα µάτια του, διαβάζοντας «λόγω άρνησης του ΚΕΠΑ να
εξετάσει τις περιπτώσεις αυτές»; Συνεστήθη ένα όργανο, πλη-
ρώνονται αυτοί οι οποίοι συγκροτούν το όργανο και αρνούνται
να εκτελέσουν το καθήκον τους. Εδώ δεν εδόθη εξήγησις και
αυτό το επεσήµαναν προλαλήσαντες αγορηταί.

Επίσης, θέλω να επισηµάνω στο Προεδρείο σας ότι η Χρυσή
Αυγή έχει καταθέσει τρεις τροπολογίες και για τους συνταξιού-
χους στρατιωτικούς. Έχει καταθέσει τροπολογία και για τις κα-
θαρίστριες –εγκαίρως µάλιστα- και κανένα από τα άθλια αυτά
Μέσα Ενηµερώσεως, τα πολυκατευθυνόµενα Μέσα Ενηµερώ-
σεως, δεν ανεφέρθη σ’ αυτό το περιστατικό. Εξαίρεσε τη Χρυσή
Αυγή, όπως συνηθίζει και θέλει να εξαιρεί και τη Χρυσή Αυγή από
παντού, όπως και ο κ. Τσίπρας, για τον οποίο πιστεύω ότι θα έχω
το χρόνο να πω δυο λέξεις αργότερα για τη χθεσινή του παρά-
σταση εδώ, στο Σώµα. Επίσης και οι αγορηταί εδώ των υπολοί-
πων κοµµάτων δεν ανέφεραν το γεγονός ότι και εµείς είχαµε
υποβάλει σχετική τροπολογία για τις καθαρίστριες.

Περαιτέρω έχουµε υποβάλει και τροπολογία για την αθλία
συµπεριφορά της Κυβερνήσεως, όσον αφορά στους συνταξιού-
χους Βορειοηπειρώτες, οι οποίοι αποδεδειγµένα δικαιούνται να
πάρουν τη σύνταξή τους, αλλά υπάρχει σχέδιο εξόντωσης του
Ελληνισµού της Βορείου Ηπείρου. 

Λέµε, λοιπόν, εν κατακλείδι της τροπολογίας µας, ότι η γρα-
φειοκρατική αγκύλωση, πέραν της στρατηγικής επιλογής της Κυ-
βέρνησης, για, ει δυνατόν, πλήρη περικοπή των συντάξεων των
οµογενών –γιατί εκεί κατατείνει- έχει ως αποτέλεσµα την ανάγκη
υποβολής από τους οµογενείς περαιτέρω δικαιολογητικών για
τη νοµιµοποίησή τους, ακόµη και εκείνων που είχαν κατοχυρώσει
συνταξιοδοτικό δικαίωµα.

Όπως είναι φανερό, η προϋπόθεση της απόδειξης της εικοσα-
ετούς παραµονής πριν από την αίτηση συνταξιοδότησης στην
Ελλάδα φαλκιδεύει πλήρως το συνταξιοδοτικό δικαίωµα των
οµογενών και εν τοις πράγµασι καταργεί την ορθή εθνικά νοµο-
θετική πρωτοβουλία για απονοµή σύνταξης σ’ αυτήν την κατη-
γορία των χειµαζοµένων Ελλήνων.

Γι’ αυτούς τους λόγους ακριβώς καταθέσαµε αυτήν την τρο-
πολογία της επίµαχης διάταξης του ν. 4093/2012.

Αυτά είχα να πω γενικώς, δεδοµένου ότι όντως, όπως προεί-
πον, είχα την τιµή να προαναφέρω στην προχθεσινή µου αγό-
ρευση για τα γενικά πλαίσια και ποιοι τα καθορίζουν. Αυτά τα
ασφυκτικά γενικά νοµοθετικά πλαίσια καθορίζουν κάθε σχέδιο
νόµου, κάθε νόµο, κάθε πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου.

Όµως είµαι υποχρεωµένος να αναφερθώ –και σύµφωνα µε το
χρόνο, εν τάχει, κύριε Πρόεδρε- σ’ αυτήν τη χθεσινή αγόρευση
του κ. Αβραµόπουλου, που ήταν πραγµατικά ένας ύµνος ραγια-
δισµού, ένα υπόδειγµα ραγιαδισµού. Ο κ. Αβραµόπουλος µας
είπε ότι διεκδικούµε ό,τι µας ανήκει. Ποιον κοροϊδεύει; Είναι γνω-
στό ότι η σηµαία του Υπουργείου Εξωτερικών έχει αναρτηθεί από
το 1974 και µετά και γράφει επάνω «δεν διεκδικούµε τίποτα».
Πώς θα διεκδικήσουµε, λοιπόν, ό,τι µας ανήκει εδώ;

Περαιτέρω, όµως, λέει ότι αυτό δεν πρέπει να θεωρηθεί εχ-

θρική ενέργεια στους αφέντες µας! Έτσι µας είπε χθες ο κ.
Αβραµόπουλος. Και στη συνέχεια είπε ότι δεν πρέπει να διατα-
ραχθούν οι σχέσεις µε τους φίλους µας τους Γερµανούς, γιατί
αποτελούµε όλοι µία ευρωπαϊκή οικογένεια, µονοιασµένη και
αγαπηµένη και ο ένας βοηθά τον άλλο. Δηλαδή, αν κατάλαβα
καλά, το πνεύµα του ήταν αυτό, αλλά δεν χρειάζεται ειδική ερ-
µηνεία.

Σαφώς και κατηγορηµατικώς αυτά τα είπε ο κ. Αβραµόπουλος. 
Είναι ντροπή να είµαστε ραγιάδες ακόµη. Επιτέλους! Δεν το

ανέχεται ο λαός µας. Έχει πληγωθεί βαναύσως η υπερηφάνειά
του.

Κι έχουµε και τον περίεργο κ. Τσίπρα -ο οποίος, βέβαια, απο-
δεικνύεται πλέον περιτράνως ότι είναι πολιτικός απατεών- να έρ-
χεται από τη µία να λέει και να δηλώνει επισήµως από τα Μέσα
Ενηµερώσεως ότι δεν είµεθα υπό κατοχήν γερµανικήν, ότι η λο-
γική η γερµανική είναι απαράµιλλος, η πρακτική είναι απαράµιλ-
λος και πρέπει να την ακολουθούµε, ότι είναι η χώρα του Δάντη,
του έτσι, του αλλιώς και τα υπόλοιπα. 

Από τη µία ύµνους και ότι δεν είµεθα υπό κατοχήν και από την
άλλη να πηγαίνει στο Αµερικανικό Επιµελητήριο και να κάνει
ύµνους υπέρ των Αµερικανών και να κατηγορεί τους Γερµανούς.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ολοκληρώστε, κύριε
Αρβανίτη.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Ο άνθρωπος είναι πολιτι-
κός απατεών. 

Κοιτάξτε, είπε χθες για τους Γερµανούς ότι διακατέχονται από
έναν ιδιότυπο οικονοµικό εθνικισµό και θέλουν να επικρατήσουν
στην Ευρωζώνη και στην ευρωπαϊκή σφαίρα µε οικονοµικά µέσα.
Αυτός που έλεγε ύµνους για τους Γερµανούς.

Όµως, θέλω να πω ειδικά για τη Χρυσή Αυγή –και παρακαλώ
την ανοχή σας, αξιότιµε κύριε Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Παρακαλώ. Σας
έδωσα το χρόνο. Ολοκληρώστε σε δέκα δευτερόλεπτα.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Ευχαριστώ. 
Σχετικά, λοιπόν, µε τον αποκλεισµό της Χρυσής Αυγής από την

επιτροπή, σύµφωνα µε το άρθρο 44 του Κανονισµού της Βουλής,
θέλω να πω το εξής: Αυτός που ως αυτόκλητος νοµικός εµπει-
ρογνώµων στην αρχή µάς καταξίωσε και είπε ότι η Χρυσή Αυγή
βρίσκεται στα όρια του νόµου -το είχε πει σε δηλώσεις του στον
Παπαχελά- έρχεται τώρα και µας λέει να µας αποκλείσει. Να απο-
κλείσει ποιους; Εµάς; Αυτός που υπηρετεί το «Δ’ οικονοµικό
Ράιχ» αυτήν τη στιγµή δουλικότατα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Παρακαλώ.
ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ-ΑΒΡΑΜΗΣ: Μας ξεχωρίζει. Μας ξεχω-

ρίζει όµως και ο λαός και µας καταξιώνει καθηµερινώς, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Ευχαριστώ πολύ,
κύριε συνάδελφε.

ΜΙΧΑΗΛ ΑΡΒΑΝΙΤΗΣ - ΑΒΡΑΜΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρό-
εδρε.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Το λόγο έχει ο Κοινο-
βουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Γιοβα-
νόπουλος.

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, σας ευ-
χαριστώ πολύ.

Είναι σηµαντικές οι στιγµές που ζούµε, καθώς πάρα πολύς κό-
σµος αναµένει να δει τις εξελίξεις σε ό,τι αφορά τις απολύσεις
στο ελληνικό δηµόσιο. Και φαντάζοµαι ότι, πέρα από κάθε άλλη
επικαιρότητα, αυτό είναι που απασχολεί σήµερα ένα µεγάλο κοµ-
µάτι της ελληνικής κοινωνίας. 

Από τη µία, λοιπόν, έχουµε τον ιδιωτικό τοµέα να καταρρέει
σε συντρίµµια και από την άλλη βλέπουµε, µε συνοπτικές διαδι-
κασίες, τις απολύσεις των εργαζοµένων στο ελληνικό δηµόσιο. 

Εκεί θα πρέπει, βέβαια, να επαληθεύεστε ή όχι αυτήν την
άσχηµη, την όζουσα φήµη που επικρατεί ότι στο πολυνοµοσχέδιο
που φέρνετε σε λίγες ώρες θα αγνοείτε και θα παρακάµπτετε δι-
καστικές αποφάσεις που θα έχουν το χαρακτήρα της προσωρι-
νής διαταγής. Και, µάλιστα, θα κάνετε κι ένα βήµα παραπάνω,
για να αγνοήσετε και να παρακάµψετε και αποφάσεις οι οποίες
θα έχουν και το χαρακτήρα των ασφαλιστικών µέτρων. 

Αυτό δεν θα είναι ένα ακόµη συνταγµατικό ατόπηµα. Αυτό θα
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είναι πραγµατικά µια κατάλυση του θεµελιώδους λίθου που στη-
ρίζει τη δηµοκρατία. Θα πρέπει να είστε και πάρα πολύ προσε-
κτικοί, αν θέλετε να συνεχίσουµε να µιλάµε για κοινοβουλευτισµό
και για µια δηµοκρατία αντιπροσωπευτική σ’ αυτήν εδώ την Αί-
θουσα.

Βέβαια, από τα φοιτητικά χρόνια ακόµα θα µπορούσε ένας
δευτεροετής φοιτητής της Νοµικής να σας εξηγήσει ότι το άρ-
θρο 73 του Συντάγµατος απαιτεί οι νόµοι περί συντάξεων να είναι
αποκλειστικά νόµοι περί συντάξεων και να µη φέρουν συνονθυ-
λεύµατα, άλλους επηρεασµούς και διαφορετικές ρυθµίσεις. Δεν
το κάνατε. Δεν το κάνετε ούτε αυτό. Συνεχίζετε µε µία µονοµέ-
ρεια να νοµοθετείτε κατά το δοκούν, να νοµοθετείτε κατά το έτσι
θέλω, να νοµοθετείτε κατά τις ανάγκες και τις επιταγές ανθρώ-
πων οι οποίοι δεν ξέρουν το ελληνικό νοµοθετικό έθος και ήθος.
Παρ’ όλα αυτά εσείς συνεχίζετε να το υπηρετείτε.

Νοµίζω είναι στοιχειώδης γνώση, στοιχειώδης επιµέλεια και
στοιχειώδης δηµοκρατική συνθήκη να τηρούµε το Σύνταγµα στις
απλές του διατάξεις. Αφήστε τα υπόλοιπα, τα οποία τα έχετε κα-
ταπατήσει. Να το τηρούµε στις απλές τους διατάξεις, όπου λέει
ότι ο νόµος περί συντάξεων θα πρέπει να είναι νόµος περί συν-
τάξεων. Τίποτα περισσότερο, τίποτα λιγότερο. Δεν το κάνετε.

Ταυτόχρονα, µέσα σε όλες τις ειδήσεις, σε όλα τα νοµοθετή-
µατα και σε όλες τις τροπολογίες που έρχονται και θα έρχονται
µε καταιγιστικό ρυθµό, έρχεται και αυτή η διάταξη για τον ΟΠΑΠ.
Αργότερα έρχεται η ΔΕΠΑ, η ΔΕΣΦΑ. Δυστυχώς, πρέπει να πω
τη φράση «ξεπουλιέται». Ξεπουλιέται το άπαν. Ξεπουλιέται χωρίς
διαδικασίες. Ξεπουλιέται χωρίς αξιοκρατία. Ξεπουλιέται χωρίς
κάποιος να µπορεί να συγκρατήσει αυτό το ατίθασο και πεινα-
σµένο άγριο άλογο που έχει µπει µέσα στις καρδιές σας, στα
µυαλά σας, στις ψυχές σας και προσπαθείτε να αλώσετε µε κάθε
τρόπο ό,τι ίσχυε µέχρι τώρα και, µάλιστα, να το δώσετε σε φί-
λους σας, σε ανθρώπους που έχουν και καταδικαστικές αποφά-
σεις στο κεφάλι τους και παρ’ όλα αυτά εµφανίζονται να είναι
υποψήφιοι και να συµµετέχουν σε διαγωνισµούς. Μάλιστα, εµ-
φανίζονται να είναι και προτιµητέοι υποψήφιοι στο να τους δώ-
σετε αυτές τις µεγάλες δηµόσιες υπηρεσίες.

Ο ΟΠΑΠ, λοιπόν, δεν είναι µία απλή δηµόσια υπηρεσία. Ο
ΟΠΑΠ για χρόνια υπηρέτησε τον ελληνικό αθλητισµό, τον ελλη-
νικό πολιτισµό και την ελληνική κοινωνία. Και νοµίζω ότι θα πρέ-
πει, εδώ τουλάχιστον, να δείξετε ότι «η γυναίκα του Καίσαρα δεν
είναι µόνο, αλλά φαίνεται και τίµια».

Τώρα, στο νοµοσχέδιο για το οποίο συζητάµε. Μου κάνει µε-
γάλη εντύπωση ο τρόπος µε τον οποίο εφορµάτε για να ρουφή-
ξετε τις καταθέσεις οι οποίες είναι αδρανείς εδώ και είκοσι
χρόνια.

Ξέρετε, στην ιδρυτική µας διακήρυξη, των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων, έχουµε µία τέτοια διάταξη. Ο σκοπός πράγµατι είναι ιερός.
Μπορεί να υπάρχουν χρήµατα -και υπάρχουν χρήµατα εκεί- τα
οποία είναι ξεχασµένα στις τράπεζες και τα οποία θα µπορούσαν
να εξυπηρετήσουν το ελληνικό δηµόσιο σε αυτήν τη δύσκολη
ανάγκη που έχει και τα οποία χρήµατα γιατί να µην τα δικαιωθεί. 

Ο σκοπός, λοιπόν, είναι σωστός και καλά κάνετε. Ο σκοπός,
όµως, δεν θα πρέπει να αγιάζει τα µέσα. Δεν θα ξαναφέρουµε
τον Μακιαβέλι εδώ µετά από τόσους αιώνες. Και δεν µπορείτε
έτσι, συλλήβδην, να πάτε και να ρουφήξετε αυτά τα χρήµατα, για
τα οποία θα έπρεπε να ρυθµιστούν οι διατάξεις εκείνες που δια-
σφαλίζονται από το νοµικό µας πολιτισµό. 

Γιατί δεν έχετε µία περισυλλογή για το τι γίνεται µε τις σχολά-
ζουσες κληρονοµίες; Ξέρετε, στη δικαστηριακή πρακτική και στη
δικηγορική καθηµερινότητα η σχολάζουσα κληρονοµία και οι εκ-
δόσεις κληρονοµητηρίων είναι κάτι που βασανίζει τα δικαστήρια,
ειδικά στα εφετεία και µέχρι την αµετάκλητη απόφαση του
Αρείου Πάγου, για χρόνια. Για πάρα πολλά χρόνια. Κι εκεί οι δι-
καιούχοι δεν θα δικαιωθούν, παρά µόνο όταν βγουν αυτές οι τε-
λικές γνώµες του Ανωτάτου Ακυρωτικού, που µπορεί να είναι και
πάνω από είκοσι χρόνια καταπώς το ορίζετε εσείς, διότι η έναρξη
των διαδικασιών µπορεί να έγινε στα δεκατέσσερα, στα δεκα-
πέντε, στα δεκαεπτά χρόνια, από τότε που έµεινε πραγµατικά
αδρανής ο λογαριασµός. 

Τι θα κάνετε µε αυτήν την ιστορία; Θα τα πάρετε και αυτά τα
χρήµατα; 

Και όταν ο διάδικος δικαιωθεί µετά από είκοσι πέντε χρόνια,
όπως το λέτε εσείς, θα γυρίσει και θα βρει ένα «αδειανό πουκά-
µισο»; 

Πώς διασφαλίζετε το ότι έχει ενηµερωθεί ο δικαιούχος, όταν
δεν ξέρετε καν ποιοι είναι οι κληρονόµοι; Δεν ξέρετε ποιοι είναι
οι κληρονόµοι του θανόντος κι εντούτοις λέτε ότι θα στέλνει η
τράπεζα µια επιστολή πρώτη στα πέντε έτη, µία δεύτερη επι-
στολή στα δέκα έτη, µια τρίτη επιστολή στα δεκαπέντε έτη. Σε
ποιους; Αφού δεν τους ξέρετε τους κληρονόµους. Σε ποιους θα
στείλετε; Στον πεθαµένο θα στείλετε χαρτί, που έχει ακίνητο λο-
γαριασµό, γιατί πρέπει να πάρετε τα χρήµατα αυτά; Και τι σηµαί-
νει «απλή επιστολή»; Και εκείνο το έγγραφο βεβαίας χρονολο-
ίας το οποίο απαιτεί ο νόµος για οποιαδήποτε πράξη, για απλές
διαδικαστικές πράξεις; Η εξώδικος επιστολή το µόνο που κατο-
χυρώνει, για να αρχίσει µια τοκοφορία, είναι απλώς το έγγραφο
βεβαίας χρονολογίας, που λέει τον αριθµό και την ηµεροµηνία
για το πότε επιδόθηκε. Ούτε αυτό δεν κάνετε. Ούτε καν ένα έγ-
γραφο βεβαίας χρονολογίας, να πάει ο δικαστικός επιµελητής
και να γυρίσει και να σας πει: «Κύριοι, χτύπησα την πόρτα, δεν
τον βρήκα.». Επιστρέφει και κάνει µία βεβαίωση και λέει «δεν τον
βρήκα τον άνθρωπο αυτόν, δεν µπορούµε να συνεχίσουµε ως
προς αυτό». Και τότε να πάµε στον άλλο τρόπο επίδοσης, που
γίνεται µέσω των εφηµερίδων ως αγνώστου διαµονής. 

Πρέπει να διασφαλίσουµε ότι για τα χρήµατα αυτά κάποιοι άν-
θρωποι αδρανούν ή τα έχουν εγκαταλείψει ή οτιδήποτε άλλο.
Μπορείτε να βάλετε όσα «ή» θέλετε. Πάντως, δεν µπορείτε να τα
πάρετε. Βεβαίως να βρούµε τη φόρµουλα, ώστε τα χρήµατα
αυτά να µη µένουν στα χέρια των τραπεζιτών και να έρθουν στο
ελληνικό δηµόσιο. 

Ούτε κληρονοµητήριο ζητάτε ούτε κληρονόµους ξέρετε ούτε
δικαστικό επιµελητή χρησιµοποιείτε ούτε σχολάζουσες κληρο-
νοµίες ρυθµίζετε. Πώς θα τα πάρετε τα χρήµατα αυτά;

Υπάρχουν άνθρωποι στην Ελλάδα και οικογένειες που από το
1955 και µετά µετανάστευσαν. Και τώρα υπάρχει και νέο µετα-
ναστευτικό κύµα. Μπορεί, λοιπόν, οι πραγµατικοί δικαιούχοι να
είναι εργαζόµενοι στην Αυστραλία, στον Καναδά, µπορεί να είναι
οπουδήποτε και να µην ξέρουν καν ότι υπήρχε αυτός ο λογαρια-
σµός. Αυτήν τη διασφάλιση, αυτήν την εγκυρότητα του ελληνι-
κού δηµοσίου µε ποιον τρόπο θα την κατοχυρώσετε;

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή) 

Ξαναλέω. Ο σκοπός για τον οποίο έρχεται η διάταξη µας βρί-
σκει σύµφωνους. Όσον αφορά, όµως, τη διαδικασία, κύριε
Υπουργέ, πρέπει να καταλάβετε ότι είναι θολή. Δεν ξέρω αν µε
παρακολουθείτε. Η διαδικασία είναι θολή. Η διαδικασία είναι
έκνοµη. Η διαδικασία είναι αντισυνταγµατική. 

Καταλαβαίνω την ανάγκη που έχετε για χρήµατα, αλλά φρον-
τίστε, τουλάχιστον, να διασφαλίσουµε το ελάχιστο του κύρους,
να διασφαλίσουµε το ελάχιστο του πώς θα το κάνουµε αυτό το
πράγµα. Δεν µπορείτε να απλώσετε το «µακρύ χέρι» του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών κι εκεί. 

Αν νοµίζετε ότι υπάρχει άλλη λύση, πείτε µου. Υπάρχουν νόµοι
και διατάξεις. Υπάρχουν µόνο µέθοδοι µέσα από το νόµο. Ο
άλλος νόµος είναι η βία, να πάνε και να του τα πάρουν από το
σπίτι. 

Σ’ αυτά τα πράγµατα θα µας βρίσκετε εσαεί να διαφωνούµε.
Σ’ αυτά τα πράγµατα θα µας βρίσκετε εσαεί να κρούουµε τον κώ-
δωνα της αντισυνταγµατικότητας για καθεµία από αυτές τις πε-
ριπτώσεις, γιατί πολύ φοβάµαι ότι αργά ή γρήγορα οι άνθρωποι,
τις περιουσίες των οποίων θα πάτε να πάρετε –αν τελικά τολµή-
σετε να το κάνετε- θα κερδίσουν στα ελληνικά δικαστήρια και θα
µπουν σε ένα δεύτερο κυκεώνα αναζήτησης των χρηµάτων που
εσείς θα έχετε εισπράξει µε µη νόµιµο τρόπο. 

Οι Ανεξάρτητοι Έλληνες δεν θα συµφωνήσουµε ποτέ στις µη
νόµιµες οδούς. 

Σας ευχαριστώ. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Γεώργιος Καλαντζής): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε.

Το λόγο έχει ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος της Δηµοκρα-
τικής Αριστεράς κ. Αναγνωστάκης. 
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ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΑΝΑΓΝΩΣΤΑΚΗΣ: Σας ευχαριστώ πολύ, κύριε
Πρόεδρε. 

Κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, φτάνουµε στην
ολοκλήρωση µιας διαδικασίας η οποία κράτησε αρκετά. Και νο-
µίζω ότι ήταν µία από τις καλές συνεδριάσεις, γιατί υπήρξε ένας
γόνιµος και εποικοδοµητικός διάλογος και µια διαβούλευση. Με
βάση αυτήν τη διαβούλευση, τόσο µε τους φορείς όσο και ανά-
µεσα στις Κοινοβουλευτικές Οµάδες, υπήρξαν αρκετές βελτιώ-
σεις οι οποίες έγιναν αποδεκτές από την πλευρά του Υπουργού
κ. Σταϊκούρα. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Α’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΙΩΑΝΝΗΣ ΤΡΑΓΑΚΗΣ)

Θα ήθελα, όµως, να κάνω µια ολιγόλεπτη τοποθέτηση, για να
µην υπάρξει παρανόηση. Η Δηµοκρατική Αριστερά στήριξε αυτό
το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο, γιατί εκτίµησε πως επιλύει συγκε-
κριµένα προβλήµατα τα οποία έχουν δηµιουργηθεί µε βάση τη
δηµοσιονοµική κατάσταση που επικρατεί στη χώρα. 

Είναι αυτονόητο ότι εµείς, ως Δηµοκρατική Αριστερά, µε τη
συµµετοχή µας στην Κυβέρνηση εθνικής ευθύνης, έχουµε στο-
χεύσει στο να διορθωθούν λανθασµένες πολιτικές, κάτι για το
οποίο παλεύουµε εντός και εκτός της χώρας. Δεν είναι καθόλου
τυχαίο ότι ο Πρόεδρος της Δηµοκρατικής Αριστεράς την εβδο-
µάδα που διανύουµε επισκέφτηκε τα κέντρα των ευρωπαϊκών
αποφάσεων, συναντήθηκε µε αρκετούς αξιωµατούχους, τόσο µε
τον κ. Μπαρόζο όσο και µε τον κ. Σουλτς αλλά και µε τον Επί-
τροπο Απασχόλησης και Κοινωνικών Υποθέσεων, για να θέσει το
εξής ζήτηµα: Σαφώς υπάρχει από την πλευρά της Κυβέρνησης
εθνικής ευθύνης η προσπάθεια να υπάρξει αυτό που λέµε «προ-
σαρµογή στις υποχρεώσεις µας απέναντι στους πιστωτές».
Όµως, από την άλλη, αυτό δεν µπορεί να αποτελεί άλλοθι και να
υποβαθµίζεται καθηµερινά η ποιότητα ζωής των Ελλήνων. Και
όταν λέω ότι αυτό δεν µπορεί να γίνει αποδεκτό, εννοώ ότι δεν
µπορούµε να υποστηρίξουµε σε καµµία περίπτωση λογικές οι
οποίες θα ήθελαν να συρρικνώσουν ακόµα περισσότερο το ει-
σόδηµα του Έλληνα φορολογούµενου. 

Έτσι, λοιπόν, κάνουµε ξεκάθαρο ότι εµείς παλεύουµε να ανα-
τρέψουµε λάθη που έχουν γίνει, τόσο σε επίπεδο σχεδιασµού
όσο και σε επίπεδο υλοποίησης. Υπό αυτήν την έννοια, ο αγώνας
για µας θα συνεχίζεται και µέσα και έξω από τη χώρα, έτσι ώστε
να κατορθώσουµε επιτέλους να αλλάξουµε τον ευρωπαϊκό πολι-
τικό συσχετισµό και να τον κάνουµε φιλοπροοδευτικό και φιλο-
λαϊκότερο από ό,τι είναι µέχρι σήµερα. Μέχρι τότε, όµως, θα
πρέπει να αντιµετωπίσουµε µία δραµατική κατάσταση, που έτσι
και αλλιώς υπάρχει. 

Υπό αυτήν την έννοια, το συγκεκριµένο νοµοσχέδιο απαντά σε
προβλήµατα που αντιµετωπίζουν αυτοί που είναι στο στάδιο της
συνταξιοδότησης. Ενώ, λοιπόν, όσοι ήταν στο στάδιο της συντα-
ξιοδότησης συνωστίζονταν ενάµισι και δύο χρόνια για να πάρουν
την πρώτη σύνταξή τους, σήµερα, µ’ αυτήν τη διαδικασία που
ολοκληρώνεται, έχουν τη δυνατότητα -το µεγαλύτερο µέρος των
συνταξιούχων- να µπορούν να πάρουν την προκαταβολή, το 50%,
και βεβαίως σε κάποιες κοινωνικά ευπαθείς οµάδες αυτό το ποσό
να φτάνει στο 60%. 

Είναι αλήθεια ότι εµείς, ως Δηµοκρατική Αριστερά, τόσο στις
συνεδριάσεις της επιτροπής όσο και στην Ολοµέλεια, επιδιώξαµε
αυτό να φτάσει στο 60% και να γενικευθεί για όλους τους συν-
ταξιούχους. Εν πάση περιπτώσει, κάτι τέτοιο αποκρούστηκε από
την πλευρά του Υπουργείου µε µια λογική δηµοσιονοµικού κό-
στους. Όµως, είναι ευτύχηµα το ότι αυτήν τη στιγµή υπάρχει η
δυνατότητα το σύνολο των ανθρώπων που βγαίνουν στη σύνταξη
να έχουν ένα εισόδηµα, προκειµένου να αντιµετωπίσουν την κα-
θηµερινή τους επιβίωση. 

Το δεύτερο που έχω να σηµειώσω –και το οποίο νοµίζω ότι
είναι πολύ σηµαντικό- είναι η κατάργηση αυτής της επιτροπής,
η οποία δυσκόλευε και περιέπλεκε, παρά διευκόλυνε τα πράγ-
µατα. Δεν χάνεται το δικαίωµα που έχει ο Έλληνας να προσφύγει
στο Ελεγκτικό Συνέδριο. Βεβαίως νοµίζω ότι αυτό διευκολύνει,
συντοµεύει το χρόνο της δικαίωσής του. Και νοµίζω ότι θα
έπρεπε να χαιρετιθεί από όλες τις πτέρυγες της Βουλής. 

Θέλω να σταθώ σε κάτι το οποίο, αν θέλετε, είναι στοιχείο του
αξιακού φορτίου µας. Θα ήθελα να αναφερθώ στις τιµητικές συν-

τάξεις. Έχουµε διατηρήσει υψηλούς τόνους και πιστεύω ότι θα
µπορούσαµε να έχουµε πείσει τον κύριο Υπουργό να είχε δεχτεί
να παραµείνει η ίδια κατάσταση, ο ίδιος αριθµός µ’ αυτόν που
υπήρχε µέχρι τη σηµερινή ολοκλήρωση της διαδικασίας. Δη-
λαδή, µιλάµε για µία διαφορά δέκα τιµητικών συντάξεων και για
έναν πολύ µεγάλο αριθµό επαγγελµάτων και κλάδων, οι οποίοι
ασχολούνται µε την προαγωγή του ελληνικού πολιτισµού. Δυστυ-
χώς, δεν το κατορθώσαµε. Δεν πείσαµε. 

Όµως θεωρώ, κύριε Υπουργέ, επειδή και εσείς, ως πρόσωπο,
αλλά θέλω να πιστεύω και η Νέα Δηµοκρατία έχετε µια ιδιαίτερη
ευαισθησία γι’ αυτούς τους ανθρώπους, οι οποίοι όντως έχουν
δώσει τη ζωή τους στον τοµέα του πολιτισµού, πως πολύ σύν-
τοµα θα επανέλθετε και θα διορθώσετε αυτήν την κατά τη γνώµη
µας -για κάποιους µε εισαγωγικά, για µας χωρίς εισαγωγικά- αδι-
κία. 

Θέλω να µείνω λιγάκι στους αδρανείς καταθετικούς λογαρια-
σµούς. Θεωρώ ότι είναι θετικό, σε αντίθεση µε ό,τι ακούστηκε
προηγούµενα από τον αξιότιµο και φίλο Κοινοβουλευτικό Εκπρό-
σωπο των Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Γιοβανόπουλο. Θεωρώ ότι
ήδη είχαµε καθυστερήσει και ότι αποτελεί πλέον µια πηγή εσό-
δων για το ελληνικό δηµόσιο να αξιοποιηθούν αυτοί οι αδρανείς
λογαριασµοί, οι οποίοι πολλές φορές ήταν στα χέρια και στις
ορέξεις –λάφυρο, θα έλεγα- των τραπεζών. 

Αυτή η πηγή εσόδων έχει και µία συγκεκριµένη στρατηγική
στόχευση. Υπάρχει, δηλαδή, ένας λογαριασµός ο οποίος θα ενι-
σχύεται και θα αντιµετωπίζει κοινωνικές ανάγκες, ιδιαίτερα των
ευάλωτων κοινωνικών οµάδων. Αυτό νοµίζω ότι είναι όχι απλά θε-
τικό, αλλά άριστο. Αυτή ήταν η προσπάθεια που κατέβαλε η Δη-
µοκρατική Αριστερά και σε ένα βαθµό το πετύχαµε. Αποµένει
τώρα να δούµε πώς θα διατεθούν αυτά τα έσοδα και σε πόσο
σύντοµο χρονικό διάστηµα θα αξιοποιηθεί αυτή η δυνατότητα. 

Είναι απόλυτα σαφές ότι υπάρχουν κάποιες βελτιωτικές προ-
τάσεις, οι οποίες ήδη έχουν ενσωµατωθεί, σε ό,τι αφορά τους
δηµοσιονοµικούς ελέγχους και τη δηµοσιονοµική διαχείριση. 

Θέλω να επαναφέρω µία συγκεκριµένη πρόταση που κατατέ-
θηκε τόσο από την εισηγήτριά µας κ. Ξηροτύρη, όσο και χθες
από τον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπό µας κ. Τσούκαλη, ότι θα
πρέπει στο εγγύς µέλλον, στο πολύ κοντινό χρονικό διάστηµα,
να δούµε λίγο το Ταµείο Παρακαταθηκών και Δανείων, γιατί µετά
από δική µας πρόταση αποσύρθηκε το Κεφάλαιο Δ’. 

Όµως, κύριε Πρόεδρε, σε καµµία περίπτωση δεν σηµαίνει ότι
θα πρέπει να παραπεµφθεί στις καλένδες, αλλά να επανέλθει,
προκειµένου να έχουµε τη δυνατότητα να κάνουµε τις διορθωτι-
κές κινήσεις που έχει ανάγκη αυτό το ταµείο, για να µπορέσει να
προσφέρει αυτά που οφείλει να προσφέρει στην ελληνική κοινω-
νία και στους Έλληνες εργαζόµενους. 

Τέλος, θέλω να διευκρινίσω κάτι µε παρρησία, µε πολιτική
τόλµη και αναλαµβάνοντας την πολιτική ευθύνη των όσων αυτήν
τη στιγµή καταθέτω. Θεωρώ ότι είναι από τα λίγα νοµοσχέδια
που δεν ήταν µνηµονιακή υποχρέωση-δέσµευση, το οποίο µας
έδωσε τη δυνατότητα µέσα από την ανταλλαγή σοβαρών επιχει-
ρηµάτων τόσο από την Αντιπολίτευση, όσο και από τρία κόµµατα
που στηρίζουν την Κυβέρνηση εθνικής ευθύνης, να έχουµε ένα
νοµοσχέδιο που απαντά στα προβλήµατα, ένα νοµοσχέδιο που
λύνει προβλήµατα. Μάλιστα, θα έλεγα ότι είναι ευχής έργον αυτή
η κυβερνητική πρωτοβουλία να συνεχιστεί και να έχουµε τέτοιου
είδους νοµοσχέδια, που θα λύνουν τα προβλήµατα που αντιµε-
τωπίζει ο Έλληνας φορολογούµενος, ο Έλληνας πολίτης. 

Ευχαριστώ πολύ, κύριε Πρόεδρε. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της ΔΗΜΑΡ)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Και εµείς ευχαρι-
στούµε, κύριε συνάδελφε. 

Το λόγο έχει για οκτώ λεπτά ο κ. Λαφαζάνης. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Με λίγη ανοχή, κύριε Πρόεδρε. 
Επιστρέφουµε τους πολιτικούς χαρακτηρισµούς από την

πλευρά της Χρυσής Αυγής, η οποία έρχεται εδώ, καθυβρίζει και
αποχωρεί, χωρίς να ακούει τον αντίλογο. 

Διαβάζουµε σήµερα στον Τύπο εξωφρενικά πράγµατα. Δύο χι-
λιάδες και πλέον συµβασιούχοι παραµένουν και δουλεύουν στο
δηµόσιο µε προσωρινές διαταγές και ασφαλιστικά µέτρα. Έχουν
καταφύγει, δηλαδή, στη δικαιοσύνη.
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Και µαθαίνουµε -δεν ξέρουµε αν µπορείτε να το επιβεβαι-
ώσετε, κύριε Υπουργέ- ότι µε αυτό το πολυνοµοσχέδιο, το οποίο
επίκειται να φέρετε, αυτό το έκτρωµα, το πολυνοµοσχέδιο
«σκούπα», πηγαίνετε µε µία µονοκοντυλιά να καταργήσετε αυτές
τις προσωρινές διαταγές και τα ασφαλιστικά µέτρα, προκειµένου
να πετάξετε στο δρόµο αυτούς τους χιλιάδες συµβασιούχους.

Είναι αδιανόητο, νοµίζω, να σκέφτεστε καν ότι µπορείτε να κά-
νετε µία τέτοια πράξη. Διότι, όπως ξέρετε, δεν έχετε κανένα δι-
καίωµα να καταργείτε τα δικαστήρια, το Σύνταγµα και τις απο-
φάσεις των δικαστηρίων, να καταργείτε τη δυνατότητα των ερ-
γαζοµένων να προσφεύγουν στα δικαστήρια για να υπερασπί-
σουν τη δουλειά τους.

Πρέπει να καταλάβετε ότι σε αυτόν τον τόπο δεν µπορεί να
συνεχίζεται και να κλιµακώνεται µία µνηµονιακή δικτατορία, η
οποία λειτουργεί και αναπαράγεται διά συνεχών πραξικοπηµά-
των κατά του Συντάγµατος. 

Να ξέρετε, επίσης, ότι σε αυτήν τη χώρα υπάρχει και Αντιπο-
λίτευση. Δεν υπάρχει µόνο ένα κονκλάβιο τρόικας και των τριών
Αρχηγών κοµµάτων. Εµείς δεν πρόκειται να αποδεχτούµε αυτό
το τέρας που πάτε να µας φέρετε µέσα στο Σαββατοκύριακο, µε
αντισυνταγµατικές και πραξικοπηµατικές διαδικασίες. Και ανα-
φέροµαι στο πολυνοµοσχέδιο «σκούπα».

Η µνηµονιακή δικτατορία δεν θα περάσει! Πρέπει να καταλά-
βετε ότι υπάρχει και Βουλή, υπάρχει και Σύνταγµα, υπάρχει Κα-
νονισµός της Βουλής, υπάρχουν διαδικασίες σύµφωνα µε τις
οποίες νοµοθετεί αυτή η Βουλή. Δεν έχετε κανένα δικαίωµα να
τα καταργήσετε. Αυτά τα εκτρώµατα του Σαββατοκύριακου δεν
είναι αποδεκτά από τον ελληνικό λαό, δεν µπορούν να παραγά-
γουν έννοµα αποτελέσµατα. Και δεν µπορεί η τρόικα να επιβάλ-
λει το νόµο της και στη Βουλή κι εσείς ως υπάλληλοι της τρόικας
–δεν εννοώ εσάς προσωπικά, αλίµονο- να εκτελείτε διαταγές, να
εκµηδενίζετε και να ακυρώνετε το ρόλο της Βουλής. Αυτά τα δι-
καιώµατα δεν τα έχετε.

Κύριε Υπουργέ, διαβάσαµε χθες τους ελέγχους που έχουν
γίνει από τις ελεγκτικές υπηρεσίες του ΙΚΑ. Ποιο είναι το συµπέ-
ρασµα; Λένε πως το 40% των εργαζοµένων είναι ανασφάλιστοι.
Δουλεύουν «µαύρη» εργασία. 

Επίσης, οι ίδιες ελεγκτικές υπηρεσίες τι µας λένε; Ότι πάνω
από το 50% των εργοδοτών χρησιµοποιεί ανασφάλιστη εργασία.
Και τι άλλο -ακόµα χειρότερο- µας λένε; Ότι δεν µπορούν να διε-
ξαγάγουν τους ελέγχους στα εργοστάσια, στις υπηρεσίες, γιατί
δέχονται επιθέσεις από την εργοδοσία και τους µπράβους τους.
Δηλαδή, απειλείται η ίδια η σωµατική τους ακεραιότητα αν πάνε
οι ελεγκτικές υπηρεσίες να ασκήσουν έλεγχο. Και αυτά τα λένε
οι αρµόδιες υπηρεσίες του ΙΚΑ. 

Τι κάνετε; Έχετε επιβάλει όχι µόνο µία µνηµονιακή δικτατορία
στη χώρα, αλλά έχετε µετατρέψει και τις εργασιακές σχέσεις σε
ζούγκλα, την ίδια την κοινωνία σε ζούγκλα, όπου δεν λειτουργεί
τίποτα. Δεν λειτουργούν όλες οι θεσµικές διαδικασίες. Το µόνο
που λειτουργεί είναι ο νόµος της τρόικας, η αδυσώπητη εκµε-
τάλλευση, η λεηλασία και η κατεδάφιση. Αυτή είναι η µόνη λει-
τουργία σε αυτήν τη χώρα. 

Τι θα κάνετε γι’ αυτά; Δεν έχετε την ευαισθησία ως Κυβέρνηση
να πάρετε µία θέση; Και δεν τα λέω τυχαία, διότι εδώ φέρνετε
ένα νοµοσχέδιο που λέει ότι θα παίρνει το 50% του µισθού αυτός
που θα βγει στη σύνταξη. Πόσοι θα βγουν στη σύνταξη µε αυτές
τις εργασιακές σχέσεις; Πόσοι θα συµπληρώσουν τα αναγκαία
ένσηµα, για να µπορέσουν να βγουν στη σύνταξη; 

Έχετε εγκαινιάσει µία κατάσταση πλέον όπου δεν θα υπάρ-
χουν ένσηµα. Και πάτε να ενσωµατώσετε αυτήν την κατάσταση
και στο δηµόσιο. Διότι και στο δηµόσιο σιγά-σιγά οι εργασιακές
σχέσεις διαλύονται. Και σιγά-σιγά µετατρέπετε και αυτές τις ερ-
γασιακές σχέσεις σε σχέσεις ιδιωτικής κατάστασης, αυτά, δη-
λαδή, που επικρατούν στον ιδιωτικό τοµέα. 

Το 50% του µισθού ως προσωρινή σύνταξη –σας το εξηγή-
σαµε- είναι έτσι κι αλλιώς απαράδεκτο. Δεν καλύπτει.

Επαναφέρουµε και την παρατήρηση του Δηµήτρη του Στρα-
τούλη και άλλων εκ των αγορητών µας. Είναι απαράδεκτο που
βάζετε ως όριο το µισθό της 31ης Δεκεµβρίου του 2011. Και τον
βάζετε σκοπίµως, για να µειώσετε περαιτέρω τις απολαβές από
αυτήν τη µειωµένη σύνταξη. Έτσι εξαιρείτε όλα τα ενσωµατω-

µένα επιδόµατα, µετά το ενιαίο µισθολόγιο. 
Όσον αφορά τις προσωρινές καταθέσεις, τις καταθέσεις που

δεν ζητούνται, τις οποίες προσπαθείτε να τις αντιµετωπίσετε και
να πάρετε κάποια µέτρα. Τα είκοσι χρόνια, κύριε Υπουργέ, δεν
αρκούν. Πρέπει να προσθέσετε άλλη µία δεκαετία τουλάχιστον,
όπου θα καταγράφονται αυτές οι καταθέσεις. Κι εφόσον αναζη-
τηθούν, να έχουν νόµιµο δικαίωµα είτε οι δικαιούχοι είτε οι κλη-
ρονόµοι τους να πάρουν αυτήν την κατάθεση. 

Αυτό πρέπει να το ενσωµατώσετε µέσα στο νοµοσχέδιό σας.
Δηλαδή, η εικοσαετία να µην κλείνει το θέµα, αλλά να δίνει και
µία δυνατότητα -αφού κατά χρήση πάρει το δηµόσιο τις καταθέ-
σεις- να ασκήσει δικαιώµατα ο δικαιούχος, εφόσον µετά την ει-
κοσαετία αναζητήσει την κατάθεσή του, ή οποιοσδήποτε κληρο-
νόµος του.

Σχετικά µε τις τιµητικές συντάξεις, ελέχθησαν τόσα πολλά και
σοβαρά, που δεν έχω να προσθέσω κάτι το ιδιαίτερο. Είναι
ντροπή, όµως, να µιλάµε για σύνταξη φτώχειας και εξαθλίωσης
και να τη βαφτίζουµε «τιµητική σύνταξη». Είναι, επίσης, ντροπή
να περιορίζουµε τον αριθµό των τιµητικών συντάξεων, όταν
αυτός ο αριθµός έτσι και αλλιώς ήταν ελάχιστος.

Δεν ξέρω ποιοι συµβούλεψαν την Κυβέρνηση να προχωρήσει
σε τέτοια µέτρα. Δεν ξέρω αν είναι τροϊκανή η έµπνευση. Πάν-
τως, είναι απαράδεκτο εσείς να µετέρχεστε τέτοιων µεθόδων σε
βάρος καλλιτεχνών, ενός καλλιτεχνικού κόσµου που τόσα πολλά
έχει προσφέρει σε αυτόν τον τόπο και µπορεί να προσφέρει πολύ
περισσότερα. Η τιµητική σύνταξη δεν είναι µόνο το ποσόν. Το
κύριο στην τιµητική σύνταξη είναι η προσπάθεια η οποία κάνει η
πολιτεία να αναγνωρίσει τη συνεισφορά των καλλιτεχνών.

Κύριε Πρόεδρε, θέλω ένα ακόµα λεπτό, για να κάνω δύο πα-
ρατηρήσεις οι οποίες είναι πολύ κρίσιµες. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Έχετε ένα λεπτό, κύριε
συνάδελφε.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Φέρατε δύο τροπολογίες. Η µία
αποτελείται από δεκατρία άρθρα. Μας λέτε ότι θα ψηφίσουµε
και τα δεκατρία άρθρα µαζί, ως ένα. Αυτό είναι απαράδεκτο!
Αυτό δείχνει τον τρόπο µε τον οποίο νοµοθετείτε, εισάγετε τη νο-
µοθεσία ως Κυβέρνηση. Είναι απαράδεκτος τρόπος! Ενώ έχει δε-
κατρία άρθρα η τροπολογία, εµείς θα πρέπει να πούµε ένα «ναι»
ή ένα «όχι» σε όλα τα άρθρα. Δεν µας δίνεται η δυνατότητα να
ψηφίσουµε κάποια και να καταψηφίσουµε κάποια άλλα. Αυτό
είναι –σας το λέω- παραβίαση του Κανονισµού, που γίνεται κάθε
φορά. Και παραβιάζετε διπλά τον Κανονισµό και προσπαθείτε να
µπαλώσετε τα πράγµατα µε τέτοιου είδους διαδικασίες.

Έχετε, όµως, µέσα στην τροπολογία των δεκατριών άρθρων
ένα απολύτως απαράδεκτο άρθρο, που πρέπει να το αποσύρετε,
αυτό που αφορά τις εγγυήσεις του δηµοσίου. Δεν είναι δυνατόν
εγγυήσεις του δηµοσίου να δίνονται µε αυτές τις διαδικασίες. 

Οι εγγυήσεις του δηµοσίου στην ουσία είναι δάνειο, το οποίο
επωµίζεται το δηµόσιο. Αυτή ήταν η πάγια τακτική και η πάγια
πρακτική των κυβερνήσεων. Μέσω των εγγυήσεων δίνατε στην
ουσία δανεικά και αγύριστα. Ξέρατε εκ των προτέρων ότι η εγ-
γύηση αυτή θα καταπέσει και εποµένως θα χρεωθεί το δηµόσιο
το δάνειο. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας του κυρίου Βουλευτή)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ολοκληρώστε, παρα-
καλώ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μισό λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
Το γνωρίζατε αυτό και όµως το είχατε ως πρακτική επί πάρα

πολλά χρόνια φορτώνοντας το δηµόσιο µε αφανές χρέος. Δεν
βγαίνατε ανοικτά να πείτε. «δανείζουµε» ή «δεν δανείζουµε». Το
κρύβατε πίσω από τις εγγυήσεις του ελληνικού δηµοσίου. Δεν
µπορεί να συνεχίζετε αυτήν την πρακτική. Είναι αδιανόητο. Εάν
κάπου θέλετε να δώσετε δάνειο…

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Θέλει πιο σκληρή ρύθµιση. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Βορίδη…
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Θέλει πιο σκληρή ρύθµιση, δεν κα-

ταλάβατε, κύριε Υπουργέ. Είναι στη δική µου γραµµή. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Αυτό κάναµε και το ψηφίσαµε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριε Υπουργέ, θα σας
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δοθεί η ευκαιρία να απαντήσετε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ένα λεπτό, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Πολλά λεπτά πήρατε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ένα λεπτό, γιατί µε διακόπτουν. 
Ορισµένα πράγµατα θα τα ακούσετε εδώ! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μισό λεπτό! 
Παραπονείστε ότι σας φιµώνουµε και «δεν ακουγόµεθα»; Πα-

ραβιάζοντας τον Κανονισµό σάς έδωσα τέσσερα λεπτά. Παρα-
καλώ! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τώρα µη µου λέτε για τον Κανο-
νισµό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας έδωσα τέσσερα
λεπτά από τα οποία εσείς καταναλώσατε στην αρχή έξι λεπτά σε
θέµα πολύ επίκαιρο, αλλά δεν αφιερωθήκατε στο νοµοσχέδιο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Άλλο σε θέµα επίκαιρο, αλλά για
πραξικοπήµατα…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας δίνω ένα και τελευ-
ταίο λεπτό και µετά θα σας κλείσω το µικρόφωνο. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Λοιπόν, δεν έχετε το δικαίωµα να
το κάνετε αυτό!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Πώς δεν έχω δικαίωµα;
Ο Κανονισµός µού το δίνει. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν λέω για εσάς, κύριε Πρό-
εδρε, για τον κύριο Υπουργό λέω.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Στον Υπουργό να το
λέτε, σε µας να µην το λέτε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Λοιπόν, δεν έχετε δικαίωµα να το
κάνετε αυτό. Αν θέλετε να εισάγετε τέτοιου είδους διατάξεις, θα
τις φέρνετε κανονικά να τις συζητήσουµε και να πούµε τη γνώµη
µας. Αν θέλετε να δίνετε δάνεια σε οποιουσδήποτε, θα τα δίνετε
τα δάνεια µε διαφάνεια. Εάν θέλετε να µη δίνετε, είναι άλλο
πράγµα, αλλά µέσω εγγυήσεων δεν µπορεί να γίνεται αυτή η
δουλειά. Και αν χρειάζονται εγγυήσεις, οι εγγυήσεις αυτές θα
πρέπει να έχουν την έγκριση της Βουλής. 

Πριν ήταν τρεις Υπουργοί, τώρα το πάτε σε έναν Υπουργό, εάν
δεν κάνω λάθος. Τριµελής διυπουργική δεν ήταν παλαιότερα; 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Υπουργέ, µην το απαντήσετε
αυτό. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τώρα, το πάτε ο Υπουργός Οι-
κονοµικών, µε µια εισήγηση υπηρεσιακών παραγόντων και θα δί-
νετε δάνεια. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Θα σας δώσει απάν-
τηση ο κύριος Υπουργός. Σας ευχαριστώ πολύ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τελειώνω µε µια φράση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Δεν υπάρχει άλλος χρό-

νος. Όλο µε µια φράση τελειώνετε και κρατάτε το µικρόφωνο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Πρέπει να διευκρινίσετε στο

άρθρο για τις καθαρίστριες, σε ποιες καθαρίστριες αναφέρεστε,
σε ποιες εργαζόµενες. Διότι έτσι όπως είναι διατυπωµένο, µπορεί
να αφήνει παράθυρα για ορισµό άλλων καθαριστριών από αυτές
που δούλευαν µέχρι τώρα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας ευχαριστώ πολύ,
κύριε Λαφαζάνη. 

Άλλη φορά να µη µας εγκαλέσετε για παραβίαση του Κανονι-
σµού, επειδή µονίµως το κάνετε. Το εννοώ τώρα! 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, τι λέτε τώρα; Να σας πω για
τον Κανονισµό. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Μην πείτε! 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, µε προκαλείτε τώρα. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Εγώ σας προκαλώ, που

λέω την αλήθεια; Μην πείτε. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εσείς παραβιάζετε τον Κανονι-

σµό. Εµείς τον παραβιάζουµε; Οκτώ λεπτά δίνετε στους εισηγη-
τές, οκτώ λεπτά στους οµιλητές και οκτώ λεπτά στους Κοινοβου-
λευτικούς Εκπροσώπους. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Αφού το προβλέπει ο
Κανονισµός.

Κύριε Χρυσοχοΐδη, έχετε το λόγο. 
Μη διασταυρωθείτε κιόλας. 
Ορίστε, κύριε Χρυσοχοΐδη, έχετε το λόγο.
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, ακούσαµε προηγουµένως χα-
ρακτηρισµούς και επιθετικούς προσδιορισµούς, που πραγµατικά
άρχισα να αισθάνοµαι και να αναρωτιέµαι τι γίνεται εδώ µέσα σ’
αυτήν την Αίθουσα και τι ρόλο παίζουµε: «πραξικοπήµατα» και
«τροϊκανοί υπάλληλοι». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Τα παιδία παίζει! 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Ακριβώς!
Ας συνέλθουµε και ας είµαστε ψύχραιµοι, λοιπόν. 
Επιχειρήθηκε από ορισµένες πλευρές της Βουλής σήµερα,

αυτές τις µέρες που συζητάµε το νοµοσχέδιο για τα συνταξιο-
δοτικά ζητήµατα, να αναφερθούν στην «επέτειο», όπως είπαν.

Να σας θυµίσω, λοιπόν, ότι πολλοί επιχείρησαν διαχρονικά να
επιβάλουν επετείους σε αυτήν τη χώρα, αλλά δυστυχώς απέτυ-
χαν. Είτε µαύρες επέτειοι είτε ένδοξες επέτειοι κατοχυρώνονται
µόνο όταν στη συνείδηση του λαού καθορίζουν το µέλλον του µε
θετικό ή µε αρνητικό τρόπο. Και να είστε βέβαιοι ότι η µεγάλη
δοκιµασία που περνάµε σήµερα θα οδηγήσει σε θετικά αποτελέ-
σµατα την ελληνική κοινωνία και την ελληνική οικονοµία. 

Διερχόµαστε δύσκολες στιγµές. Ο καθένας δικαιούται να έχει
τις απόψεις του, αλλά οφείλει να έχει και θέσεις. Και να σταµα-
τήσει αυτή η καταστροφολογία, αυτή η διαρκής προσπάθεια για
δηµιουργία φόβου και δήθεν κατάρρευσης. 

Εάν άκουγε κανείς την αντιπολίτευση τα τελευταία χρόνια, δεν
θα υπήρχε σήµερα η Ελλάδα, θα υπήρχαν µόνο ερείπια. Αλλά
ερείπια δεν υπάρχουν. Υπάρχει µόνο µια κοινωνία, που καθηµε-
ρινά δίνει µάχη για επιβίωση, δείχνει υποµονή και αντοχές -και
ψυχικές και πραγµατικές- για να νικήσουµε στο τέλος. 

Είδαµε χθες, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, δήλωση στον Τύπο
του Αρχηγού της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης, ο οποίος λέει ότι
«καλλιεργείται κλίµα τεχνητής αισιοδοξίας». Αναρωτιέµαι, άραγε,
αυτό ανταποκρίνεται στην πραγµατικότητα, ότι δηλαδή καλλιερ-
γείται από την Κυβέρνηση ένα κλίµα σε ζητήµατα τα οποία δεν
υπάρχουν; 

Κατ’ αρχάς -γιατί πρέπει να αναγνώσουµε την αληθινή πραγ-
µατικότητα, αυτήν που βιώνει σήµερα ο κόσµος- θέλω να υπεν-
θυµίσω ότι έχουµε υποχρέωση ως πολιτικές δυνάµεις να ανα-
γνώσουµε τον κόσµο σωστά, να τον ερµηνεύσουµε ορθά, να ερ-
µηνεύσουµε σωστά τις συνθήκες κάτω από τις οποίες λειτουργεί
σήµερα η παγκόσµια κοινότητα, µια παγκόσµια κοινότητα η
οποία λειτουργεί κάτω από το κράτος της παγκοσµιοποίησης. 

Επίσης, αναρωτιέµαι τα στελέχη του ΣΥΡΙΖΑ -που καλά έκαναν
και πήγαν πριν από λίγες µέρες στην Κύπρο- τι λένε σήµερα
στους πολίτες της Κύπρου, τι θα µπορούσαν να πουν; Ποια είναι
η επόµενη θέση τους µετά το ηρωικό «όχι» του ΣΥΡΙΖΑ και της
κυπριακής ηγεσίας; Ποια είναι η θέση του σήµερα, πώς θα βγει
δηλαδή η Κύπρος από το αδιέξοδο; Φεύγοντας από το ευρώ
άραγε, πηγαίνοντας στη Ρωσία; Γι’ αυτό λέω. Ας δούµε λίγο κα-
τάµατα την πραγµατικότητα και να δούµε πώς µπορούµε να επι-
λύσουµε τα προβλήµατα και να υπηρετήσουµε τη χώρα και το
λαό. 

Εδώ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, παρά τη δική σας κατα-
στροφολογία, έχουν γίνει σηµαντικά βήµατα από την πλευρά της
Ελλάδας και του ελληνικού λαού, βήµατα τα οποία σήµερα είναι
η πραγµατικότητα και δεν είναι απλώς κάποια οικονοµικά µεγέθη. 

Σας θυµίζω, λοιπόν, ότι σήµερα έχουµε πρωτογενές πλεόνα-
σµα. Μετά από δεκαοκτώ χρόνια, αν θυµάµαι καλά, έχουµε πρω-
τογενές πλεόνασµα 500 εκατοµµύρια και κάτι στη χώρα, για
πρώτη φορά µετά το 1994.

ΟΛΓΑ – ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Μόνο που είναι πλασµατικό. 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Πλασµατικό είναι για εσάς. 
ΟΛΓΑ – ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Εάν δεν ήταν πλασµατικό…
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Η EUROSTAT το δίνει. 
ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Άρα για τη EUROSTAT, η τρόικα,

που είναι δολοφονική, όλοι αυτοί το θεωρούν πραγµατικό. Εσείς
µόνο το θεωρείτε πλασµατικό. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Όχι, να φτιάξουµε χειρότερες στα-
τιστικές για να τους αρέσουν. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παρακαλώ, µη διακό-
πτετε τον οµιλητή.

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Δεύτερον, έχουµε υποπολλαπλάσιο
χρέος. 
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ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Όχι, ακριβώς κανονικό! 
(Θόρυβος στην Αίθουσα)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παρακαλώ, καµµία δια-
κοπή. Μην απαντάτε. Και να µην καταγράφεται τίποτε στα Πρα-
κτικά. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Και µάλιστα σε λίγους µήνες θα
είναι ακόµα χαµηλότερο το χρέος και η χώρα θα µείνει µε πολύ
χαµηλό χρέος. Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, σήµερα εξυπηρε-
τούµε το χρέος µας πλέον, µε λιγότερους τόκους, µε λιγότερες
πληρωµές, µε λιγότερες δόσεις. 

Τρίτον, έχουµε έλλειµµα τρεχουσών συναλλαγών της τάξεως
του 2,9% του ΑΕΠ, µόλις 5,6 δισεκατοµµύρια. Αυτό ξέρετε από
πότε έχει να υπάρξει; Τουλάχιστον πριν από το 1985, τότε που η
χώρα µας µπορούσε να υπερηφανεύεται για την παραγωγή της.
Έχουµε εξαγωγές ρεκόρ, 27,5 δισεκατοµµύρια εξαγωγές, 14%
του ΑΕΠ, ιστορικό ρεκόρ.

Έχουµε ασφαλείς καταθέσεις στις τράπεζες, γιατί ο ελληνικός
λαός δανείστηκε για να ανακεφαλαιοποιήσει τις τράπεζες. Σε
λίγο, µετά την ανακεφαλαιοποίηση, ξεκινά και η χρηµατοδότηση
των επιχειρήσεων και η ρευστότητα στην αγορά. 

Η Ελλάδα ανέβηκε είκοσι δυο θέσεις στην κατάταξη και από
την εκατοστή θέση είµαστε στην εβδοµηκοστή όγδοη θέση µε-
ταξύ εκατόν ογδόντα πέντε χωρών στο ζήτηµα της ανταγωνιστι-
κότητας. Η Ελλάδα, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, περιλαµβά-
νεται στις δέκα οικονοµίες του κόσµου που σηµείωσαν τη µεγα-
λύτερη πρόοδο στη διευκόλυνση του επιχειρείν το 2012. Η Ελ-
λάδα περιλαµβάνεται στις είκοσι τρεις χώρες του κόσµου που
πέτυχαν βελτιώσεις σε τρεις τουλάχιστον τοµείς, που εξετάζει η
Παγκόσµια Τράπεζα. Αυτό οφείλεται ακριβώς στις µεταρρυθµί-
σεις οι οποίες έγιναν. Έχουν διευκολυνθεί οι πολίτες να κατα-
βάλλουν τις δόσεις τους σε σαράντα οκτώ τµηµατικές δόσεις για
τους φόρους και τις υποχρεώσεις που έχουν απέναντι στους πο-
λίτες. Υπάρχει, δηλαδή, πλέον µια σηµαντική πρόοδος. 

Η Ελλάδα σήµερα µε το δίκιο της διεκδικεί την καλύτερη θέση.
Έχουµε επιτυχίες. Έχουµε προχωρήσει σε βήµατα. Εγώ πιστεύω
ότι του χρόνου η Ελλάδα θα διεκδικεί την έξοδό της στις αγορές.
Θα βγούµε στις αγορές για να διεκδικήσουµε τη χρηµατοδότηση
της χώρας και να ικανοποιήσουµε το µεγάλο στόχο που υπάρχει
σήµερα. Γιατί έχουµε ένα µεγάλο κοινωνικό ζήτηµα να αντιµετω-
πίσουµε, ένα ακανθώδες ζήτηµα και αυτό είναι καταστροφικό για
την κοινωνία: την ανεργία. Αλλά η ανεργία δεν καταπολεµάται µε
ξόρκια. Καταπολεµάται µε επενδύσεις, µε ανάπτυξη. Κυρίες και
κύριοι συνάδελφοι, ανάπτυξη και επενδύσεις θα υπάρξουν, όταν,
πρώτον, υπάρχει πολιτική σταθερότητα σε µια χώρα, όταν η πο-
λιτική ηγεσία εκπέµπει µηνύµατα αλλαγών και µεταρρυθµίσεων,
όταν η κοινωνία αισθάνεται την ανάγκη να υποδεχθεί έτοιµες
επενδύσεις ξένες -γιατί από εκεί θα ’ρθουν οι επενδύσεις- αλλά
ταυτόχρονα να µπούµε σε µια προσπάθεια να ξανακάνουµε την
Ελλάδα να δουλέψει. 

Αυτή η επέτειος -όπως εσείς την είπατε- ήταν µια αφορµή να
κάνουµε έναν απολογισµό για το πού βρισκόµαστε σήµερα, να
αναστοχαστούµε πώς φτάσαµε µέχρι εδώ, αλλά κυρίως να δρο-
µολογήσουµε το µέλλον. Ένα µέλλον το οποίο αφορά και εµάς,
αλλά αφορά και αυτούς που είναι εκεί πάνω, τα παιδιά που πα-
ρακολουθούν σήµερα και κάθε µέρα τις συνεδριάσεις µας, για
να δούµε µε ποιον τρόπο η Ελλάδα του µέλλοντος θα συµπερι-
φερθεί στα παιδιά της όπως τους αξίζει. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα του ΠΑΣΟΚ και της Νέας

Δηµοκρατίας)
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΒΟΥΤΣΗΣ: Θα µεταναστεύσουν τα παιδιά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας ευχαριστούµε,

κύριε Χρυσοχοΐδη. 
Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω

στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής, τριάντα έξι µαθητές και µαθήτριες και τέσσε-
ρεις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το 48ο Δηµοτικό Σχολείο
Αθήνας. 

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Βορίδης έχει το λόγο.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Θα ξεκινήσω µε ένα ιδιαίτερο ση-

µείο. Κύριε Υπουργέ, κάναµε λάθος. Κάναµε λάθος, γιατί, κύριε
Λαφαζάνη, αν σας είχαµε ακούσει καµµιά δεκαπενταριά µέρες
πριν, θα είχαµε ψηφίσει µαζί αυτήν τη διάταξη που αναγκαστή-
καµε να αποσύρουµε για τις εγγυήσεις, γιατί δεν τις ψήφισε το
ΠΑΣΟΚ και η ΔΗΜΑΡ. Αν σας είχαµε ακούσει, θα το είχαµε κάνει
κι αυτό, θα την ψηφίζαµε µαζί σας. Θα περνάγαµε τη διάταξη µε
τον ΣΥΡΙΖΑ. Για να σας θυµίσω, επειδή είπατε κάτι για τις εγγυή-
σεις του δηµοσίου. 

Πόσες φορές έχουµε συµφωνήσει σ’ αυτήν την Αίθουσα εµείς
οι δυο; Σχεδόν καµµία. Συµφωνήσατε µε την κριτική που άσκησα
τότε στην Κυβέρνηση γιατί απέσυρε τη διάταξη. Να σας εξηγήσω
τι είπατε και να σας εξηγήσω ποιο είναι το θέµα. Υπήρχε στην
προηγούµενη ρύθµιση µια επιτροπή στην οποία υπήρχε πράγ-
µατι πολύ ισχυρή παρουσία ιδιωτών και η οποία λειτουργούσε
αποφασιστικά για το ζήτηµα της εγγυήσεως, της χορήγησης εγ-
γυήσεων του δηµοσίου, την οποία, όµως, τελικώς υπέγραφε
πράγµατι και τότε ο Υπουργός Οικονοµικών. 

Ο Υπουργός έφερε µε το άρθρο 42 σε προηγούµενο νοµοσχέ-
διο διάταξη, που καταργούσε πλήρως αυτήν την επιτροπή. Επα-
νέφερε τον έλεγχο της χορηγήσεως των εγγυήσεων στις υπη-
ρεσίες του Υπουργείου Οικονοµικών. Ήταν η κατεύθυνση της
κριτικής σας, να γίνει κεντρικός έλεγχος, να ελέγχεται από το
κράτος, προκειµένου να διασφαλίζονται τα συµφέροντα του δη-
µοσίου στη χορήγηση των εγγυήσεων προς ιδιώτες. Αυτό είπατε.
Είπα και εγώ το ίδιο τότε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν ακούσατε τι είπα. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Άκουσα πολύ προσεκτικά. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας παρακαλώ, κύριε

Λαφαζάνη.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Είπα και εγώ το ίδιο. Προσέξτε τώρα.

Επειδή υπήρξε αντίρρηση και µάλιστα είχα δεχθεί τότε κριτική
και από τον κ. Παππά της Χρυσής Αυγής, διότι είπα ότι εδώ δεν
θα υπηρετούµε κανένα µεµονωµένο συµφέρον και ότι οι ρυθµί-
σεις πρέπει να υπηρετούν το δηµόσιο συµφέρον. Η ρύθµιση του
Υπουργείου Οικονοµικών τότε µε την κατάργηση αυτής της επι-
τροπής ήταν προς τη διασφάλιση του δηµοσίου συµφέροντος.
Είχε ξεσηκωθεί πίεση από τα επιµελητήρια και δεν υπήρξε συµ-
φωνία στα κόµµατα που στηρίζουν την Κυβέρνηση για τη διάταξη
αυτήν και την απέσυρε ο Υπουργός. Όταν απέσυρε τη διάταξη
ξεσηκώθηκαν από εδώ και είπαν «λάθος η απόσυρση». Λάθος η
θέση των κοµµάτων που στηρίζουν την Κυβέρνηση, ασκώντας
κριτική στο ΠΑΣΟΚ και στη ΔΗΜΑΡ, ενσωµατώνοντας αυτό το
στοιχείο. 

Έρχεται σήµερα η συγκεκριµένη πρόταση και τι κάνει; Ξανα-
βάζει µια επιτροπή στη θέση της κρίσεως αυτής. Μόνο που πια
σ’ αυτήν την επιτροπή δεν έχουν πλειοψηφία οι ιδιώτες. Απλώς
συµµετέχει ένας και έχει πλειοψηφία το δηµόσιο. Μεγάλη πλει-
οψηφία, διότι είναι πενταµελής η επιτροπή και συµµετέχει απλώς
ένας εκ των ιδιωτών. Έχει, λοιπόν, µεγάλη πλειοψηφία το δηµό-
σιο για να αποφαίνεται αυτή η επιτροπή γνωµοδοτικώς και όχι
αποφασιστικώς για το ζήτηµα της χορήγησης των εγγυήσεων.
Αυτό γίνεται τώρα. Αν το ξέραµε, όµως, εµείς ότι θα ασκούσατε
τέτοια σκληρή κριτική σ’ αυτήν τη ρύθµιση, να την παίρναµε πίσω
και να φέρναµε την προηγούµενη που µας άρεσε και ως Νέα Δη-
µοκρατία την υποστηρίξαµε. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν ακούτε.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ακούω πολύ καλά. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν έκανα πρόταση για την ψή-

φιση. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Σας παρακαλώ, δεν

ακούγεστε. Ό,τι και να λέτε δεν ακούγεται. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι δανεισµός.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Σιγά µην έρχεται τώρα η Βουλή να

αποφασίζει, κύριε Λαφαζάνη, για το αν θα χορηγηθεί µία εγ-
γύηση σε κάθε µεµονωµένη δραστηριότητα επιχειρηµατική. Τότε
πλέον θα καταργήσουµε τα Υπουργεία και τη διοίκηση. Να τη φέ-
ρουµε τη διοίκηση να την κάνει το Κοινοβούλιο. Αυτό είναι η
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άποψή σας. Εγώ σας λέω, όµως, ότι προς την κατεύθυνση της
διασφάλισης του δηµοσίου συµφέροντος αυτό το οποίο είπατε
ουσιαστικά και ασκήσατε κριτική στη ρύθµιση ήταν πολύ –ας το
πω- σκληρότερη ρύθµιση που φέρνει, ήταν η προηγούµενη. Αν
ήσασταν σ’ αυτήν τη γραµµή, έπρεπε να πάµε µε την προηγού-
µενη ρύθµιση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Είναι άσχετο µε αυτό που λέω
εγώ αυτό που λέτε εσείς. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Επιτρέψτε µου να προχωρήσω σε
µερικά ζητήµατα πιο γενικά. Αναφέρθηκε και αναφέρθηκε πολύ
ορθά ο κ. Χρυσοχοΐδης σε µια σειρά από αριθµούς, οι οποίοι δεί-
χνουν τη συγκεκριµένη δηµοσιονοµική πρόοδο. Ακούµε κατευ-
θείαν την αντίρρηση. Δυο αντιρρήσεις έχω ακούσει από χθες σ’
αυτά. Η µια αντίρρηση ήρθε από την πλευρά της Χρυσής Αυγής,
ο κ. Αρβανίτης. Ο κ. Αρβανίτης είπε «ναι, καλά όλα αυτά, αυτά
είναι αριθµοί, αλλά δεν µας είπατε τίποτε για το τι γίνεται µε το
δηµόσιο χρέος». Αυτό είπε ο κ. Αρβανίτης και µάλιστα είπε «το
χρέος το οποίο βαρύνει τη χώρα, οι διεθνείς τοκογλύφοι» και
αυτή η γνωστή επιχειρηµατολογία. Να τελειώνουµε λίγο µε τους
διεθνείς τοκογλύφους; Οι διεθνείς τοκογλύφοι ξέρετε µε πόσο
µάς δανείζουν αυτήν τη στιγµή που µιλάµε; Με 0,75. 

ΜΙΧΑΗΛ ΧΡΥΣΟΧΟΪΔΗΣ: Το οποίο θα πέσει σε λίγες µέρες.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αυτό είναι οι διεθνείς τοκογλύφοι.

Έχω να κάνω ένα συγκεκριµένο ερώτηµα. Το ξέρετε ότι υπάρ-
χουν χώρες αυτήν τη στιγµή οι οποίες από τις αγορές δανείζον-
ται πολύ ακριβότερα; Χώρες οι οποίες δανείζονται µε 3, µε 2,5,
µε 4, µε 4,5. Χώρες µέσα στην Ευρωπαϊκή Ένωση. Και εµείς δα-
νειζόµαστε µε 0,75. Οι διεθνείς τοκογλύφοι το ξέρετε ότι παραι-
τήθηκαν από τα κέρδη τους; Τα επέστρεψαν τα όποια κέρδη
στην τελευταία ρύθµιση που έγινε στο Eurogroup. Γυρίσανε τα
κέρδη αυτά. Ποιοι διεθνείς τοκογλύφοι; Εξακολουθούµε τώρα
αυτήν την επιχειρηµατολογία; Αυτή η επιχειρηµατολογία κατέρ-
ρευσε µε τη συµφωνία του Νοεµβρίου. Έληξε αυτή η επιχειρη-
µατολογία. Δεν µπορείτε να το λέτε πια αυτό. Εκτός και αν
εννοείτε ότι πρέπει να µας δανείζουν µε µηδενικό επιτόκιο. Εν-
τάξει, µηδέν. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ξεχνάτε ότι υπάρχει µνηµόνιο. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Βεβαίως. Καθόλου δεν το ξεχνώ.
Κύριε Λαφαζάνη, για να δείτε πόσο ενδιαφέρουσα θα σας

κάνω τη συζήτηση, θα δουλέψω µε την εξής υπόθεση εργασίας. 
ΑΘΑΝΑΣΙΟΣ ΠΕΤΡΑΚΟΣ: Με 1,5% επιτόκιο. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Αυτήν την ωραία ηµέρα που θα έρθει

ο ΣΥΡΙΖΑ στην εξουσία, µαζί µε τις λοιπές αντιµνηµονιακές δυ-
νάµεις, θα συµβούν τα εξής: Θα σκίσετε το µνηµόνιο –πάει το
µνηµόνιο, δεν υπάρχει- και επίσης θα συµβεί το εξής πολύ
ωραίο…

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Συνεχίζει…
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Καλά δεν πάω; 
Θα διατηρήσετε τη δανειακή σύµβαση, προσέξτε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Αναστολή είπατε; 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Όχι, τίποτα. Θα τη σκίσουν, θα την

αναστείλουν, ό,τι θέλουν. Δεν µε νοιάζει. Δεν θα έχουµε µνηµό-
νιο, προσέξτε όµως τι άλλο θα γίνει, κυρίες και κύριοι συνάδελ-
φοι. Θα συνεχίσουν να µας δανείζουν λεφτά οι τοκογλύφοι,
δηλαδή θα διατηρήσουµε τη δανειακή σύµβαση.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Αν νοµίζουν.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μα παίρνω το καλύτερό σας σενά-

ριο. Δεν έχει καλύτερο. Σκίσαµε και το µνηµόνιο και αυτοί συνε-
χίζουν να µας δίνουν λεφτά. Είναι φαντασία, είναι παραµύθι,
αλλά λέω, δεν πειράζει, να πούµε και κανένα παραµύθι να πάµε
παρακάτω. Μία προϋπόθεση µόνο θα βάλουν. Ότι τα λεφτά τα
οποία θα µας δανείζουν θα πουν τόσα πηγαίνουν στην αντιµετώ-
πιση του ελλείµµατος, όχι παραπάνω, τόσα λεφτά πηγαίνουν για
την εξόφληση ληξιπρόθεσµων οφειλών του δηµοσίου, τόσα πη-
γαίνουν για την εξυπηρέτηση του χρέους. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Το σενάριο το διέκοψε, γιατί µι-
λάµε για διαγραφή του χρέους. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μόνο αυτήν την προϋπόθεση θα βά-
λουν οι άνθρωποι, καµµία άλλη. 

Κύριε Λαφαζάνη, αντιλαµβάνοµαι ότι βρίσκεστε σε δυσκολία.
Η υποµονή και ο χρόνος τελειώνει. Μια µικρή ανοχή, θα τελει-

ώσει γρήγορα το µαρτύριο. 
Προσέξτε µε. Θα γίνουν όλα αυτά λοιπόν, µε αυτήν τη µόνη

προϋπόθεση. Οπότε, βεβαίως, στη λαµπρή κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ και των λοιπών αντιµνηµονιακών δυνάµεων τι θα πρέπει να
αποφασίσετε; Τι θα κάνετε µε το έλλειµµα, διότι το έλλειµµα δεν
θα µπορείτε να το πειράξετε, γιατί δεν θα έχετε λεφτά να το πει-
ράξετε. Και υπάρχει µεν η λαµπρή σας πρόταση, την οποία
ακούω, που είναι ότι θα βάλουµε ένα τυπογραφείο να τυπώνει
τις δραχµές –για τη δική σας λέω, δεν λέω για του ΣΥΡΙΖΑ, µην
παρεξηγηθώ- οπότε υποθέτω ότι τα οικονοµικά ζητήµατα, κύριε
Χρυσοχοΐδη, θα ήταν πολύ απλά, γιατί όλοι θα είχαµε από ένα
τυπογραφείο δίπλα, θα τυπώναµε χρήµατα και θα είχαµε λύσει
τα ζητήµατα της οικονοµίας. Άρα, λοιπόν, θα υπάρχει αυτή η
λαµπρή διέξοδος.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θα µας δίνουν λίρες οι Κύπριοι.
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: …ή αλλιώς θα έρθετε µαζί µας, στην

πραγµατικότητα που λέει ότι πρέπει να αντιµετωπίζετε τα ελλείµ-
µατα, ότι πρέπει να παράγετε πλεονάσµατα, ότι πρέπει να έχετε
αναπτυξιακές πολιτικές, ότι πρέπει να ενισχύσετε την ανταγωνι-
στικότητα, ότι πρέπει εποµένως να ακολουθείτε αυτές τις περί-
που αυτονόητες πολιτικές επί των οποίων, εάν επί της αρχής
συµφωνούσατε, θα µπορούσατε πράγµατι να συµβάλλετε δηµι-
ουργικά. 

Εγώ δεν είµαι της θεωρίας του µονόδροµου. Εγώ πιστεύω ότι,
εάν αποδεχθούµε αυτούς τους κεντρικούς στόχους, µέσα σ’ αυ-
τούς τους κεντρικούς στόχους µπορεί κάποιος να πει «ανέβασε
το ΦΠΑ, κατέβασε το φόρο για τα καύσιµα, ανέβασε το φόρο για
τα ακίνητα, µείωσε τις συντάξεις, αύξησε το άλφα ή το βήτα»,
αλλά µέσα στην κεντρική λογική. Η λογική «δεν µε νοιάζουν τα
ελλείµµατα», «δεν µε νοιάζουν οι ρυθµοί της ανάπτυξης», «δεν
µε ενδιαφέρει η ανταγωνιστικότητα» είναι µια λογική σε έναν
άλλο κόσµο. Και εκεί η κριτική που κάνει το Κοµµουνιστικό Κόµµα
Ελλάδας είναι µια κριτική που αξίζει να την ακούσει κανείς, γιατί
λέει ότι, εάν θέλετε να µείνετε µέσα στον κόσµο της ελεύθερης
οικονοµίας, αυτά που σας λένε αυτοί –δηλαδή εµείς- πρέπει να
λαµβάνετε υπ’ όψιν σας. Αν δεν θέλετε να είστε στον κόσµο της
ελεύθερης οικονοµίας, καλώς ήρθατε στον κόσµο του κολεκτι-
βισµού και του κοµµουνισµού. Είναι µια άλλη συζήτηση αυτή.
Αλλά ή τούτο ή εκείνο. Δεν υπάρχει µια ενδιάµεση χάραξη. Ξα-
ναλέω, υπάρχουν µέσα στο εσωτερικό περιθώρια για άσκηση τέ-
τοιας πολιτικής. 

Γιατί όµως κάνουµε αυτήν τη συζήτηση σ’ αυτό το ωραίο νο-
µοσχέδιο; Και συντάξεις δίνει και τους αδρανείς λογαριασµούς
πιάνει και ρυθµίζει το ζήτηµα των ναυπηγείων της Ελευσίνας µε
την τροποποίηση της συµβάσεως. Ρυθµίζει επιµέρους ζητήµατα,
από τη δακοκτονία µέχρι τις καθαρίστριες, ρυθµίζει µια σειρά
από τέτοια θέµατα και ακόµη και σ’ αυτό δεν έχετε καταφέρει να
συµφωνήσετε. 

Ακούστε, κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κριτική
που κάνουν για το ζήτηµα των αδρανών. Δεν τους αρέσει, λέει,
η ρύθµιση για τους αδρανείς λογαριασµούς, γιατί δεν λέµε τι θα
γίνουν επακριβώς τα λεφτά. Ρωτάµε, λοιπόν. Ωραία, δεν λέµε.
Εγώ σας λέω ότι µπορεί τα λεφτά –θα πω κάτι τώρα µε το οποίο
εσείς θα φρυάξετε- θα πάνε στην αποπληρωµή του δηµοσίου
χρέους. Δεν λέει αυτό το νοµοσχέδιο. Εγώ όµως σας λέω ότι
ακολουθώντας µια σκληρότερη πολιτική έλεγε αυτό. Εσείς θα το
καταψηφίσετε; Δηλαδή θα πείτε να µείνουν τα αδρανή λεφτά
στις τράπεζες και να µην πάνε σε ένα δηµόσιο σκοπό, ανεξάρ-
τητα από το αν συµφωνούµε σε ποιο σκοπό θα πάνε ή όχι. Αυτή
ήταν η θέση σας. 

Η θέση του ΣΥΡΙΖΑ για το θέµα των αδρανών είναι ότι, επειδή
δεν συµφωνούµε στη χρήση των χρηµάτων, αυτά θα παραµεί-
νουν εκεί που είναι. 

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Θα µπορεί να τα πάρει να τα διο-
χετεύσει παραγωγικά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κύριοι συνάδελφοι, σας
παρακαλώ! Ο κ. Λαφαζάνης ακούστηκε χωρίς καµµία διακοπή.
Παρακαλώ. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Μα, εχθές προεκλήθητε συγκεκρι-
µένα και σας είπαµε «ψηφίστε τη ρύθµιση στην αρχή, ψηφίστε
τη βασική διάταξη και διαφωνείστε στα επιµέρους». Δεν θέλετε
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αυτά. Θέλετε να βγαίνετε να λέτε –εχθές το άκουσα, καλύτερα
να µη γίνει- ότι θα πάρετε τα λεφτά του κόσµου, την ώρα που
δεν έχουµε συµφωνήσει τη χρήση; Ποια λεφτά του κόσµου; Τα
λεφτά των αδρανών λογαριασµών, δηλαδή. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Παραλογίζεστε; Δεν ακούτε και
λέτε.

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εντάξει, κύριε Λαφαζάνη.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παρακαλώ! Κύριε Βο-

ρίδη, µην απαντάτε. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εγώ δεν κρατώ τις ύβρεις σας. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μα, δεν ακούτε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Παρακαλώ! Εγώ διευ-

θύνω τη συζήτηση. Σας παρακαλώ!
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Εγώ κρατώ σήµερα τη µεγάλη µας

συµφωνία για αυστηρότερη πολιτική στο ζήτηµα των εγγυήσεων.
Κρατάω αυτό το πολύ θετικό. Έπρεπε να µας το είχατε πει νωρί-
τερα, θα είχαµε περάσει την καλή διάταξη που υποστήριζε η Νέα
Δηµοκρατία.

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
Το λόγο έχει ο κ. Καραθανασόπουλος.
ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Και ο Κοινοβουλευτικός

Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας που µόλις κατέβηκε από το
Βήµα, αλλά και του ΠΑΣΟΚ που µίλησε νωρίτερα, µίλησε για τα
τεράστια επιτεύγµατα της ελληνικής Κυβέρνησης όσον αφορά
τη διαχείριση του χρέους. 

Όσον αφορά τα πρωτογενή πλεονάσµατα, ανεξάρτητα εάν
είναι πλασµατικά ή πραγµατικά πρωτογενή πλεονάσµατα, δεν
πρέπει να βάλουµε ένα πολύ µεγάλο ερώτηµα; Πώς επιτεύχθη-
καν; Κάποιος πλήρωσε. Πώς επιτεύχθηκαν αυτοί οι σοβαροί, οι
τεράστιοι στόχοι; Με πολύ απλούς τρόπους. Με µια τεράστια,
πρωτοφανών διαστάσεων επίθεση απέναντι στα λαϊκά εισοδή-
µατα, µε µειώσεις σε µισθούς και συντάξεις, µε µια τεράστια φο-
ροεπιδροµή, µε απολύσεις υπαλλήλων από το στενό ή ευρύτερο
δηµόσιο τοµέα, ανεξάρτητα της µορφής σύµβασης εργασίας
που είχαν µε το δηµόσιο.

Άρα, λοιπόν, µέσα από ένα οδοστρωτήρα ενάντια στο λαό,
ενάντια στην εργατική τάξη, είχατε αυτά τα αποτελέσµατα. Και
βεβαίως, αυτά δεν έχουν να κάνουν µε µέτρα τα οποία είναι προ-
σωρινού χαρακτήρα. Δηλαδή, µετά απ’ αυτή την επίτευξη των
πραγµατικών στόχων που βάζετε, τα µέτρα θα κλιµακωθούν, θα
συνεχίσουν και θα έχουν ακόµη βαρύτερες επιπτώσεις στη λαϊκή
οικογένεια. Ακόµη και όταν βγούµε και από τις συνθήκες της κα-
πιταλιστικής κρίσης, δηλαδή σε συνθήκες καπιταλιστικής ανά-
καµψης, η οποία θα χαρακτηρίζεται από ανάκαµψη των καπιταλι-
στικών κερδών, από νέο συσσωρευµένο πλούτο και ταυτόχρονα
από επιδείνωση της θέσης των εργαζοµένων και των υπόλοιπων
λαϊκών οικογενειών -γιατί ακριβώς αυτή είναι η ανάκαµψη που
ευαγγελίζεστε Κυβέρνηση και λοιποί- θα είναι µια ανάκαµψη η
οποία θα στηρίζεται και έχει ως προαπαιτούµενο την κατάργηση
εργασιακών, ασφαλιστικών δικαιωµάτων, την πολύ φθηνή εργα-
τική δύναµη.

Δεν είναι τυχαίο ότι µετά απ’ όλα αυτά τα επιτεύγµατα για τα
οποία πανηγυρίζετε, φέρνετε το συγκεκριµένο πολυνοµοσχέδιο,
το οποίο βεβαίως περιέχει νέα αντιλαϊκά, αντεργατικά µέτρα,
από τις ρυθµίσεις για τους δηµοσίους υπαλλήλους, στις δεκα-
πέντε χιλιάδες απολύσεις, από την ανατροπή, την κατάργηση ου-
σιαστικά της µόνιµης, σταθερής απασχόλησης στο δηµόσιο, την
αντικατάσταση από τη µερική εργασία από χαµηλόµισθους ερ-
γαζόµενους, την επέκταση των επιχειρηµατικών οµίλων σε νέους
τοµείς δράσεις του κράτους, µέσα από τη συρρίκνωσή του, για
να διασφαλιστεί η κερδοφορία του. 

Όλα αυτά είναι µέτρα τα οποία θα επιδεινώσουν βεβαίως
ακόµη περισσότερο τη θέση της λαϊκής οικογένειας. Και δεν είναι
τυχαίο ότι φέρνετε το νοµοσχέδιο µε το συγκεκριµένο τρόπο, µε
τη διαδικασία του κατεπείγοντος και µε ένα άρθρο. Να, λοιπόν,
πώς προσαρµόζετε τα πλαίσια της αστικής δηµοκρατίας και του
κοινοβουλευτισµού στις επιδιώξεις σας για την υλοποίηση αυτής
της βάρβαρης και αντιλαϊκής πολιτικής. 

Ξεπερνάτε και την ίδια τη φαντασία µάλιστα, όταν φτάνετε στο

σηµείο να συζητάτε διάταξη που θα καταργεί αποφάσεις δικα-
στηρίων, έστω προσωρινές, που επαναφέρουν στην εργασία
τους συµβασιούχους που κέρδισαν στα δικαστήρια αυτά, είτε
αυτούς που βγήκαν µε τη µορφή της εφεδρείας και επέστρεψαν
στις εργασίες τους είτε -πολύ περισσότερο- και εργαζόµενους
από τον ιδιωτικό τοµέα που έχουν κερδίσει δίκες, προσωρινές
βεβαίως, απέναντι στην εργοδοτική αυθαιρεσία. Αυτά τα διαγρά-
φετε, γιατί βεβαίως η δικαιοσύνη, παρ’ όλο αυτό το πλαίσιο, δεν
εξυπηρετεί σήµερα τις ανάγκες της Κυβέρνησης να κλιµακώσει
ακόµη περισσότερο αυτήν τη βάρβαρη και αντιλαϊκή πολιτική.
Φτάνετε δηλαδή µέχρις αυτού του σηµείου. 

Βεβαίως εµείς λέµε πολύ καθαρά -και επιβεβαιώνεται και από
τις εξελίξεις- ότι το πρόβληµα δεν είναι το µείγµα της αντιλαϊκής
πολιτικής, το πρόβληµα δεν είναι η διαχειριστική ικανότητα. Για
να το πούµε πολύ απλά, δηλαδή τα ψευτοδιλήµµατα «µείγµα
Μέρκελ» ή «µείγµα Οµπάµα» είναι αντιλαϊκά. Τα ψευτοδιλήµµατα
«plan A» ή «plan B» είναι αντιλαϊκά. Τα ψευτοδιλήµµατα «ευρώ»
ή «δραχµή» είναι αντιλαϊκά, χειραγωγούν τον κόσµο, αποδυνα-
µώνουν την οργάνωση της πάλης του λαού, τον ευνουχίζουν.
Διότι ακριβώς οι πραγµατικοί υπεύθυνοι αυτής της κατάστασης,
οι οποίοι εξυπηρετούνται βεβαίως από όλα αυτά τα διλήµµατα:
είτε το «plan A» είτε το «plan B» είτε το «ευρώ» είτε η «δραχµή»,
έχουν πάντοτε τις ανάγκες του κεφαλαίου στο επίκεντρο είτε συ-
νολικότερα είτε επιµέρους. Και αυτές τις ανάγκες εξυπηρετούν
αυτά τα εναλλακτικά σχέδια, που είναι εντός του καπιταλιστικού
πλαισίου διαχείρισης, εντός αυτού του συστήµατος που έχει ανα-
δείξει τον πλέον αντιλαϊκό και αποκρουστικό του χαρακτήρα. Και
σε αυτό το πλάνο, σε αυτήν την κατεύθυνση, θυσιάζετε διαχρο-
νικά την ικανοποίηση των λαϊκών αναγκών στο βωµό της κερδο-
φορίας, του κεφαλαίου και της στήριξης των επιχειρηµατικών
οµίλων. 

Άρα, πολύ σωστά το ερώτηµα που θα κληθεί να απαντήσει ο
ελληνικός λαός -και πρέπει να το απαντήσει όσο το δυνατόν συν-
τοµότερα- είναι αν θα παραµείνει σε αυτό το καπιταλιστικό σύ-
στηµα, το οποίο τον οδηγεί στη φτώχεια και στην εξαθλίωση ή
αν θα επιλέξει το δρόµο της ρήξης και της ανατροπής µε το συγ-
κεκριµένο σύστηµα και θα οικοδοµήσει τη νέα κοινωνία του σο-
σιαλισµού-κοµµουνισµού. Τρίτος δρόµος και ενδιάµεσο στάδιο
δεν υπάρχουν. Τα ενδιάµεσα στάδια και οι τρίτοι δρόµοι οδηγούν
στον καπιταλισµό, δεν οδηγούν πουθενά αλλού. 

Άρα, το θέµα το οποίο προέχει σήµερα κατά τη γνώµη µας,
είναι ακριβώς η διαµόρφωση αυτών των προϋποθέσεων της λαϊ-
κής συµµαχίας, της οργάνωσης της πάλης του λαού, που θα επι-
φέρουν επί της ουσίας ρήγµατα στην εξουσία του κεφαλαίου και
των µονοπωλίων, προς την κατεύθυνση της ανατροπής αυτής
της κατάστασης. 

Από αυτή την άποψη, το νοµοσχέδιο το οποίο έχετε φέρει,
κύριε Υπουργέ, όπως σας είπαµε και πριν, είναι ένα νοµοσχέδιο
το οποίο καλείται να αντιµετωπίσει τις όποιες δυσλειτουργίες,
όχι προς την κατεύθυνση της βελτίωσης, αλλά της εφαρµογής
των αντιλαϊκών και αντιασφαλιστικών νόµων. 

Όταν υπάρχει µια πλειάδα νόµων, οι οποίοι µειώνουν τις συν-
τάξεις, έρχεστε σήµερα και λέτε ότι θα δώσετε προκαταβολή
50% για συντάξεις φτωχοκοµείου, τη στιγµή που υπάρχουν όλες
οι τεχνολογικές δυνατότητες να γίνει άµεσα η εκκαθάριση και ο
δηµόσιος υπάλληλος που είναι ασφαλισµένος στο δηµόσιο και
δεν έχει ιδιωτική σύνταξη, να πάρει το σύνολο της σύνταξης την
οποία δικαιούται. Και αυτήν τη δυσλειτουργική διάταξη την οποία
φέρνετε, την παρουσιάζετε σαν ένα µεγάλο και τεράστιο επί-
τευγµα. 

Είναι επίτευγµα ότι διατηρείτε τις καθαρίστριες στο Υπουργείο
Οικονοµικών για έναν ακόµη χρόνο µε 350 ευρώ; Μπορούν µε
αυτά τα λεφτά το µήνα να ζήσουν τις οικογένειές τους µε αξιο-
πρέπεια; Και πρέπει να πανηγυρίσουµε και να χειροκροτήσουµε
αυτήν τη ρύθµιση την οποία φέρατε; Είναι επίτευγµα η ρύθµιση
που κάνετε για τα Ναυπηγεία της Ελευσίνας; Ουσιαστικά τα συµ-
φέροντα του Ταβουλάρη εξυπηρετεί, τη στιγµή που η Ελλάδα
είναι παγκόσµια δύναµη -όπως ονοµάζεται- στον τοµέα της ναυ-
τιλίας και όµως τα ναυπηγεία εξ αιτίας της ευρωπαϊκής πολιτι-
κής, αλλά και της στάσης των εφοπλιστών µαραζώνουν και
οδηγούνται στη συρρίκνωση. 
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ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Ε, όχι, κύριε συνάδελφε, θα πληρω-
θεί τόσος κόσµος.

ΝΙΚΟΛΑΟΣ ΚΑΡΑΘΑΝΑΣΟΠΟΥΛΟΣ: Βεβαίως, εµείς αυτό
λέµε, ότι πρέπει να πληρωθεί ο κόσµος και γι’ αυτόν ακριβώς το
λόγο δεν πάµε να την καταψηφίσουµε, µόνο και µόνο επειδή
υπάρχει αυτή η ρητή δέσµευση. Όχι όµως ότι αυτή είναι η λύση. 

Η λύση επί της ουσίας θα ήταν ο ενιαίος κρατικός τοµέας στην
ναυπηγοεπισκευαστική ζώνη και στα ναυπηγεία που θα στήριζε
πρώτα και κύρια τις ακτοπλοϊκές ανάγκες της χώρας µας µε σύγ-
χρονα πλοία, τις ανάγκες του Πολεµικού Ναυτικού και βεβαίως
και τις υπόλοιπες δραστηριότητες οι οποίες υπάρχουν. Σε αυτήν
τη λογική και τη διαδικασία θα υπήρχε µόνιµη και σταθερή απα-
σχόληση µε αξιοπρέπεια για το σύνολο των εργαζοµένων στα
ναυπηγεία και όχι µέσα από τη δράση των επιχειρηµατικών οµί-
λων του Ταβουλάρη και των άλλων οµίλων, όπως και αν ονοµά-
ζονται. 

Από αυτήν, λοιπόν, την άποψη, εάν κάτι επιβεβαιώνεται καθη-
µερινά, είναι η ανάγκη η εργατική τάξη και τα πλατιά λαϊκά στρώ-
µατα να ξεφύγουν από τα ψευτοδιλήµµατα και από όλα αυτά που
χειραγωγούν τη λαϊκή συνείδηση. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ,
κύριε συνάδελφε.

Κύριε Ντινόπουλε, έχετε το λόγο για τέσσερα λεπτά. 
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι,

καθώς οδεύουµε προς την ολοκλήρωση της συζητήσεως του
συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, νοµίζω ότι ήταν αποκαλυπτική η
στάση της Αντιπολιτεύσεως και δη της Αξιωµατικής τοιαύτης. 

Πέρα από συγκεκριµένες, αν θέλετε, πρωτοβουλίες οι οποίες
υπήρξαν -να γίνουν κάποιες τροποποιήσεις -πιθανώς να ψηφι-
στούν και κάποια άρθρα του νοµοσχεδίου- καθ’ όλη τη διάρκεια
της συζητήσεως φάνηκε πραγµατικά ότι ακόµη και όταν είναι ένα
νοµοσχέδιο το οποίο κινείται πέραν πάσης υποχρεώσεως της Κυ-
βερνήσεως απέναντι στους δανειστές, όταν είναι ένα νοµοσχέδιο
µε καθαρά ευεργετικές διατάξεις για πάρα πολλούς εργαζόµε-
νους και συνταξιούχους, αρνείστε να το αποδεχτείτε. 

Και θα σας πω γιατί. Η εξήγηση είναι απλή. Είναι γιατί είστε
δέσµιοι της µαρξιστικής, λενινιστικής ιδεολογίας σας, από την
οποία δεν µπορείτε να απαγκιστρωθείτε. Γι’ αυτό και πολιτικά
έχετε έναν ιδιότυπο αυτισµό. Δεν µπορείτε, λοιπόν, να ξεφύγετε
από αυτή την ιδεολογία σας, η οποία λέει, ότι «όσο πιο εξαθλιω-
µένες» -χρησιµοποιώ δικούς σας όρους- «είναι οι µάζες, τόσο πιο
πολύ θα λειτουργήσει η επαναστατική διαδικασία». 

Πιστεύετε, λοιπόν, ότι οποιαδήποτε ευεργετική διάταξη είναι
προς αντίθετη κατεύθυνση από αυτήν την οποίαν τελικώς επι-
διώκετε, διότι τελικός στόχος σας και ιδεολογία σας είναι ο σο-
σιαλισµός και επί της ουσίας είναι ο κοµουνισµός. Δεν µπορείτε
να απεµπλακείτε από αυτά τα ιδεολογήµατα. 

Διότι αν σας κάνει κανείς µια απλή, ανθρώπινη και πέραν
πάσης πολιτικής οπισθοβουλίας ερώτηση: πείτε µας επιτέλους
µία κοινωνία σε αυτόν εδώ τον πλανήτη, µία χώρα σε αυτόν τον
κόσµο, µε το κοινωνικό και πολιτικό σύστηµα της οποίας συµφω-
νείτε, δεν θα βρεθεί καµµία, διότι αυτές τις οποίες έχετε στο
πίσω µέρος του µυαλού σας, κάτι Λατινοαµερικανικές χώρες οι
οποίες είναι «µεγάλα υποδείγµατα δηµοκρατίας», δεν τις λέτε
για προφανείς λόγους. 

Όταν δε, γίνεται φανερό ότι πέραν των ευεργετικών διατάξεων
ενός συγκεκριµένου νοµοσχεδίου, η κοινωνία η ίδια κάνει µια
προσπάθεια, βρίσκεται σε µια κρίσιµη καµπή, να ξεπεράσει
αυτήν την κρίση, προσπαθείτε και εκεί τεχνηέντως να δηµιουρ-
γήσετε επίπλαστες εντυπώσεις, ώστε να αποτύχει αυτό το οποίο
πράγµατι επιχειρεί η σηµερινή Κυβέρνηση εθνικής ευθύνης, δη-
λαδή να κάνει µία απαραίτητη ένεση αισιοδοξίας σε αυτόν εδώ
τον κόσµο, γιατί είναι γνωστό τοις πάσι ότι η οικονοµία, πέραν
όλων των άλλων, είναι και ψυχολογία. 

Όταν, λοιπόν, αποπειράται και διά του Πρωθυπουργού να
κάνει κάτι τέτοιο, έρχεστε λυσσωδώς να το καταπολεµήσετε, µην
τυχόν και η Ελλάδα προκόψει. Αυτή είναι η µεγάλη σας έγνοια,
µην τυχόν και η Ελλάδα προκόψει!

Προσπαθείτε, δε, να δηµιουργήσετε ένα τέτοιο κλίµα απαισιο-
δοξίας, µοιρολατρίας και κατήφειας, που σε καµµία περίπτωση
δεν είναι υποβοηθητικό της προσπάθειας, την οποία κάνει, όχι η

Κυβέρνηση, αλλά η ίδια η κοινωνία -µε δικούς σας όρους- ο
απλός λαός.

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω, κύριε Πρόεδρε.
Θα σας δώσω ένα παράδειγµα: Και τι δεν ακούστηκε προ-

ηγουµένως περί –δήθεν- νέου πογκρόµ απολύσεων, που θα σα-
ρώσει το δηµόσιο και θα δηµιουργήσει νέες στρατιές ανέργων. 

Ενθυµούµαι τι λέγατε προ δυο µηνών περίπου, όταν ο αρµό-
διος Υπουργός Εσωτερικών και Διοικητικής Μεταρρύθµισης, ο
κ. Μανιτάκης, είχε φέρει κι είχε τεθεί εν ισχύι η πρώτη διαδικασία
της κινητικότητας των δηµοσίων υπαλλήλων. Και τι δεν λέγατε
τότε! Αν θέλετε, µπορείτε να ανατρέξετε και στα Πρακτικά της
Βουλής, αλλά και στα τηλεοπτικά δίκτυα να δείτε συναδέλφους
σας εις την Αντιπολίτευση να ωρύονται ότι και τότε επέρχετο νέο
πογκρόµ απολύσεων. Μιλούσατε περί σφαγών! Και απεδείχθη
προ µιας εβδοµάδος ότι αυτοί οι δήθεν σφαγιασθέντες δηµόσιοι
υπάλληλοι έχουν ήδη τοποθετηθεί σε νέες θέσεις, σε πολλές εκ
των οποίων οι ίδιοι επιθυµούσαν να πάνε. 

Νοµίζω, λοιπόν, ότι δέσµιοι όντες αυτών των ιδεοληψιών τους,
οποιοδήποτε νοµοσχέδιο κι αν φέρετε, κύριε Υπουργέ –όχι προ-
καταβολή συντάξεων να δώσετε, εγώ σας λέω και να τις διπλα-
σιάσετε- πάλι αρνητική ψήφο θα δώσουν, διότι –όπως σας είπα-
είναι δέσµιοι της µαρξιστικής, λενινιστικής θεωρίας, η οποία –αν
δεν απατώµαι- δεν υπάρχει πουθενά αλλού στον κόσµο. 

Ευχαριστώ πολύ.
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Το λόγο έχει ο κ. Γάκης. 
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κατανοώ τη δύσκολη θέση, στην οποία περιέρχεται σήµερα η

συγκυβέρνηση, γιατί µε τις θετικές µας παρεµβάσεις έχουµε
συµβάλει στη διαµόρφωση αυτού του νοµοσχεδίου που σήµερα
συζητάµε, το οποίο θα µπορούσε να είναι ακόµα καλύτερο για
να µπορέσουµε κι εµείς να το στηρίξουµε. Αναγκάζονται, όµως,
για να στηρίξουν τη στρατηγική της επίθεσης στο ΣΥΡΙΖΑ να βγά-
λουν από τα ντουλάπια τους, σκελετούς άλλων εποχών. 

Θα µείνω στις παρεµβάσεις µας κατευθείαν στα άρθρα, γιατί
ο χρόνος δεν αρκεί. Στο Κεφάλαιο Α’ κάναµε χθες µια πρόταση,
η οποία έλεγε αναλυτικά, κύριε Υπουργέ, για τη χορήγηση προ-
καταβολής της σύνταξης αµέσως µετά τη λήξη των τρίµηνων
αποδοχών και µέχρι την απονοµή της πλήρους σύνταξης. Με
αυτόν τον τρόπο –λέγαµε- δεν θα µείνει κανένας συνταξιούχος
για κανένα χρονικό διάστηµα χωρίς σύνταξη. 

Φέρατε, χθες, νοµοτεχνική βελτίωση όπου τα ίδια ακριβώς
πράγµατα τα προτείνετε, αλλά γι’ αυτούς που θα αποχωρήσουν
µέχρι τον Ιούνιο. Να το παρατείνετε µέχρι το τέλος. Είναι µια πο-
λύ καλή ρύθµιση. Θα την ψηφίσουµε. Θα την ψηφίσουµε, κύριε
Ντινόπουλε. Θα την ψηφίσουµε, κύριε Βορίδη.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Μεγάλο επίτευγµα. 
ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Τι θα ψηφίσετε;
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Δεν ακούτε. Γι’ αυτό µετά αρκείστε στο

να επιτίθεστε, χωρίς να ακούτε τις προτάσεις µας.
Στο Κεφάλαιο Β’ επισηµάναµε χθες τις αντιρρήσεις µας και τις

επιφυλάξεις που έχουµε, όσον αφορά στους αδρανείς καταθετι-
κούς λογαριασµούς. Λέγαµε «µε την παραγραφή του δικαιώµα-
τος των καταθετών δεν προστατεύεται επαρκώς το δικαίωµα των
δικαιούχων στην ιδιοκτησία και γενικά αµφισβητείται η βασική
αρχή της ηθικής στην οικονοµία».

Δεύτερον, δεν προβλέπει το νοµοσχέδιο τη δυνατότητα διεκ-
δίκησης των καταθέσεων από τους κληρονόµους, κυρίως όταν
αυτή η διεκδίκηση βρίσκεται σε δικαστική εκκρεµότητα. 

Τέλος, δεν περιγράφονται –πόσω µάλλον δεν αναφέρεται στο
σώµα του νοµοθετήµατος και το ζητάµε αυτό- ποιες θεωρούνται
ευπαθείς οµάδες και ποιός ο λογαριασµός. Στο κείµενο του νο-
µοθετήµατος αυτό δεν υπάρχει. Υπάρχει στην έκθεση. 

Εµείς, για τα κεφάλαια των αδρανών λογαριασµών προτεί-
νουµε να κατατίθενται σε έναν συγκεκριµένο λογαριασµό, ο
οποίος θα αναφερθεί µέσα στο σώµα του κειµένου. 

Σε κάθε περίπτωση –το είπε και ο κ. Λαφαζάνης- θα πρέπει
εντός δεκαετίας το δηµόσιο να επιστρέφει τις καταθέσεις στους
νόµιµους δικαιούχους, µετά την πάροδο της εικοσαετίας, να τις
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χρησιµοποιεί δηλαδή, αλλά αν υπάρξει µια δικαστική ρύθµιση, η
οποία θα αναγκάζει το δηµόσιο να τις επιστρέφει, να τις επιστρέ-
φει. Είναι περιουσιακό στοιχείο και θα πρέπει να τις επιστρέφει.
Σε αντίθετη περίπτωση –το είπαµε και χθες- νοµοθετούµε µια
µορφή ολικού κουρέµατος καταθέσεων, που είναι πάνω από εί-
κοσι χρόνια κατατεθειµένες στις τράπεζες. 

Επαναφέρουµε αυτήν την πρόταση, κύριε Υπουργέ. Είπαµε,
παρά τις επισηµάνσεις που έχουµε, ότι ψηφίζουµε τα άρθρα που
αφορούν τους αδρανείς καταθετικούς λογαριασµούς, γιατί θε-
ωρούµε ότι το δηµόσιο συµφέρον πρέπει να είναι πάνω από το
συµφέρον των τραπεζών. Το ακούσατε, κύριε Βορίδη ή δεν το
ακούσατε και πάλι θα µας επιτίθεστε;

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Το άκουσα και επαληθεύονται όσα
σας είπα. Μας κάνετε «δεξιά» κριτική. Να είστε καλά. Θα προ-
σέχω από εδώ και στο εξής. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Έρχοµαι στις τροπολογίες που έχουµε
καταθέσει. 

Σας κατέθεσα µια τροπολογία για να δούµε τελικά ποιος είναι
ο αρνητής σε αυτήν την υπόθεση και ποιος αρνείται το διάλογο.
Σας καταθέσαµε µια τροπολογία, κύριε Υπουργέ, για τέσσερα
άτοµα που υπηρετούν στην Πινακοθήκη της Ρόδου, στο Μουσείο
Νεοελληνικής Τέχνης, οι οποίοι για διάφορους λόγους νοµοθε-
τικής παρερµηνείας έµειναν ασφαλισµένοι εδώ και τριάντα χρό-
νια στο δηµόσιο και πληρώνουν εισφορές στο δηµόσιο. Αν
δεχθείτε τη µεταφορά τους στο ΙΚΑ, θα πρέπει να επιστρέψετε
τις εισφορές. Άρα, θα έχουµε έξοδο, δαπάνη για το δηµόσιο και
επιπλέον µια δαπάνη για την Πινακοθήκη, η οποία θα χρειαστεί
να πουλήσει περιουσιακά της στοιχεία, δηλαδή πίνακες, για να
µπορέσει να ανταπεξέλθει στην υποχρέωσή της. 

Θα ήθελα να σταθώ λιγάκι στις τροπολογίες που καταθέσατε.
Θα σας πω αρχικά, συνοπτικά τι ψηφίζουµε στο νοµοσχέδιο. 

Το άρθρο 1 δεν το ψηφίζουµε. Το άρθρο 2 δεν το ψηφίζουµε.
Στο άρθρο 3 λέµε «ΝΑΙ». Στο άρθρο 4 λέµε «ΟΧΙ». Στο άρθρο 5
λέµε «ΝΑΙ». Τα άρθρα 6, 7, 8, 9 και 10 που είναι τα άρθρα που
αφορούν στους αδρανείς λογαριασµούς, µε τις επιφυλάξεις που
καταθέσαµε, τα ψηφίζουµε. 

Στο Κεφάλαιο Γ’, το άρθρο 11, δεν το ψηφίζουµε. Το άρθρο
12 δεν το ψηφίζουµε. Το άρθρο 13 δεν το ψηφίζουµε. 

Ξέρετε γιατί δεν ψηφίζουµε τα άρθρα 11, 12 και 13; Φέρατε
χθες µια επίσης διευκρινιστική δήλωση όπου θεωρείτε ότι η
ύπαρξη ενός υπαλλήλου των εταιρειών στις ελεγκτικές υπηρε-
σίες διασφαλίζει το απόρρητο των ελέγχων. Έτσι, όµως, θεω-
ρούµε ότι, αντίθετα, ανοίγετε µια κερκόπορτα και δίνετε άλλοθι
και δηµιουργείτε ένα «δούρειο ίππο» για την εισδοχή των ιδιωτι-
κών εταιρειών στους δηµοσιονοµικούς ελέγχους. Αυτός είναι ο
λόγος που δεν ψηφίζουµε τα συγκεκριµένα άρθρα.

Ψηφίζουµε τα άρθρα 14, 15 και 16.
Έρχοµαι στις τροπολογίες που καταθέσατε. Όσον αφορά

στην τροπολογία για τα θέµατα υγείας, ψηφίζουµε «ΠΑΡΩΝ»
γιατί δεν καλύπτετε όλες τις δαπάνες και τις αποζηµιώσεις των
γιατρών πριν από τον Οκτώβριο του 2012. 

Στην τροπολογία µε αριθµό 480 που αφορά στη συµφωνία για
τα Ναυπηγεία Ελευσίνας, θέλουµε να συµπεριλάβετε µε µεγα-
λύτερη ευκρίνεια µέσα στη σύµβαση τη διασφάλιση των θέσεων
εργασίας µε εφαρµογή των µέχρι σήµερα εργασιακών δικαιωµά-
των. 

Στη µεγάλη τροπολογία, δυστυχώς, γίνεται µια φαλκίδευση –
αν µου επιτρέπεται ο όρος- της δηµοκρατίας. Μας φέρνετε δε-
κατρία άρθρα και λέτε, ή τα παίρνετε όλα ή δεν παίρνετε τίποτα.
Μα, εµείς θέλουµε να στηρίξουµε κάποια από αυτά τα άρθρα.
Θα σας πω ποια θέλουµε να στηρίξουµε και ποια όχι, για να κα-
ταγραφεί τουλάχιστον στα Πρακτικά. Το άρθρο 1 το στηρίζουµε.
Το άρθρο 2 το στηρίζουµε. Στα άρθρα 3 και 4 λέµε «ΟΧΙ». Στο
άρθρο 5 λέµε «ΝΑΙ». Στο άρθρο 6 λέµε «ΝΑΙ». Στο άρθρο 7 λέµε
«ΝΑΙ», αφού όµως δοθεί η ερµηνεία που σας ζήτησε ο κ. Στρα-
τούλης για τις καθαρίστριες. Στο άρθρο 8 λέµε «ΟΧΙ». Στο άρθρο
9 λέµε «ΝΑΙ». Στο άρθρο 10 λέµε «ΝΑΙ». Στο άρθρο 11 λέµε
«ΠΑΡΩΝ». Στα άρθρα 12 και 13 λέµε «ΝΑΙ». 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ευχαριστούµε πολύ.
Ήσασταν κατατοπιστικός. 

Το λόγο έχει ο συνάδελφος ο κ. Γκόκας.

ΧΡΗΣΤΟΣ ΓΚΟΚΑΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Με την ολοκλήρωση της συζήτησης, θα ήθελα κατ’ αρχήν να

αναφερθώ στην αποδοχή από την πλευρά του κυρίου Υπουργού
πολλών προτάσεων µας για τροποποιήσεις, προσθήκες και βελ-
τιώσεις στις διατάξεις του νοµοσχεδίου που συζητάµε. 

Αναγνωρίζουµε από την πλευρά µας τη θετική στάση σας,
κύριε Υπουργέ, και τη συµβολή σας στο να γίνει µια ουσιαστική
και εποικοδοµητική, αλλά και δηµιουργική συζήτηση τόσο στην
επιτροπή όσο και στην Ολοµέλεια. Σε αυτήν τη συζήτηση, πράγ-
µατι, κύριε Πρόεδρε, η σύγκλιση ήταν µια λογική συνέπεια, αλλά
και πάλι δεν υπήρξε η ανάλογη ανταπόκριση από την πλευρά της
Αντιπολίτευσης. 

Σε σχέση µε τις βελτιώσεις, αναφέρω χαρακτηριστικά τις πε-
ριπτώσεις διατάξεων για το επίδοµα νόσου και ανικανότητας και
για τη σύνταξη των θυµάτων βίας και τροµοκρατίας, καθώς και
για τη σύνταξη των υπηρετούντων στην Ελληνική Αστυνοµία της
κατηγορίας µονίµου διαθεσιµότητας, διατάξεις για τους κληρι-
κούς, τους µετακλητούς υπαλλήλους, τους καλλιτέχνες, λογοτέ-
χνες. Αποσύρθηκε το άρθρο για τους νοµικούς συµβούλους του
Ταµείου Παρακαταθηκών και Δανείων και υπήρξε η παράταση
του χρόνου προκαταβολής σύνταξης µέχρι την οριστική πράξη
συνταξιοδότησης. 

Επίσης, από όλη τη συζήτηση προέκυψε ότι πρέπει να δούµε
τις απαιτήσεις που προκύπτουν από τη νοµοθετική πρωτοβουλία
αυτή και το νόµο που θα έχουµε σε λίγο, για την ανάγκη της ενί-
σχυσης των υπηρεσιών του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους
σε προσωπικό, όπως παραδείγµατος χάρη µέσα από την κινητι-
κότητα, αλλά και την τεχνολογία. 

Επίσης, κύριε Υπουργέ, κρατάµε τη δέσµευσή σας να εξετά-
σετε και άλλες βελτιώσεις στην πορεία για το θέµα του ποσο-
στού της προκαταβολής της σύνταξης, του χρόνου καταβολής
της οριστικής σύνταξης, αλλά και για άλλες προτάσεις που δεν
ήταν δυνατόν να ολοκληρωθεί τώρα η επεξεργασία τους, όπως
και την πρότασή µας –επειδή αναφέρθηκε και ο προηγούµενος
εισηγητής- για το λογαριασµό που συγκεντρώνεται από τις α-
δρανείς καταθέσεις, µια πρόταση που είχαµε πει και στη χθεσινή
µας τοποθέτηση και αφορούσε στο λογαριασµό ΑΚΑΓΕ.

Σε σχέση µε τις τροπολογίες τώρα, µε την πρώτη υπουργική
τροπολογία για την αποπληρωµή εφηµεριών και πρόσθετων α-
µοιβών σε νοσοκοµεία, κέντρα υγείας και άλλους νοσοκοµει-
ακούς φορείς, δεν έχουµε αντίρρηση βεβαίως. Είναι θετική και
ζητήσαµε να δούµε την περίπτωση καταβολής αποζηµιώσεων και
για το διάστηµα πριν τον Οκτώβριο. Υπάρχουν κάποια νοµοτε-
χνικά ζητήµατα από ό,τι προέκυψε και από την πλευρά του
Υπουργού Υγείας. Όµως, υπάρχει η δυνατότητα να εξεταστεί και
να έρθει σε κάποια επόµενη συζήτηση, ολοκληρωµένη για να κα-
λυφθούν και αυτές οι περιπτώσεις.

Σε σχέση µε την τροπολογία που αφορά στο Συµβούλιο Δια-
χείρισης και Αξιολόγησης της εγγυητικής ευθύνης του ελληνικού
δηµοσίου, στην ουσία αλλάζει η σύνθεση και επαναπροσδιορίζε-
ται η αρµοδιότητα του Συµβουλίου Διαχείρισης και Αξιολόγησης
της εγγυητικής ευθύνης του δηµοσίου ως γνωµοδοτικού οργά-
νου. Θα παρέχεται η εγγύηση του ελληνικού δηµοσίου σε φυσικά
και νοµικά πρόσωπα όσον αφορά τον τρόπο κρατικής ενίσχυσης
µε τη µορφή εγγυήσεων του δηµοσίου για την κάλυψη δανείων,
εγγυητικών επιστολών και πιστώσεων που λαµβάνει από τις τρά-
πεζες. 

Υπάρχει ένα γενικότερο θέµα γύρω από αυτό –αυτή ήταν η συ-
ζήτηση που έγινε και στο προηγούµενο νοµοσχέδιο µε τα τότε
άρθρα 42 και 22- δηλαδή το θέµα της ανάγκης ή της υποχρέω-
σης ενδεχοµένως από τα όργανα της Ευρωπαϊκής Ένωσης για
την ανάκτηση των κρατικών ενισχύσεων ή για τα θέµατα που
µπαίνουν για ρυθµίσεις και υποχρεώσεις που υπάρχουν από
όσους έχουν κάνει χρήση αυτών των εγγυητικών επιστολών για
δάνεια. Αυτό, όµως, είναι ένα γενικότερο θέµα. Δεν αντιµετωπί-
ζεται σε αυτή τη διάταξη και αφορά βεβαίως επιχειρήσεις και ερ-
γαζόµενους. Εδώ, όµως, δίνεται µια λύση στο θέµα της λειτουρ-
γίας αυτού του συµβουλίου για να συνεχίσει να υπάρχει αυτή η
δυνατότητα τέτοιων αποφάσεων από τον Υπουργό Οικονοµικών,
µετά από τις εισηγήσεις αυτού του οργάνου.

Στο άρθρο 6 της ίδιας τροπολογίας για τον τρόπο µε τον οποίο
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θα δίνονται οι επιχορηγήσεις των αθλητικών οµοσπονδιών και
σωµατείων µέσω της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, η ουσία
είναι ότι δεν χρειάζονται οι αυστηρές και ίσως χρονοβόρες δια-
δικασίες έγκρισης από το Υπουργείο Οικονοµικών. Σε κάθε πε-
ρίπτωση, όµως, πρέπει να αναγνωρίσουµε την αναγκαιότητα
στήριξης των σωµατείων. Θα πρέπει να υπάρχει, όµως, σε κάθε
περίπτωση, αντικειµενικότητα και αξιολόγηση των αιτηµάτων. 

Για το προσωπικό καθαριότητας των κτηρίων των ΔΟΥ υπήρχε
πρόταση τροπολογίας, όπως έχει αναφερθεί και από την πλευρά
µας, µε υπογραφές Βουλευτών του ΠΑΣΟΚ, της ΔΗΜΑΡ και της
Νέας Δηµοκρατίας. Περιλαµβάνεται στο άρθρο 7 αυτή η τροπο-
λογία. Εποµένως, καλυπτόµαστε σε σχέση µε αυτό που είχαµε
προτείνει.

Σε σχέση µε το άρθρο 9 µε την αξιοποίηση της περιουσίας από
κληροδοτήµατα είναι θετικές οι διατάξεις, διότι είναι δυνατή η
επωφελέστερη αξιοποίηση περιουσιακών στοιχείων που καταλεί-
πονται ή δωρίζονται, ιδιαίτερα για κοινωφελείς σκοπούς.

Το ίδιο θα έλεγα για την τρίτη τροπολογία που αφορά τη δυ-
νατότητα πρόσληψης από τους ΟΤΑ γυµναστών µε σύµβαση ορι-
σµένου χρόνου για τις ανάγκες του προγράµµατος «Άθληση για
όλους», υπερβαίνοντας τις δυσκολίες που προέκυπταν από τις
διατάξεις του ν. 3986/2011. Και εδώ, βεβαίως, θα πρέπει να
υπάρχει σε όλη αυτή τη διαδικασία και διαφάνεια και αξιοκρα-
τία.

Τέλος, στην τέταρτη τροπολογία συµφωνούµε και σε κάθε πε-
ρίπτωση η συµφωνία Ναυπηγείων Ελευσίνας µε το ΥΠΕΘΑ πρέ-
πει να είναι προς όφελος και του ελληνικού δηµοσίου και του
κοινωνικού συνόλου, δίνοντας τη δυνατότητα συνέχισης της
απασχόλησης και ανακούφισης των εργαζοµένων σε σχέση µε
το οφειλόµενα.

Κλείνοντας, θέλω να αναφερθώ στην περίπτωση των πτυχιού-
χων ΠΕ του διαγωνισµού του 2008. Υπήρξε αναφορά από τον κ.
Κουκουλόπουλο, υπάρχει και τροπολογία από συναδέλφους
Βουλευτές της ΔΗΜΑΡ, ούτως ώστε να έχουν αποδοχές ανάλο-
γες µε τους συνυποψηφίους τους του ίδιου διαγωνισµού, που
προηγήθηκαν όµως ως προς την πρόσληψή τους και είναι ΤΕ και
ΔΕ. Είναι κάτι που θα πρέπει να δούµε στο πλαίσιο µιας νοµοθέ-
τησης –δεν ξέρω αν θα είναι στη σηµερινή ή σε κάποια επόµενη-
ούτως ώστε να λυθεί αυτό το πρόβληµα και να αποκατασταθεί η
δικαιοσύνη.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε, και για την ανοχή σας.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Κι εγώ ευχαριστώ.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, µια διόρθωση θέλω να

κάνω σε κάτι που είπα πριν.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Ορίστε, έχετε το λόγο

αν θέλετε να διορθώσετε κάτι που είπατε.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Στο άρθρο 13 της πολυτροπολογίας ψη-

φίζουµε «ΠΑΡΩΝ» και όχι θετικά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Ιωάννης Τραγάκης): Καλώς.
Το λόγο έχει ο κ. Χαϊκάλης.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Κύριε Πρόεδρε, κύριοι συνάδελφοι, κύριε Υπουργέ, κλείνον-

τας αυτή τη συνεδρίαση µε το νοµοσχέδιο το οποίο έχετε φέρει,
πιστεύω ότι έχει γίνει µια εποικοδοµητική συζήτηση από όλες τις
απόψεις και καλό θα είναι κλείνοντας, να µείνουµε µε τις θετικές
και όχι µε τις αρνητικές εντυπώσεις, όπως αυτές που άκουσα
από τον κ. Ντινόπουλο ότι όλη η Αντιπολίτευση δεν ενδιαφέρεται
να προκόψει αυτός ο τόπος ή παρατηρήσεις όπως του κ. Χρυ-
σοχοΐδη ότι το 2014 θα βγούµε στις αγορές. Πρόκειται για προ-
βλέψεις, οι οποίες δεν είναι καλό να σηµατοδοτούνται µέσα σε
µια τέτοια συζήτηση γιατί προκαλούν, αν θέλετε, αντιδράσεις.
Καλό θα είναι να µην παίρνουµε θέση, όταν δεν είµαστε σίγουροι
για κάποια πράγµατα, γιατί νοµίζω ότι επιβαρύνεται περισσότερο
το κλίµα, ένα κλίµα οµόνοιας και σύµπνοιας που θέλουµε να
υπάρξει σ’ αυτήν την Αίθουσα. 

Όσον αφορά τις τροπολογίες και το νοµοσχέδιο το οποίο φέ-
ρατε –που εκτός από τις τέσσερεις υπουργικές υπάρχουν και
άλλες είκοσι βουλευτικές- δεν ξέρω ποια είναι η θέση σας, αν θα
τις δεχτείτε ή όχι, σηµασία έχει πως παρουσιάζουν ένα θέµα, ότι
το σύστηµα παρουσιάζει πολλές τρύπες, έχει πολλά κενά τα
οποία πρέπει να διορθωθούν. Άρα, η νοµοθέτηση από εδώ και

πέρα, καλό θα είναι να γίνεται σε άλλο πλαίσιο, πολύ πιο εποικο-
δοµητικό, πολύ πιο ουσιαστικό και να ξέρουµε πραγµατικά χωρίς
«παραθυράκια» τι ψηφίζουµε και τι όχι.

Εκείνο που θεωρώ απαράδεκτο και θέλω να τονίσω είναι ότι
φέρνετε µια τροπολογία, µε γενικό αριθµό 478, την οποία πρέπει
να ψηφίσουµε, αν κατάλαβα καλά, σε ένα άρθρο. Είναι έτσι ή δεν
είναι; Είναι κρίµα, όµως, να µας βάζετε σε ένα παιχνίδι όπως, πα-
ραδείγµατος χάρη, στο άρθρο 7 για τις καθαρίστριες –που πραγ-
µατικά θέλω να πιστεύω ότι κρίναµε πως είναι πια νόµιµες οι
συµβάσεις τους- και ξαφνικά στο τέλος του χρόνου να θεωρούν
ότι υπάρχει και κίνδυνος να φύγουν από τις υπηρεσίες τους. 

Επίσης, µε τη δακοκτονία στην Ηλεία, βάζετε τις καθαρίστριες
στον ίδιο ντορβά µε την παράταση της θητείας των µελών των
Ανεξαρτήτων Αρχών.

Νοµίζω ότι είναι ένα µπέρδεµα, το οποίο δεν πρέπει να ισχύει.
Μας βάζετε σε ένα δίληµµα. Γι’ αυτό θα πούµε «ΠΑΡΩΝ» σε όλο
το άρθρο, αν είναι ένα άρθρο. Θέλαµε να υπερψηφίσουµε, αλλά
όταν το βάζετε σε ένα άρθρο, δεν θέλω να ενσωµατωθεί η άποψη
η δική µου για τις καθαρίστριες µε την ίδια άποψη για την παρά-
ταση της θητείας των µελών των Ανεξαρτήτων Αρχών. 

Φυσικά, θα πούµε «ΝΑΙ» στην υπουργική τροπολογία, η οποία
φέρνει την πληρωµή των εφηµεριών σε γιατρούς και καταβολή
πρόσθετων αµοιβών και είναι αδιανόητο σήµερα, το 2013, να
υπάρχουν εργαζόµενοι, οι οποίοι να µένουν απλήρωτοι γι’ αυτό
το διάστηµα.

Φυσικά, θα πούµε «ΝΑΙ» για την πρόσληψη καθηγητών φυσι-
κής αγωγής στα προγράµµατα «Άθληση για όλους». 

Δεν θα πούµε «ΟΧΙ», βέβαια, στο άρθρο 3 αυτής της τροπολο-
γίας, η οποία πραγµατικά µας βάζει σε σκέψη, ενώ είναι θετικό
το βήµα, γιατί µπορεί να θεωρηθεί ότι ανοίγει ένα παράθυρο για
περαιτέρω συγχωνεύσεις και απολύσεις, µέσω των συγχωνεύ-
σεων και των καταργήσεων των δηµόσιων υπηρεσιών.

Θα ήθελα, επίσης, να κάνω µία τελευταία παρατήρηση στην
τροπολογία, η οποία κατατέθηκε µε ρυθµίσεις οφειλών των
ασφαλισµένων στον ΟΑΕΕ και την ιατροφαρµακευτική κάλυψη
των αυτοαπασχολούµενων. Ενόψει του νοµοσχεδίου που θα φέ-
ρετε, θα ήθελα να επιστήσω την προσοχή σε θέµατα ρύθµισης
οφειλών, γιατί, πραγµατικά, επειδή στα µέσα µαζικής ενηµέρω-
σης βγαίνουν και λένε άλλα πράγµατα, έχουν σχηµατισθεί αρνη-
τικές εντυπώσεις.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Ε’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΛΕΩΝΙΔΑΣ ΓΡΗΓΟΡΑΚΟΣ)

Επίσης, θα ήθελα να αναφερθώ και σε µία εξωυπουργική τρο-
πολογία. Αναφέροµαι στην τροπολογία, την οποία κατέθεσε ο κ.
Γκιουλέκας και άλλοι Βουλευτές της Νέας Δηµοκρατίας, σχετικά
µε την ένωση της ΔΕΘ µε την HELEXPO, η οποία δεν έχει πραγ-
µατοποιηθεί ακόµη, παρ’ ότι ισχύει ο ν. 4901. Από τις 23 Ιανουα-
ρίου δεν έχει επιτευχθεί αυτή η συγχώνευση. Νοµίζω ότι αν δεν
ήταν αυτή η τροπολογία, δεν θα µαθαίναµε καν τι συµβαίνει. Γι’
αυτό µιλάω για πολλά κενά, τα οποία θα πρέπει να τα παρακο-
λουθήσουµε.

Σας ευχαριστώ πάρα πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κι εµείς ευχαρι-

στούµε.
Ο κ. Γερµενής έχει το λόγο.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
Μας έκανε εντύπωση ο κ. Βορίδης. Δεν µας έχει συνηθίσει να

µιλάει τόσο έντονα. Καλό είναι να καταλάβουν τα κόµµατα της
µνηµονιακής Κυβέρνησης –και περισσότερο µιλάω για το ΠΑΣΟΚ
και τη Νέα Δηµοκρατία- ότι αυτά είναι υπεύθυνα για την κατάντια
που έχει έρθει η χώρα τα τελευταία σαράντα χρόνια. Αυτά είναι
υπεύθυνα που άδειασαν τα ταµεία, αυτά είναι υπεύθυνα, που ενώ
οι εργαζόµενοι συνταξιούχοι πλήρωναν τις εισφορές τους στα
ταµεία τους, ξαφνικά, χωρίς να γνωρίζουν τίποτα, τα ταµεία έµει-
ναν άδεια.

Στο άρθρο 1 τους πετάτε ένα «τυράκι» του 50%, δέλεαρ, χωρίς
να αναφέρετε ως πότε θα παίρνουν αυτό το 50%, πόσος θα είναι
ο χρόνος. Αν ήσασταν εντάξει και µε τους εαυτούς σας και µε
τους ασφαλισµένους, θα έπρεπε να ορίσετε και το χρόνο που θα
συνεχίσουν να παίρνουν το 50%. 

Άρα, στο άρθρο 1 λέµε «ΟΧΙ», γιατί πολύ απλά είναι πολύ ύπο-
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πτο που δεν αναφέρετε το χρόνο. Αφού οι άνθρωποι πλήρωναν
τόσα χρόνια τις εισφορές τους, οφείλετε, από την πρώτη µέρα
που θα βγουν στη σύνταξη, να τους δώσετε το ποσό της σύντα-
ξης. 

Δεν απάντησε ο κ. Βορίδης σ’ αυτό, παρά αρκέστηκε στο πόσο
δανειζόµαστε από τους δανειστές µας. Γι’ αυτά τα πράγµατα µι-
λάµε; Ας απαντήσει στις τέσσερις χιλιάδες αυτοκτονίες που
έχουµε. Ας απαντήσει στο ενάµισι εκατοµµύριο ανέργους. Τί-
ποτα! Τσιµουδιά για όλα αυτά ο πολυλαλίστατος κ. Βορίδης!
Αυτά θέλει να ακούσει ο ελληνικός λαός από το Βήµα. 

Επαναλαµβάνω, λοιπόν, ότι στο άρθρο 1 λέµε «ΟΧΙ», για τους
λόγους που ανέφερα.

Στο άρθρο 2 ψηφίζουµε «ΟΧΙ», λόγω υπερφόρτωσης και αδυ-
ναµίας εκτέλεσης του έργου από την ανώτερη επιτροπή.

Στο άρθρο 3 ψηφίζουµε «ΟΧΙ».
Στο άρθρο 4 ψηφίζουµε «ΟΧΙ» λόγω της άρνησης εκτέλεσης

του ΚΕΠΑ, κυρίως για την ανάθεση του συγκεκριµένου έργου
στις επιτροπές του Στρατού. Δεν δώσατε απάντηση. Πέντε
φορές µίλησα από το Βήµα, να πάρω µία απάντηση γιατί τα
ΚΕΠΑ αρνούνται να κάνουν τη δουλειά που τους έχει οριστεί και
παραπέµπονται στην Επιτροπή του Στρατού.

Στο άρθρο 5 ψηφίζουµε «ΟΧΙ».
Στα άρθρα 6 έως 10 ψηφίζουµε «ΟΧΙ», λόγω µη εξασφάλισης

της διοχέτευσης των χρηµάτων σε ευπαθείς κοινωνικές οµάδες.
Δεν αναφέρετε ποιες είναι αυτές οι κοινωνικές οµάδες. Πάλι
ακούσαµε διά στόµατος του κ. Βορίδη ότι δεν είναι και κακό αυτά
τα χρήµατα να πάνε στους δανειστές µας. Εµείς λέµε όχι, να µην
πάνε στους δανειστές µας, γιατί λέµε ότι αυτό είναι µία «φού-
σκα», που αν ήθελε ο Πρωθυπουργός κ. Σαµαράς, είχε τη δυνα-
τότητα στις συνεδριάσεις να σκάσει αυτή τη «φούσκα», γιατί είναι
πλασµατικό το χρέος µας, δεν είναι πραγµατικό. Αυτά τα λεφτά
θα έπρεπε να πάνε στον ελληνικό λαό, γιατί ολόκληρος ο ελλη-
νικός λαός είναι µία ευπαθής οµάδα.

Στο άρθρο 11 έως 15 λέµε «ΟΧΙ» λόγω εισχώρησης φυσικών
προσώπων εκτός µητρώου από ιδιώτες. Τα είπαµε, ας µην τα
λέµε ξανά, για το ρόλο, που ουσιαστικά σε όλα θα κάνει ό,τι θέλει
ο συγκεκριµένος Υπουργός. Αυτή είναι η δηµοκρατία; Και αυτόν
τον άνθρωπο ποιος θα τον ελέγχει;

Όσον αφορά τις τροπολογίες, θα συµφωνήσω απόλυτα µε τον
κ. Χαϊκάλη. Έχουµε καταθέσει κι εµείς για τις καθαρίστριες –
µιλάω για την τροπολογία µε γενικό αριθµό 478- την τροπολογία
µε γενικό αριθµό 473 και αυτό δηµιουργεί πολλά ερωτηµατικά,
γιατί ενώ αυτό όντως εµείς θέλουµε να το ψηφίσουµε, καθώς κα-
ταθέσαµε και τροποποίηση, το έχετε µαζί µε άλλα δεκατέσσερα
άρθρα, τα οποία καταψηφίζουµε. Μας βάζετε αντιµέτωπους µε
τις καθαρίστριες για ένα ποσό που είναι γύρω στα 300 ευρώ πε-
ρίπου. Δεν µπορούµε να καταλάβουµε, κύριε Υπουργέ, γιατί το
βάλατε στο συγκεκριµένο άρθρο. 

Στην τροπολογία µε γενικό αριθµό 480 για τα Ναυπηγεία δη-
λώνουµε «ΠΑΡΩΝ».

Ευχαριστώ.
ΠΑΥΛΟΣ ΧΑΪΚΑΛΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα να έχω το

λόγο για λίγο, καθώς δεν είπα για την ψήφιση των άρθρων του
νοµοσχεδίου;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Θα καθίσετε µετά
στην ψηφοφορία.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα µπορούσα
να έχω το λόγο καθώς πρέπει να πάω στη Διάσκεψη των Προ-
έδρων;

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Ορίστε, κύριε Πρό-
εδρε, έχετε το λόγο.

ΑΠΟΣΤΟΛΟΣ ΚΑΚΛΑΜΑΝΗΣ: Θέλω µία παρατήρηση να δια-
τυπώσω σχετικά µε την ενσωµατωµένη στην τροπολογία διάταξη
για την παράταση της θητείας των Ανεξαρτήτων Αρχών. Η κοινή
γνώµη και ο Τύπος, όπως διαβάζω στα Μέσα Ενηµέρωσης και
ακούω, δεν γνωρίζει που οφείλεται αυτή η εκκρεµότητα της θη-
τείας των Ανεξαρτήτων Αρχών. 

Μιλάµε για τις πέντε Ανεξάρτητες Αρχές, όχι για το πλήθος
των διοικητικών επιτροπών, που ονοµάζονται Ανεξάρτητες
Αρχές. Μιλάµε γι’ αυτές που το εν ισχύι Σύνταγµα καθιέρωσε για
µείζονα εγγύηση της λειτουργίας των, όπως είναι το Εθνικό Ρα-

διοτηλεοπτικό Συµβούλιο, που έχει ένα ευρύτατο αντικείµενο και
ευθύνη, όπως είναι η Ανεξάρτητη Αρχή Διασφάλισης του Απορ-
ρήτου των Τηλεπικοινωνιών –είναι η αρχή, η οποία απεκάλυψε
το εύρος και το βάθος της περίφηµης υπόθεσης των υποκλοπών-
η Ανεξάρτητη Αρχή για την Προστασία των Προσωπικών Δεδο-
µένων –όλοι γνωρίζουν το ρόλο αυτής της αρχής κατεξοχήν για
τα ανθρώπινα δικαιώµατα- η Ανεξάρτητη Αρχή του Συνηγόρου
του Πολίτη και, φυσικά, το Ανώτατο Συµβούλιο Επιλογής Προ-
σωπικού, το ΑΣΕΠ.

Τι συµβαίνει εδώ, κύριε Πρόεδρε; Το Σύνταγµα καθόρισε ότι
οι αρχές αυτές θα συγκροτούνται µε την απόλυτη οµοφωνία των
µελών της Διασκέψεως των Προέδρων, δηλαδή του Προέδρου
της Βουλής, των Αντιπροέδρων της Βουλής, των Προέδρων των
Κοινοβουλευτικών Επιτροπών, των Προέδρων των Κοινοβουλευ-
τικών Οµάδων ή των εκπροσώπων των, των πρώην Προέδρων
της Βουλής ή, τουλάχιστον, µε τα 4/5. Τι συµβαίνει, λοιπόν, εδώ;
Δυστυχώς, όλα σχεδόν τα κόµµατα της Αντιπολιτεύσεως –το
κόµµα της Μείζονος Αντιπολιτεύσεως έχει, τελικώς, µπει στη συ-
ζήτηση για τη συγκρότηση των αρχών αυτών- δεν δέχονται καµ-
µία συµµετοχή και καµµία κίνηση, ώστε να µπορεί να γίνει
σεβαστή η διαδικασία, την οποία ορίζει το Σύνταγµα.

Εδώ, λοιπόν, υπάρχει ένα θέµα, διότι ακούει κανείς σ’ αυτήν
την Αίθουσα πάρα πολλά πράγµατα. Άκουσα πριν από συνά-
δελφο κάποιας πλευράς ότι φταίει η αστική δηµοκρατία και ο κοι-
νοβουλευτισµός. Όχι «τουρλού» όλα, παρακαλώ! Καθένας έχει
την ιδεολογία του, τις απόψεις του, αλλά υπάρχει ένα Σύνταγµα,
το οποίο ισχύει. Ακόµη και όσοι θέλουν να το αναθεωρήσουν ή
να το καταργήσουν, αλλάζοντας και το κοινωνικό και το πολιτει-
ακό καθεστώς, δεν µπορούµε, εάν θέλουµε να είµαστε µέσα σ’
αυτήν την Αίθουσα, να λέµε ότι φταίει η αστική δηµοκρατία και ο
κοινοβουλευτισµός και τα πάντα. Εγώ έτσι αισθάνοµαι το καθή-
κον µου, να τα τονίζω αυτά. 

Αυτή η διάταξη κανονικά θα έπρεπε να ψηφιστεί οµοφώνως
από τη Βουλή. Εάν δεν ψηφιστεί, τότε την εποµένη θα πρέπει να
µην υπάρχει καµµία συνταγµατικά προβλεπόµενη αν θέλετε επο-
πτεία, όπως ορίζει το Σύνταγµα, των ηλεκτρονικών µέσων. Ξέ-
ρουµε, αλλά ελάχιστοι εδώ µέσα έχουµε την τόλµη να το
τονίζουµε –και κρινόµαστε όλοι γι’ αυτό- πόσο κακό γίνεται στη
χώρα αυτή από τον τρόπο λειτουργίας των µέσων που ελέγχουν
έξι-επτά επιχειρηµατίες. Ο λαός που δεν το ξέρει, βρίζει τους δη-
µοσιογράφους. Ελάχιστοι είναι εκείνοι οι δηµοσιογράφοι, οι
οποίοι είναι τα όργανα των επιχειρηµατιών. 

Κύριε Πρόεδρε, από εκεί και πέρα, δεν καταλαβαίνω τι πρέπει
να γίνει. Έχω τη γνώµη –και το λέω δηµόσια- ότι τα κόµµατα, τα
οποία στηρίζουν αυτήν την Κυβέρνηση, πρέπει να επεξεργα-
στούν νοµοθετική, βεβαίως, ρύθµιση, ώστε να µην αχρηστεύεται
η λειτουργία του Συντάγµατος. 

Σωστή και η κριτική και η αρνητική κριτική. Άκουσα πριν ότι
«όταν κανείς δεν είναι βέβαιος για κάτι, να µην το υποστηρίζει
εδώ µέσα». Αυτό είναι σωστό. Εάν αυτό είναι σωστό ακόµα και
για θετικές προοπτικές, κατά µείζονα λόγο είναι σωστό για αρ-
νητικές προοπτικές, οι οποίες κατά κόρον αναπτύσσονται εδώ
µέσα και µαυρίζουν την ψυχή του ελληνικού λαού. Μιλάµε για το
ενάµισι εκατοµµύριο ανέργους. Μιλάµε για τους ταλαιπωρούµε-
νους. Ταυτόχρονα, από το Βήµα εκείνο τους λέµε «δεν έχετε ελ-
πίδα», ωσάν να επαναµβάνουµε τον Δάντη και για τους µη έχο-
ντες πλέον ελπίδα να βγουν, επιτέλους, από την κόλαση.

Κύριε Πρόεδρε, το άλλο που θα ήθελα να πω στον κύριο
Υπουργό και είναι κρίσιµο, αφορά την περίφηµη προκαταρκτική
επιτροπή. Ο τρόπος µε τον οποίο λειτουργούν ορισµένοι εκεί
έχει εξευτελίσει και το Κοινοβούλιο. Για το λόγο αυτό, κύριε Πρό-
εδρε, έχω υποστηρίξει ότι στο εξής πρέπει να ορίζονται µε κλή-
ρωση τα µέλη των επιτροπών. Να αισθάνονται ότι δεν τους ορίζει
το κόµµα τους, αλλά η Βουλή, διότι εκτελούν δικαστικά καθή-
κοντα. Δεν ορίστηκαν µέλη της επιτροπής για να βγαίνουν στα
κανάλια και να φλυαρούν και να βρίζονται και ο κόσµος να λέει:
«να, οι Βουλευτές πως µεταχειρίζεται ο ένας τον άλλο». 

Το έργο της επιτροπής, κύριε Υπουργέ, δεν µπορεί να προχω-
ρήσει εδώ και οκτώ µήνες, διότι το ΣΔΟΕ, το οποίο εποπτεύετε,
τι λέει; «Για να ελέγξουµε τους λογαριασµούς των συγγενών του
κ. Παπακωνσταντίνου θα φτάσουµε στις 10 Ιουνίου». Ισχυρίζεται
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–και έχει σχέση µε το νοµοσχέδιό σας αυτό- το εξής: «Οι τράπε-
ζες µας λένε ότι δεν έχουν στοιχεία πέραν της δεκαετίας». 

Η λίστα αυτή έχει λογαριασµούς της δεκαετίας του ’90. Άρα,
δεν µπορεί να γίνει κανένας έλεγχος, διότι ισχυρίζονται αυτό οι
τράπεζες; Και εάν είναι έτσι, τότε πώς έχουµε στο νοµοσχέδιο
ένα ολόκληρο κεφάλαιο για τους αδρανείς λογαριασµούς, οι
οποίοι είναι νεκροί και που πρέπει µετά την εικοσαετία να περιέλ-
θουν στο δηµόσιο. Εάν είναι πέραν της δεκαετίας, δεν έχουν
στοιχεία οι τράπεζες. Εδώ κάποιοι, δυστυχώς, περιγράφουν τη
συνταγµατική νοµιµότητα, τη «Βασιλεία Ι», τη «Βασιλεία ΙΙ», τη
«Βασιλεία ΙΙΙ» και φυσικά –εντός εισαγωγικών- «εργάζονται»
όλους µας.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Η κ. Ασηµίνα Ξηρο-

τύρη-Αικατερινάρη έχει το λόγο.
ΑΣΗΜΙΝΑ ΞΗΡΟΤΥΡΗ-ΑΙΚΑΤΕΡΙΝΑΡΗ: Κύριε Πρόεδρε, κύ-

ριοι συνάδελφοι, θα έλεγα ότι για τα βασικά άρθρα του νοµοσχε-
δίου έχουµε εξαντλήσει τη συζήτηση. Λίγο-πολύ εξαντλήσαµε
και τις δυνατότητες περαιτέρω βελτίωσης. 

Πράγµατι, έγινε µία εκτεταµένη συζήτηση και στην επιτροπή
και µε τους φορείς και εδώ στην Ολοµέλεια. Έτσι, νοµίζω ότι
έχουν βελτιωθεί κατά πολύ οι διατάξεις αυτού του νοµοσχεδίου,
οι οποίες από την αρχή, βέβαια, ήταν διατάξεις που έλυναν ή
προσπαθούσαν να λύσουν υπαρκτά προβλήµατα των Ελλήνων
πολιτών και ιδιαίτερα το µεγάλο θέµα των µισθωτών που βγαί-
νουν στη σύνταξη, ώστε να δοθεί η προκαταβολή, αλλά και να
αποδίδεται η σύνταξή τους σε ένα πολύ µικρό χρονικό διάστηµα
και εάν αυτό δεν τηρείται, να υπάρχουν ακόµα και πειθαρχικά
αδικήµατα για τους υπαλλήλους, οι οποίοι δεν τηρούν αυτές τις
προθεσµίες. Αυτό το θέµα, λοιπόν, κλείνει.

Το θέµα των αδρανών λογαριασµών είναι ανοιχτό. Υπάρχει η
αιτιολογική έκθεση, που ως απώτερο σκοπό αναφέρει ότι αυτά
τα χρήµατα που θα εξασφαλιστούν θα πάνε σε ευάλωτες και ευ-
παθείς οµάδες. Μπορούσαµε να κάνουµε µία καλύτερη διατύ-
πωση και στο ίδιο το άρθρο.

Θα πάω τώρα στις τροπολογίες, οι οποίες, πράγµατι, είναι
πολλές. Δεν µας δόθηκε η δυνατότητα να τις συζητήσουµε ως
άρθρα στην επιτροπή. Οι περισσότερες, όµως, είναι θετικές. Θα
αναφερθώ στην πρώτη τροπολογία, όχι για κανέναν άλλο λόγο,
αλλά για να τονίσω το µεγάλο πρόβληµα, το οποίο υπάρχει µε
τα θέµατα της έγκαιρης πληρωµής των εφηµεριών, των υπερω-
ριών και όλων των υποχρεώσεων του κράτους απέναντι στα νο-
σοκοµεία, στους γιατρούς, στο ΕΚΑΒ κ.ο.κ.. Είναι η τροπολογία
µε γενικό αριθµό 368 και ειδικό 64 για τις εφηµερίες ιατρών και
για τις πρόσθετες αµοιβές του προσωπικού των νοσοκοµείων και
των κέντρων του ΕΣΥ, του Αιγινήτειου, του Αρεταίειου, του ΝΙ-
ΜΙΤΣ και του ΕΚΑΒ. Κάθε φορά, εποµένως, είναι µία δαπάνη
109.000.000 ευρώ, που έπρεπε βέβαια να έχει δοθεί εδώ και
πάρα πολύ καιρό. Αυτό είναι ένα θέµα µεγάλο στο Εθνικό µας
Σύστηµα Υγείας.

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 478 και ειδικό 80, πράγµατι,
εµπεριέχει πάρα πολλά άρθρα και διαφορετικά µεταξύ τους. Τα
περισσότερα, όµως, είναι σε θετική κατεύθυνση, όπως το άρθρο
1 για την Προεδρία της Δηµοκρατίας, αρκεί όλες αυτές οι ρυθ-
µίσεις περί περικοπών των υπερωριών του δηµόσιου τοµέα να
υπάρχουν και σε όλες τις διευθύνσεις και βαθµίδες που προβλέ-
πει αυτό το άρθρο για τις διευθύνσεις της Προεδρίας της Δηµο-
κρατίας. 

Η δακοκτονία, επίσης, είναι ένα σηµαντικό θέµα που έπρεπε
να λυθεί.

Όσον αφορά τα θέµατα του Συµβουλίου Διαχείρισης και Αξιο-
λόγησης, έχω την εντύπωση ότι το να το κάνουµε µικρότερο, για
να έχει ευελιξία και να µην βάζουµε µέσα στο συµβούλιο τους
άµεσα ενδιαφεροµένους, τα αρµόδια όργανα, τα οποία δέχονται
όλες αυτές τις υπηρεσίες, ίσως δεν είναι τόσο σωστό. 

Εν πάση περιπτώσει, οι επιχορηγήσεις των αθλητικών σωµα-
τείων είναι µία εκκρεµότητα, καθώς δεν διατυπώνονται ακριβώς
οι προϋποθέσεις χορήγησης. Πρέπει να ρυθµιστούν αυτά τα θέ-
µατα και καλό είναι να µην έχουµε παρόµοιες ρυθµίσεις 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

Τελειώνω, κύριε Πρόεδρε, σε ένα λεπτό.
Τα θέµατα αξιοποίησης της περιουσίας από τα κληροδοτή-

µατα είναι µεγάλη συζήτηση, την οποία την έχουµε ανοιχτή και
στην αρµόδια επιτροπή. Πρέπει να κάνουµε µία γενικότερη συ-
ζήτηση γι’ αυτό το µεγάλο θέµα. Είναι θετικές οι ρυθµίσεις.

Επίσης είναι θετικές οι ρυθµίσεις της τροπολογίας µε γενικό
αριθµό 479 σχετικά µε τους πτυχιούχους φυσικής αγωγής. Θε-
ωρούµε ότι είναι θετικό συµµεριζόµαστε και τις ανησυχίες για να
τηρηθούν ακριβώς όλα τα θέµατα που αφορούν τους εργαζόµε-
νους, σχετικά µε την τροπολογία µε γενικό αριθµό 481, που αφο-
ρά την κύρωση Συµφωνίας µεταξύ ΥΠΕΘΑ και Ναυπηγικών και
Βιοµηχανικών Επιχειρήσεων Ελευσίνας.

Ήθελα να αναφερθώ σε µια κοινή τροπολογία που έχει κατα-
θέσει και ο ΣΥΡΙΖΑ, αλλά δεν γίνονται αποδεκτές οι τροπολογίες.
Πρέπει, όµως, να το δούµε. Η συγκεκριµένη τροπολογία αφορά
την αντιµετώπιση του θέµατος της αδυναµίας όλο και περισσό-
τερων ασφαλισµένων του ΟΑΕΕ και των άλλων ταµείων κύριας
ασφάλισης, οι οποίοι καίτοι έχουν συνταξιοδοτικό δικαίωµα, στε-
ρούνται της καταβολής της σύνταξης λόγω ασφαλιστικών τους
οφειλών. Πρέπει να την ξαναδούµε αυτή την τροπολογία. 

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω στο Σώµα ότι τη συνε-
δρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω δυτικά θεωρεία της
Βουλής, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση της αί-
θουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για την
ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουργίας
της Βουλής, είκοσι τρεις µαθητές και µαθήτριες και οκτώ εκπαι-
δευτικοί από το 6ο Δηµοτικό Σχολείο Χανίων.

Η Βουλή τούς καλωσορίζει. 
(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)

Ο κ. Λαµπρούλης έχει το λόγο. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε. 
Και επί της αρχής, αλλά και επί των άρθρων τοποθετηθήκαµε

και δεν θα επανέλθουµε επ’ αυτών. Επειδή «δεν έπιασαν» -να το
πω έτσι- οι παρεµβάσεις µας στο ζήτηµα των τροπολογιών, θα
αναφερθώ στις τροπολογίες. Η αναφορά µου έχει να κάνει µε
αυτές που τουλάχιστον έκανε δεκτές ως τώρα ο Υπουργός. 

Πρώτον, εφηµερίες. Και στην επιτροπή είχαµε πει ότι θα ψη-
φίσουµε –και το ψηφίζουµε δηλαδή- στη λογική ότι θα πρέπει να
πληρωθούν. Είναι δεδουλευµένα γιατρών -και µη ιατρικού προ-
σωπικού- χρήµατα από εφηµερίες, νυχτερινά, εξαιρέσιµα, που
θα πρέπει να πληρωθούν. 

Βάλαµε και κάποιες ενστάσεις. Σε ποια κατεύθυνση; Πρώτον,
αντλείται µέρος του κονδυλίου από τον προϋπολογισµό του
2013, όπερ σηµαίνει ότι σε σύντοµο διάστηµα –το είχαµε πει και
στην επιτροπή- θα υπάρξει πρόβληµα στην πληρωµή εφηµεριών
του 2013.

Δεύτερον, λέµε ότι οι πληρωµές –και αυτό είναι ένα απαράδε-
κτο γεγονός- θα πρέπει να γίνονται στο τέλος του επόµενου
µήνα. Φωνάζουν και το διεκδικούν οι γιατροί στα νοσοκοµεία
χρόνια.

Τρίτον, να καλύπτεται από τον κρατικό προϋπολογισµό το σύ-
νολο των δαπανών σε ό,τι αφορά το εφηµεριακό κοµµάτι και όχι
να πληρώνουν τα νοσοκοµεία τις όποιες υπερβάσεις, λόγω του
αυξηµένου αριθµού εφηµεριών που καλούνται να εκτελέσουν κά-
ποιοι γιατροί. Τα νοσηλευτικά ιδρύµατα υποχρεούνται µέχρι το
9% της υπέρβασης να τα εισπράττουν από ιδίους πόρους, στην
ουσία να βάζουν χαράτσια, ώστε να πληρώνουν αυτή την υπέρ-
βαση. Το σύνολο, λοιπόν, των εφηµεριών να πληρώνεται από τον
κρατικό προϋπολογισµό. 

Βεβαίως, επίσης να υπάρξει απλοποίηση διαδικασιών, ούτως
ώστε γρήγορα και έγκαιρα να πληρώνονται. Ο Υπουργός Υγείας
χθες, στην Επιτροπή Κοινωνικών Υποθέσεων, µας ανέφερε αυτό
ως ένα από τα πολλά προβλήµατα που υπάρχουν. Είναι δεκατέσ-
σερις οι ενδιάµεσοι σταθµοί –να το πω έτσι- µέχρι να εγκριθεί το
κονδύλι των εφηµεριών. 

Η τροπολογία µε γενικό αριθµό 479 αναφέρεται στο πρό-
γραµµα της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού, «Άθληση για
όλους». Εµείς το καταψηφίζουµε, στη λογική ότι περνάτε µε τρο-
πολογία –αυτή είναι η πολιτική σας- το εξής: Καθηγητές φυσικής

ΣΥΝΕΔΡΙΑΣΗ ΡΟΓ’ - 25 ΑΠΡΙΛΙΟΥ 2013 11267



αγωγής µέσω ΟΤΑ και άλλων φορέων, που θα υλοποιούν αυτό
το πρόγραµµα, όµως κυρίως µέσω των δήµων, να είναι µε οκτά-
µηνες συµβάσεις, µπλοκάκια δηλαδή µερικής απασχόλησης.
Εµείς λέµε, αν ενδιαφέρεται η Κυβέρνηση για µαζικό αθλητισµό,
να ενισχύσει µε υποδοµές, αλλά και µόνιµους καθηγητές τα σχο-
λεία, όπως επίσης τα σωµατεία, τους αθλητικούς συλλόγους
κ.λπ. 

Όσον αφορά την τροπολογία για τα ναυπηγεία δηλώνουµε
«ΠΑΡΩΝ», στη λογική ότι θα πληρωθούν οι εργαζόµενοι. Είπε και
ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσωπος προηγουµένως και το το-
νίζω και εγώ, αν θέλετε, ή το επαναλαµβάνω στα γρήγορα…

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Δώστε µου λίγο χρόνο, κύριε Πρόεδρε.
…ότι εµείς εναντιωνόµαστε σε αυτού του είδους τη συµφωνία

κύρωσης. Ουσιαστικά, δίνετε ζεστό χρήµα σε επιχειρηµατίες. Βε-
βαίως, υπάρχει και αβέβαιο µέλλον λειτουργίας των συγκεκριµέ-
νων ναυπηγείων. Θα ψηφίσουµε, λοιπόν, «ΠΑΡΩΝ», µόνο στη
λογική ότι θα πληρωθούν οι εργαζόµενοι. 

Σε ό,τι αφορά τώρα τα δεκατρία άρθρα που έρχονται σε µία
τροπολογία, υπάρχουν βεβαίως άρθρα στα οποία συµφωνούµε
–και σε αυτά θα αναφερθώ γιατί πιέζει και ο χρόνος- και σε κά-
ποια άλλα διαφωνούµε. Αναγκαζόµαστε να ψηφίζουµε κατά, ενώ
σε κάποια από αυτά είµαστε θετικοί. Ποια είναι αυτά;

Πρώτον, στο άρθρο 2 που αφορά τη δακοκτονία. Πρέπει να
πληρωθούν οι άνθρωποι. Εδώ έχουµε ένα ζήτηµα του πώς αντι-
µετωπίζονται συνολικότερα τα προβλήµατα στον πρωτογενή
τοµέα, αν θέλετε, στη γεωργική παραγωγή, στον τοµέα πρόλη-
ψης ασθενειών κ.λπ.. Αυτό πρέπει να γίνεται έγκυρα, µε τα µέσα
που πρέπει να υπάρχουν, µε τους ειδικούς που πρέπει να τους
στηρίζουν και µε κονδύλια που θα πρέπει έγκαιρα να εκταµιεύον-
ται, ώστε να υλοποιούνται όλα αυτά τα προγράµµατα που χρει-
άζονται.

Το δεύτερο στο οποίο θέλουµε να σταθούµε είναι το άρθρο 5.
Είναι θέµατα των αξιωµατικών όσον αφορά τις κρίσεις του 2012.
Αυτό το άρθρο όντως θεραπεύει µία αδικία του προηγούµενου
νόµου. Θα θέλαµε, όµως, να πούµε το εξής. Τους ένστολους,
όπως και την πλειοψηφία των εργαζοµένων στη χώρα µας, µι-
σθωτούς, συνταξιούχους, τους έχετε «λιανίσει» σε ό,τι αφορά το
επίπεδο αποδοχών, µισθών, αλλά και συνθηκών εργασίας µε ό,τι
αυτό συνεπάγεται.

Το άρθρο 6 αναφέρεται στην επιχορήγηση αθλητών και σω-
µατείων της Γενικής Γραµµατείας Αθλητισµού. Αυτό ήταν εδώ
και πάρα πολλά χρόνια κάτι που το διεκδικούσαµε και ως κόµµα,
δηλαδή να υλοποιηθεί αυτού του είδους ρύθµιση που περνάει
µέσα από την τροπολογία. Έστω και τώρα έρχεται. Και βεβαίως
θα το ψηφίσουµε.

Το άρθρο 7 αναφέρεται στις καθαρίστριες. Δηλώνουµε
«ΠΑΡΩΝ». Έχουµε µια περίπτωση εργαζοµένων που αποτελούν
ένα από τα πιο χαρακτηριστικά παραδείγµατα της πολιτικής που
εφαρµόζεται και της εργασιακής οµηρίας, που βιώνουν χιλιάδες
συµβασιούχοι στη χώρα µας. 

Εµείς λέµε ότι θα πρέπει να γίνει ανανέωση των συµβάσεων
των καθαριστριών και µετατροπή τους σε αορίστου χρόνου, µε
πλήρη εργασιακά και ασφαλιστικά δικαιώµατα, δηλαδή µόνιµη
σταθερή και πλήρη δικαιωµάτων δουλειά, µε παράλληλη κατάρ-
γηση των νόµων για µερική απασχόληση και συνολική διευθέ-
τηση του χρόνου εργασίας. Παράλληλα, βέβαια, να καταργηθεί
η δράση των εργολάβων σε αυτούς τους τοµείς.

Στο άρθρο 8 για τη µεταναστευτική πολιτική ψηφίζουµε
«ΠΑΡΩΝ», γιατί διαφωνούµε 100% µε την πολιτική που εφαρµό-
ζεται. 

Στο άρθρο 9 είµαστε κατά, όπως επίσης στα άρθρα 10, 11, 12
και στο 13. Στην ουσία τι έχουµε εδώ; Συγκεντροποιείται το σύ-
στηµα των δαπανών στο πλαίσιο λειτουργίας του προϋπολογι-
σµού για καλύτερη αποτελεσµατικότητα. Αυτό µπαίνει στο άρθ-
ρο. Στην ουσία είναι εφαρµογή και του προϋπολογισµού και των
νόµων υπέρ αυτού του σκοπού για τον οποίο υλοποιείται ο προ-
ϋπολογισµός, δηλαδή υπέρ του κεφαλαίου. 

Μέσω του άρθρου ή µάλλον παραγράφου του άρθρου επιχει-
ρείται η παράκαµψη των όποιων προσχηµάτων. Βλέπε εδώ Ελεγ-

κτικό Συνέδριο. Όχι ότι συµφωνούσαµε µε το Ελεγκτικό Συνέδ-
ριο, αλλά παρακάµπτεται πλέον και ο ρόλος του σε αυτή την κα-
τεύθυνση. Άρα, λοιπόν, καταψηφίζουµε και το άρθρο 13.

Ευχαριστώ, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κυρίες και κύριοι

συνάδελφοι, θέλω να θέσω υπόψη του Σώµατος ότι η Ειδική Κοι-
νοβουλευτική Επιτροπή προς διενέργεια προκαταρτικής εξέτα-
σης κατά του πρώην υπουργού κ. Γιώργου Παπακωνσταντίνου,
σχετικά µε την υπόθεση του ψηφιακού δίσκου ηλεκτρονικών αρ-
χείων της τράπεζας HSBC, που έχει συσταθεί κατά τα άρθρα 86
του Συντάγµατος και 153 του Κανονισµού της Βουλής και στην
οποία η Ολοµέλεια της Βουλής έχει ορίσει προθεσµία υποβολής
του πορίσµατος µέχρι 25 Απριλίου 2013, ζητεί παράταση της λει-
τουργίας της ως τις 17 Ιουνίου 2013. Τους λόγους τους ξέρετε.

Συµφωνεί το Σώµα; 
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Συνεπώς, το Σώµα

συµφώνησε οµοφώνως.
Το λόγο έχει ο κ. Καµµένος.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κύριε Πρόεδρε, ζήτησα το λόγο, διότι αυτά που συµβαί-
νουν στο Κοινοβούλιο αυτές τις ώρες είναι πράγµατι πρωτοφανή.
Την ώρα που σήµερα συνεδριάζει η Ολοµέλεια της Βουλής, στη
Διάσκεψη των Προέδρων έρχεται πρόταση της Κυβέρνησης να
γίνει συνεδρίαση της Βουλής την Κυριακή των Βαΐων.

Είναι απίστευτο! Είναι απίστευτο! Δεν έχει γίνει ποτέ συνε-
δρίαση της Βουλής την Κυριακή των Βαΐων. Αυτό γίνεται γιατί;
Για να φέρουν το πολυνοµοσχέδιο. Υπάρχει έλλειψη σεβασµού
πρώτα από όλα προς την ηµέρα. Το πρωί δηλαδή ο ελληνικός
λαός θέλει να πάει στην εκκλησία. Πάνε να βάλουν στις δέκα το
πρωί συνεδρίαση. Απαγορεύουν δηλαδή ακόµα και στον ορθό-
δοξο Βουλευτή, που θέλει, να πάει στην εκκλησία να προσευχη-
θεί.

Δεύτερον, βάζουν συνεδρίαση την Κυριακή των Βαΐων, την
ώρα που υπάρχει προγραµµατισµένο Συνέδριο των Ανεξάρτητων
Ελλήνων εδώ και έξι µήνες. 

Μίλησα µε τον Γραµµατέα του Υπουργικού Συµβουλίου, µί-
λησα µε τον Πρόεδρο του ΠΑΣΟΚ, ενηµέρωσα τα κόµµατα. Δεν
έχει ξαναγίνει ποτέ αυτό, όταν έχει ιδρυτικό συνέδριο ένα κόµµα,
ένα κίνηµα κοινοβουλευτικό, να µπαίνει εµβόλιµα συνεδρίαση
Σαββατοκύριακο. Για ποιον λόγο; Να το σαµποτάρουµε; Αυτός
είναι ο µόνος λόγος. Καταγγέλλουµε αυτή την πρακτική. 

Εάν περάσει από τη Διάσκεψη Προέδρων, θέλω να δηλώσω,
κύριε Πρόεδρε, ότι εµείς το µόνο που µπορούµε να κάνουµε είναι
να είµαστε εδώ, έξω από τη Βουλή, να καλέσουµε στο Συνέδριο
των Ανεξάρτητων Ελλήνων, τους ανθρώπους που θα έρθουν από
όλη την Ελλάδα, µε έξοδα τα οποία πλήρωσαν οι ίδιοι, προκει-
µένου να δείξουµε στον ελληνικό λαό ότι πια η δηµοκρατία πα-
ραβιάζεται ασύστολα. 

Για πρώτη φορά γίνονται αυτά. Κι ευθύνη έχει το Προεδρείο
της Βουλής. Ευθύνη έχει ο κ. Μεϊµαράκης προσωπικά, εάν εκτε-
λέσει αυτή την εντολή.

Προσπαθώντας να βρούµε τους λόγους για τους οποίους το
κάνουν αυτό, είδαµε πριν από λίγο µία εξέλιξη η οποία κι αυτή
αποτελεί πραξικόπηµα. Συνεζητείτο σε δεύτερη ανάγνωση το
σχέδιο νόµου «Εθνικό Σύστηµα Ηλεκτρονικών Δηµόσιων Συµβά-
σεων κι άλλες διατάξεις», όπου Βουλευτές από όλα τα κόµµατα
-και της συγκυβέρνησης- ήταν αντίθετοι µε το άρθρο 44, το
οποίο ουσιαστικά βάζει λουκέτο σε όλα τα αρτοποιία της Ελλά-
δας. Εκατόν σαράντα χιλιάδες εργαζόµενους τους στέλνει να
ψάχνουν για δουλειά.

Είναι µνηµονιακή υποχρέωση, λέει ο Υπουργός µέσα στην επι-
τροπή, να κλείσουν οι φούρνοι και να πουλάνε κατεψυγµένο ψω-
µί στους Έλληνες, εισαγόµενο, τα «LIDL». Για τα «LIDL» δου-
λεύουν όλοι. Όλη η Κυβέρνηση, ο κ. Φούχτελ, ο κ. Ράιχενµπαχ
και οι Έλληνες υπηρέτες τους, της συγκυβέρνησης, έφεραν το
άρθρο 44. 

Μόλις είδαν την αντίσταση των Βουλευτών –όλων των κοµµά-
των, επαναλαµβάνω, και από το ΠΑΣΟΚ υπήρχαν αντιδράσεις και

11268 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



από τη Νέα Δηµοκρατία και βεβαίως, από την Αντιπολίτευση- τι
κάνουν; Παίρνουν το άρθρο 44, ενώ συζητείται πέντε µέρες στην
επιτροπή και είναι στη δεύτερη ανάγνωση, και το φέρνουν στο
νοµοσχέδιο, που πάνε να περάσουν την Κυριακή των Βαΐων. Δη-
λαδή, «µε το στανιό» να κλείσουµε τους φούρνους, να πετάξουµε
εκατόν σαράντα χιλιάδες ανθρώπους στην ανεργία, για να που-
λάει το «LIDL» κατεψυγµένο ψωµί στους Έλληνες. 

Έλεος πια! Πρόκειται για πλήρη κατάργηση της Βουλής των
Ελλήνων! Πώς είναι δυνατόν οι Βουλευτές επί πέντε µέρες να
συζητούν στην επιτροπή και να παίρνουν από το άρθρο 44 και
να το φέρνουν στο πολυνοµοσχέδιο µε τη διαδικασία του κατε-
πείγοντος; Ποιο είναι το κατεπείγον; Το κατεπείγον είναι να κλεί-
σουµε τους φούρνους στην Ελλάδα, να µην υπάρχει ούτε ένα
ελληνικό µαγαζί, για να ενισχύσουµε τα αφεντικά και τους χρη-
µατοδότες της κ. Μέρκελ; Σταµατήστε το Προεδρείο της Βουλής
αυτή την κατηφόρα! Σταµατήστε αυτή την κατηφόρα τώρα! 

Το ίδιο, ακριβώς, γίνεται µε τις λαϊκές αγορές. Στο µεν ένα νο-
µοσχέδιο φέρνει διάταξη ο κ. Χατζηδάκης, ο Υπουργός - Βου-
λευτής Β’ Αθηνών -ότι οι δεκαπέντε χιλιάδες άδειες των λαϊκών
αγορών θα περνούν από τον «πάγκο» του. Θα φύγουν από την
Περιφέρεια οι λαϊκές αγορές και θα δίνει την άδεια ο κ. Χατζη-
δάκης. Δεν έχει άλλη δουλειά να κάνει! Υπερυπουργός πέντε
Υπουργείων, θα πρέπει και τις άδειες για τις λαϊκές αγορές στη
Β’ Αθηνών να τις δίνει ο ίδιος. Να λέει: έλα εδώ, για να πάρεις
άδεια λαϊκής αγοράς πρέπει να ψηφίζεις Χατζηδάκη. Τι πράγ-
µατα είναι αυτά; 

Και το απόγευµα, στο πολυνοµοσχέδιο που πάνε να φέρουν
την Κυριακή των Βαΐων, φέρνουν νέα διάταξη, µε την οποία δεν
µεταβιβάζεται η άδεια της λαϊκής αγοράς. Αυτός, δηλαδή, ο
οποίος έχει το παιδί του στον πάγκο και δουλεύει µέρα - νύχτα,
Χριστούγεννα και Πάσχα, µε βροχή και ντάλα ήλιο, δεν θα µπορεί
να µεταβιβάσει στο παιδί του, που εργάζεται µαζί του, την άδεια
της λαϊκής αγοράς, γιατί περνάει πάλι από τον «πάγκο» της συγ-
κυβέρνησης και από το γραφείο του Χατζηδάκη.

Κύριε Πρόεδρε, αυτά είναι κοινοβουλευτικά πραξικοπήµατα.
Δεν είναι δυνατόν να τα αποδεχθεί το Προεδρείο της Βουλής,
διότι αποδεχόµενοι τέτοιου είδους µεθοδεύσεις, είναι, ουσια-
στικά, σαν να παραδίδετε κι εσείς, από τη θέση ευθύνης την
οποία έχετε, µε Πρόεδρο τον κ. Μεϊµαράκη βεβαίως, τον Πρό-
εδρο της Βουλής, την κοινοβουλευτική δηµοκρατία στα χέρια
των επιτρόπων της τρόικας και των τοκογλύφων.

Να ξέρετε ότι όλοι θα πληρώσουν γι’ αυτή την ιστορία, για την
παραβίαση του Συντάγµατος, για την κατάλυση της δηµοκρα-
τίας, για τη φασιστική πρακτική της υπηρέτησης των τοκογλύ-
φων εις βάρος τους ελληνικού λαού. Σήµερα είναι οι φούρναροι
και οι λαϊκές αγορές. Αύριο θα είναι τα περίπτερα και οι ανάπηροι
πολέµου που δεν µπορούν να πουλάνε τσιγάρα, γιατί τα τσιγάρα
πρέπει να τα αγοράζουν από το «LIDL» οι Έλληνες πολίτες. Με-
θαύριο θα είναι τα φαρµακεία, γιατί θα πρέπει να πουλάνε τα
φάρµακα στα µεγαλοκαταστήµατα. Θα κλείσουν τα φαρµακεία,
οι φούρνοι, τα παντοπωλεία, θα κλείσουν οι λαϊκές αγορές, για
να µετασχηµατιστεί η Ελλάδα σε µία χώρα πελατών των χρηµα-
τοδοτών της Μέρκελ. 

Ε, δεν θα περάσει αυτό. Θα αντιδράσουµε µε ό,τι µέσο µας
δίνει το Σύνταγµα, αλλά και ό,τι, ουσιαστικά, ο ελληνικός λαός
αποφασίσει, ενεργοποιώντας το άρθρο 120 του Συντάγµατος! 

(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα των ΑΝΕΛ)
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Παρακαλώ, κύριε Πρόεδρε, ζητώ

το λόγο.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Παρέµβαση µόνο

µπορείτε να κάνετε για ένα λεπτό.
ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Πέρα από το θέµα των λαϊκών

αγορών, το οποίο δεν το ξέρουµε ακόµη, κύριε Πρόεδρε -αφήστε
να έρθει το νοµοσχέδιο, γιατί νοµίζω ότι προτρέχετε- το άλλο
που θέλω να σας ρωτήσω αφορά αυτό που λέτε για την Κυριακή
των Βαΐων: Εσείς πώς κάνετε Συνέδριο την Κυριακή των Βαΐων;
Οι δικοί σας σύνεδροι δεν θα πάνε να προσευχηθούν στις Εκκλη-
σίες, κύριε Πρόεδρε; 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Χαίροµαι που ο νέος αυτοδιορισµένος Κοινοβουλευτικός
Εκπρόσωπος της Νέας Δηµοκρατίας, ο κ. Ντινόπουλος…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Δεν είναι Κοινοβου-
λευτικός Εκπρόσωπος. Έχει το δικαίωµα παρέµβασης, κύριε
Πρόεδρε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Μα, είναι ο µόνος συνεπής. Οφείλω να του το αναγνωρίσω.
Δεν υπάρχει άλλος από τη Νέα Δηµοκρατία. Την έχουν κοπανή-
σει όλοι. Κυβέρνηση δεν υπάρχει. Μόνο ο κ. Ντινόπουλος είναι
εδώ και είναι προς τιµήν του. Κι απαντάει ο άνθρωπος -και καλά
κάνει- υπερασπιζόµενος ουσιαστικά τον κοινοβουλευτισµό. 

Του απαντώ, λοιπόν: Για τις λαϊκές αγορές και σε εσάς το
είπαν, νοµίζω, οι εκπρόσωποι των λαϊκών αγορών. 

(Θόρυβος στην Αίθουσα)
Μακάρι να µην είναι έτσι. Εάν είναι, όµως, έτσι, θα κληθείτε

την Κυριακή των Βαΐων να το περάσετε και µε τη ψήφο σας. Και
σας ερωτώ: Θα το ψηφίσετε; 

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Αφήστε, µην προτρέχετε. Εσείς,
κύριε Πρόεδρε…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Εµείς δεν θα το ψηφίσουµε.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Εσείς, κύριε Πρόεδρε, θα κάνετε
Συνέδριο την Κυριακή των Βαΐων; Δεν θα προσευχηθείτε; 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Όσον αφορά την Κυριακή των Βαΐων: Το Συνέδριο των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων ήταν την Παρασκευή και το Σάββατο. Την
Παρασκευή το βράδυ είχαµε κλείσει το Στάδιο Ειρήνης και Φι-
λίας. Και ήρθε ο Υπουργός Τουρισµού να βάλει στο Στάδιο Ει-
ρήνης και Φιλίας το µατς του Ολυµπιακού την ηµέρα που είχαµε
το Συνέδριο. Και λέµε, εντάξει, να το καταλάβουµε. Η σούπερ
λίγκα, το µπάσκετ, ο Ολυµπιακός. Να κάνουµε το Συνέδριο το
Σάββατο και την Κυριακή το απόγευµα, µετά την Εκκλησία, κύριε
Ντινόπουλε.

Κι έρχεται τώρα η Βουλή και µας λέει: Το απόγευµα δεν θα
µπορείτε, διότι από το πρωί θα ξεκινήσει η διαδικασία της συζή-
τησης του πολυνοµοσχεδίου που εκτελεί τους φουρνάρηδες,
εκτελεί τις λαϊκές αγορές, εκτελεί τους πάντες. 

Απαντήστε µου, λοιπόν: Εµείς σεβόµαστε την Κυριακή των
Βαΐων και δεν κάνουµε Συνέδριο το πρωί. Θα το κάνουµε το µε-
σηµέρι και το απόγευµα. Εσείς θα το ψηφίσετε για τις λαϊκές
αγορές; Θα το ψηφίσετε για τους φουρνάρηδες, που τους υπό-
σχεστε «λαγούς µε πετραχήλια», όταν τους συναντάτε κατ’ ιδίαν
και στο Κοινοβούλιο λέτε «ναι» σε όλα; Εδώ πρέπει να απαντή-
σετε.

ΑΡΓΥΡΗΣ ΝΤΙΝΟΠΟΥΛΟΣ: Ακούστε, κύριε Καµµένε…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΩΝ (Λεωνίδας Γρηγοράκος): Κύριε Ντινόπουλε,

δεν έχετε το λόγο.
Το λόγο έχει η κ. Βαλαβάνη.
ΟΛΓΑ - ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Κυρίες και κύριοι Βουλευτές, θα

ήθελα να αναφερθώ στις δύο τροπολογίες για τους απόστρα-
τους στρατιωτικούς που καταθέσαµε οι Βουλευτές Θεόδωρος
Δρίτσας, Δηµήτριος Γάκης κι εγώ.

Είπατε ότι δεν θα κάνετε δεκτή καµµία τροπολογία Βουλευτών.
Ζητούµε να το σκεφτείτε κι αν είναι δυνατόν να αναθεωρήσετε,
τουλάχιστον σε σχέση µε αυτές. 

Σχετικά µε την πρώτη τροπολογία, ζητούµε εξοµοίωση στο
ύψος της προβλεπόµενης µείωσης -µείον 20%- της σύνταξης µε
κατάργηση της προβλεπόµενης µείωσης -µείον 40%- για όλους
όσοι συνταξιοδοτούνται χωρίς να έχουν αποστρατευτεί αυτεπάγ-
γελτα από την υπηρεσία τους ή χωρίς να έχουν συµπληρώσει
τριάντα πέντε έτη συντάξιµης υπηρεσίας. 

Η πλειονότητα αυτών που δεν συµπλήρωσαν την τριακοντα-
πενταετία είναι χαµηλόβαθµοι και χαµηλοσυνταξιούχοι που δεν
εξάντλησαν την ιεραρχία και τα όρια ηλικίας, ώστε να έχουν µία
σύνταξη για αξιοπρεπή επιβίωση. 

Αντί να εντοπιστούν οι αιτίες που οδηγούν στην εθελούσια
αποστρατεία, κόπηκαν τα επιδόµατα, επιβλήθηκε η µείωση του
40% και απαγορεύτηκε το δικαίωµα στην εργασία, µε αποτέλε-
σµα να χωριστούν οι απόστρατοι σε δύο κατηγορίες, θεωρούµε-
νοι οι πιο αδύναµοι από αυτούς ως υπεύθυνοι για τη δηµοσιο-
νοµική κατάσταση.

Σε ό,τι αφορά τη δεύτερη τροπολογία, αυτή έχει να κάνει µε
την άρση της απαγόρευσης της απασχόλησης απόστρατων συν-
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ταξιούχων. Η απαγόρευση αυτή είναι αντίθετη µε ρητή τοποθέ-
τηση της Ευρωπαϊκής Σύµβασης Δικαιωµάτων του Ανθρώπου. Η
συγκεκριµένη τροπολογία προωθείται προκειµένου να αρθεί η
αδικία σε βάρος των αυτοαπασχολούµενων στρατιωτικών συν-
ταξιούχων, ανεξάρτητα από το χρόνο έναρξης της επαγγελµατι-
κής τους δραστηριότητας, δεδοµένου ότι πρόκειται για επαγγελ-
µατίες οι οποίοι δεν έχουν εγγυηµένο µηνιαίο εισόδηµα, ενώ είναι
αναγκασµένοι να πληρώνουν εισφορές και φόρους και φέρουν
οι ίδιοι τον κίνδυνο της δραστηριοποίησής τους και µάλιστα σε
περίοδο ύφεσης. 

Διαφορετικά, οι συνταξιούχοι απόστρατοι, κόντρα σε οποιου-
δήποτε προσωπικό προγραµµατισµό, είναι αναγκασµένοι να επι-
λέξουν ανάµεσα στην αναστολή της σύνταξής τους και στη
διακο- πή της εργασίας τους. Αν επιλέξουν να εργαστούν, θα
πρέπει να έχουν εξασφαλισµένο τουλάχιστον το ποσό της σύν-
ταξης που θα ανασταλεί, το ποσό των ασφαλιστικών εισφορών
που θα κληθούν να καταβάλουν, το ποσό των εξόδων τους ως
αυτοαπασχολούµενων και το ποσό των οικογενειακών προσωπι-
κών τους εξό- δων. Δηλαδή, οδηγούνται ουσιαστικά στο περιθώ-
ριο του εργασιακού µνηµονιακού Καιάδα. 

Βέβαια, το γενικότερο πρόβληµα των συνταξιούχων ένστολων
αποστράτων µε αναζήτηση σχέσης µισθωτής εργασίας –που
αυτοί και αν είναι οι κατεξοχήν «πληβείοι»- δεν µπορεί να λυθεί
µόνο γι’ αυτούς, αλλά είναι επιτακτική ανάγκη και σας λέµε ότι
πρέπει να υπάρξει γενικότερη ρύθµιση. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας της κυρίας Βουλευτού)

Θα ήθελα να σας διαβάσω κάποια αποσπάσµατα από µια προ-
σφυγή στον Συνήγορο του Πολίτη ενός απόστρατου αξιωµατι-
κού, που είναι αναρτηµένη στο «οpengov», η οποία νοµίζω ότι τα
λέει όλα για την πραγµατική ζωή αυτών των ανθρώπων. 

Μάλιστα, τρέφω, κύριε Ντινόπουλε, εξαιρετικές αµφιβολίες
για το αν ο συγκεκριµένος αξιωµατικός είναι µαρξιστής-λενινι-
στής, σύµφωνα µε τον ορισµό που δώσατε.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Λέει µεταξύ άλλων –θα το καταθέσω και στα Πρακτικά στη συ-
νέχεια- τα εξής:

«Αποστρατεύτηκα τον Δεκέµβριο του 2008 µε δική µου αίτηση
και σύµφωνα µε όλους τους νόµους του κράτους που ίσχυαν,
έχοντας τριάντα δύο χρόνια συντάξιµα. Η πολιτεία άλλαξε µονο-
µερώς τα οικονοµικά δεδοµένα εις βάρος µου τρία χρόνια µετά
την αποστρατεία µου, χωρίς να λάβει υπ’ όψιν τις καταβληθείσες
κρατήσεις στα χρόνια υπηρεσίας και τους ισχύοντες νόµους δεί-
χνοντας µε αυτόν τον τρόπο εµπάθεια στο πρόσωπό µου, αφού
γνωρίζει ότι οδηγεί στην εξαθλίωση εµένα και την οικογένειά
µου. 

Κατά το χρόνο της αποστρατείας µου, καµµία διάταξη δεν
προέβλεπε ότι µε µοναδικό κριτήριο άλλοτε την ηλικία µου –
εξήντα ή πενήντα πέντε ετών ανάλογα- και άλλοτε τον τρόπο
αποστρατείας µου και όχι τους νόµους, θα µου επιβάλλονταν επι-
πλέον εισφορές, κρατήσεις και φόροι από άλλους απόστρατους
συναδέλφους που εξήλθαν του στρατεύµατος µε τους ίδιους νό-
µους και έχοντας πληρώσει τις ίδιες εισφορές µε εµένα». 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει το κουδούνι λήξεως του χρόνου οµι-
λίας της κυρίας Βουλευτού)

«Από τα παραπάνω θεωρώ ότι υπέστην πλάνη και εξαπάτηση
από την πολιτεία, µε αποτέλεσµα να οδηγούµαι στην πτώχευση
και στην ατοµική και οικογενειακή εξαθλίωση. 

Κατόπιν αυτών ζητώ την παρέµβαση του Συνηγόρου του Πο-
λίτη, προκειµένου α) να επανέλθω στην ενεργό υπηρεσία εφόσον
η πολιτεία θεωρεί ότι αποστρατεύτηκα παράνοµα ή β) την ισό-
νοµη, ισότιµη και συνταγµατική συµπεριφορά της πολιτείας στα
συνταξιοδοτικά και φορολογικά µου θέµατα και όχι µε διαχωρι-
σµό από νόµους που δεν υπήρξαν κατά την αποστρατεία µου».

Δεν έχει σηµασία το όνοµα του προσφεύγοντος. 
Το καταθέτω στα Πρακτικά.
(Στο σηµείο αυτό η Βουλευτής κ. Όλγα-Νάντια Βαλαβάνη κα-

ταθέτει για τα Πρακτικά το προαναφερθέν έγγραφο, το οποίο
βρίσκεται στο αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυν-
σης Στενογραφίας και Πρακτικών της Βουλής)

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ολοκληρώστε,
όµως, κυρία Βαλαβάνη.

ΟΛΓΑ-ΝΑΝΤΙΑ ΒΑΛΑΒΑΝΗ: Τέλος, ήθελα να κλείσω την οµι-
λία µου µε κάτι ακόµα. 

Εχθές µίλησα για το θέµα των τριάντα τιµητικών συντάξεων
των καλλιτεχνών που κόβονται σε είκοσι. Θα ήθελα να προσθέσω
ένα στοιχείο. Η κ. Μαρία Κανελλοπούλου συναντήθηκε µε την
Ένωση Ελλήνων Τραγουδιστών, που έχει δύο χιλιάδες µέλη –
µέσα είναι και γνωστοί τραγουδιστές- και της είπαν ότι σύµφωνα
µε αναλυτική έρευνα ανάµεσα στα µέλη τους, από το σύνολο των
δύο χιλιάδων µελών της, τακτοποιηµένοι συνταξιοδοτικά –δη-
λαδή, µε δυνατότητα να πάρουν σύνταξη- είναι είκοσι, δηλαδή
το 0,1%.

Αυτή είναι η πραγµατικότητα και το πρόβληµα που πρέπει να
λυθεί.

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει ο Πρό-
εδρος της Βουλής κ. ΕΥΑΓΓΕΛΟΣ-ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ Ι. ΜΕΪΜΑΡΑΚΗΣ)

Σκεφτείτε, λοιπόν, κύριε Υπουργέ, το ζήτηµα που έθεσε το Ει-
καστικό Επιµελητήριο για επαναφορά στις εκατό τιµητικές συν-
τάξεις το χρόνο που είχαν θεσπιστεί το 1995, ένα κόστος 10
εκατοµµυρίων ευρώ το χρόνο, δηλαδή ασήµαντο σε σχέση µε
όλα αυτά τα ζητήµατα. 

Βέβαια, σε οποιαδήποτε περίπτωση, τουλάχιστον να µην κο-
πούν οι τριάντα που δίνονται µέχρι σήµερα, για να εξοικονοµηθεί
ακριβώς ένα εκατοµµύριο ευρώ.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κυρίες

και κύριοι συνάδελφοι, ήµουν στη Διάσκεψη των Προέδρων και
ενηµερώθηκα επισταµένως –δεν διάβασα ακόµα τα Πρακτικά-
ότι ο Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλήνων έθεσε ένα θέµα ευ-
θυνών και του Προέδρου προσωπικά για το ότι θα έχουµε πιθα-
νόν Ολοµέλεια το Σαββατοκύριακο.

Κατ’ αρχάς, θέλω να σας πω ότι µε όλους τους συναδέλφους
και κυρίως µε τους Αρχηγούς των κοµµάτων, υπάρχει ένας αλ-
ληλοσεβασµός, µία αµοιβαία κατανόηση και δεν υπάρχει καµµία
διάθεση αντιδικίας, τουλάχιστον από πλευράς του Προέδρου.
Θέλω να σας πω ότι προσπαθώ αυτό το διάστηµα στο οποίο βρί-
σκοµαι στην Προεδρία της Βουλής µε την τιµή που εσείς µου κά-
νατε, να βρίσκω λύσεις οι οποίες τουλάχιστον να έχουν µία
συναίνεση, προκειµένου να µπορούµε να συµφωνούµε όσο πε-
ρισσότερο γίνεται. 

Επίσης, πρέπει να σας πω ότι όλον αυτόν τον καιρό που είµαι
στην Προεδρία της Βουλής αλλά και πιο πριν, λειτούργησα
πάντα µε ένα σεβασµό στις εσωκοµµατικές διαδικασίες όλων των
κοµµάτων και τις λάµβανα υπ’ όψιν µου, διότι θεωρώ ότι αυτές
οι διαδικασίες είναι στοιχείο της δηµοκρατίας και του διαλόγου
και απαιτείται και η Βουλή να µπορεί να προσαρµόζει το πρό-
γραµµά της, ώστε να διευκολύνει τους συναδέλφους και τα κόµ-
µατα, τα οποία αποτελούν θεσµούς της δηµοκρατίας και της
Βουλής, διότι πρέπει να έχουµε τον καλύτερο δυνατό εσωτερικό
διάλογο. 

Ενηµερώθηκα, όπως ενηµερωθήκατε κι εσείς, ότι υπάρχει πι-
θανότητα να κατατεθεί ως κατεπείγον ένα νοµοσχέδιο από την
Κυβέρνηση. Πράγµατι, άρχισε ένας άτυπος γύρος συζητήσεων
µε κάποιους εκπροσώπους κοµµάτων, οι οποίοι µου τηλεφώνη-
σαν. Σε όλους απήντησα ότι δεν έχω ακόµα από την Κυβέρνηση
την ακριβή ηµεροµηνία και ώρα που θα κατατεθεί το νοµοσχέδιο
και ότι, εν πάση περιπτώσει, επειδή η Κυβέρνηση καταθέτει το
νοµοσχέδιο και έχει τη νοµοθετική πρωτοβουλία, η Κυβέρνηση
το χαρακτηρίζει ως «κατεπείγον» και εγκρίνει ή όχι η Βουλή. Και
η Κυβέρνηση έχει αυτήν την πρωτοβουλία. Μάλιστα, αρχίζει και
η Μεγάλη Εβδοµάδα. Όλα τα Κοινοβούλια, όταν υπάρχουν έκτα-
κτες συνθήκες, συνεδριάζουν και Σάββατο και Κυριακή. Τι θα
πούµε δηλαδή; Θα πούµε ότι επειδή είναι Σάββατο και Κυριακή,
εµείς δεν µπορούµε να συνεδριάσουµε; 

Εξήγησα σε όλους τους συναδέλφους ότι παρ’ ότι δεν είναι η
καλύτερη δυνατή λύση και παρ’ ότι κανείς µας δεν είναι ευχαρι-
στηµένος να ψηφίζει κατεπείγοντα νοµοσχέδια –και είµαι σίγου-
ρος πως ούτε η Κυβέρνηση ούτε τα τρία κόµµατα επιθυµούν
αυτήν τη διαδικασία- υπάρχουν, όπως καταλαβαίνετε, έκτακτες
συνθήκες και έκτακτες περιστάσεις, κατά τις οποίες απαιτείται
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πολλές φορές να υπάρξει αυτός ο χαρακτήρας του κατεπείγον-
τος, καθώς το Σύνταγµα και ο Κανονισµός της Βουλής δίνουν τη
δυνατότητα στην Κυβέρνηση να το χαρακτηρίσει έτσι. 

Ως εκ τούτου, από τη συνεννόηση και τη συζήτηση –κατ’
αρχάς, ατύπως- που έκανα µε τα κόµµατα, κατέληξα στη δική
µου άποψη από τις συζητήσεις που είχα. Επειδή, λοιπόν, τη Με-
γάλη Τετάρτη είναι και Πρωτοµαγιά που είναι αργία του δηµο-
σίου και δεν θα µπορούσε να συζητηθεί και επειδή όλοι προτι-
µούσαν να µην έχουµε συνεδριάσεις τη Μεγάλη Εβδοµάδα, είπα
να καταλήξουµε στην Παρασκευή, το Σάββατο και την Κυριακή.

Εν πάση περιπτώσει, επαναλαµβάνω ότι αυτό θα ήταν θέµα
της Διάσκεψης των Προέδρων. Βεβαίως, η Ολοµέλεια είναι αυτή
που εγκρίνει κατά πλειοψηφία στο τέλος την απόφαση και εισή-
γηση της Διάσκεψης και ίσως καταναλώνουµε τώρα περισσό-
τερο χρόνο χωρίς λόγο. Όµως, µε συγχωρείτε, αλλά ο Πρόεδρος
τουλάχιστον –επειδή αναφερθήκατε σε µένα προσωπικά- οφείλει
να δώσει τις εξηγήσεις.

Με σεβασµό, λοιπόν και στις διαδικασίες των Ανεξάρτητων Ελ-
λήνων, ρώτησα πότε βολεύει και πότε θα µπορούσαν οι Ανεξάρ-
τητοι Έλληνες –το Σάββατο ή την Κυριακή- να έχουµε ανάλογη
και αντίστοιχη συζήτηση. Και µου είπαν ότι την Κυριακή στις
16.00’ η ώρα τελειώνει το Συνέδριο και ότι θα ήταν ελεύθεροι. 

Με δεδοµένο ότι αν κατατεθεί το νοµοσχέδιο και αν η επιτροπή
κρίνει ότι είναι κατεπείγον, τότε θα χρειαστεί ένας εισηγητής και
όχι όλοι οι συνάδελφοι, µε δεδοµένο ότι κανείς δεν θέλει να πάµε
για τη Μεγάλη Εβδοµάδα, µε δεδοµένο ότι θα κλείσει η Βουλή
και θα πάµε στις 16 Μαΐου και θα πέσουµε έξω από τις προθε-
σµίες εκείνες, πρότεινα –και τώρα το συζητούσαµε στη Διάσκεψη
των Προέδρων- αν κατατεθεί το νοµοσχέδιο σήµερα, να πάει το
Σάββατο στην επιτροπή, ώστε να έχουµε το χρόνο µίας ολόκλη-
ρης ηµέρας να το µελετήσουµε και να έρθει στην Ολοµέλεια την
Κυριακή, ώστε να έχουν το χρόνο δύο ηµερών οι Βουλευτές της
Ολοµέλειας να το µελετήσουν.

Και πάλι σας λέω, δεν είναι η άριστη και η ιδανική λύση. Κανείς
µας δεν είναι ευχαριστηµένος από αυτές τις λύσεις. Ήταν, όµως,
µία λύση που συγκέντρωνε, αν θέλετε, τις λιγότερες αρνητικές
εκτιµήσεις. 

Κατά συνέπεια ελήφθη υπ’ όψιν και το Συνέδριο και ο σεβα-
σµός που απαιτείται να έχει το Προεδρείο στα κόµµατα και στις
εσωτερικές τους διεργασίες. 

Πρέπει να σας πω ότι µε έκπληξη άκουσα την ώρα που το συ-
ζητάγαµε στη Διάσκεψη των Προέδρων -γιατί επαναλαµβάνω ότι
αυτό δεν είναι θέµα της Ολοµέλειας και δεν έχει κατατεθεί και
το νοµοσχέδιο- να λέγεται ότι υπάρχουν ευθύνες προσωπικά
στον Πρόεδρο από Αρχηγό κόµµατος ο οποίος νοµίζω ότι γνω-
ρίζει τη διάθεση -ιδιαίτερα την προσωπική- να συνεννοηθούµε
και να βρούµε µια λύση µέσα στο Σύνταγµα και τον Κανονισµό,
αλλά και µε τις πρωτοβουλίες της Κυβέρνησης που έχει.

Γι’ αυτό λοιπόν, θέλω να σας απαντήσω τα εξής:
Πρώτον, δεν θα ήθελα να πω ότι µπερδεύονται πολλές φορές

για εσωκοµµατικές τακτικές στα θέµατα του Κοινοβουλίου, τα
οποία δεν είναι επιτρεπτά ούτε από τον Πρόεδρο, ούτε από το
Προεδρείο, αλλά, επιτρέψτε µου, ούτε και από τους Αρχηγούς.
Δεν νοµίζω ότι βοηθάει σε τίποτα µία ένταση µεταξύ ενός Αρχη-
γού κόµµατος και του Προέδρου της Βουλής. 

Γι’ αυτό ακριβώς θέλω, µε σεβασµό στον Πρόεδρο των Ανε-
ξάρτητων Ελλήνων, αλλά και στις διαδικασίες και στους πολίτες
που ψηφίζουν τους Ανεξάρτητους Έλληνες, να τους πω: Κύριοι
συνάδελφοι, ζήτησα και άλλη πρόταση από τους Ανεξάρτητους
Έλληνες. Τους είπα: «Θέλετε να πάµε Μεγάλη Τρίτη, Μεγάλη Τε-
τάρτη;» Και µου είπαν «όχι». Και µου είπαν «όχι», διότι και οι υπό-
λοιποι συνάδελφοι δεν θα το θέλανε.

Εγώ σας λέω ότι δεν είναι καλό να κάνετε µόνο κριτική, χωρίς
προτάσεις. 

Ωραία, µπορείτε να πείτε: Κακώς το φέρνει η Κυβέρνηση.
κακώς χαρακτηρίζεται «κατεπείγον». Κακώς η Ολοµέλεια θα ερ-
γαστεί το Σάββατο και την Κυριακή. Αυτό, όµως, δεν είναι θέµα
του Προέδρου της Βουλής. Και δεν νοµίζω ότι βοηθάει. 

Εκτός αν µπερδέψουµε πια τις εσωκοµµατικές τακτικές µε το
Εθνικό Κοινοβούλιο και τη συµπεριφορά µας εδώ µε τη συµπε-
ριφορά µας στα εσωκοµµατικά µας συνέδρια, πράγµα το οποίο

-θέλω να το τονίσω- όσο καιρό προεδρεύω, κανείς από τους Αρ-
χηγούς αλλά και από τους εκλεκτούς συναδέλφους, δεν το έχει
κάνει. Όλα τα κόµµατα είχαν Συνέδρια και έχουν. Όλα τα κόµ-
µατα έχουν εσωτερικές διαδικασίες κάθε Σαββατοκύριακο. Αυτό
τι σηµαίνει; Σηµαίνει ότι δεν θα δουλέψουµε Σαββατοκύριακο; 

Εγώ θυµάµαι, κατ’ επανάληψη, που η Νέα Δηµοκρατία είχε
συνδιασκέψεις, είχε Συνέδριο -ήµουν Γραµµατέας- και, όµως, η
Βουλή χρειάστηκε δύο φορές να εργαστεί και εργάστηκε. Τι
έπρεπε να κάνουµε; Έχει ξανασυµβεί, δηλαδή, και στο παρελθόν
και µάλιστα για κόµµα που ήταν τότε Αξιωµατική Αντιπολίτευση.
Και παρακαλέσαµε το Προεδρείο.

Θέλω να ξεκαθαρίσω κάτι µια για πάντα: Υπάρχει απόλυτος
σεβασµός στον κάθε συνάδελφο. Υπάρχει απόλυτος σεβασµός
στον κάθε Αρχηγό. Υπάρχει απόλυτος σεβασµός στις εσωκοµ-
µατικές διαδικασίες. Και πρέπει να σας πω ότι µε αυτόν τον σε-
βασµό προσπάθησα να βρω λύσεις.

(Στο σηµείο αυτό εισέρχεται στην Αίθουσα ο Πρόεδρος των
Ανεξάρτητων Ελλήνων κ. Πάνος Καµµένος)

Κύριε Πρόεδρε, καλώς ήρθατε. Θα έπρεπε να τα πείτε αυτά
όταν ήµουν παρών. Και ακριβώς γι’ αυτό ζήτησα να σας ενηµε-
ρώσουν ότι έρχοµαι στη Βουλή να σας απαντήσω. 

Γνωρίζατε ότι είχαµε Διάσκεψη των Προέδρων. Γνωρίζατε ότι
συµµετέχετε στη Διάσκεψη των Προέδρων. Εσείς ο ίδιος προ-
σωπικά έχετε έρθει δύο, τρεις φορές και µας έχετε θέσει θέµατα,
τα οποία µάλιστα επιλύσαµε, όπως και για την επερώτηση την
οποία µου είχατε πει. Και γνωρίζετε ότι όλον αυτόν τον καιρό,
όλο αυτό το διάστηµα, ο Πρόεδρος της Βουλής –επειδή αναφερ-
θήκατε προσωπικά- έχει πάντα δώσει δείγµατα διάθεσης αν µη
τι άλλο συνεννόησης.

Εάν, λοιπόν, κύριε Πρόεδρε, έχετε να προτείνετε µία άλλη
λύση για το πότε να κατατεθεί το νοµοσχέδιο και να συζητηθεί,
να την ακούσουµε. Θέλετε να πάει Μεγάλη Τρίτη, Μεγάλη Τε-
τάρτη; 

Εν πάση περιπτώσει, µην εµπλέκετε το τι κάνει η Κυβέρνηση
µε τον Πρόεδρο της Βουλής και τη Βουλή. Και δεύτερον, µην εµ-
πλέκετε τις εσωτερικές τακτικές, πολιτικές του κάθε κόµµατος
µε την τακτική την κοινοβουλευτική.

Επαναλαµβάνω το σεβασµό στις διαδικασίες σας και σε εσάς
προσωπικά. Και το σεβασµό αυτόν γνωρίζετε ότι τον έχω δείξει
κατ’ επανάληψη δηµοσίως και ιδιωτικώς. Και ξέρετε ότι πάντα
προσπαθώ να βρω λύσεις και να υπάρξει συνεννόηση. Γι’ αυτό,
άλλωστε, ενηµέρωσα να έρθετε. Θα σας παρακαλέσω, λοιπόν,
τουλάχιστον σε ό,τι αφορά τον Πρόεδρο της Βουλής και το Προ-
εδρείο, αυτό να δείτε πώς θα το ανακαλέσετε.

Έχετε το λόγο, κύριε Πρόεδρε.
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Κατ’ αρχάς, κύριε Πρόεδρε, ουδείς µε ειδοποίησε να έρθω
στην Αίθουσα. Σας λένε ψέµατα οι συνεργάτες σας ότι ειδοποι-
ήθηκα. 

Εγώ έβλεπα από το κλειστό κύκλωµα της τηλεοράσεως. Κα-
νένα τηλέφωνο δεν µας πήραν. Προφανώς οι υπηρεσίες δεν ενη-
µερώθηκαν σωστά από το γραφείο σας και δεν µε ενηµέρωσε
κανείς να έρθω στην Ολοµέλεια. Σας είδα την ώρα που µιλού-
σατε και κατέβηκα να σας απαντήσω όπως κάνω πάντα. 

Ελέγξτε, λοιπόν, τις Υπηρεσίες και ιδιαίτερα εξ αριστερών σας,
τους υπαλλήλους που ανανεώνετε τη θητεία τους µετά τη λήξη
της, για ποιο λόγο δεν ενηµέρωσαν καν για την πρόταση που πι-
στεύω ακράδαντα ότι την κάνατε, ότι δηλαδή, είπατε να ενηµε-
ρώσουν. Αυτό είναι το πρώτο θέµα.

Το δεύτερο θέµα είναι ότι σας ενηµέρωσε ο κ. Μελάς -ο Γραµ-
µατέας την Κοινοβουλευτικής Οµάδος, ο οποίος εκπροσωπεί
τους Ανεξάρτητους Έλληνες στην Διάσκεψη των Προέδρων- και
σας είπε: «Θέλετε να κάνετε το απόγευµα τη συνεδρίαση της Κυ-
ριακής; Κάντε την, το απόγευµα. Μετά τις 16.00’ η ώρα, που τε-
λειώνει η ψηφοφορία στο Συνέδριό µας. Ευχαρίστως να
ξεκινήσουµε στις 14.00’ ή στις 16.00’ η ώρα το µεσηµέρι -και όχι
βέβαια την ώρα του εκκλησιασµού των Βαΐων- να έχουµε τελει-
ώσει τις διαδικασίες εµείς στο Συνέδριό µας και να κάνουµε τη
συζήτηση µέχρι τις 2.00’ το πρωί». Εκτός κι αν είναι πολύ κουρα-
σµένοι να µείνουν µέχρι τις 2.00’ το πρωί εκείνοι οι οποίοι δεν θέ-
λουν να συνεδριάσουµε τη Μεγάλη Δευτέρα και τη Μεγάλη
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Τρίτη. Τη Μεγάλη Δευτέρα πιστεύω ότι θα µπορούσαµε να συ-
νεδριάσουµε. Και σε αυτήν τη λύση απαντήσατε, από ό,τι µε ενη-
µέρωσε ο κ. Μελάς, ότι τη δέχεστε, να αρχίσει η συζήτηση,
δηλαδή, στις 14.00’ η ώρα το µεσηµέρι. Δέκα ώρες προβλέπον-
ται, στις 2.00’ το πρωί µπορεί να γίνει η ψηφοφορία. Γιατί έρχε-
στε και λέτε ότι εµείς δεν κάναµε πρόταση; Κάναµε πρόταση και
από ό,τι µε ενηµερώνει ο κ. Μελάς –που παρίσταται- τη δεχτή-
κατε.

Μου λέει ψέµατα ο κ. Μελάς ή εσείς λέτε ψέµατα; Ένα από το
δύο συµβαίνει. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος - Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Κύριε
Πρόεδρε, µου επιτρέπετε;

Την ώρα που λέτε αυτά -που εγώ δεν το δέχθηκα, είπα το λαµ-
βάνω υπ’ όψιν µου και θα το θέσω στα άλλα κόµµατα…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Επιτρέψτε µου να σας απαντήσω και στα άλλα θέµατα, που
είπατε για να µην µένουν αναπάντητα.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος - Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Ένα
λεπτό, κύριε Πρόεδρε.

Άρα, κύριε Πρόεδρε, οφείλετε να παραδεχτείτε ότι κακώς µου
κάνατε την προσωπική επίθεση. Διότι αυτό έγινε µόλις τώρα στην
Διάσκεψη των Προέδρων.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Όχι, κύριε Πρόεδρε. Η προσωπική επίθεση σε εσάς… 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος - Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Μα,
µόλις τώρα έγινε. Δεν είχατε ενηµερωθεί.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): …έγινε για το λόγο του ότι το άρθρο 44 του νοµοσχεδίου
που συζητείτο σε δεύτερη ανάγνωση σήµερα, αποσύρεται από
την Κυβέρνηση και µπαίνει ως τροπολογία, όπως ανακοίνωσε η
Κυβέρνηση στην Επιτροπή, στο πολυνοµοσχέδιο. Αυτό είναι αν-
τίθετο σε κάθε κοινοβουλευτική λογική και τακτική. Και στη δη-
µοκρατική διαδικασία. Γι’ αυτό σας ανέφερα προσωπικά. Και
ζήτησα την παρέµβασή σας.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος - Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Όχι.
Δεν το είπατε αυτό, κύριε Πρόεδρε.

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Αυτό είπα, κύριε Πρόεδρε. Είναι στα Πρακτικά γραµµένα,
στο βίντεο και µας βλέπει ο ελληνικός λαός.

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος - Βασίλειος Ι. Μεϊµαράκης): Όχι για
το άρθρο 44…

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Είπα ότι το Προεδρείο της Βουλής δέχεται να αποσυρθεί
από το νοµοσχέδιο το άρθρο 44, που αφορά τους αρτοποιούς
και που έχουν συζητήσει σε δεύτερη ανάγνωση και να έρθει ως
τροπολογία στο πολυνοµοσχέδιο που φέρεται ότι θα καταθέσει
η Κυβέρνηση.

Συµφωνείτε µε αυτό; Νοµίζω δεν συµφωνείτε. 
Εµείς ζητήσαµε, λοιπόν, από το Προεδρείο της Βουλής θε-

σµικά να παρέµβετε και να µην επιτρέψετε να γίνει αυτή η παρα-
βίαση του Κανονισµού της Βουλής. 

Δεν µπορεί να συζητάµε πέντε µέρες στην Επιτροπή της Βου-
λής το θέµα, να έχουν ακουστεί οι φορείς -εδώ είναι οι αρτοποιοί,
απ’ έξω είναι- και να έρχονται και να λένε από την Κυβέρνηση σή-
µερα «το αποσύρουµε από το νοµοσχέδιο που συζητείται και το
φέρνουµε ως κατεπείγον το βράδυ στο πολυνοµοσχέδιο», που
δεν ξέρει κανείς. Εκεί, λοιπόν, ζήτησα την παρέµβασή σας.

Όσον αφορά το θέµα του Συνεδρίου, σας ενηµέρωσε και ο κ.
Μελάς κι εγώ προσωπικά σας τηλεφώνησα πολλές φορές και
ήσασταν στο εξωτερικό. Ενηµέρωσα τον Γραµµατέα της Κυβέρ-
νησης τον κ. Μπαλτάκο, προκειµένου να ενηµερωθεί ο Πρωθυ-
πουργός. Πήρα προσωπικά τον κ. Βενιζέλο τηλέφωνο. Και µπορώ
να σας πω ότι και ο κ. Μπαλτάκος αλλά και ο κ. Βενιζέλος, ο Πρό-
εδρος του ΠΑΣΟΚ -και είναι προς τιµήν τους- είπαν: «Βεβαίως.
Είθισται, όταν υπάρχουν δηµοκρατικές διαδικασίες, ένα συνέ-
δριο. Εµείς είµαστε θετικοί στο να βρούµε λύση». Μου είπε, µά-
λιστα, ο κ. Βενιζέλος: «Εγώ θα το προτείνω στο Συµβούλιο
Αρχηγών που θα γίνει. Δεν έχουµε τη δυνατότητα να το επιβάλ-
λουµε, αλλά δεν έχουµε καµµία αντίρρηση να γίνει εκτός των δια-
δικασιών σας». 

Γιατί, λοιπόν, αυτήν τη στιγµή δηµιουργείτε αυτό το θέµα όταν

µπορεί να υπάρξει µία συµφωνία; Από τη στιγµή που δεν θέλουν
οι περισσότεροι συνάδελφοι να το συζητήσουµε τη Μεγάλη
Εβδοµάδα, τη Μεγάλη Δευτέρα, να γίνει κατά την απογευµατινή
διαδικασία της Κυριακής, που θα έχει τελειώσει και το Συνέδριο
των Ανεξάρτητων Ελλήνων, θα έχει ξεκινήσει η ψηφοφορία,
οπότε θα έχουν αποδεσµευτεί οι Βουλευτές για να είµαστε εδώ,
και θα µπορεί να ψηφίσει η Βουλή το κατεπείγον, µε το οποίο,
βέβαια, δεν συµφωνούµε.

Νοµίζω ότι εκ του περισσού είναι τα υπόλοιπα. Εκτός αν σας
µεταφέρθηκαν µε άλλο τρόπο, όπως σας µετέφεραν ότι ενηµε-
ρωθήκαµε κατόπιν προσκλήσεώς σας, να έρθουµε να απαντή-
σουµε. Καµµία ενηµέρωση. Ρωτήστε εξ αριστερών και εξ δεξιών
σας εάν υπήρξε ποτέ ενηµέρωση στο γραφείο µου. Εγώ ήµουν
πάνω και κατέβηκα µόλις σας άκουσα στο κλειστό κύκλωµα.

Ας βρεθεί, λοιπόν, µία λύση, κύριε Πρόεδρε. Ας βρεθεί µία
λύση. Κι αν καταθέσει πράγµατι, η Κυβέρνηση το πολυνοµοσχέ-
διο, λάβετε υπ’ όψιν σας ότι δεν µπορούν να µπουν ρυθµίσεις
που έχουν συζητηθεί µε δεύτερη ανάγνωση, ως προτάσεις, όπως
αυτή των αρτοποιών. 

Δείτε, λοιπόν, το θέµα της µεσηµεριανής συνεδριάσεως και ας
κάτσουµε και µέχρι τις 2.00’-3.00’ το πρωί –κάποτε καθόµασταν
µέχρι τις 5.00’ το πρωί- και να ψηφίσουµε, προκειµένου να µην
έχουµε συνεδρίαση τη Μεγάλη Εβδοµάδα. 

Εµείς δεν παρακωλύουµε το έργο του Κοινοβουλίου. Όµως,
δεν δεχόµαστε να έχουµε συνεχώς εµπόδια από τη µεριά ιδίως
της Κυβέρνησης, τα οποία να γίνονται αποδεκτά και από το Προ-
εδρείο της Βουλής. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Κύριε
Πρόεδρε, κατ’ αρχάς χαίροµαι που ξεκαθαρίσατε ότι δεν µε εγ-
καλέσατε γι’ αυτό το θέµα, γιατί η πληροφόρησή µου ήταν εντε-
λώς διαφορετική. Και ήταν διαφορετική, διότι, δυστυχώς, έτσι
είναι γραµµένη στα Πρακτικά και θα το δείτε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Διαβάστε τα, κύριε Πρόεδρε! Σας εγκάλεσα. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Εν πάση
περιπτώσει, εγώ θέλω να σας πω ότι είναι πράγµατι περιττή αυτή
η συζήτηση, διότι αυτή γινόταν στη Διάσκεψη, την ώρα ακριβώς
που εσείς στην Ολοµέλεια εγκαλούσατε τον Πρόεδρο. Εκείνη την
ώρα συζητείτο αυτό το θέµα! 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Βεβαίως!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Και
πράγµατι, όταν ο κ. Μελάς είπε να ξεκινήσουµε στις 14.00’, είπα
ότι το λαµβάνω υπ’ όψιν µου για να το θέσω και στα άλλα κόµ-
µατα αφού κατατεθεί το νοµοσχέδιο, προκειµένου να δούµε αν
µπορεί να γίνει αυτό. 

Και πρότεινα ως εναλλακτική λύση, κύριε Πρόεδρε, ότι εν
πάση περιπτώσει µέχρι τις 4.00’ ούτως ή άλλως θα χρειαστεί ο
εισηγητής σας και ο εκπρόσωπός σας. Κατεπείγον είναι το νο-
µοσχέδιο, αν η επιτροπή το αποδεχθεί. 

Κατά συνέπεια, κύριε Πρόεδρε, επιτρέψτε µου να σας πω ότι
θεωρώ πως δεν ήταν κοµψό την ώρα ακριβώς της Διάσκεψης,
την ώρα που µου κάνει την πρόταση ο κ. Μελάς και την ώρα που
συζητάω µε τον κ. Μελά παρουσία όλων των κοµµάτων την ώρα
της Διάσκεψης, να ενηµερώνοµαι ταυτόχρονα εκείνη την ώρα –
και χωρίς να έχει πάρει απόφαση η Διάσκεψη, χωρίς να γνωρί-
ζετε τη δική µου εισήγηση και χωρίς να γνωρίζετε αν
συµφωνήσαµε ή διαφωνήσαµε- ότι εσείς µε εγκαλείτε στην Ολο-
µέλεια και µάλιστα µε τέτοιους χαρακτηρισµούς. 

Εν πάση περιπτώσει, εγώ δέχοµαι τη «συγγνώµη» και την πα-
ρεξήγηση η οποία υπήρχε και το θέµα λύθηκε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κύριε Πρόεδρε, συγγνώµη δεν υπάρχει. Αφήστε τώρα! Σας
είπα ότι σας εγκαλώ. 

Και θέλω τώρα να µου απαντήσετε στο εξής: Δέχεστε αυτό το
οποίο πράττει η Κυβέρνηση, δηλαδή να αποσύρει το άρθρο 44
του νοµοσχεδίου, αφού έγινε η δεύτερη ανάγνωση και να το
βάζει στο πολυνοµοσχέδιο; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Κύριε
Πρόεδρε, αυτό είναι ένα άλλο θέµα. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

11272 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)



νων): Κύριε Πρόεδρε, σας εγκαλώ επ’ αυτού και πρέπει να τη-
ρήσετε τον Κανονισµό της Βουλής. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Ωραία.
Λύσαµε, λοιπόν, το ένα θέµα; Λύσαµε, λοιπόν, το ένα θέµα και
δεν υπάρχει παρεξήγηση και µε εγκαλείτε για το δεύτερο. Θα
συνεννοηθώ µε την Κυβέρνηση, για να δω αν είναι όπως το λέτε
και θα δω πράγµατι αν είναι έξω από τον Κανονισµό. Εγώ είµαι
εδώ ως θεµατοφύλακας του Κανονισµού. Αν αυτό το επιτρέπει
ο Κανονισµός και η Κυβέρνηση είναι µέσα στον Κανονισµό, µπο-
ρεί να προχωρήσει. 

Από εκεί και πέρα, µπορεί να διαφωνείτε µ’ αυτόν τον τρόπο,
µπορεί να µην είµαστε ευχαριστηµένοι γιατί θα ψηφιστεί ως κα-
τεπείγον και γιατί θα συζητηθεί σε µια µέρα. Αυτό είναι δικαίωµά
σας. Όµως, είναι και δικαίωµα της Κυβέρνησης µε βάση τον Κα-
νονισµό. Δεν είµαστε έξω από τον Κανονισµό και ούτε είναι «λά-
στιχο» ο Κανονισµός στη συγκεκριµένη περίπτωση, όπως θέλουν
κάποιοι να λένε. Είµαστε µέσα στον Κανονισµό. Το άρθρο δίνει
αυτή τη δυνατότητα στην Κυβέρνηση και η επιτροπή κατά πλει-
οψηφία το χαρακτηρίζει ή όχι. 

Κατά συνέπεια κύριε Πρόεδρε, δεν δέχοµαι αυτήν την έγκληση
και πολύ περισσότερο όταν γίνεται ταυτόχρονα την ώρα που γι-
νόταν η Διάσκεψη. Εν πάση περιπτώσει, το λύνουµε αυτό το
θέµα. 

Όσον αφορά το άλλο, θα το δω και θα σας απαντήσω. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το

λόγο. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Κύριε

Λαφαζάνη, θέλετε το λόγο επ’ αυτού; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ναι, κύριε Πρόεδρε. 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Ορίστε,

έχετε το λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεδοµένου ότι γίνεται αυτή η συ-

ζήτηση τώρα, θα ήθελα να σας πω ότι µου δόθηκε η ευκαιρία και
το πρωί να τοποθετηθώ στο ενδεχόµενο να έρθει…

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Σας
άκουσα και ελήφθη υπ’ όψιν αυτό. Μάλιστα, σας άκουσα και στη
Διάσκεψη.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Ωραία, κύριε Πρόεδρε. 
Μου δόθηκε, λοιπόν, η ευκαιρία να τοποθετηθώ για το ενδε-

χόµενο να έρθει αυτό το πολυνοµοσχέδιο-τέρας µε διαδικασίες
εξπρές υπό τη µορφή του κατεπείγοντος και είπα ότι αυτή είναι
άλλη µια εκδήλωση της µνηµονιακής δικτατορίας στη χώρα, ότι
είναι απαράδεκτο και ότι συνιστά πραξικόπηµα. Δεν µπορεί η Κυ-
βέρνηση να κρύβεται πίσω από τις διαδικασίες του κατεπείγον-
τος, όταν αυτό το νοµοσχέδιο το έχουν συζητήσει µε την τρόικα
εδώ και µήνες, το συζητούν οι συνεταίροι επί µήνες και ξαφνικά
θα έρθει η Αντιπολίτευση να πει τη γνώµη της µέσα σε σαράντα
οκτώ ώρες µε τέτοιου είδους ασφυκτικές διαδικασίες. 

Το δικό µας πρόβληµα –και γι’ αυτό πήρα το λόγο ειδικότερα-
δεν είναι αν θα πάµε Σαββατοκύριακο ή τη Δευτέρα ή την Τρίτη,
τη Μεγάλη Εβδοµάδα. Η ουσία είναι ότι πρέπει να αποτραπεί το
κοινοβουλευτικό πραξικόπηµα –και αυτό το πραξικόπηµα διεξά-
γεται όχι µε ευθύνη του Προεδρείου, αλλά µε ευθύνη της Κυβέρ-
νησης- και να εισαχθεί αυτό το νοµοσχέδιο –το οποίο είναι επί
της ουσίας απαράδεκτο για µας- εφόσον επιµένει η Κυβέρνηση
µε κανονικές κοινοβουλευτικές διαδικασίες και να δοθεί η άνεση
χρόνου που προβλέπει το Σύνταγµα και ο Κανονισµός για να συ-
ζητηθεί από τη Βουλή. 

ΜΑΥΡΟΥΔΗΣ ΒΟΡΙΔΗΣ: Κύριε Πρόεδρε, θα ήθελα το λόγο. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν είναι δυνατόν η Βουλή να

υποβαθµίζεται µέχρι εκµηδενίσεως. Φτάνει πια!
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Κατα-

γράφονται οι απόψεις του ΣΥΡΙΖΑ. 
Θα ήθελα να σας πω ότι ενηµερώθηκα πως το άρθρο 44 στην

επιτροπή –γιατί δεν είναι, όπως τα είπατε, κύριε Πρόεδρε- απε-
σύρθη. Ο κ. Σκορδάς είπε ότι θα το αλλάξει και ότι θα το φέρει
και µε άλλη διατύπωση και µε διαφορετικό τρόπο στο πολυνο-
µοσχέδιο. 

Ο κ. Βλάχος ως Προεδρεύων της επιτροπής… 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Αυτό έπρεπε! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Όχι,
κύριε Πρόεδρε. Και βάσει του Κανονισµού, πρέπει να γνωρίζετε
ότι εφόσον το άρθρο τροποποιηθεί ή αλλάξει σε σχέση µε το
πώς ήταν και έχει µια νέα άλλη διάσταση, θα το δούµε. Γιατί προ-
τρέχετε; Έτσι µου λέγατε ότι ο κ. Στουρνάρας δεν θα έρθει να
σας απαντήσει και ήρθε. Έτσι µου λέγατε ότι µε πήραν τηλέφωνο
για κάτι άλλο ότι δεν θα γίνει και έγινε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Και επειδή έχουµε Σαρακοστή, είναι αυτό που λένε ότι κά-
ποιοι «βαφτίζουν το κρέας, ψάρι». Αυτή είναι η τάση, αλλάζουν
τακτική για να το φέρουν µε το πολυνοµοσχέδιο, γιατί δεν πέρ-
ναγε µε την άλλη διαδικασία. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Κύριε
Πρόεδρε, εγώ δεν µπαίνω στη δική σας ερµηνεία. Εγώ µπαίνω
στο αν τηρείται ή όχι ο Κανονισµός. Αυτό είναι το πρώτο. 

Δεύτερον, σας επισηµαίνω ότι την περασµένη εβδοµάδα ήρ-
θατε ο ίδιος στη Διάσκεψη των Προέδρων να µου πείτε ότι ο κ.
Στουρνάρας δεν θα έρθει να απαντήσει και ανέλαβα την υποχρέ-
ωση να έρθει. Και ήρθε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Και τι απάντησε; 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Πάντως,
ήρθε, κύριε Πρόεδρε. Εγώ δεν είµαι υπεύθυνος γι’ αυτό. Μάλλον
έχετε µπερδέψει τους ρόλους του Προέδρου της Βουλής µε την
εκτελεστική εξουσία. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Μάλλον εσείς τους µπερδέψατε. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Κύριε
Πρόεδρε, θα µου επιτρέψετε να σας πω ότι δεν αποδέχοµαι τέ-
τοιες κατηγορίες. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Καλώς. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Και όταν
θα µιλάµε δηµοσίως και µάλιστα στην Αίθουσα της Βουλής, θα
παρακαλέσω πάρα πολύ να είστε και εσείς το ίδιο προσεκτικός,
όπως και εγώ. 

Εγώ δεν αντιδικώ µε Προέδρους κοµµάτων, κύριε Πρόεδρε.
Όµως, δεν ανέχοµαι κιόλας να µε εγκαλούν για ζητήµατα, για τα
οποία εγώ δεν έχω ευθύνη. Και το ξέρετε ότι εγώ δεν έχω ευ-
θύνη. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Να κάνετε το καθήκον σας µε βάση τον Κανονισµό. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Το ξέ-
ρετε, κύριε Πρόεδρε, και γι’ αυτό και µου έκανε µεγάλη εντύ-
πωση. 

Και γι’ αυτό σας εγκαλώ εγώ, επειδή ακριβώς την ώρα που συ-
ζητείται το θέµα στη Διάσκεψη των Προέδρων, εσείς ήρθατε
στην Ολοµέλεια για επικοινωνιακούς λόγους, για εσωτερική τα-
κτική και για το Συνέδριό σας, να πείτε αυτά που είπατε εναντίον
του Προέδρου. Θα πρέπει να ντρέπεστε, κύριε Πρόεδρε! 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Κύριε Πρόεδρε, υπηρετείτε την Κυβέρνηση και την τρόικα
κατά το χειρότερο τρόπο. Αυτά που συµβαίνουν στη Βουλή είναι
πρωτοφανή! Είναι προσωπική σας ευθύνη!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Αυτό που
σας είπα!

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Η παραβίαση του Συντάγµατος και του Κανονισµού της
Βουλής είναι προσωπική σας ευθύνη!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Αναλαµ-
βάνω πλήρως την ευθύνη µου, κύριε Πρόεδρε. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Ποτέ δεν αγνόησαν οι Υπουργοί τη Βουλή! Επί των ηµερών
σας γίνεται! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Παρα-
καλώ, ο κ. Μητρόπουλος έχει το λόγο. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Είναι προσωπική σας ευθύνη! 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Για ό,τι
συµβαίνει στη Βουλή, αναλαµβάνω πλήρως την ευθύνη µου. Και
έχετε το δικαίωµα αν χρειαστεί και αν θέλετε, να µου κάνετε την
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οποιανδήποτε µοµφή. 
(Χειροκροτήµατα από την πτέρυγα της Νέας Δηµοκρατίας)

Σας παρακαλώ, καθίστε κάτω, κύριε Πρόεδρε!
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Εδώ δεν είστε ως Πρόεδρος του Ιδρύµατος Καραµανλή! 
ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Σας πα-

ρακαλώ καθίστε κάτω, κύριε Πρόεδρε! 
ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-

νων): Εδώ είστε Πρόεδρος της Βουλής των Ελλήνων και δεν
µπορεί η Κυβέρνηση να παραβιάζει συνεχώς τον Κανονισµό της
Βουλής και το Σύνταγµα και να µην παίρνετε θέση. Ποτέ δεν έχει
ξαναγίνει Υπουργοί να µην απαντούν στις ερωτήσεις. 

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Κύριε
Πρόεδρε, όταν θα απευθύνεστε στον Πρόεδρο της Βουλής, πρέ-
πει να έχετε και τη σοβαρότητα και τη σεµνότητα που απαιτείται. 

ΠΑΝΟΣ ΚΑΜΜΕΝΟΣ (Πρόεδρος των Ανεξάρτητων Ελλή-
νων): Μαζευτείτε!

ΠΡΟΕΔΡΟΣ (Ευάγγελος-Βασίλειος Ι. Μεΐµαράκης): Σας ευ-
χαριστώ που καθίσατε κάτω και που ζητήσατε και «συγγνώµη». 

Το λόγο έχει ο κ. Μητρόπουλος. 
ΑΛΕΞΙΟΣ ΜΗΤΡΟΠΟΥΛΟΣ: Κύριε Πρόεδρε, λάβαµε και εµείς

υπ’ όψιν τις ανησυχίες του σώµατος των αρτοποιών, του προ-
έδρου κ. Μούσιου και βεβαίως και των επικεφαλής των λαϊκών
αγορών, πωλητών-παραγωγών. 

Μάλιστα, µε τον αξιότιµο συνάδελφο κ. Αργύρη Ντινόπουλο
και τον κ. Τέρενς Κουίκ δεσµευθήκαµε πριν από δύο Κυριακές
στο ενδεχόµενο να έρθουν βλαπτικές για το συµφέρον του κλά-
δου τους ρυθµίσεις –και µάλιστα µπορώ να βεβαιώσω ότι ο αξιό-
τιµος κ. Ντινόπουλος χειροκροτήθηκε περισσότερο σε σχέση µε
τους άλλους δύο Βουλευτές, επειδή δεσµευθήκαµε κυρίως στο
ζήτηµα της µεταβίβασης των αδειών και στα άλλα ζητήµατα- ότι
η Κυβέρνηση δεν θα µπορέσει να φέρει βλαπτικές ρυθµίσεις. 

(Στο σηµείο αυτό την Προεδρική Έδρα καταλαµβάνει η ΣΤ’ Αν-
τιπρόεδρος της Βουλής κ. ΜΑΡΙΑ ΚΟΛΛΙΑ-ΤΣΑΡΟΥΧΑ)

Και επειδή, κύριε Υπουργέ και αξιότιµε κύριε Πρόεδρε, σή-
µερα συζητείται το ενδεχόµενο η Κυβέρνηση να φέρει ρύθµιση
για να καταργήσει αποφάσεις δικαστηρίων, ασφαλιστικών µέ-
τρων και προσωρινών διαταγών, ρυθµίσεις οι οποίες ισχύουν
εδώ και αρκετές δεκαετίες και αναφέρονται και στο Σύνταγµά
µας - όπως είναι η ρύθµιση για τη δικαστική προστασία και για
τη µη ανάµιξη των εξουσιών- θα παρακαλούσαµε να αποφευχ-
θούν ρυθµίσεις που παραβιάζουν παραδοσιακές αρχές του σύγ-
χρονου κράτους-δικαίου και οι οποίες ισχύουν αρκετά χρόνια. 

Αξιότιµε, κύριε Υπουργέ, όπως και εσείς παραδεχθήκατε, συµ-
βάλαµε και εµείς εποικοδοµητικά σε αρκετές ρυθµίσεις. Δεχθή-
κατε και αρκετές τροποποιήσεις τις οποίες εισηγήθηκε ο
εισηγητής µας κ. Γάκης και ο Κοινοβουλευτικός µας Εκπρόσω-
πος. 

Όµως, αναφορικά µε το Κεφάλαιο Β’, δηλαδή µε τις αδρανείς
καταθέσεις, πήρε θετική θέση ο κ. Γάκης µε κάποιες διατυπώ-
σεις. 

Όµως αναρωτιέµαι µε το Γ’ Κεφάλαιο, αναφορικά µε τις ελεγ-
κτικές εταιρείες, τι θέλουµε να πράξουµε;

Αξιότιµε κύριε Υπουργέ, κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, η Επι-
στηµονική Επιτροπή της Βουλής –παρακαλώ την προσοχή και
των άλλων εκλεκτών συναδέλφων- παρατηρεί –σας διαβάζω- ότι
µε τις αρµοδιότητες που εκχωρείτε στις ελεγκτικές εταιρείες επι-
καλούµενοι µία σηµαντική διαχρονικά απόφαση του Συµβουλίου
της Επικρατείας, την 1511, παραχωρούνται αναπόσπαστες από
τον πυρήνα της κρατικής εξουσίας έκφραση κυριαρχίας.

Λείπει και ο κ. Βορίδης, αλλά χαίροµαι που είναι εδώ άλλοι συ-
νάδελφοι. Επειδή, λοιπόν, εκχωρούνται αρµοδιότητες συνυφα-
σµένες µε τη λαϊκή κυριαρχία, έρχεται η Επιστηµονική Επιτροπή
–αναρωτιόµαστε τι να πράξουµε, θέλαµε κι εµείς να αποφαν-
θούµε θετικά- και επειδή εκχωρούνται στις εταιρείες αυτές στοι-
χεία της κυριαρχίας του κράτους µας, καταλήγει –παρά τη
µετατόπιση τη δική σας- στο ότι σε κάθε περίπτωση δεν δύναται
να ασκηθούν χωρίς τη σύµπραξη δηµόσιας αρχής.

Φταίµε εµείς; Είµαστε εµείς οι εγκαλούµενοι που δεν δεχόµα-
στε την εκχώρηση αρµοδιοτήτων του κράτους σε ιδιωτικές εται-
ρείες ή οι συνάδελφοι οι οποίοι δεν έχουν διαβάσει αυτό και

τελικά αποφαίνονται ότι θετικά ψηφίζουν;
Τελειώνω µε το δεύτερο στοιχείο, κυρία Πρόεδρε. Λείπει και ο

κ. Τσούκαλης, εκλεκτός συνάδελφος και νοµικός, ο οποίος κάνει
σηµαντικές παρεµβάσεις και στα νοµικά. Όταν βγαίνει η συντα-
ξιοδοτική απόφαση, ο µεν ενδιαφερόµενος τον οποίο αφορά η
συνταξιοδοτική απόφαση έχει δικαίωµα να κάνει έφεση εντός
εξηνταηµέρου. Αυτό το λέµε αποσβεστικό, το λέµε αποκλειστικό,
δηλαδή στην εξηκοστή πρώτη µέρα δεν µπορεί. 

Όµως, θεσπίζετε εσείς ένα απαράδεκτο δικονοµικό προνόµιο
που το λέει και η Επιστηµονική Επιτροπή και το Ελεγκτικό Συνέ-
δριο. Τι θεσπίζεται; Ο µεν ενδιαφερόµενος, τον οποίο αφορά η
σύνταξη, µπορεί να προσφύγει στο εξηνταήµερο και τελειώνει,
ενώ ο διευθυντής µπορεί να προσφύγει και σε είκοσι χρόνια.

Και καταλήγει η απόφαση και διαβάζω τι σας λέει για το ποιος
είναι ο εγκαλούµενος: «Κατά το µέρος που µε την προτεινόµενη
ρύθµιση διαφοροποιείται εις βάρος του ιδιώτη-διαδίκου η προ-
θεσµία άσκησης του ενδίκου βοηθήµατος της έφεσης ενώπιον
του αρµοδίου τµήµατος, θίγεται η αρχή της ισότητας των διαδί-
κων, αφού εισάγεται απαράδεκτο δικονοµικό προνόµιο υπέρ του
δηµοσίου». 

Δεν υπάρχει εξήγηση, ό,τι και να σας λέει η πολύ σηµαντική
σύµβουλός σας. Υπάρχει ένα απαράδεκτο δικονοµικό προνόµιο,
δηλαδή έχουµε µία παραβίαση της συνταγµατική αρχής της ισό-
τητας των όπλων! Δεν µπορεί ο ενδιαφερόµενος να κινδυνεύει
να µην κάνει ποτέ έφεση, αν δεν την ασκήσει στο εξηνταήµερο
και ο διευθυντής να µπορεί να ανακαλεί, να διορθώνει και να εφε-
σιβάλει την απόφαση και σε µία εικοσαετία.

Σας το λέω αυτό, όχι ως Αντιπολίτευση, αλλά ως απλός νοµι-
κός. Δεν µπορεί αυτή η ανισότητα των δικονοµικών όπλων, σύµ-
φωνα και µε τις αποφάσεις που παρατίθενται –έχουµε είκοσι
αποφάσεις διεθνών και εθνικών δικαστηρίων- δεν µπορεί ο απλός
πολίτης να έχει ένα αποσβεστικό εξηνταήµερο και ο διευθυντής
να τον κυνηγάει, να του διορθώνει, να του εφεσιβάλει, να του
ανακαλεί τη συνταξιοδοτική απόφαση και στο βάθος εικοσαε-
τίας.

Υπό αυτήν την έννοια, επειδή θέλαµε περαιτέρω να συµβά-
λουµε, παρακαλώ να δείτε τις δικονοµικές ρυθµίσεις που η Επι-
στηµονική Επιτροπή, αλλά και το Ελεγκτικό Συνέδριο, όλες
ανεξαιρέτως, τις αναγορεύει ότι είναι εκτός Συντάγµατος και
εκτός του ευρωπαϊκού κεκτηµένου.

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στούµε, κύριε συνάδελφε.
Ο κ. Ζαχαριάς έχει το λόγο για τέσσερα λεπτά.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΖΑΧΑΡΙΑΣ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Θέλω να επανέλθω στις τροπολογίες που έχουµε θέσει οι Βου-

λευτές του ΣΥΡΙΖΑ, ο κ. Κυριακάκης, ο κ. Ξανθός και εγώ, για τα
θέµατα αποπληρωµής εφηµεριών των γιατρών του ΕΣΥ και των
υπολοίπων εργαζόµενων στα νοσοκοµεία.

Θέλω να πω ότι δηλώσαµε ότι θα ψηφίσουµε «ΠΑΡΩΝ» στην
τροπολογία του Υπουργείου Οικονοµικών και Υγείας γι’ αυτό το
θέµα, γιατί αποπληρώνει και αποζηµιώνει µερικώς τα οφειλό-
µενα.

Από την άλλη µεριά, πραγµατικά η δική µας τροπολογία δίνει
τη δυνατότητα να αποζηµιωθούν οι εργαζόµενοι στα νοσοκοµεία
και για το προηγούµενο διάστηµα και µάλιστα υπάρχουν εργα-
ζόµενοι αυτήν τη στιγµή στα νοσοκοµεία του ΙΚΑ που έχουν εν-
ταχθεί στο Εθνικό Σύστηµα Υγείας και είναι απλήρωτοι για τις
εφηµερίες τους από τον Ιανουάριο του 2012. Εάν, λοιπόν, ψηφι-
στεί η τροπολογία που προτείνει ο Υπουργός Υγείας και ο
Υπουργός Οικονοµικών, απλήρωτοι εργαζόµενοι –για προγενέ-
στερη εργασία που έχει γίνει- δεν πληρώνονται και παραπέµπον-
ται στις καλένδες, τη στιγµή µάλιστα που έχει αποτιµηθεί η αξία
της υπερωριακής αυτής απασχόλησης και είναι 11 εκατοµµύρια
ευρώ για τους εργαζόµενους στα νοσοκοµεία όλα. 

Θέλω να πω εδώ ότι νοµίζω πως γίνεται ένα κούρεµα, κυρία
Πρόεδρε, της τάξης των 10% γιατί η τροπολογία που εισήχθη
από τον Υπουργό Υγείας έχει υπόβαθρο 109 εκατοµµυρίων ευρώ
που θα δοθεί. Κουρεύεται, λοιπόν, το ποσό και κουρεύεται άδικα
εις βάρος αυτών που έχουν εργαστεί ακόµη πιο πριν.

Όσον αφορά την επόµενη τροπολογία µας, που αναφέρεται
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στον τρόπο πληρωµής των εργαζόµενων στα νοσοκοµεία και το
πώς µπορούν διαδικαστικά να πληρωθούν, αυτήν τη στιγµή – το
είπα και στην πρωτολογία µου- υπάρχει ένας λαβύρινθος διοικη-
τικός που θέλει περίπου έντεκα µε δεκατέσσερα βήµατα για να
µπορέσει να πληρωθεί αυτός που έκανε την εφηµερία ή την υπε-
ρωρία, αν είναι νοσηλευτής. 

Αυτό, λοιπόν, πρέπει να το διορθώσουµε και σ’ αυτό αναφέ-
ρεται η τροπολογία. Συµφώνησαν στην Επιτροπή Κοινωνικών
Υποθέσεων όλα τα κόµµατα, ακόµα και ο Υπουργός Υγείας είπε
ότι συµφωνεί πως πρέπει να αλλάξει, γιατί είναι πάρα πολύ δύ-
σκολο να εγκριθούν µέσα από τον Επίτροπο του Ελεγκτικού Συ-
νεδρίου και τις υπηρεσίες δηµοσιονοµικού ελέγχου ένα ποσόν
που έτσι κι αλλιώς είναι προσδιορισµένο και δεν µπορεί να γίνει
υπέρβαση. 

Άρα, λοιπόν, για ποιο λόγο να µην επανέλθουµε στο ν. 3868
που προέβλεπε την αποπληρωµή των εφηµεριών, µε βάση τις µι-
σθοδοτικές καταστάσεις, τον επόµενο µήνα απ’ ό,τι θα έχουν
γίνει;

Θα τελειώσω λέγοντας ότι αυτός ο τροµερός διοικητικός λα-
βύρινθος, στον οποίον υπόκεινται η αποπληρωµή των εφηµεριών
και των υπερωριών των εργαζόµενων στα νοσοκοµεία, οδηγεί σε
λάθη. Θα καταθέσω στα Πρακτικά δύο έγγραφα µε απόσταση
τρεισήµισι µηνών του Γενικού Λογιστηρίου του Κράτους στα
οποία στο µεν ένα –που αναφέρεται ερµηνευτικά στο ν. 4093-
αναφέρεται και στις κατηγορίες των εφηµεριών και πώς πληρώ-
νονται και δίνει τη διάσταση των κατηγοριών και της µικτής εφη-
µερίας, το δε άλλο –µε πρόσφατη ηµεροµηνία, 4 Μαρτίου του
2013- της ίδιας Διεύθυνσης του Γενικού Λογιστηρίου, παρέχει
οδηγίες στα νοσοκοµεία τελείως αντιφατικές και λέει ότι δεν
υπάρχει νόµιµος τρόπος πληρωµής αυτής της πολύ σηµαντικής
κατηγορίας των µικτών εφηµεριών που µάλιστα δίνει τη δυνατό-
τητα αληθέστερης εκπλήρωσης των καθηκόντων των γιατρών
στα νοσοκοµεία.

(Στο σηµείο αυτό ο Βουλευτής κ. Ζαχαριάς καταθέτει για τα
Πρακτικά τα προαναφερθέντα έγγραφα, τα οποία βρίσκονται στο
αρχείο του Τµήµατος Γραµµατείας της Διεύθυνσης Στενογρα-
φίας και Πρακτικών της Βουλής)

Νοµίζω ότι πρέπει ο κύριος Υπουργός να το δει θετικά και να
προχωρήσει στην αλλαγή αυτής της διοικητικής πράξης, να πλη-
ρώνονται δηλαδή οι εφηµερίες µε τον προγενέστερο νόµο που
είναι δίκαιο και πραγµατικό.

Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Ζαχαριά.
Ορίστε, κύριε Κεγκέρογλου, έχετε το λόγο για δύο λεπτά. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, έχω ζητήσει το λόγο! 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Γερµενή,

θα πάρετε το λόγο µετά.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Έχω ζητήσει το λόγο εδώ και µισή

ώρα. Θα είµαι εκτός θέµατος, γιατί µετά θα έχει αλλάξει το θέµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Εδώ είµαστε

και θα το ακούσουµε, κύριε Γερµενή. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Δεν µπορεί να µιλάνε άλλοι που δεν

έχουν σχέση µε το επάγγελµα.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ποιο είναι το

επάγγελµα; 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Του αρτοποιού.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Θα τοποθετη-

θείτε, δεν το συζητάµε, αφού είστε και του επαγγέλµατος. 
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Κυρία Πρόεδρε, διαµαρτύροµαι

διότι πουλούσαµε κουλούρια µικροί για να βγάλουµε το χαρτζι-
λίκι µας!

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε
Κεγκέρογλου, έχετε δύο λεπτά.

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Ευχαριστώ, κυρία Πρόεδρε.
Για το θέµα το οποίο έχει ανακύψει νοµίζω ότι κάποιοι πολύ

όψιµα έχουν ανακαλύψει αυτό το θέµα.
Πρέπει να πούµε ότι από το 2006, από την εποχή του κ. Σι-

ούφα, έρχεται και ξανάρχεται η ίδια ή λίγο διαφορετικά διατυ-
πωµένη ρύθµιση για τα αρτοποιεία. Από τότε σταθερά, λοιπόν,
κάποιοι εδώ µέσα το υποστηρίζουν ότι δηλαδή δεν µπορεί να

υπάρξει ισοπέδωση και αυτό υποστηρίζουµε και σήµερα ως
κόµµα και όχι ως Βουλευτές, όπως προσπάθησε και ο κ. Καµµέ-
νος να πει «και Βουλευτές από τα άλλα κόµµατα». 

Νοµίζω ότι τα κόµµατα τοποθετήθηκαν ξεκάθαρα σε αυτό το
θέµα. Είναι µια θέση, την οποία πρέπει να σεβαστεί η Κυβέρνηση
και βεβαίως είναι καλό που ο κ. Καµµένος τώρα έχει περάσει µε
το στρατόπεδο των αρτοποιών, γιατί τότε ως Υπουργός της κυ-
βέρνησης Καραµανλή ήταν µε το στρατόπεδο αυτών των µεγά-
λων δικτύων διανοµών που θέλουν να πάρουν το επάγγελµα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Πώς το ξέρετε
αυτό, κύριε Κεγκέρογλου, αν επιτρέπετε;

ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Είµαι Βουλευτής από το 2004
όπως και εσείς και θυµάµαι πάρα πολύ καλά. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ωραία.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Για την ισότητα των όπλων που

πολλές φορές επιχειρηµατολόγησε ο κ. Μητρόπουλος, περίµενα
εδώ να υπάρξει µια πιο συγκεκριµένη διάταξη. Νοµίζω ότι οι
εξήντα ηµέρες πρέπει να ισχύουν και τις δύο πλευρές και εφόσον
προκύπτουν νεότερα στοιχεία, να δίνεται δικαίωµα και στις δυο
πλευρές να υποβάλουν νεότερη ένσταση. 

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Στον εργαζόµενο και άλλες εξήντα ηµέ-
ρες µετά.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Παρακαλώ,
κύριε συνάδελφε.

Ολοκληρώστε παρακαλώ, κύριε Κεγκέρογλου.
ΒΑΣΙΛΕΙΟΣ ΚΕΓΚΕΡΟΓΛΟΥ: Αυτή είναι µια διόρθωση, η οποία

µπορεί να γίνει, κατά την άποψή µου. 
Για τους αδρανείς λογαριασµούς, να συµφωνήσουµε να πάνε

στον ΑΚΑΓΕ ή σε άλλον λογαριασµό. Μην ανοίξετε, κύριε
Υπουργέ, τη φάµπρικα που είχαν παλιά, όπου ένας Υπουργός
Εθνικής Οικονοµίας ασχολούνταν –και επί των κυβερνήσεών µας-
µε το να δίνει χιλιάρικα σε συλλόγους στήριξης ευπαθών οµάδων
και τα λοιπά. Μην ανοίξετε αυτήν την φάµπρικα! Να πάει, λοιπόν,
στον ΑΚΑΓΕ, στον Λογαριασµό Αλληλεγγύης Γενεών. Είναι πάρα
πολύ σηµαντικό. Νοµίζω ότι µπορείτε να το βελτιώσετε. 

(Στο σηµείο αυτό κτυπάει προειδοποιητικά το κουδούνι λή-
ξεως του χρόνου οµιλίας του κυρίου Βουλευτή)

Κλείνω µε µια τροπολογία που έχουµε καταθέσει, η οποία πι-
στεύω ότι είναι διακοµµατικής αποδοχής και των Υπουργείων.
Εάν µπορείτε, να τη δεχθείτε, διότι αφορά την παραχώρηση των
ακτών, προκειµένου να υπάρξει προετοιµασία για την τουριστική
σεζόν. Λόγω του ότι µεσολαβούν οι διακοπές του Πάσχα στη
Βουλή, θα έχουµε µεγάλη καθυστέρηση και δεν θα οργανωθούν
οι παραλίες έτσι που πρέπει και θα έχουµε µια κακή εικόνα στο
αυξανόµενο τουριστικό ρεύµα που περιµένουµε φέτος. Δεχθείτε
την. Πιστεύω, δεν θα υπάρξει κανένα κόµµα –ρωτήστε το Σώµα-
που θα βάλει ένσταση σε αυτήν τη συγκεκριµένη τροπολογία.
Είναι µια διόρθωση ενός λάθους που έγινε µε µια κοινή υπουρ-
γική απόφαση.

Σας ευχαριστώ. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Κεγκέρογλου. 
Ορίστε, κύριε Γερµενή, έχετε το λόγο, αν και –πιστεύω δεν έχω

χάσει επεισόδια- το θέµα των αρτοποιών δεν είναι της παρούσης
συζήτησης. Έχει συζητηθεί στην επιτροπή αλλά, επειδή ήδη
µπήκε ως θέµα και το ζητήσατε και είστε και αρτοποιός, σας
ακούµε.

ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΓΕΡΜΕΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µιλήσαµε και στην
Επιτροπή Εµπορίου που συζητήθηκε το θέµα και πράγµατι τα
κόµµατα τοποθετήθηκαν υπέρ των αρτοποιών –και προς τιµήν
τους.

Όµως, αυτό που συνέβη ήταν ότι και οι Ανεξάρτητοι Έλληνες
δήλωσαν ότι επιφυλάσσονται για το άρθρο 44, παρ’ όλο που ο κ.
Καµµένος –προς τιµήν του- πήρε το µέρος των αρτοποιών και
καλά κάνει ο άνθρωπος, αλλά το σηµαντικό είναι ότι από την Επι-
τροπή του Εµπορίου πράγµατι δεν θα πέρναγε το συγκεκριµένο
άρθρο 44 για τους αρτοποιούς. Και γι’ αυτό η Κυβέρνηση ΠΑΣΟΚ
και Νέα Δηµοκρατία, που τόσα χρόνια έσκαβαν το λάκκο στούς
αρτοποιούς, ήρθε η ώρα τώρα µε το πολυνοµοσχέδιο του Σαβ-
βατοκύριακου να βάλει και την ταφόπλακα. Αυτή είναι η αλήθεια.

Είµαι δέκα χρόνια ως αρτοποιός, ο κ. Μπούκουρας είναι είκοσι
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χρόνια –τρίτης γενεάς αρτοποιός- και το γνωρίζουµε πολύ καλά
το θέµα. Με τα bake off θα γεµίσει όλη η ελληνική Επικράτεια
καρκινώµατα, είναι πολύ σοβαρό το θέµα. Δεν διανοείται ο ιδρώ-
τας του απλού Έλληνα εργάτη φούρναρη, που ξυπνά από τα
άγρια χαράµατα, που παίρνει το αλεύρι από τους µύλους, από
τα ελληνικά σιτηρά, να γίνει το ίδιο µε κατεψυγµένες ζύµες που
µπορεί να είναι έξι, επτά και δέκα χρόνων από την Κίνα και που
θα το πάρουν οι µεγάλοι επιχειρηµατίες, θα το αγοράζουν για
ένα πιάτο ρύζι και θα είναι στο ράφι του σούπερ µάρκετ στην ίδια
τιµή που είναι σήµερα! Τα κέρδη θα είναι τεράστια. Και δεν είναι
µόνο θέµα κερδών, αλλά είναι και θέµα υγείας. 

Είναι ένα πολύ σοβαρό θέµα που µπορεί να φαίνεται ότι αυτήν
τη στιγµή είµαστε εκτός θέµατος αλλά θα το συζητήσουµε το
Σαββατοκύριακο. Είµαστε το µοναδικό κράτος που έχουµε πολ-
λές χιλιάδες φουρναραίους. Έχουµε την τιµή και τη χαρά να
βγαίνουµε από το σπίτι µας και να αγοράζουµε φρέσκο ψωµί από
τα χέρια, από την πρώτη ύλη και αντ’ αυτού θέλουν να διαλύσουν
αυτό το επάγγελµα –που είναι ελληνικότατο επάγγελµα- θέλουν
να διαλύσουν τα πάντα. Κατ’ αρχάς, να πούµε για τις εργασίες
που θα χαθούν; Να πούµε πόσες χιλιάδες είναι οι φουρναραίοι,
πόσες χιλιάδες είναι οι εργάτες, πόσες χιλιάδες είναι οι άνθρω-
ποι που δουλεύουν στους µύλους; Μιλάµε για µια γενοκτονία
στον κλάδο!

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαριστώ

πολύ κύριε Γερµενή.
Κύριε Λαφαζάνη, έχετε ζητήσει το λόγο; Τι είναι, τριτολογία;
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, θα

ήθελα το λόγο να κάνω µια παρατήρηση.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Και εσείς µετά

θα λάβετε το λόγο, κύριε Γιοβανόπουλε. Είναι δυνατόν να µην
σας δώσω το λόγο;

ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Προς Θεού!
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-

ζάνη, η δευτερολογία σας είναι; Πόσα λεπτά θέλετε; 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Τρία λεπτά.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Λαφαζάνη, έχετε το λόγο για τη δευτερολογία σας.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Δεν προσπαθώ να µιλώ εκτός

Κανονισµού. Δεν είναι ούτε τριτολογία ούτε τεταρτολογία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Υπονόησα κάτι;

Ρώτησα απλώς γιατί θέλω να ξέρω σε ποια φάση είµαστε. Γιατί
έχει συνέχεια το Προεδρείο, αλλά δεν είµαστε συνεχώς οι ίδιοι
αυτοπροσώπως εδώ.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εγώ σας σέβοµαι και σας εκτιµώ
απεριόριστα. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ξέρω και
σας ευχαριστώ. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Μπορείτε να κάνετε όσα σχόλια
θέλετε, αλλά ξεκινάτε: «Τι είναι αυτό, κύριε Λαφαζάνη; Τριτολο-
γία;» Ε, κάτι είναι.

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το λέω για να
ξέρω να σας δώσω τον κατάλληλο χρόνο και να είµαι και εγώ
εντός Κανονισµού. 

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Εντάξει, συµφωνώ. 
Λοιπόν, θα ήθελα να κάνω µια παρατήρηση για αυτό που είπα

για τις εγγυήσεις του δηµοσίου.
Κύριε Υπουργέ, θα σας παρακαλούσα να αποσύρετε τη σχε-

τική διάταξη για τις εγγυήσεις του δηµοσίου και να φέρετε εδώ
µια ολοκληρωµένη τοποθέτηση. Στις εγγυήσεις του δηµοσίου
υπάρχει διαχρονικό πρόβληµα. Οι εγγυήσεις του δηµοσίου υπέ-
κρυπταν για πολύ µεγάλο χρονικό διάστηµα δανεισµό του δηµο-
σίου. Η εκάστοτε κυβέρνηση δεν ήθελε να εµφανίσει τον
δανεισµό κανονικά, τον διοχέτευε µέσω των εγγυήσεων, ενώ
ήξερε ότι δίδοντας κάποιες εγγυήσεις –το µεγαλύτερο ποσοστό
τους- θα υπήρχε στην ουσία κατάπτωση των εγγυήσεων σε
βάρος του δηµοσίου και εποµένως θα αύξαναν ισόποσα το δη-
µόσιο χρέος. 

Είναι ένα θέµα το οποίο το έχουµε εγείρει εδώ και πάρα πολλά
χρόνια. Εγώ αναρίθµητες φορές το θυµάµαι να το λέω σε όλες
τις κυβερνήσεις. Οι εγγυήσεις του δηµοσίου ασφαλώς κάπου

χρειάζονται να δίδονται µάλιστα. Ασφαλώς, να υπάρχουν κρατι-
κές επιτροπές εκείνης ή της άλλης µορφής –να το συζητήσουµε-
οι οποίες θα εισηγούνται και θα γνωµοδοτούν. Ασφαλώς, να
υπάρχουν υπουργικές αποφάσεις.

Παλιότερα θυµάµαι –δεν ξέρω αν άλλαξε ο νόµος- ήταν τριµε-
ρής Διυπουργική Επιτροπή που αποφάσιζε, τώρα είναι µόνο ο
Υπουργός Οικονοµικών, αλλά σε κάθε περίπτωση για να απο-
φευχθούν φαινόµενα του παρελθόντος θα πρέπει να είναι σε
γνώση και της Βουλής και εποµένως οποιαδήποτε εγγύηση, του-
λάχιστον από ένα ορισµένο ποσό και πάνω, να έρχεται για κύ-
ρωση στη Βουλή. Είναι µια εγγύηση αυτό και για τη διαφάνεια
του κράτους, αλλά και την προστασία του δηµοσίου συµφέρον-
τος. 

Για τα ναυπηγεία της Ελευσίνας, είπαµε ότι θα ψηφίσουµε
«ΠΑΡΩΝ» για τους λόγους που εξήγησε ο συνάδελφος κ. Δρί-
τσας στη σχετική συµφωνία. Υπάρχει όµως ένα θεµατάκι, το
οποίο είναι πάρα πολύ κρίσιµο και σοβαρό και δεν είναι καθόλου
λεπτοµέρεια. Εδώ δεν είναι µόνο µέσα από αυτήν τη συµφωνία
να δοθούν τα χρήµατα, τα δεδουλευµένα, στους εργαζόµενους.
Δεν είναι µόνο αυτό.

Το θέµα είναι µετά από αυτήν τη συµφωνία να διαφυλαχθούν
οι εργασιακές σχέσεις και κυρίως να διαφυλαχθεί η απασχόληση
των ήδη εργαζοµένων στην Ελευσίνα, να µην δούµε δηλαδή να
ανοίγει το ναυπηγείο Ελευσίνας µετά απ’ αυτήν τη συµφωνία και
να έχουµε σταδιακά απολύσεις εργαζοµένων ή επιδείνωση των
εργασιακών σχέσεων. Εφόσον γίνεται αυτή η συµφωνία, πρέπει
να τα διαφυλάσσει αυτά τα πράγµατα, διότι άλλως µπορεί να
πάρει άλλη διάσταση αυτή η συµφωνία και να χαρακτηριστεί δια-
φορετικά.

Επίσης, σας είπαµε µια πρόταση, επειδή είναι λεπτό το θέµα,
µετά την εικοσαετία να προβλέπεται άλλη µια δεκαετία τουλάχι-
στον, όπου µετά την εικοσαετία θα κάνει βεβαίως χρήση των κα-
ταθέσεων το δηµόσιο, αλλά µέσα στη δεκαετία θα είναι καταγε-
γραµµένα τα σχετικά στοιχεία και αν υπάρχει ενδιαφερόµενος,
δικαιούχος δηλαδή ή κληρονόµος του δικαιούχου του καταθετι-
κού λογαριασµού, να µπορεί να τον διεκδικήσει και το δηµόσιο,
εφόσον είναι βάσιµη η διεκδίκηση, να έχει την υποχρέωση να τον
πληρώσει.

Νοµίζω ότι αυτό θα είναι µια πρόσθετη εγγύηση σε αυτήν τη
λεπτή στιγµή, για να µη θεωρηθεί η διάταξη αυτή ότι επιχειρεί
άλλα πράγµατα πέρα από αυτά, τα οποία αναγράφει στο σκε-
πτικό της. 

Τέλος, ως προς τις καθαρίστριες, νοµίζω ότι είπατε πως θα
δώσετε τη σχετική διευκρίνιση, διότι µέσα από τη διάταξη αυτή
δεν είναι σαφές ότι µιλάµε σε κάθε περίπτωση για τις εργαζόµε-
νες-εργαζόµενους που καθάριζαν τις ΔΟΥ και τις αντίστοιχες
υπηρεσίες µέχρι τώρα. 

Επίσης, βλέπω εδώ µία πληροφορία, η οποία µε αφήνει εµ-
βρόντητο αν κάτι τέτοιο µπορεί να ισχύει. Ίσως να µην είναι στην
αρµοδιότητά σας, αλλά τα Μέσα Μαζικής Ενηµέρωσης καταγρά-
φουν ότι στο πολυνοµοσχέδιο θα περιέχεται και περικοπή συν-
τάξεως…

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-
ζάνη, το πολυνοµοσχέδιο δεν έχει έλθει ακόµη. Θα τα πούµε
στην Επιτροπή Οικονοµικών.

ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Όχι, δεν θα προλάβουµε να
πούµε τίποτα εκεί. Πάλι παρεµβαίνετε, ενώ δεν πρέπει να παρεµ-
βαίνετε. 

Μιλάω για τον ΟΑΕΕ, όπου λέγεται ότι θα έχουµε µείωση συν-
τάξεων που θα φτάνει το 35%. Θα σας παρακαλέσω να κάνετε
µια διευκρίνιση επ’ αυτού. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Κύριε Λαφα-
ζάνη, δεν πρέπει να παρεµβαίνει το Προεδρείο, όταν ξεπερνάτε
το χρόνο; 

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, έχω την τιµή να ανακοινώσω
στο Σώµα ότι τη συνεδρίασή µας παρακολουθούν από τα άνω
δυτικά θεωρεία, αφού προηγουµένως ξεναγήθηκαν στην έκθεση
της αίθουσας «ΕΛΕΥΘΕΡΙΟΣ ΒΕΝΙΖΕΛΟΣ» και ενηµερώθηκαν για
την ιστορία του κτηρίου και τον τρόπο οργάνωσης και λειτουρ-
γίας της Βουλής των Ελλήνων, πενήντα πέντε µαθητές και µαθή-
τριες και τέσσερις εκπαιδευτικοί-συνοδοί τους από το 2ο
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Γυµνάσιο Άργους Ορεστικού Καστοριάς.
Η Βουλή τούς καλωσορίζει.

(Χειροκροτήµατα απ’ όλες τις πτέρυγες της Βουλής)
Το λόγο έχει ο κ. Γιοβανόπουλος Κωνσταντίνος, Κοινοβουλευ-

τικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτητων Ελλήνων.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κυρία Πρόεδρε, σας ευ-

χαριστώ.
Ήθελα να πω το εξής σε συνέχεια των όσων ακούστηκαν από

τον Πρόεδρό µας, σε ό,τι αφορά την προστασία που θα πρέπει
να προσφέρει το Προεδρείο στον κοινοβουλευτισµό και στο αν
µέχρι σήµερα –σε µια έστω πράξη νοµοθετικού περιεχοµένου!-
διαπίστωσε κανείς µέσα σ’ αυτήν την Αίθουσα ότι υπήρχε αντί-
δραση από το Προεδρείο και είπε ότι αυτή η πράξη νοµοθετικού
περιεχοµένου δεν µπορεί να περάσει!

Βέβαια, ακούµε και το παράλογο από τους συναδέλφους της
συγκυβέρνησης, που µας λένε: Μα, δεν ήλθε ακόµα. Γιατί µιλάτε;
Μην προτρέχετε»! Τι θα πει «µην προτρέχετε»; Όλοι έξω στους
διαδρόµους συζητάµε για το δεκάωρο που πρέπει εσπευσµένα
να περάσει µέσα από την επιτροπή και το δεκάωρο που πρέπει
εσπευσµένα να περάσει µέσα από την Ολοµέλεια. Δηλαδή, να
κλείνουµε τα µάτια; 

Από εµάς δεν θα την έχετε αυτήν τη χάρη. Ούτε θα κλείνουµε
τα µάτια ούτε το στόµα. Συνεχώς και µέχρι το τέλος θα καταγ-
γέλλουµε όλον αυτόν τον κοινοβουλευτικό εκφυλισµό. Ζούµε
έναν εφιάλτη –ειδικά εµείς οι νέοι Βουλευτές- µε τον τρόπο µε
τον οποίο έρχονται τα νοµοσχέδια και µάλιστα νοµοσχέδια του
τύπου «bake off». 

Πρέπει να ξέρετε ότι πλέον δεν µπορούµε να ασχολούµαστε
µε την Κυβέρνηση, αλλά εδώ µε τους συναδέλφους µας. Μέσα
από τη Βουλή πιστεύω –έχω σχεδόν τη βεβαιότητα- ότι θα βρείτε
αντίδραση µέσα από τους συγκυβερνώντες Βουλευτές, από τα
κόµµατα των συγκυβερνώντων κοµµάτων.

Σε ό,τι αφορά το νοµοσχέδιο, θέλω να επιµείνω λίγο στη διά-
ταξη σχετικά µε τους αδρανείς λογαριασµούς. Εξηγούσα –και
µάλιστα είχα και την αντίδραση από τον κ. Αναγνωστάκη της
ΔΗΜΑΡ- σχετικά µε το ότι δεν συµµεριζόµαστε ότι αυτά τα χρή-
µατα δεν πρέπει να µείνουν στα χέρια των τραπεζιτών. Δεν πρέ-
πει να µένουν στα χέρια των τραπεζιτών.

Προσέξτε, όµως, την αντίφαση. Αν κάποιος, κύριε Υπουργέ,
στη δεκαπενταετία επάνω ασκήσει µία αγωγή, θέλοντας να εκ-
δώσει κληρονοµητήριο και να καταστεί κληρονόµος και η αγωγή
τελειώσει στα είκοσι δύο χρόνια, αυτό δεν είναι κίνηση του λο-
γαριασµού. Αυτό σηµαίνει ότι θα περάσει όλη την ταλαιπωρία ο
άνθρωπος και θα φτάσει στο άλλο άκρο, όπου δεν θα έχει νερό
να πιει. 

Φροντίστε, παρακαλώ, τουλάχιστον, να περάσει µία διευκρί-
νιση ότι αν ασκηθεί αγωγή, η οποία θα πρέπει να επιδοθεί και
στο ελληνικό δηµόσιο, να διακόπτει την εικοσαετία. Διότι ξέ-
ρουµε όλοι ότι τέτοιου είδους αγωγές κρατούν χρόνια και µπορεί
να χρειαστούν επιδόσεις και επανεπιδόσεις, διότι οι κληρονόµοι
µπορεί να έρχονται από δεύτερη και τρίτη εξ αγχιστείας γραµµή.
Θα πρέπει, λοιπόν, εκεί να µπορούν οι άλλοι να παίρνουν το
χρόνο. Κίνηση λογαριασµού που να διακόπτει την παραγραφή,
την εικοσαετή που θέτετε, δεν υπάρχει. Συνεπώς, οι άνθρωποι
αυτοί, γιατί θα πρέπει να µπουν στην περιπέτεια; Γιατί θα πρέπει
να τους εγκαταλείψουµε στο τέλος του δρόµου; Αυτό είναι το
ένα κοµµάτι.

Το δεύτερο κοµµάτι που ήθελα να πω είναι ότι ίσως –και αυτό
θα ήταν το σοφότερο- πρέπει να επιτραπεί, τουλάχιστον για µια
περίοδο δεκαετή –πενταετή πείτε εσείς και ως προς αυτό επικοι-
νώνησα και µε τους εκπροσώπους άλλων κοµµάτων- µόνο κατά
χρήση να µπορεί να τα πάρει το ελληνικό δηµόσιο. Αν εµφανιστεί
κάποιος σε µία προθεσµία πέραν της εικοσαετίας –θέλετε δέκα,
θέλετε πέντε, να βρούµε µία µέση λύση- κατά χρήση να τα έχει
την πρώτη δεκαετία µετά την εικοσαετία και στη συνέχεια, πράγ-
µατι, να τα ιδιοποιηθεί, όχι όµως απευθείας να µπορεί να τα ιδιο-
ποιηθεί το ελληνικό δηµόσιο. Νοµίζω ότι κατά χρήση θα είναι
σοφότερο, θα είναι ειλικρινέστερο και θα είναι συνεπέστερο
προς τον πολίτη, ο οποίος µπορεί και να µην ήξερε ότι του ανα-
λογούν αυτά τα χρήµατα, τα οποία θα είναι χρήµατα συγγενών
του, θα είναι χρήµατα της οικογενείας του. 

Νοµίζω ότι αυτές τις δύο παρατηρήσεις αξίζει τον κόπο να τις
δείτε µε λίγη σοβαρότητα µήπως µπορέσουµε και συµφωνή-
σουµε σε κάποια από τα κοµµάτια αυτά. 

Για να καταλήξω, κυρία Πρόεδρε, φαντάζοµαι ότι το πολυνο-
µοσχέδιο θα πρέπει να απόσχει από οποιεσδήποτε πρακτικές,
είτε εναντίον των κοµµάτων είτε εναντίον του κοινοβουλευτι-
σµού. Έτσι όπως το ζούµε –οφείλω να το καταθέσω και ως Κοι-
νοβουλευτικός Εκπρόσωπος- δυστυχώς, µας προσβάλλει ως
Βουλευτές του ελληνικού Κοινοβουλίου.

Σας ευχαριστώ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας ευχαρι-

στώ, κύριε Γιοβανόπουλε.
Ορίστε, κύριε Υπουργέ, έχετε το λόγο.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Κυρίες και κύριοι, θα ήθελα να σας ευχαριστήσω ειλι-
κρινά για τη συµβολή σας στην τελική διαµόρφωση του σχεδίου
νόµου. Νοµίζω ότι ο διάλογος που προηγήθηκε ήταν γόνιµος,
εποικοδοµητικός, χρήσιµος, χωρίς να λείψουν βεβαίως φωνές µι-
ζεριάσµατος, κυρίως, από το χώρο της Αντιπολίτευσης –ιδιαί-
τερα από το χώρο της Αξιωµατικής Αντιπολίτευσης- για ένα
σχέδιο νόµου που είναι –και το επαναλαµβάνω- εκτός των δε-
σµεύσεων που απορρέουν από το πρόγραµµα οικονοµικής πολι-
τικής, και που αποδεικνύει ότι δεν είµαστε υπάλληλοι της
τρόικας, υπηρέτες ή Εφιάλτες όπως ελέχθη που άκουσα. 

Θα τα πάρουµε µε τη σειρά. Κατ’ αρχάς, χαίροµαι γιατί ακόµη
και ο εισηγητής του ΣΥΡΙΖΑ στο άρθρο 1 κάνει πλέον αποδεκτές
τις πειθαρχικές κυρώσεις στους δηµοσίους υπαλλήλους, που δεν
είναι συνεπείς µε το χρονοδιάγραµµα, αφού δήλωσε ότι αν κά-
νουµε µία αλλαγή που αφορά τις τρίµηνες αποδοχές µπορεί να
το ψηφίσει. Χαίροµαι, συνεπώς, που δεν υπάρχει ένσταση γι’
αυτό το σηµείο.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κύριε Υπουργέ, δύο είναι τα σηµεία. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Ένα είπατε. Είπατε ότι αν το αλλάξουµε αυτό, θα το ψη-
φίσετε.

ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Όχι, δεν είπαµε αυτό…
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Σας παρακαλώ,

κύριε συνάδελφε. 
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Θα το δείτε στα Πρακτικά.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Θα το δούµε.
ΧΡΗΣΤΟΣ ΣΤΑΪΚΟΥΡΑΣ (Αναπληρωτής Υπουργός Οικονο-

µικών): Δεύτερον, είπατε, επίσης, ότι δεν συµφωνείτε µε αυτό
που προστέθηκε στις χθεσινές νοµοτεχνικές βελτιώσεις, σύµ-
φωνα µε το οποίο ελεγκτική εταιρεία που διενεργεί τον έλεγχο
θα πρέπει πάντα να παρευρίσκεται παρουσία δηµοσιονοµικού
ελεγκτή ή υπαλλήλου των υπηρεσιών δηµοσιονοµικού ελέγχου.
Ο συνάδελφός σας κ. Μητρόπουλος το πρότεινε. Δεν θέλετε και
τον κ. Μητρόπουλο; Το γράφει η έκθεση του νοµοσχεδίου της
Διεύθυνσης Επιστηµονικών Μελετών - Τµήµα Νοµοτεχνικής Επε-
ξεργασίας Σχεδίων και Προτάσεων Νόµων. Παρατηρώ οβιδιακές
µεταµορφώσεις, που δεν µπορώ να τις παρακολουθήσω!

Ο κ. Μητρόπουλος είπε κάτι ορθώς, που αφορά τον Κώδικα
Πολιτικών και Κρατικών Συντάξεων. Πράγµατι, κατά το άρθρο 66
του προεδρικού διατάγµατος του 2007, σύµφωνα µε το οποίο
προβλέπεται η άσκηση των ένδικων µέσων κατά την πράξη κα-
νονισµού σύνταξης, η προθεσµία για τον ενδιαφερόµενο είναι
σήµερα έξι µήνες, ενώ για τον αρµόδιο διευθυντή η προθεσµία
–εντός εισαγωγικών- «δεν υφίσταται», αν µε την πράξη του προ-
σβάλλεται ή κανονίστηκε η σύνταξη χωρίς να συντρέχουν οι νό-
µιµες προϋποθέσεις ή είναι µεγαλύτερη από αυτή που καθορίζει
ο νόµος. 

Και ερωτώ: Αν ο διευθυντής, µετά από ένα εύλογο χρονικό διά-
στηµα, διαπιστώσει ότι κακώς καταβάλλονταν οι συντάξεις, δεν
πρέπει να κάνει τίποτα; Ο διευθυντής και µπορεί και πρέπει να
την ανακαλέσει και ο ενδιαφερόµενος µπορεί να προσφύγει κατά
της πράξης. 

Πάµε τώρα σε ένα πολύ ενδιαφέρον θέµα. Το ανέπτυξε και ο
κ. Βορίδης και αφορά τις περίφηµες εγγυήσεις. Πραγµατικά, σή-
µερα εντυπωσιάστηκα από τον ΣΥΡΙΖΑ. Αν ήξερα και εγώ ότι η
στάση του θα ήταν τόσο θετική υπέρ της αυστηροποίησης των
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διατάξεων για τη χορήγηση εγγυήσεων, δεν θα κάναµε αυτές τις
αλλαγές στο άρθρο 42 που είχαν έρθει πριν από ένα χρονικό διά-
στηµα. 

Θα σας πω τι είχα πει τότε, πριν από δύο εβδοµάδες. Τότε που
είχατε πει και εσείς να αποσυρθεί αυτή η διάταξη. Γιατί σήµερα
αυτά που άκουσα από τον κ. Λαφαζάνη νοµίζω ότι είναι αυτά τα
οποία λέω εγώ. Είχα, λοιπόν, πει τότε ότι µε τις ρυθµίσεις του
άρθρου 42 επιδιώκεται η διευθέτηση σηµαντικών εκκρεµών ζη-
τηµάτων στο πλαίσιο των εγγυήσεων του δηµοσίου µε ιδιαίτερες
δηµοσιονοµικές, νοµικές και διοικητικές προεκτάσεις. Μια διευ-
θέτηση που προωθείται, λαµβάνοντας υπ’ όψιν µια σειρά από δε-
δοµένα: την τρέχουσα δυσµενή δηµοσιονοµική οικονοµική
συγκυρία, τη σωρεία αιτηµάτων για υπαγωγή στις διατάξεις του
Πτωχευτικού Κώδικα –το επανέλαβα- το γεγονός ότι οι εγγυήσεις
του δηµοσίου συνιστούν µορφή κρατικής ενίσχυσης υποκείµενες
σε αυστηρό ευρωπαϊκό κανονιστικό πλαίσιο, τους περιορισµούς
που θέτει το πρόγραµµα οικονοµικής πολιτικής σύµφωνα µε το
οποίο δεν προβλέπεται η χορήγηση νέων εγγυήσεων του δηµο-
σίου καθώς και η παράταση των υφιστάµενων από το 2012 και
στο εξής. 

Αυτό πράγµατι δεν το είπε ο κ. Λαφαζάνης. Επίσης, τη διαδι-
κασία αναµόρφωσης του πλαισίου των εγγυήσεων του δηµοσίου,
σε συνεργασία µε τη Διεύθυνση Ανταγωνισµού της Ευρωπαϊκής
Επιτροπής. Το θεσµικό παραγκωνισµό της εµπλοκής του Νοµι-
κού Συµβουλίου του Κράτους, όσον αφορά τη συµµετοχή του
δηµοσίου στις πτωχευτικές διαδικασίες. Τα σοβαρά νοµικά, δι-
οικητικά, δηµοσιονοµικά προβλήµατα και τις επικίνδυνες στρε-
βλώσεις που έχουν προκύψει τα τελευταία χρόνια και σχετίζονται
µε τον τρόπο λειτουργίας, το εύρος των αρµοδιοτήτων και τη
γνωµοδοτική ικανότητα του Συµβουλίου Διαχείρισης και Αξιολό-
γησης της εγγυητικής ευθύνης του δηµοσίου. 

Τι είχαµε προτείνει τότε; Είχαµε προτείνει την αυστηροποίηση
–αυτή ήταν η λέξη που είχε χρησιµοποιήσει ο κ. Λαφαζάνης- του
υφιστάµενου νοµοθετικού πλαισίου, µε την κατάργηση των σχε-
τικών αρµοδιοτήτων του συµβουλίου, ως προς τη διαγραφή
οφειλών προς το δηµόσιο και την επαναφορά των σχετικών αρ-
µοδιοτήτων στο Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους και την ανάληψη
από το Νοµικό Συµβούλιο του Κράτους του προϋπάρχοντος θε-
σµικού -αµιγώς γνωµοδοτικού ρόλου του- για λόγους οµαλής µε-
τάβασης στο νέο νοµικό πλαίσιο για τις εγγυήσεις του δηµοσίου
που βρίσκονται υπό επεξεργασία. Τότε είχα πει ότι αυτό αποσύ-
ρεται διότι και η Αξιωµατική Αντιπολίτευση και το ΠΑΣΟΚ και η
ΔΗΜΑΡ ήθελαν να το συζητήσουµε περισσότερο. Είχα πει, λοι-
πόν, τότε ότι ο καθένας και πάλι αναλαµβάνει τις ευθύνες του.
Και έρχεστε σήµερα να ζητήσετε εσείς ακόµη πιο αυστηρές ρυθ-
µίσεις απ’ αυτές τις οποίες φέρνουµε σήµερα. Χαίροµαι γιατί
είστε, τουλάχιστον, προς την κατεύθυνση αυτών που εισηγήθηκε
η Νέα Δηµοκρατία. 

Ο Κοινοβουλευτικός Εκπρόσωπος των Ανεξάρτητων Ελλήνων
–έχει φύγει τώρα- ως προς τις αδρανείς καταθέσεις µίλησε για
αντισυνταγµατικές διατάξεις, για απαράδεκτες ρυθµίσεις, για
σκοτεινές διατάξεις. Πρώτα απ’ όλα είπα ότι δεν ανακαλύπτουµε
την πυρίτιδα. Ακούω κάτι προτάσεις για να γίνουν είκοσι χρόνια
συν δέκα και κάποιες άλλες τροποποιήσεις. Πρώτα απ’ όλα, αν
διαβάσετε την αξιολόγηση έκθεσης συνεπειών ρυθµίσεων που
έχετε στην κατοχή σας εδώ και ένα µήνα, θα διαπιστώσετε ότι
πίσω έχει πλήρη αναφορά τι έχει γίνει σε κάθε χώρα. Καµµία δεν
έχει κάνει εικοσαετία. Και εσείς ζητάτε να πάµε στα τριάντα χρό-
νια;

Δεύτερον, ειδικά σε ό,τι αφορά τους Ανεξάρτητους Έλληνες
θα πρότεινα στον Κοινοβουλευτικό Εκπρόσωπο να διαβάσει από
τα Πρακτικά την παρατήρηση που έκανε ο κ. Μαριάς στην επι-
τροπή γι’ αυτές τις διατάξεις. Και σήµερα ακούσαµε για αντισυν-
ταγµατικές διατάξεις.

Κάναµε µια σειρά από νοµοθετικές βελτιώσεις και χθες και µε
τη δική σας βοήθεια, µεταξύ των οποίων –και θέλω να το επανα-
λάβω- ήταν και αυτό που προέκυψε από τον κοινοβουλευτικό
έλεγχο και διάλογο µε µια διάταξη στην οποία προστίθενται στις
εξαιρέσεις από τη µείωση των συντάξεων και οι δικαιούχες οικο-
γένειες των περιπτώσεων των παθόντων από βίαιο συµβάν και
θυµάτων τροµοκρατίας, όπως ορίζεται στο ν.1997/1991 -ήταν

αυτό που ζήτησε ο κ. Μιχελάκης στην ερώτησή του- και στον
ν.1897/1990 που είχε επισηµάνει το ΠΑΣΟΚ και ο κ. Χρυσοχοΐ-
δης.

Συνεπώς η πολιτεία µε αυτήν τη ρύθµιση αναγνωρίζει την
ηθική και συµβολική σηµασία της ανάγκης στήριξης ως ελάχιστο
φόρο τιµής των οικογενειών των θυµάτων τροµοκρατίας και των
οικογενειών των πεσόντων σε εντεταλµένη υπηρεσία, δηλαδή
των πεσόντων των Ενόπλων Δυνάµεων. 

Οι βουλευτικές τροπολογίες, επί του παρόντος, δεν µπορούν
να γίνουν δεκτές, για µια σειρά από λόγους. Ο πρώτος λόγος
είναι ότι αρκετές αφορούν αποκλειστικά άλλα Υπουργεία, όπως
Εργασίας, Δικαιοσύνης, Υγείας, Ανάπτυξης. 

Δεύτερος λόγος είναι ότι κάποιες άλλες είναι συναρµοδιότη-
τας άλλων Υπουργείων και θα πρέπει να προηγηθεί συνεννόηση
µε τους αρµόδιους Υπουργούς. 

Ο τρίτος λόγος είναι ότι άλλες έχουν αντανακλαστικές, αλυσι-
δωτές επιδράσεις σε άλλους φορείς -εάν υλοποιηθούν- κάτι που
θα πρέπει πρώτα απ’ όλα να αξιολογηθεί, για να µην καταστρα-
τηγηθούν ενιαία και αντικειµενικά κριτήρια. 

Ο τέταρτος λόγος είναι ότι κάποιες από τις προτάσεις θα αν-
τιµετωπιστούν σε συναφή φορολογικά νοµοσχέδια. Και πέµπτος
λόγος είναι ότι κάποιες άλλες έχουν δηµοσιονοµικό κόστος, το
οποίο θα πρέπει πρώτα να αποτιµηθεί και να αποτυπωθεί. 

Σε κάθε περίπτωση στο βαθµό που εµπλέκεται το Υπουργείο
Οικονοµικών, αυτές οι βουλευτικές τροπολογίες θα αξιολογη-
θούν µε κριτήρια οικονοµικής αποτελεσµατικότητας και κοινωνι-
κής δικαιοσύνης.

Έρχοµαι τώρα στην τροπολογία σχετικά µε τις εφηµερίες. Με
την προτεινόµενη ρύθµιση καθίσταται δυνατή η πληρωµή των
εφηµεριών του ιατρικού προσωπικού και των αποζηµιώσεων για
την παροχή πρόσθετης εργασίας στο λοιπό, πλην ιατρικού, προ-
σωπικό των νοσοκοµείων που αφορούν στο τελευταίο τρίµηνο
του οικονοµικού έτους 2012 καθώς και στο πρώτο τρίµηνο του
τρέχοντος έτους. Η πληρωµή αυτών των δαπανών συνάντησε
προβλήµατα λόγω, τόσο της καθυστερούµενης, για διάφορους
λόγους, µεταβίβασης των σχετικών πιστώσεων από τον προϋπο-
λογισµό του Υπουργείου Υγείας, που είναι ο κύριος διατάκτης,
στους οικείους δευτερεύοντες διατάκτες, δηλαδή τους προϊστα-
µένους των υπηρεσιών δηµοσιονοµικούς ελέγχους σε νοµούς
και νοµαρχίες, όσο και της διαπλασθείσας επί του θέµατος σχε-
τικής νοµολογίας του Ελεγκτικού Συνεδρίου.

Παράλληλα και προς αποφυγή –και αυτό είναι το σηµαντικό-
των σχετικών καθυστερήσεων εφεξής, έχει ληφθεί µέριµνα για
την έγκαιρη µεταβίβαση επαρκών και εντός του ύψους των εγ-
γεγραµµένων στον προϋπολογισµό του Υπουργείου Υγείας πι-
στώσεων, σε συνεννόηση και συνεργασία µε την πολιτική ηγεσία
του Υπουργείου Υγείας. 

Σε µια άλλη τροπολογία που υπάρχουν διάφορα άρθρα, ενδει-
κτικά, διαγώνια, να πω τα πιο βασικά απ’ αυτά. 

Στο άρθρο 2, µε τη διάταξη για τη δακοκτονία, διευθετείται το
πρόβληµα που παρατηρήθηκε στην εκτέλεση του προγράµµατος
συλλογικής καταπολέµησης του δάκου της ελιάς του έτους
2012. Είναι ένα πρόβληµα µε ευρύτερες επιπτώσεις στην ποι-
ότητα του ελληνικού ελαιολάδου, αλλά και ανησυχία στους εµ-
πλεκόµενους ιδιώτες από τις τοπικές κοινωνίες. Και αυτό, διότι
η πληρωµή των αναδόχων του σχετικού προγράµµατος συνάν-
τησε δυσκολίες λόγω της άποψης που ακολουθήθηκε, ότι δεν
απαιτείται προσυµβατικός έλεγχος για την κατάτµηση του έργου
σε πολλά τµήµατα και για τη διευκόλυνση της ανάληψής τους
από τους αναδόχους. Πρόκειται για φαινόµενο που αντιµετωπί-
ζεται στην ελληνική Περιφέρεια και, όπως γνωρίζετε, ιδιαίτερα
στην περιφερειακή ενότητα Ηλείας. Με της συγκεκριµένη λοιπόν
ρύθµιση διευθετούµε το φαινόµενο αυτό, λαµβάνοντας υπ’ όψιν
τις οικογένειες που περιµένουν αυτούς τους πόρους.

Με το άρθρο 3, µε αυτήν τη διάταξη για το πλαίσιο των γενικών
διευθύνσεων οικονοµικών υπηρεσιών ενός θεσµού χρήσιµου για
τη χρηστή δηµοσιονοµική διαχείριση, ενισχύουµε την ευελιξία
και αυτό, διότι µε την παρούσα διάταξη επιτρέπεται η άµεση προ-
σαρµογή των γενικών διευθύνσεων οικονοµικών υπηρεσιών στις
αναδιατάξεις ή συγχωνεύσεις που γίνονται στα Υπουργεία. Έτσι
δεν προκύπτουν καθυστερήσεις και συνεχίζεται απρόσκοπτα η
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προσπάθεια για χρηστή δηµοσιονοµική διαχείριση.
Στο άρθρο 4, µε τις τροποποιητικές ρυθµίσεις του συγκεκρι-

µένου άρθρου επιδιώκεται η διευθέτηση σηµαντικών εκκρεµών
ζητηµάτων στο πλαίσιο των εγγυήσεων του δηµοσίου µε ιδιαίτε-
ρες, όπως είπα, δηµοσιονοµικές, νοµικές και διοικητικές προ-
εκτάσεις. Έχω τοποθετηθεί επ’ αυτού.

Στο άρθρο 6, µε αυτήν τη διάταξη διευθετούνται οι δυσκολίες
επιχορήγησης που αντιµετωπίζουν τα αθλητικά σωµατεία από τη
Γενική Γραµµατεία Αθλητισµού, κατά την εφαρµογή των διαδι-
κασιών που πρόσφατα καθορίστηκαν, επιλύοντας προβλήµατα,
ξεπερνώντας εµπόδια στην εύρυθµη λειτουργία των φορέων και
στην καλύτερη δυνατή προετοιµασία των αθλητών ενόψει διε-
θνών διοργανώσεων.

Άρθρο 7, πρόκειται για µια διάταξη που αποτέλεσε αίτηµα πολ-
λών συναδέλφων αλλά και αντικείµενο τροπολογίας άλλων κοµ-
µάτων. Αντιµετωπίζεται για το έτος 2013 το ζήτηµα της
πληρωµής των καθαριστριών που ανέφερε και ο ΣΥΡΙΖΑ, µε µη-
νιαίες συµβάσεις τετράωρης απασχόλησης, µε τη διαδικασία του
πάγιου χορηγήµατος στα κτήρια των περιφερειακών υπηρεσιών
του Υπουργείου Οικονοµικών. Είναι µια ρύθµιση που βασίζεται,
κυρίως, σε κοινωνικά κριτήρια σ’ αυτήν τη δύσκολη οικονοµική
συγκυρία και για τις οικογένειες που εµπλέκονται σ’ αυτήν την
κατά- σταση και όχι τόσο σε διοικητικά.

Έρχοµαι στο άρθρο 9. Με τις διατάξεις αυτού του άρθρου δι-
ευκολύνεται η αξιοποίηση υπηρεσιών από κληροδοτήµατα
καθώς είναι γεγονός ότι υπάρχουν πολυάριθµες περιπτώσεις
που ο τρόπος αξιοποίησης των κοινωφελών περιουσιών, όπως
αυτός τάχθηκε από το δικαστήριο είναι σήµερα ανέφικτος λόγω
σηµαντικών θεσµικών, κοινωνικών και νοµικών αλλαγών.

Σ’ αυτές τις περιπτώσεις, λοιπόν, είναι λογικό αλλά και συνε-
πές µε το πνεύµα της συνταγµατικής επιταγής περί σεβασµού
της βούλησης του διαθέτη, να επιτρέπεται η αξιοποίηση των συγ-
κεκριµένων περιουσιακών στοιχείων, σύµφωνα µε τον αρχικό
σκοπό εκµετάλλευσης που είχε τάξει ο δωρητής. Με αυτήν τη
διάταξη λοιπόν, ορίζεται η διαδικασία, ώστε να υπάρχει άµεση
διευθέτηση χωρίς να απαιτείται εκ νέου η χρονοβόρος διαδικα-
σία της προσφυγής στα δικαστήρια. Φυσικά εάν είναι ανέφικτη
η αξιοποίηση, σύµφωνα και µε τους σκοπούς που έχει ορίσει ο
δωρητής, τότε αναπόφευκτα τη διευθέτηση θα αναλάβει, όπως
προβλέπεται, το δικαστήριο.

Τέλος µε το άρθρο 10, ανταποκρινόµενοι και στις προτάσεις
των συναδέλφων όλων των πτερύγων κατά τη διάρκεια της συ-
ζήτηση στην επιτροπή, ολοκληρώνουµε τη νοµοθετική πρωτο-
βουλία για τη θέσπιση µητρώων δηµοσιονοµικών ελεγκτών και
ελεγκτών ΕΔΕΛ. 

Ειδικότερα ορίζεται το πλαίσιο αρχών, επί των οποίων θα βα-
σίζονται τα κριτήρια, η πρόσκληση ενδιαφέροντος και ο τρόπος
επιλογής για την ένταξη στα µητρώα εµπειρογνωµόνων σε δη-
µοσιονοµικούς ελέγχους και ελέγχους της ΕΔΕΛ, καθιστώντας
ξεκάθαρη, διαυγή την υποχρέωση διασφάλισης της αντικειµενι-
κότητας, της αξιοκρατίας κατά την εν λόγω διαδικασία.

Συγκεκριµένα, ορίζονται τα κριτήρια επιλογής για την ένταξη
στα µητρώα, τα οποία αφορούν στην προπτυχιακή ή και µετα-
πτυχιακή εκπαίδευση, τη διά βίου µάθηση και την εµπειρία κατά
προτεραιότητα στο σχετικό αντικείµενο. Η πρόσκληση για ένταξη
στα µητρώα λαµβάνει την απαιτούµενη δηµοσιότητα σε έντυπη
και ηλεκτρονική µορφή. Ο τρόπος επιλογής των οργάνων αξιο-
λόγησης των υποψηφίων καθορίζεται ευκρινώς και κατ’ απόλυτο
τρόπο, ώστε να τηρείται η αξιοκρατία και η διαφάνεια στον τρόπο
επιλογής. 

Σας ευχαριστώ πολύ.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,

κύριε Υπουργέ. 
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Κυρία Πρόεδρε, µπορώ να έχω

το λόγο;
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ορίστε, κύριε

Λαφαζάνη, έχετε το λόγο.
ΠΑΝΑΓΙΩΤΗΣ ΛΑΦΑΖΑΝΗΣ: Θα πω µόνο ότι ο ΣΥΡΙΖΑ από

την πρώτη στιγµή που µπήκε στην Αίθουσα, κράτησε µε σταθε-
ρότητα και συνέπεια θέσεις και προτάσεις επί του νοµοσχεδίου. 

Στηρίζουµε, κύριε Υπουργέ, τις πειθαρχικές κυρώσεις που

προβλέπονται µε το άρθρο 1. Ακριβώς το αντίθετο. Και µόνο
αυτές να υπήρχαν σε ολόκληρο το νοµοσχέδιο, θα το καταψηφί-
ζαµε µόνο και µόνο για αυτό το λόγο. Σας το λέω, για να µην
υπάρχει καµµία απολύτως αµφιβολία για την άποψη και τη θέση
του ΣΥΡΙΖΑ. 

Βεβαίως η θέση µας είναι γνωστή. Καταψηφίσαµε το νοµοσχέ-
διο επί της αρχής. Ο Εισηγητής µας είπε τη θέση που παίρνουµε
σε όλα τα άρθρα. Είπαµε και τις θέσεις µας επί των τροπολογιών.
Δεν θέλω αυτήν τη στιγµή να επαναλάβω αυτά τα οποία ελέχθη-
σαν. Άλλωστε, κλείνει η συζήτηση. Νοµίζω όµως ότι κάποιες από
τις προτάσεις µας, οι οποίες ήταν κιόλας µέσα στο πνεύµα του
νοµοσχεδίου, θα µπορούσαν να γίνουν δεκτές και, εποµένως, να
ωθούσαν το νοµοσχέδιο σε ακόµη καλύτερη κατεύθυνση από
αυτήν την οποία θεωρεί ότι βρίσκεται ο κύριος Υπουργός. 

ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Ευχαριστούµε,
κύριε Λαφαζάνη.

Κυρίες και κύριοι συνάδελφοι, κηρύσσεται περαιωµένη η συ-
ζήτηση επί των άρθρων και των τροπολογιών του σχεδίου νόµου
του Υπουργείου Οικονοµικών: «Ρυθµίσεις για την τροποποίηση
και τη βελτίωση συνταξιοδοτικών, δηµοσιονοµικών, διοικητικών
και λοιπών διατάξεων του Υπουργείου Οικονοµικών» και η ψή-
φισή τους θα γίνει χωριστά. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 1 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 1 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 2 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 2 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 3 όπως τροποποι-

ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 3 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 4 όπως τροποποι-
ήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 4 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 5 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 5 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 6 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 6 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 7 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 7 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 8 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 8 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 9 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
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ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 9 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 10 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 10 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 11 όπως τροπο-

ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 11 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 12 όπως τροπο-
ποιήθηκε από τον κύριο Υπουργό;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία. 
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 12 έγινε δεκτό όπως τροποποιήθηκε από τον κύριο
Υπουργό κατά πλειοψηφία.

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 13, ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΚΩΝΣΤΑΝΤΙΝΟΣ ΓΙΟΒΑΝΟΠΟΥΛΟΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 13 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 14 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 14 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το άρθρο 15 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς το

άρθρο 15 έγινε δεκτό ως έχει κατά πλειοψηφία.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό

αριθµό 368 και ειδικό αριθµό 64 ως έχει;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 368 και ειδικό αριθµό 64 έγινε δεκτή
ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 478 και ειδικό αριθµό 80 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 478 και ειδικό αριθµό 80 έγινε δεκτή
ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 479 και ειδικό αριθµό 81 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Κατά πλειοψηφία.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 479 και ειδικό αριθµό 81 έγινε δεκτή
ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο. 

Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτή η τροπολογία µε γενικό
αριθµό 480 και ειδικό αριθµό 82 ως έχει;

ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτή, δεκτή.
ΔΗΜΗΤΡΙΟΣ ΓΑΚΗΣ: Παρών.
ΓΕΩΡΓΙΟΣ ΛΑΜΠΡΟΥΛΗΣ: Παρών.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Συνεπώς η τρο-

πολογία µε γενικό αριθµό 480 και ειδικό αριθµό 82 έγινε δεκτή
ως έχει κατά πλειοψηφία και εντάσσεται στο νοµοσχέδιο ως ίδιο
άρθρο. 

Εισερχόµαστε στην ψήφιση του ακροτελεύτιου άρθρου.
Ερωτάται το Σώµα: Γίνεται δεκτό το ακροτελεύτιο άρθρο;
ΠΟΛΛΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Δεκτό, δεκτό.
ΠΡΟΕΔΡΕΥΟΥΣΑ (Μαρία Κόλλια-Τσαρουχά): Το ακροτελεύ-

τιο άρθρο έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία.
Συνεπώς το νοµοσχέδιο του Υπουργείου Οικονοµικών: «Ρυθ-

µίσεις για την τροποποίηση και τη βελτίωση συνταξιοδοτικών,
δηµοσιονοµικών, διοικητικών και λοιπών διατάξεων του Υπουρ-
γείου Οικονοµικών», έγινε δεκτό κατά πλειοψηφία επί της αρχής
και επί των άρθρων.

Η ψήφισή του στο σύνολο αναβάλλεται για άλλη συνεδρίαση. 
Κύριοι συνάδελφοι, δέχεστε στο σηµείο αυτό να λύσουµε τη

συνεδρίαση;
ΟΛΟΙ ΟΙ ΒΟΥΛΕΥΤΕΣ: Μάλιστα, µάλιστα.
Με τη συναίνεση του Σώµατος και ώρα 15.18� λύεται η συνε-

δρίαση για αύριο, ηµέρα Παρασκευή 26 Απριλίου 2013 και ώρα
10.00’ µε αντικείµενο εργασιών του Σώµατος:κοινοβουλευτικό
έλεγχο, συζήτηση επίκαιρων ερωτήσεων, σύµφωνα µε την ηµε-
ρήσια διάταξη.

11280 ΠΡΑΚΤΙΚΑ ΒΟΥΛΗΣ (ΟΛΟΜΕΛΕΙΑ)

Ο ΠΡΟΕΔΡΟΣ                                                        ΟΙ ΓΡΑΜΜΑΤΕΙΣ
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